
Ωστε να πουλά την ελληνική δηµόσια 
περιουσία µε δικούς της οργανισµούς 
και έδρα Λουξεµβούργο ή Βρυξέλλες

Στουρνάρας για τις δηλώσεις Σόιµπλε:  
ΘΑ ΕΙΝΑΙ ΕΝΑ ∆ΑΝΕΙΟ ΓΥΡΩ ΣΤΑ 
10 ∆ΙΣ. ΕΥΡΩ ΧΩΡΙΣ ΝΕΑ ΜΕΤΡΑ

Τάσος Μητρόπουλος

«Αγοράζω χρυσό, 

Ο Τάσος»
«∆εν θα 

απολογηθώ σε 
κανέναν για το 

πώς θα ταΐσω την 
οικογένειά µου. 
Προτιµώ να µε 

κατηγορούν 
ότι αγοράζω 

χρυσό παρά να 
κρύβοµαι όταν 

χτυπάει το 
τηλέφωνο 

γιατί δεν 
έχω να 

πληρώσω»

Στουρνάρας για τις δηλώσεις Σόιµπλε:

ΦΕΡΕ  ΤΑ 
ΛΕΦΤΑ  ΑΠΟ 
ΤΟ  ΤΑΜΕΙΟ
Με απόφαση του γ.γ. ∆ηµ. Εσόδων Χάρη 
Θεοχάρη θα κατάσχονται οι εισπράξεις της 
ηµέρας σε όσους δεν έκαναν ρύθµιση χρεών

∆ΕΝ ΕΙΝΑΙ ΛΗΣΤΕΙΑ, 
ΕΙΝΑΙ ΕΦΟΡΙΑ

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ έκανε διακοπές σε εξοχικό φίλου στους Αντίπαξους, 

Η Ε.Ε. αρπάζει 
το ΤΑΙΠΕ∆

Απόρρητο σχέδιο τρόικας στην κυβέρνηση

ΝΤΟΚΟΥΜΕΝΤΟ

 αρπάζει 
Απόρρητο σχέδιο τρόικας στην κυβέρνηση

Κατάσχεται 
η... Ελλάδα
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Το εξοχικό 
όπου 
φιλοξενήθηκε
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έχω να 
πληρώσω»

έχουν έχουν έχουν έχουν έχουν έχουν θέµα θέµα θέµα 

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ έκανε διακοπές σε εξοχικό φίλου στους Αντίπαξους, 
κυκλοφόρησε µε το πλοίο της γραµµής και αντί για κότερο µε τοπικό ταξί. 
Οµως Ελλάδα είµαστε, εκτός από τα «ζήτω» δεν έλειψαν τα σχόλια...

Το εξοχικό 
όπου 
φιλοξενήθηκε • ΣΕΛ. • ΣΕΛ. 42-43

έχουν έχουν έχουν έχουν έχουν θέµα θέµα θέµα θέµα θέµα θέµα 

Βαγγέλης Πλεξίδας 

ΞΑΝΑ ΣΟΥΖΑ 
ΤΟ ΑΛΟΓΑΚΙ
Ποιος είναι ο νέος ιδιοκτήτης της ΑΕΛ

MEDIA 

H MEGAΛΗ 
ΑΝΤΕΠΙΘΕΣΗ
Τι θα κάνει το MEGA για να 
µην του σπάσουν την πρωτιά

Zεύγος Ριµπολόβλεφ 

ΑΝΟΙΧΤΟΣ 
ΠΟΛΕΜΟΣ ΓΙΑ 
ΤΟΝ ΣΚΟΡΠΙΟ

Μηνύσεις και καταγγελίες από την πρώην 
σύζυγο για την αγορά του νησιού. 

∆ιεκδικεί 5 δισ. από την περιουσία του• ΣΕΛ. 38-39 • ΣΕΛ. 56-57 • ΣΕΛ. 32-33

ΕΜΑ

gatos
New Stamp
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κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.13

Ανατολή Ηλίου: 05.49
∆ύση Ηλίου: 19.05
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Αγράφων 5, 
Μαρούσι, Τ.Κ. 15123
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>STUDIO PANOULIS >NDP 
>ACTION IMAGES >WILLIAM FAITHFUL
>ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑ∆ΑΚΗΣ 
>ΒΑΓΓΕΛΗΣ ΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ
>∆ΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΤΑΛΑΣ
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Θέµος Αναστασιάδης 
Αναστάσης Ι. Καραµήτσος
Βασίλης Στεφανακίδης 
Μπάµπης Κούτρας 
Κώστας Ταµπαξής 
Αντώνης Σρόιτερ 

CREATIVE DIRECTOR:
Γιάννης Σ. Κιοσόγλου 

ΕΜΠΟΡΙΚΟΣ ∆ΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: 
Ευάγγελος Ευαγγελίου 

ΣΥΝΕΡΓΑΤΕΣ - ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ: 
Σπύρος Γκουτζάνης 
Κώστας Καββαθάς 
Νίκος Καραγιαννίδης 
Γιάννης Μακρυγιάννης 
Παναγιώτης Μπουσµπουρέλης 
Γιάννης Αντύπας 
Στέφανος Νικολάου 
∆ηµήτρης Παγαδάκης 
Αντώνης Πανούτσος 
Γιώργος Παπασταφίδας 
Γιώργος Πετρίδης 
Μάκης Πολλάτος 
Kώστας Tσαρούχας 

ΠΡΟΪΣΤΑΜΕΝΟΣ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ: 
Πάνος Γιαρένιος 

ΥΠΕYΘΥΝΟΣ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΣ: 
Πέτρος Σακελλαρίου

ΕΚ∆I∆ΕΤΑΙ ΑΠO 
ΤΗΝ «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ Α.Ε.»
ΕΚ∆I∆ΕΤΑΙ ΑΠO 
ΤΗΝ «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ Α.Ε.»

∆ΙΕΥΘΥΝΣΗ

210 6880700, 210 6834444
ΤΗΛΕΦΩΝΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ

210 6892778
FAX

protothema@protothema.gr
E-MAIL

∆ΙΕΥΘΥΝΕΤΑΙ ΑΠΟ
ΣΥΝΤΑΚΤΙΚΗ ΟΜΑ∆Α: 

ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΥΝΕΧΗΣ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ

ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ Η ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

∆ηµήτρης ∆ανίκας
ddanikas@protothema.gr

ΣΤΗΛΗ ΑΛΑΤΟΣ

Κατεβάζετε µία εφαρµογή 
στο smartphone σας συµβα-
τή µε QR Code, εντοπίζετε 
ένα QR Code µέσα στην εφη-
µερίδα. Ανοίγετε την εφαρ-
µογή, στρέφετε την κάµερα 
και... συνδέεστε µε video και 
ζωντανή ενηµέρωση!

Ο∆ΗΓΟΣ ΧΡΗΣΗΣ QR CODE

∆εν µας αντέχω άλ-
λο. Από κουτουρά-
δα σε κουτουράδα. 

Απέραντο φρενοκοµείο. 
Απέραντο καφενείο. Απέ-
ραντο εστιατοταβερνείο. 
Με το όνοµα «Hellas». Να 
γελάς.
Γιατί, πρώτο, αγαπητέ 
µου: Σ’ αυτόν τον κόσµο 
των καπιταλιστικών αξιών, 
µία η βασική, η απαράβα-
τη αρχή που διαπερνάει 
και καθορίζει όλες τις 
εµπορικές σχέσεις. Πλη-
ρώνεις; No problem! ∆εν 
πληρώνεις; Σου αφαιρώ 
το κρανίο. Σου αρπάζω 
την περιουσία σου, σε 
γδύνω και σε φυλακίζω! 
Τόσο κυνικά. Που σηµαί-
νει ότι έτσι και δεν εξυπη-
ρετείς τα δανεικά που 
σου έδωσα για να βάλεις 
ένα κεραµίδι πάνω από το 
κεφάλι σου, ε, τότε θα 
σ'το πάρω πίσω στο τσακ 
µπαµ. Και να κάνεις τον 
σταυρό σου που δεν σε 
χώνω στον Κορυδαλλό µα-
ζί µε τη φαµίλια σου. Μα 
δεν έχω. ∆εν µε νοιάζει. 
Να κόψεις τον σβέρκο 
σου. Ας πρόσεχες. Γιατί 
έχεις υπογράψει συµβό-
λαιο και έχεις βάλει την 
τζίφρα σου. Πάει, τέλειω-
σε!
Γιατί, δεύτερο, αγαπητέ 
µου: Στον ίδιο αυτό κόσµο 
που διαρκώς προκρίνεις 
µε την ψήφο σου, τα πά-
ντα, από τα κληρονοµικά 
µέχρι το καρβέλι ψωµί 
που αγοράζεις από τον 
φούρνο της γειτονιάς σου, 
έχουν τιµή. Χρηµατική. 
∆εν σου αρέσει; Ε, τότε 
να αλλάξεις το σύστηµα. 
Να µετακινηθούµε προς 
τον υπαρκτό σοσιαλισµό. 
Οπου το κάθε διαµέρι-
σµα, έστω κι αν ήταν µι-
κρό, κόστιζε µηνιαίως µε-
ρικά φραγκοδίφραγκα. 
Οµως εσύ µου ήθελες 

american dream. Πλήρω-
νε τώρα. Σκάσε και κολύ-
µπα!
Γιατί, τρίτο, αγαπητέ µου: 
Στον ίδιο αυτό κόσµο, αλ-
λά και σε οποιονδήποτε 
άλλο, ανεξάρτητα από κα-
θεστώτα και οικονοµικά 
συστήµατα, τίποτα, µα τί-
ποτα, δεν είναι βέβαιο. 
Τίποτα σίγουρο. Τίποτα 
δεδοµένο. Και τίποτε δεν 
είναι ελεγχόµενο. Εδώ τη 
µια στιγµή ζεις, την άλλη 
πεθαίνεις. Τη µια στιγµή 
υγιής, την άλλη στην 
Εντατική. Μεγάλος άν-
θρωπος είσαι. Υποτίθεται 
ενήλικας. Υποτίθεται ενη-
µερωµένος. Υποτίθεται 
σοβαρός. Υποτίθεται µε-
τρηµένος. Υποτίθεται συ-
γκροτηµένος. Που σηµαί-
νει ότι πριν βάλεις την τζί-
φρα σου και πριν φύγεις 
από την τράπεζα µε το 
δάνειό σου, θα έπρεπε να 
είχες λάβει υπόψη σου το 
χειρότερο σενάριο. Οτι, 
λόγου χάρη, αύριο καταρ-
γείται η µονιµότητα, χά-
νεις την καρέκλα σου από 
το ∆ηµόσιο και µένεις στα 
αζήτητα. Το ξέρω. Ο κό-
σµος είναι σκληρός. Η 
κοινωνία ζούγκλα. Οι τρά-
πεζες στην τοκογλυφία. Ο 
σηµερινός φίλος, αυρια-
νός εχθρός σου. Ολα αυτά 

τα ξέρεις και διαρκώς στα 
καφενεία τα αναφέρεις. 
Τα ξέρεις, αλλά προφανώς 
δεν τα πιστεύεις. Αρπα 
τώρα µια σφαλιάρα για να 
συνέλθεις.
Γιατί, τέταρτο, αγαπητέ 
µου: Στον ίδιο αυτό κόσµο 
τίποτα, µα τίποτα δεν λει-
τουργεί χωρίς κόστος. Σε 
περίπτωση που δεν εξυ-
πηρετηθούν τα στεγαστι-
κά, η τρύπα των τραπεζών 
θα τις σπρώξει στη χρεο-
κοπία. Και τότε το γκου-
βέρνο θα ζητήσει περισ-
σότερα δανεικά από τη 
Μέρκελ, µε αποτέλεσµα 
ακόµα χειρότερα µέτρα. 
Εν ολίγοις, η τρύπα θα κα-
λυφθεί από τις τσέπες και 
τα πορτοφόλια του κο-
σµάκη. Θα πληρώσω εγώ 
για το σπίτι το δικό σου. 
Σε γελάσανε!
Γιατί, πέµπτο, αγαπητέ 
µου: Μεταξύ Νεοελλήνων 
κατεργαραίων, ειλικρί-
νεια. Ολοι γνωρίζουµε ότι 
τα είκοσι δισεκατοµµύρια 
που αποσύρθηκαν από τις 
τράπεζες έχουν καταλήξει 
και σφραγιστεί σε κάλ-
τσες, στρώµατα, ντουβά-
ρια, σεντούκια, άχρηστες 
τηλεοπτικές συσκευές, σε 
κήπους και σε κουφάλες 
δέντρων. Που σηµαίνει 
ότι οι περισσότεροι 

έχουν, αλλά παριστάνουν 
τους άφραγκους. Εποµέ-
νως οι Αντωνοβαγγέληδες 
µέσω τραπεζών πρέπει να 
ελέγξουν την πορεία του 
χρήµατος εκάστου των 
οφειλετών. Που επίσης 
σηµαίνει ότι εάν πριν ή 
κατά τη διάρκεια της κρί-
σης εσύ απέσυρες πενή-
ντα, εκατό ή διακόσιες χι-
λιάδες euros, ε, τότε να 
σου βγάλουν το σπίτι στο 
σφυρί. Αν κατέχεις αγρο-
τεµάχιο ή οικόπεδο, να 
αναγκαστείς να το πουλή-
σεις κοψοχρονιά. Οσοι 
πραγµατικά δεν έχουν µία 
να εισαχθούν σε ειδικό, 
προστατευτικό καθεστώς. 
Οι υπόλοιποι να πληρώ-
σουν και να πουν κι ένα 
τραγούδι. Απλό!
Τέρµα τα δίφραγκα. Το 
τσάµπα πέθανε από την 
ώρα που ο πρώτος άνθρω-
πος των σπηλαίων όρµησε 
και έγλειψε το κοκαλάκι 
του διπλανού του. Με 
απλά λόγια. Ολα αυτά που 
ακούγονται και λέγονται 
µου θυµίζουν τη ρήση του 
Αλβέρτου Αϊνστάιν: «∆ύο 
πράγµατα είναι άπειρα σε 
αυτόν τον κόσµο, το σύ-
µπαν και η ανθρώπινη 
βλακεία... Και για το σύ-
µπαν δεν είµαι απόλυτα 
σίγουρος»!

Οι 
περισσότεροι 
έχουν, αλλά 
παριστάνουν 
τους 
άφραγκους. 
Εάν πριν ή 
κατά τη 
διάρκεια της 
κρίσης εσύ 
απέσυρες 
πενήντα, 
εκατό ή 
διακόσιες 
χιλιάδες 
euros, ε, τότε 
να σου 
βγάλουν το 
σπίτι στο 
σφυρί. Αν 
κατέχεις 
οικόπεδο, να 
το πουλήσεις 
κοψοχρονιά. 
Οσοι 
πραγµατικά 
δεν έχουν µία 
να εισαχθούν 
σε ειδικό, 
προστατευτικό 
καθεστώς. Οι 
υπόλοιποι να 
πληρώσουν 
και να πουν κι 
ένα τραγούδι

Το τζάµπα πέθανε από την εποχή των σπηλαίων

Θέµος Αναστασιάδης
Αλίµονο στους νέους που µένουν 
πίσω, µακάριοι οι ξενιτευόµενοι
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Αναστάσης Ι. Καραµήτσος
Ο ξένος διοικητής εκποιήσεων 
δηµόσιας περιουσίας

ΠΡΟΫΠΟΘΕΣΕΙΣ ΧΡΗΣΗΣ ∆ΩΡΟΕΠΙΤΑΓΗΣ
1.  Η δωροεπιταγή των 6 ευρώ ισχύει µόνο για αγορές 20 ευρώ και άνω και για µία δωροεπιταγή 

ανά συναλλαγή-ταµειακή απόδειξη, µε µέγιστο αριθµό δωροεπιταγών τρεις (3) ανά πελάτη και ανά εβδοµάδα 
2.  Η δωροεπιταγή δεν ανταλλάσσεται µε χρήµατα
3.  Η χρονική ισχύς της δωροεπιταγής είναι από 26/08/2013 έως και 31/08/2013
4.  Η χρήση της δωροεπιταγής σηµαίνει αποδοχή των ανωτέρω προϋποθέσεων
5.  Οι επιτηδευµατίες µπορούν να χρησιµοποιούν τη δωροεπιταγή µόνο για προσωπικές τους αγορές
6.  Η δωροεπιταγή δεν χρησιµοποιείται για την αγορά αερόχρονου, paysafecard, βενζίνης, καπνικών προϊόντων και για πάσης φύσεως υπηρεσία
7.   H έκπτωση της δωροεπιταγής 6€ ισχύει µόνο επί του συνόλου της πληρωτέας αξίας της συγκεκριµένης ταµειακής συναλλαγής άνω των 20€

†  Θ' ΜΑΤΘΑΙΟΥ.
Τίτου αποστόλου 
επισκ. Γορτύνης

Mykonos 
report
Και το πάρτι 
συνεχίζεται...

...µε brazilian µαγιό, χρυσά παρεό και διάσηµα µοντέλα
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Η συζήτηση που άνοιξε διεθνώς για το επόµενο πακέτο βοήθει-
ας προς την Ελλάδα την άνοιξη του 2014 και νέο µνηµόνιο 
προκαλεί δυσφορία στο κυβερνητικό επιτελείο, που έχει µπροστά 
του έναν καυτό πολιτικά Σεπτέµβριο και ένα δύσκολο τετράµη-
νο µέχρι το τέλος του χρόνου. 

Η προοπτική ενός νέου µνηµονίου ανατρέπει τον κυβερνητικό σχε-
διασµό που έχει αρχίσει να διαµορφώνεται. Με δεδοµένο ότι οι 
µνηµονιακές υποχρεώσεις θα καλυφθούν πλήρως όσο µεγάλο κι αν 
είναι το κοινωνικό και πολιτικό κόστος, το κυβερνητικό επιτελείο έχει 
αρχίσει να επεξεργάζεται το επόµενο σχέδιο που θα διαδεχθεί το 
«success story» και µε το οποίο θα προσπαθήσουν να εξασφαλίσουν 
την ανοχή της κοινωνίας. Σύµβουλος του πρωθυπουργού έλεγε: «Για 
να διασφαλιστεί η κοινωνική ηρεµία και να έχουµε ελπίδες στις εκλογές 
οψέποτε γίνουν, πρέπει σταδιακά να αρχίσουµε να δίνουµε θετική 
προοπτική στον κόσµο». 

Στο πλαίσιο αυτό, το σχέδιο που έχει αρχίσει να διαµορφώνεται 
περιλαµβάνει: 
■ Πρωτογενές πλεόνασµα µέχρι το τέλος του χρόνου πάση θυσία, 
κατά κυριολεξία. Παράλληλα, εφαρµογή όλων των µνηµονιακών 
υποχρεώσεων ώστε να εξασφαλιστεί η θετική τοποθέτηση των δα-
νειστών για τις προοπτικές της ελληνικής οικονοµίας.
■ Το δεύτερο στοιχείο, ως συνέχεια του πρώτου, είναι η έξοδος στις 
αγορές το 2014 µε ευρωπαϊκή και αµερικανική 
βοήθεια.

Με βάση αυτά τα δύο, ο πρωθυπουργός θα 
αρχίσει να οικοδοµεί από την επικείµενη οµιλία 
του στη ∆ΕΘ τη µεθεπόµενη εβδοµάδα το «όρα-
µα» της απαλλαγής από τα µνηµόνια και τους 
προσβλητικούς ελέγχους της τρόικας. Η κυβέρ-
νηση υποστηρίζει, αν και σε χαµηλούς τόνους, 
ότι το χρηµατοδοτικό κενό για το 2014-16 µπορεί 
να καλυφθεί από το περίσσευµα του ποσού για 
την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών -περίπου 
10 δισ. ευρώ, µε ανάλογη βέβαια ευρωπαϊκή 
ρύθµιση- και από την αύξηση των εσόδων, κατά 
τρόπο που να µη χρειαστεί ένα νέο πακέτο βο-
ήθειας µε αντίστοιχο µνηµόνιο. 

Μέσα από αυτό το πρίσµα η συζήτηση που 
άνοιξε για λόγους προεκλογικούς στη Γερµανία όχι µόνο δεν βοηθά 
την κυβέρνηση να ξεπεράσει τις δυσκολίες του φθινοπώρου αλλά της 
δυσχεραίνει τη δυνατότητα να προσφέρει στην ελληνική κοινωνία 
θετική προοπτική. Επιπλέον διαµορφώνει ορίζοντα εκλογών για την 
άνοιξη του 2014, αφού φυσικά καµία κυβέρνηση δεν θα µπορεί να 
υπογράψει νέο µνηµόνιο χωρίς νωπή λαϊκή εντολή και ούτε οι δανει-
στές θα θέλουν µια συµφωνία που θα ανατραπεί ενδεχοµένως µερικούς 
µήνες αργότερα από ένα διαφορετικό σχήµα. 

Η θετική είδηση που έχει να κοµίσει επί του παρόντος το κυβερ-
νητικό επιτελείο είναι τα έσοδα από τον τουρισµό που ξεπέρασαν τις 
προβλέψεις και η συγκράτηση των δαπανών ουσιαστικά λόγω της 
παρατεταµένης στάσης πληρωµών του κράτους και της περικοπής 
των κοινωνικών πόρων. Ο κ. Σαµαράς θεωρεί ωστόσο ότι, εκτός από 
την ανεργία που θα συνεχίσει να κινείται στα ίδια υψηλά επίπεδα και 
το 2014, τα υπόλοιπα διαρθρωτικά µεγέθη της ελληνικής οικονοµίας 
είναι θετικά και σε συνδυασµό µε το πρωτογενές πλεόνασµα θα 
µπορέσει να απαιτήσει στο τέλος του χρόνου από τους Ευρωπαίους 
εταίρους τη βοήθεια για την οποία έχει δεσµευτεί το Eurogroup. Ευ-
ελπιστεί ο πρωθυπουργός σε έναν µακροπρόθεσµο διακανονισµό για 
το δηµόσιο χρέος -ακόµη και σε βάθος 30ετίας- µε χαλάρωση των 
απαιτήσεων για τα επόµενα χρόνια και χωρίς ασφυκτικούς ελέγχους 
κάθε τρεις µήνες. 

∆ύο πράγµατα περιµένει ακόµη ο πρωθυπουργός. Καταρχάς έχει 
στραµµένη την προσοχή του, όπως άλλωστε όλη η Ευρώπη, στις γερ-
µανικές εκλογές. ∆εν αποκλείει έναν µεγάλο συνασπισµό µε τους 
Σοσιαλδηµοκράτες που θα επηρεάσει τη γερµανική πολιτική έναντι 
τόσο της ευρωζώνης όσο και ειδικότερα της Ελλάδας. 

Το δεύτερο που περιµένει ο πρωθυπουργός είναι αµερικανική 
παρέµβαση υπέρ της χώρας µας, πάλι µετά τις γερµανικές εκλογές. 
Θα ήθελε δε την παρέµβαση αυτή να την πάρει στο δεύτερο τα-
ξίδι που θα κάνει στις ΗΠΑ στο τέλος Σεπτεµβρίου. Εκτός από το 
οικονοµικό σκέλος, εκτιµά ότι η αµερικανική ηγεσία θα επιµείνει 
να περιλαµβάνει την Ελλάδα στον ευρύτερο γεωπολιτικό σχεδια-
σµό της. 

Το κυβερνητικό επιτελείο δεν έχει χάσει τις ελπίδες του ότι, µετά 
τις γερµανικές εκλογές, µαζί µε τη συνολική διευθέτηση του ελληνικού 
χρέους θα ανοίξει και η συζήτηση για µια γενναία αναπτυξιακή βοήθεια 
-ένα Σχέδιο Μάρσαλ- για την Ελλάδα και τον ευρωπαϊκό Νότο.

ΓΙΑΤΙ ΑΝΗΣΥΧΕΙ, ΣΕ ΤΙ ΕΛΠΙΖΕΙ Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
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Οι συζητήσεις για νέο µνηµόνιο 

προκαλούν δυσφορία στην κυβέρνηση, 
η οποία επεξεργάζεται νέο σχέδιο που θα δίνει 

προοπτική στην ελληνική κοινωνία
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Η ατµόσφαιρα στην Κοινοβουλευτική Οµάδα των 
δύο κοµµάτων της συγκυβέρνησης, όπως άλλωστε 
και στην κοινωνία, έτεινε να γίνει εκρηκτική από την 
ανακίνηση του θέµατος εν µέσω θέρους και ενώ η 
κυβέρνηση περιµένει από τον Σεπτέµβριο την 
αναµέτρηση µε τα συνδικάτα του δηµόσιου και 
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Η πρώτη κατοικία έχει 
έναν ιδιαίτερο συµβολισµό για την ελληνική κοινω-
νία και η γενική άρση της προστασίας της θα υπέ-
θαλπε περαιτέρω τις επικείµενες κινητοποιήσεις.

Οι µετρήσεις που έχει στη διάθεσή του το κυβερ-
νητικό επιτελείο δείχνουν ότι η συζήτηση ήδη προ-
καλεί πολιτική φθορά και το θέµα µπορεί να εξελισ-
σόταν στον καταλύτη για την κοινωνική ανάφλεξη. 
Επιπλέον, εκτός από τις δηµόσιες αντιδράσεις «γαλά-
ζιων» και «πράσινων» βουλευτών, που ενδεχοµένως 
έχουν και προσωπικά κίνητρα, ο κ. Αντώνης Σαµαράς 
έγινε αποδέκτης προειδοποιήσεων από πολιτικά 
κέντρα ότι αν συνεχιζόταν η τακτική Στουρνάρα -ο 
οποίος δήλωσε ότι πρέπει να προστατευτούν οι τρά-
πεζες- µπορεί η κατάσταση να ξέφευγε από τον 
έλεγχο και να προκαλούνταν ακόµη και εκλογές. Το 
επιχείρηµα των εκλογών έχει αποδέκτη και την τρό-
ικα, η οποία δεν έχει λόγο να προκαλέσει αποσταθε-
ροποίηση στην κυβέρνηση - που κινείται στην κόψη 
του ξυραφιού.

Συνεργάτης του πρωθυπουργού έλεγε: «Το θέµα 
άνοιξε µε άκοµψο τρόπο και σε λάθος χρονική στιγµή. 

Η τρόικα πιέζει για να αλλάξει το καθεστώς, ωστόσο το 
ζήτηµα δεν επείγει αφού η νοµοθετική ρύθµιση που 
απαγορεύει τους πλειστηριασµούς ισχύει µέχρι το τέλος 
του χρόνου». Ο κ. Σαµαράς, σε συντονισµό µε τον 
πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ κ. Ευάγγελο Βενιζέλο, δήλωσε 
ότι θα διασφαλιστεί η πρώτη κατοικία των πλέον 
αδύναµων πολιτών. Αυτό, βέβαια, δεν σηµαίνει ότι θα 
παραταθεί το ισχύον καθεστώς της οριζόντιας απα-
γόρευσης των πλειστηριασµών, την οποία η κυβέρ-
νηση θεωρεί «κοινωνικά άδικη».

Με την παρέµβαση Σαµαρά - Βενιζέλου αλλάζει 
το πολιτικό και επικοινωνιακό πλαίσιο χειρισµού του 
θέµατος: από το «αίρεται η προστασία της πρώτης 
κατοικίας» η κυβέρνηση περνά στο «παρατείνεται η 
προστασία, αλλά εισάγονται κριτήρια ώστε να µην 
επωφελούνται οι έχοντες και οι επιτήδειοι». Ευελπιστεί, 
έτσι, η κυβέρνηση ότι θα ανοίξει έναν διάλογο ώστε 
να πείσει ακόµη και τους βουλευτές της που παρα-
µένουν µε το δάχτυλο στη σκανδάλη. Κυβερνητικό 
στέλεχος υποστήριζε: «Η παρούσα ρύθµιση λήγει στο 
τέλος του χρόνου, άρα θα πρέπει να ψηφίσουν νέα 
ρύθµιση. Αν δεν το κάνουν, τότε απλώς θα απελευθε-
ρωθεί πλήρως το καθεστώς χωρίς κριτήρια προστασί-
ας». Φυσικά θα µπορούσε να υπάρξει µια ρύθµιση 
που να προβλέπει ότι «το καθεστώς απαγόρευσης των 
πλειστηριασµών πρώτης κατοικίας παρατείνεται µέχρι 
το τέλος του 2014», όπως ζητούν η αντιπολίτευση και 
ένα µεγάλο µέρος των βουλευτών που στηρίζουν την 

κυβέρνηση. Αυτό όµως η κυβέρ-
νηση το έχει αποκλείσει, αφού 
υπάρχει και η τρόικα. Σύµφωνα µε 
κυβερνητική πηγή, «πρέπει και η 
τρόικα να κατανοήσει ότι υπάρχει 
ένα όριο στην κοινωνική ανοχή που 
είναι πολύ λεπτό και δεν πρέπει να 
το σπάσουµε µε άκοµψες ενέργειες 
όπως η γενική άρση απαγόρευσης 
των πλειστηριασµών, που µπορεί 
να προκαλέσει µαζικές αντιδράσεις, 
αυτοκτονίες και πολιτικά να οδηγή-
σει σε εκλογές».

Οσον αφορά τους κυβερνητικούς 
βουλευτές, «θα χρειαστούν πολύ 
µασάζ», αλλά το Μαξίµου ευελπι-
στεί ότι στο τέλος θα καµφθούν οι 
αντιστάσεις τους και θα ψηφίσουν 
τη νέα ρύθµιση. Οσον αφορά στην 
τρόικα, µια πρώτη συζήτηση θα 
γίνει τον Σεπτέµβριο µε την έλευ-
ση των επικεφαλής της, αλλά το 
θέµα θα διευθετηθεί οριστικά τον 
Νοέµβριο.

Τη µελέτη για τις επιπτώσεις 
από την αλλαγή της ρύθµισης έχουν αναλάβει το 
υπουργείο Ανάπτυξης και ο αρµόδιος υφυπουργός 
κ. Αθανάσιος Σκορδάς. Μέχρι στιγµής, πάντως, όπως 
αναφέρουν αρµόδιες πηγές, «δεν υπάρχει µέριµνα ή 
σχέδιο για εκκίνηση πλειστηριασµών σε συγκεκριµέ-
νες οµάδες δανειοληπτών, ούτε αριθµητικός προσδιο-
ρισµός τους».
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Στο υπουργείο 
Ανάπτυξης 
η ρύθµιση 
Η τελική εισήγηση για τον τρόπο 
άρσης της απαγόρευσης των 
πλειστηριασµών βρίσκεται στο 
υπουργείο Ανάπτυξης, και ενώ 
δεν υπάρχει κάποιο σχέδιο κατά 
των «κόκκινων» δανειοληπτών 
πριν από το 2008, θα προβλέπει 
σταδιακούς και όχι µαζικούς 
πλειστηριασµούς - και πάντοτε 
µε κοινωνικά κριτήρια.
Το σχέδιο του υπουργείου 
Ανάπτυξης προσπαθεί να 
συµπεριλάβει ευρύτερα κριτήρια 
και να µην περιοριστεί στις 
τράπεζες, όπως ο κ. Στουρνάρας, 
αλλά να λάβει υπόψη την ανάγκη 
αναθέρµανσης της οικοδοµικής 
δραστηριότητας. Σύµφωνα µε 
την εκτίµηση της Alpha Bank, τo 
2013 θα πραγµατοποιηθούν 
20.000-22.000 αγοραπωλησίες 
ακινήτων, που αποτελεί 
αρνητικό ρεκόρ σε µια αγορά µε 
150.000 αδιάθετα νεόδµητα 
σπίτια. Στελέχη του υπουργείου 
Ανάπτυξης αναφέρουν ότι «για 
να πουληθούν αυτά τα σπίτια θα 
πρέπει να περάσουν περίπου 
επτά χρόνια, µε συνέπεια να 
παραµείνει παγωµένη η 
οικοδοµή και να αυξηθούν οι 
ήδη 400.000 άνεργοι στον 
κλάδο». Η απαγόρευση των 
πλειστηριασµών διατηρεί 
τεχνητά υψηλά τις τιµές και 
µπλοκάρει την αγορά, η 
συγκρατηµένη άρση της, όµως, 
όπως λένε οι υποστηρικτές, θα 
βοηθήσει τις τράπεζες και τον 
οικοδοµικό κλάδο.

ΑΠΟΦΟΡΤΙΣΗ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΙΚΟΥ ΚΛΙΜΑΤΟΣ
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ΜΕ ΜΗΝΥΜΑ 
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Ο πρωθυπουργός, σε συντονισµό µε τον αρχηγό 
του ΠΑΣΟΚ, δήλωσε ότι θα διασφαλιστεί η πρώτη κατοικία 
των πλέον αδύναµων πολιτών, αλλά εισάγονται κριτήρια 
για να µην επωφελούνται οι έχοντες και οι επιτήδειοι 

Με έναν πολιτικό ελιγµό ο πρωθυπουργός κ. Αντώνης Σαµαράς παρενέβη προσωπικά στο 
θέµα των πλειστηριασµών για την πρώτη κατοικία και µετέθεσε εν ευθέτω χρόνω την ορι-
στική διευθέτηση, αποφορτίζοντας έτσι το πολιτικό και κοινωνικό κλίµα.

― Του Σπύρου Γκουτζάνη
goutzs@gmail.com
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ενηµέρωση.
Οπου
και αν είστε.
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Σύµφωνα µε απόρρητη έκθεση του Ευρωπαϊκού 
Μηχανισµού Σταθεροποίησης (ESM) µε ηµεροµηνία 
11 Ιουνίου 2013, είναι έτοιµο το σχέδιο µε βάση το 
οποίο η περιουσία του ΤΑΙΠΕ∆ θα περάσει σε έναν 
νέο οργανισµό µε έδρα το εξωτερικό και στον οποίο 
τον πρώτο και τελευταίο λόγο θα έχουν ξένοι µάνατζερ, 
στους οποίους θα αναφέρεται η διοίκηση του ΤΑΙΠΕ∆. 

Ο νέος οργανισµός θα µπορεί να κάνει προπώληση 
περιουσιακών στοιχείων του Ελληνικού ∆ηµοσίου, µε 
τα λεφτά να πηγαίνουν απευθείας στον λογαριασµό 
για το ελληνικό χρέος, θα µπορεί να ιδρύει θυγατρικές 
στο εξωτερικό, στις οποίες θα µεταβιβάζει περιουσι-
ακά στοιχεία προς πώληση, χωρίς να έχει οποιαδήπο-
τε ανάµιξη η ελληνική κυβέρνηση.

Η εισηγητική έκθεση του ESM παραδόθηκε στην 
ελληνική κυβέρνηση από την τρόικα τον περασµένο 
Ιούνιο και θα αποτελέσει αντικείµενο συζήτησης στην 

επόµενη επίσκεψη, καθώς η αποποµπή Σταυρίδη 
ενισχύει την επιχειρηµατολογία και την αναγκαιότητα 
αλλαγής του τρόπου των ιδιωτικοποιήσεων. 

Στην ουσία, η εφαρµογή αυτής της εισήγησης, 
αναφέρει ανώτερο κυβερνητικό στέλεχος, αποτελεί 
ένα κατασχετήριο της δηµόσιας περιουσίας από τους 
δανειστές προκειµένου να εξασφαλίσουν τα χρήµατά 
τους, αλλά µε νοµιµοφανές περιτύλιγµα.

Στην απόρρητη έκθεση τονίζεται ο υπερεθνικός 
χαρακτήρας που θα πρέπει να έχει το νέο σχήµα, ενώ 
ταυτόχρονα καταδεικνύονται οι αστοχίες του ΤΑΙΠΕ∆ 
και της ΕΤΑ∆ που αποδοµούνται συστηµατικά µέσω 
της έκθεσης. Το ESM εισηγείται, επίσης, στο υπουργείο 
Οικονοµικών τη δηµιουργία ενός οργάνου µε υπερε-
ξουσίες και εποπτικό ρόλο (Supervisory Board) το οποίο 
ιεραρχικά θα βρίσκεται επάνω από το ελληνικό διοι-
κητικό συµβούλιο του ΤΑΙΠΕ∆ και ουσιαστικά δεν θα 

― Του ∆ηµήτρη Μαρκόπουλου
markopoulo@gmail.com

Η πώληση και η αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, είτε πρόκειται για επιχειρήσεις είτε για 
ακίνητα και γη, διεκδικούνται πλέον ανοιχτά από τους δανειστές, καθώς θεωρούν ότι το ΤΑΙΠΕ∆ 
δεν έχει πετύχει αυτά που όφειλε και γι’ αυτό επεξεργάζονται σχέδιο ανάθεσης σε ξένους µάνατζερ.

Τι προβλέπει 
το απόρρητο 
σχέδιο του ESM
1

Μεταβίβαση όλων των προς 
ιδιωτικοποίηση περιουσιακών 

στοιχείων από το ΤΑΙΠΕ∆ σε νέο φορέα.

2
Μεταφορά της έδρας του φορέα στο 
εξωτερικό και ίδρυση θυγατρικών 

στο εξωτερικό.

3
Το ελληνικό ∆.Σ. του ΤΑΙΠΕ∆ θα 
ελέγχεται και θα αναφέρεται σε δύο 

ανώτερα όργανα που θα στελεχωθούν από 
ξένους, το Supervisory Board και το Board 
of Experts.

4
Ο νέος φορέας θα επιδιώξει την 
προπώληση του 30% της αξίας 

περιουσιακών στοιχείων (pre-financing) σε 
funds και τα χρήµατα θα πηγαίνουν από το 
Ελληνικό ∆ηµόσιο απευθείας στους 
δανειστές.

5
∆ιευρύνονται τα προς πώληση 
δηµόσια περιουσιακά στοιχεία.

Η Ε.Ε. ΑΡΠΑΖΕΙ
ΤΟ ΤΑΙΠΕ∆

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1366

Η Ε.Ε. ΑΡΠΑΖΕΙ

Τι προβλέπει 

«ΚΑΤΑΣΧΕΣΗ» 
ΤΗΣ ∆ΗΜΟΣΙΑΣ 
ΠΕΡΙΟΥΣΙΑΣ 
ΑΠΑΙΤΕΙ 
Η ΤΡΟΪΚΑ
Η έκθεση του Ευρωπαϊκού Μηχανισµού Σταθεροποίησης (ESM)
που ζητά οι αποκρατικοποιήσεις να φύγουν από το ΤΑΙΠΕ∆ 
και να πάνε στα χέρια ξένων τεχνοκρατών µε έδρα εκτός Ελλάδας
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ΜΕΙΖΟΝ 
ΠΟΛΙΤΙΚΟ 
ΘΕΜΑ, ΑΦΟΥ, 
ΕΚΤΟΣ ΤΩΝ 
ΑΚΙΝΗΤΩΝ, 
ΣΤΟ 
ΣΤΟΧΑΣΤΡΟ 
ΜΠΑΙΝΟΥΝ 
ΚΑΙ ΛΙΜΑΝΙΑ, 
ΑΕΡΟ∆ΡΟΜΙΑ, 
ΝΕΡΟ, 
ΥΠΟ∆ΟΜΕΣ, 
ΜΕΧΡΙ ΚΑΙ 
ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΑ 
ΣΤΡΑΤΟΠΕ∆Α 
ΚΑΙ ΠΕ∆ΙΑ 
ΒΟΛΗΣ

λογοδοτεί πουθενά και σε κανέναν. Το συγκεκριµένο 
όργανο δεν θα αποτελείται από Ελληνες τεχνοκράτες 
ή πολιτικούς, αλλά από στελέχη µε διεθνή πείρα που 
θα επιλέγονται από τους δανειστές. 

Το απόρρητο έγγραφο του Ιουνίου
Με το έγγραφο του ESM προς το υπουργείο Οικονο-
µικών, µε ηµεροµηνία 11 Ιουνίου 2013, ζητείται από 

τους δανειστές µας να περάσει η ελληνική περιουσία 
εξ ολοκλήρου σε ένα νέο εταιρικό όχηµα τύπου holding 
εταιρείας, το οποίο θα εποπτεύεται από ξένους µά-
νατζερ και θα βρίσκεται µακριά από «ελληνικές πολι-
τικές σκοπιµότητες και πιέσεις», όπως τονίζεται. Ως 
επιχείρηµα γι’ αυτή την επιλογή αναφέρεται η ανάγκη 
τιτλοποίησης της περιουσίας που διαθέτει στο χαρτο-
φυλάκιό του το ΤΑΙΠΕ∆, µε στόχο τη δηµιουργία όρων 
προχρηµατοδότησης (pre-financing) για να υπάρξουν 
άµεσα έσοδα εν όψει της εξόδου της Ελλάδας στις 
διεθνείς αγορές τον Μάιο του 2014. 

Η εισήγηση απαιτεί από το υπουργείο Οικονοµικών 
και την κυβέρνηση παρεµβάσεις νοµοθετικού χαρα-
κτήρα, ενώ ξεκαθαρίζει πως τα χρήµατα από τις πω-
λήσεις θα πηγαίνουν απευθείας στους δανειστές και 
ό,τι περισσέψει µόνο σε αναπτυξιακές δράσεις, 
αφαιρώντας βασικά δηµοσιονοµικά εργαλεία από την 
κυβέρνηση, ενώ ζητείται πλήρης πρόσβαση σε δεδο-
µένα της κρατικής περιουσίας και αναλυτική καταγρα-
φή τους χωρίς να τίθενται κανενός είδους περιορισµοί 
για λόγους ελληνικού εθνικού συµφέροντος. Πουθενά 

δεν αναγράφεται δηλαδή πως η ελληνική κυβέρνηση 
έχει δικαίωµα άσκησης βέτο εάν δεν θέλει να δώσει 
στοιχεία για ευαίσθητα assets, όπως αεροδρόµια, λι-
µάνια, στρατόπεδα, κρατικά κτίρια, εθνικές γαίες ή 
νησιά. 

∆εν επιθυµούν έλεγχο 
του κράτους επάνω τους 
Οπως γράφει η συγκεκριµένη έκθεση-εισήγηση, «το 
να διατηρηθεί ο δηµόσιος έλεγχος πάνω σε αυτές τις 
ιδιοκτησίες απαιτεί µια αποµόνωση αυτής της περιου-
σίας από πολιτικές παρεµβάσεις» (σελ. 2). 

Στη σελίδα 29 της απόρρητης έκθεσης ξεκαθαρί-
ζεται πως ο χαρακτήρας του νέου σχήµατος διαχεί-
ρισης της κρατικής περιουσίας θα πρέπει να είναι 
διεθνής (international institution) µε στόχο να υπάρ-
χει «επαρκής αξιοπιστία». Αυτή η διεθνοποίηση ση-
µαίνει, όπως γράφεται και πιο κάτω, την ίδρυση θυ-
γατρικών εταιρειών και επιχειρήσεων ειδικού σκοπού 
ακόµα και εκτός ελληνικών συνόρων! ∆ηλαδή ξεκά-
θαρα η έδρα της πώλησης των ελληνικών «ασηµικών» 

Η έκθεση του ESM µε την ένδειξη «confidential», δηλαδή εµπιστευτικό

«Τα έσοδα θα πρέπει να παραπέµπονται στο Ελληνικό ∆ηµόσιο 
κι από εκεί κατευθείαν στους πιστωτές του, όπως απαιτείται»

«Για να συνεχιστεί ο κρατικός έλεγχος πάνω σε αυτή την περιουσία απαιτείται
αποµόνωση από την πολιτική παρέµβαση, καθώς και επαρκή εµπειρία διοίκησης»

Απαιτούν και αλλαγή των νόµων

Ο χαρακτήρας του νέου φορέα «θα πρέπει να είναι διεθνής,
µε στόχο να υπάρχει επαρκής αξιοποίηση»

«Η νέα εταιρεία διαχείρισης της κρατικής περιουσίας θα µπορεί να
δηµιουργεί θυγατρικές ή εταιρείες ειδικού σκοπού εκτός Ελλάδας»

Το Supervisory Board και το Board of Experts θα έχουν τον πλήρη
έλεγχο για την ελληνική δηµόσια περιουσία

Το οργανόγραµµα του νέου οργανισµού, 
που θα έχει έδρα στο εξωτερικό 
και ο οποίος θα αναλάβει 
τις αποκρατικοποιήσεις αντί του ΤΑΙΠΕ∆

Η έκθεση του ESM µε την ένδειξη «confidential», δηλαδή εµπιστευτικό

«Τα έσοδα θα πρέπει να παραπέµπονται στο Ελληνικό ∆ηµόσιο «Τα έσοδα θα πρέπει να παραπέµπονται στο Ελληνικό ∆ηµόσιο 
κι από εκεί κατευθείαν στους πιστωτές του, όπως απαιτείται»κι από εκεί κατευθείαν στους πιστωτές του, όπως απαιτείται»κι από εκεί κατευθείαν στους πιστωτές του, όπως απαιτείται»

Η έκθεση του ESM µε την ένδειξη «confidential», δηλαδή εµπιστευτικό

«Τα έσοδα θα πρέπει να παραπέµπονται στο Ελληνικό ∆ηµόσιο «Τα έσοδα θα πρέπει να παραπέµπονται στο Ελληνικό ∆ηµόσιο 
κι από εκεί κατευθείαν στους πιστωτές του, όπως απαιτείται»κι από εκεί κατευθείαν στους πιστωτές του, όπως απαιτείται»κι από εκεί κατευθείαν στους πιστωτές του, όπως απαιτείται»

Η έκθεση του ESM µε την ένδειξη «confidential», δηλαδή εµπιστευτικό

ΤΟ ΕΓΓΡΑΦΟ- ΤΟ ΕΓΓΡΑΦΟ- ΤΟ ΕΓΓΡΑΦΟ- ΤΟ ΕΓΓΡΑΦΟ- 
ΝΤΟΚΟΥΜΕΝΤΟΝΤΟΚΟΥΜΕΝΤΟΝΤΟΚΟΥΜΕΝΤΟΝΤΟΚΟΥΜΕΝΤΟΝΤΟΚΟΥΜΕΝΤΟ
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µεταφέρεται εκτός Ελλάδας και φυσικά µε κόστος 
από τη δική µας τσέπη για όσους προσληφθούν 
και εργαστούν σε αυτήν, οι οποίοι θα προέρχο-
νται από το εξωτερικό. Το σηµαντικότερο, όµως, 
όλων είναι πως εκτός της µεταφοράς ελληνικών 
περιουσιακών στοιχείων και δεδοµένων εκτός 
συνόρων, οι αποφάσεις για «εµάς» θα λαµβάνο-
νται «χωρίς εµάς». Στη σελίδα 33 του νέου «κα-
τασχετηρίου» ξεκαθαρίζεται πως όλη η εποπτεία 
των αποκρατικοποιήσεων θα πρέπει να περάσει 
σε ένα ελεγκτικό σώµα που θα αποτελείται από 
ξένους τεχνοκράτες, ενώ κάτω από αυτό θα 
βρίσκεται το ελληνικό ∆.Σ. Ωστόσο δίπλα στο 
ελληνικό ∆.Σ. θα υπάρχει και ένα επιπλέον όρ-
γανο, το Board of Experts, δηλαδή ένα συµβού-
λιο ειδικών. Πρόκειται για πλήρη εποπτεία 

επάνω στα περιουσιακά στοιχεία της χώρας. 
Στόχος της παραπάνω ενέργειας θα είναι η 
προπώληση ενός 30% των περιουσιακών στοι-
χείων της χώρας πριν από την τελική τους πώ-
ληση, µε στόχο την άµεση εγγραφή εσόδων για 
να ικανοποιηθούν οι δανειστές µας. 

Η δοµή του νέου ΤΑΙΠΕ∆
Η λογική αυτού του εγχειρήµατος είναι ξεκάθα-
ρη. Στόχος του είναι το πέρασµα όλων των ελλη-
νικών περιουσιακών στοιχείων σε µια εταιρεία 
συµµετοχών (holding) η οποία κατόπιν θα σπάσει 
σε θυγατρικές ανά είδος (π.χ. ακίνητα, υποδοµές, 
υπηρεσίες κ.λπ.). Απώτερος σκοπός αυτού του 
σχήµατος που θα κατέχει πλέον τους τίτλους της 
κρατικής περιουσίας θα είναι να βρει επενδυτές 

και να προπουλήσει ακίνητα 
και άλλα «ασηµικά». Τα χρή-
µατα που θα προκύψουν θα 
λειτουργήσουν ως εξασφαλίσεις 
των πιστωτών της χώρας µας, 
ενώ η εισήγηση προβλέπει τη 
δηµιουργία δύο κυρίαρχων 
σχηµάτων, ενός χρηµατοοικο-
νοµικού οχήµατος για το pre 
privatization financing κι ενός 
asset management σχήµατος 
µε ευρύτερο αντικείµενο τη 
διαχείριση και ανάπτυξη της 
περιουσίας του ∆ηµοσίου και 
την εύρεση ξένων developers 
προς αυτή την κατεύθυνση. 

Οπως ξεκαθαρίζεται από 
τη σχετική εισήγηση, το βασι-
κό µάνατζµεντ του σχήµατος-
µαµούθ που θα διαχειρίζεται 
επί της ουσίας τις τύχες όλων 
των προς πώληση περιουσια-
κών στοιχείων θα ασκείται από 
µια µικρή οµάδα επαγγελµα-
τιών µε διεθνή πείρα και θα 
αποτελείται από 5 senior 
managers εκτός Ελλάδας. 

Αυτοί θα αποτελούν το 
περίφηµο Supervisory Board. 
Η εταιρεία asset management 
θα αποτελείται από 20 διεθνή 
στελέχη, έχοντας εξωτερικούς 
συνεργάτες και auditors που 
θα αναλαµβάνουν την πώληση 
κρατικής περιουσίας πρότζεκτ 
ανά πρότζεκτ.

Αυτή η οµάδα αργότερα θα 
µεγαλώσει φτάνοντας τα 35-40 
άτοµα. Αν και το σχετικό υπό-
µνηµα χρυσώνει το χάπι µιλώ-
ντας για έναν και µοναδικό 
µέτοχο που θα είναι το Ελλη-
νικό ∆ηµόσιο, επί της ουσίας 
περνάει όλο τον έλεγχο της 
περιουσίας του κράτους σε 
τρίτους, αφαιρώντας κάθε 
προοπτική παρέµβασης από 
τις εκλεγµένες από τον λαό 
εκάστοτε ελληνικές κυβερνή-
σεις. 

Χαρακτηριστικό γνώρισµα 
αυτού που πάνε να κάνουν οι 
δανειστές µας είναι πως στο 
συγκεκριµένο έγγραφο που 
παρουσιάζουµε υπάρχουν 
σαφείς αναφορές στις ίδιες 
µεθόδους που ακολούθησαν 
το 1990 στην Ανατολική Γερ-
µανία, µέσω της εκεί εταιρεί-
ας Treuhandanstalt. 

Ωστόσο, η διαχείριση στη 
Γερµανία έγινε από ∆υτικο-
γερµανούς προς Ανατολικο-

γερµανούς, όχι από ξένους προς Ελληνες. Και 
φυσικά άλλο είναι να σε έχει συνεπάρει το 
όραµα της ενοποίησης της διχοτοµηµένης πα-
τρίδας σου κι άλλο να πρέπει να παραδώσεις τα 
κλειδιά του κράτους σε ξένες δυνάµεις, χωρίς να 
γνωρίζεις πώς αυτές θα τα χρησιµοποιήσουν. 
Πληροφορίες, πάντως, αναφέρουν πως αυτές οι 
αξιώσεις εκ µέρους των δανειστών έχουν δηµι-
ουργήσει µεγάλο εκνευρισµό στο υπουργείο 
Οικονοµικών, ιδιαίτερα τώρα που η αποµάκρυν-
ση Σταυρίδη θέτει και πάλι θέµα λειτουργικότη-
τας του ΤΑΙΠΕ∆. Πληροφορίες από το Σύνταγµα 
αναφέρουν πως ο κ. Γιάννης Στουρνάρας είναι 
βαθιά προβληµατισµένος για τις εισηγήσεις 
αυτές και ήδη έχει ενηµερώσει πως θα πρέπει 
να υπάρξει άλλο πλάνο. 

>>
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ΑΡΝΗΤΙΚΑ ΣΧΟΛΙΑ ΑΠΟ ΤΟΝ ΞΕΝΟ ΤΥΠΟ

Βρήκαν ευκαιρία µε την αποποµπή Σταυρίδη 
Εδώ κι έναν χρόνο, λόγω µιας σειράς 
καθυστερήσεων από τη µεριά των 
διοικήσεων του ΤΑΙΠΕ∆ (που ήδη µετράει 
τρεις αλλαγές 
προέδρων), 
ψιθυριζόταν πως οι 
δάνειες δυνάµεις 
θέλουν να φύγει το 
Ταµείο από τα χέρια της 
κυβέρνησης και του 
ελληνικού υπουργείου 
Οικονοµικών. Πολύ 
περισσότερο τώρα, 
που την περασµένη 
εβδοµάδα τέθηκε 
εκτός ο κ. Στέλιος 
Σταυρίδης εξαιτίας της 
περίφηµης πτήσης του 
µε το ιδιωτικό 
αεροπλάνο του κ. ∆ηµήτρη Μελισσανίδη. 
Το χαµηλό ενδιαφέρον ανταπόκρισης στα 
καλέσµατα για την αποκρατικοποίηση µιας 
σειράς ελληνικών assets εκ µέρους της 

παγκόσµιας επενδυτικής κοινότητας και η 
µη επίτευξη των καθορισθέντων 
οικονοµικών και τεχνοκρατικών στόχων 

οδήγησαν στην 
έκφραση εκ µέρους 
των ESM και EFSM 
(Ευρωπαϊκού 
Χρηµατοοικονοµικού 
Μηχανισµού 
Σταθερότητας) της 
µόνιµης απειλής πως η 
έδρα του ΤΑΙΠΕ∆ θα 
πρέπει να µεταφερθεί 
εκτός Ελλάδας. Οι 
φήµες έδιναν κι 
έπαιρναν, µε κύριο 
άξονα τη φυγή της 
εποπτείας των 
αποκρατικοποιήσεων 

στο Λουξεµβούργο. Να όµως που, όπως 
αποκαλύπτουµε σήµερα, οι φήµες έγιναν 
πραγµατικότητα. Αίσθηση, πάντως, 
προκαλεί το γεγονός πως η αποµάκρυνση 

του κ. Σταυρίδη φιλοξενήθηκε σε πάρα 
πολλά διεθνή µέσα, τα οποία µάλιστα 
επεφύλασσαν σχόλια για την αδυναµία του 
ελληνικού κράτους να προχωρήσει σε 
αποκρατικοποιήσεις. Από τους µεγάλους σε 
κύρος «New York Times» µέχρι το BBC και 
φυσικά το σύνολο των γερµανικών ΜΜΕ η 
είδηση της αποποµπής Σταυρίδη 
φιλοξενήθηκε µε πολύ αρνητικά σχόλια. Το 
εντυπωσιακό αυτών των άρθρων είναι πως 
σχεδόν όλα χρησιµοποιούν ακριβώς την 
επιχειρηµατολογία του ESM. Οπως δηλαδή 
έγραφαν οι «Νew Υork Times», «οι στόχοι 
του ΤΑΙΠΕ∆ έχουν αναθεωρηθεί προς τα 
κάτω αρκετές φορές. Ο αρχικός στόχος των 
50 δισ. ευρώ µέχρι το 2016 άλλαξε στη 
συνέχεια σε 19 δισ. και µετά σε 15 δισ. Από 
πέρυσι η τρόικα επικεντρώνεται στους 
ετήσιους στόχους. Ωστόσο, το ΤΑΙΠΕ∆ 
αναµένεται να βγει εκτός στόχων 1 δισ. 
ευρώ, από τα 2,5 δισ. που ήταν ο στόχος για 
το 2013». Να είναι άραγε τυχαία αυτή η 
σφοδρή κριτική; 

Η Ε.Ε. ΑΡΠΑΖΕΙ
ΤΟ ΤΑΙΠΕ∆
Η Ε.Ε. ΑΡΠΑΖΕΙ
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µέτοχο που θα είναι το Ελλη-
νικό ∆ηµόσιο, επί της ουσίας 
περνάει όλο τον έλεγχο της 

τις εκλεγµένες από τον λαό 

p
ro

to
th

em
a.

gr

Πολύπλευρη 
ενηµέρωση.
Οπου
και αν είστε.
Με ένα κλικ.

Η εισηγητική έκθεση 
του ESM παραδόθηκε 
από την τρόικα τον 
περασµένο Ιούνιο 
στην ελληνική 
κυβέρνηση
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ΑΠΟΚΛΕΙΕΙ ΝΕΟ «ΚΟΥΡΕΜΑ»

Σχετικά µε την προοπτική κουρέµατος του ελλη-
νικού χρέους η απάντησή του είναι ξεκάθαρη: «∆εν 
υπάρχει τέτοια συζήτηση». Εξηγεί όµως ότι «υπάρ-
χει νοµική βάση από την απόφαση του Eurogroup 
του Νοεµβρίου του 2012 για επιµήκυνση της διάρ-
κειας αποπληρωµής του 
χρέους και για µείωση του 
επιτοκίου δανεισµού µας, 
και αυτά θα γίνουν». Ο 
υπουργός, παρ’ όλα όσα 
λέγονται, δεν αποκλείει τη 
συµµετοχή του ∆ΝΤ και 
σε αυτή τη χρηµατοδότη-
ση.

Απαντώντας σε ερώτη-
ση σχετικά µε τις δυνατό-
τητες της Ελλάδας να δα-
νειστεί από τις αγορές ο κ. 
Στουρνάρας δηλώνει: «∆εν 
έχουµε τις δύο απαραίτητες 
προϋποθέσεις για να βγού-
µε στις αγορές, που είναι, 
πρώτον, η ύπαρξη πρωτο-
γενούς πλεονάσµατος και, 
δεύτερον, η εµφάνιση 
θετικού ρυθµού ανάπτυξης 
στο ΑΕΠ για δύο συνεχό-
µενα τρίµηνα». Θεωρεί 

όµως ότι και 
οι δύο αυτοί 
στόχοι θα επι-
τευχθούν µέ-
σα στο 2014, 
µε την προϋ-
πόθεση ότι 
δεν θα υπάρ-
ξει πρόβληµα 
από τα ελλείµ-
µατα των 
ασφαλιστικών 
ταµείων.

«Στο τέλος 
του έτους θα 
κριθεί αν θα 
έχουµε τελικά πρωτογενές πλεόνασµα 
φέτος ή θα το πετύχουµε την επόµενη 
χρονιά», αναφέρει ο κ. Στουρνάρας 
και συνεχίζει: «Με βάση τα αποτελέ-
σµατα του 2013 θα ληφθούν και οι 

αποφάσεις από την Ευρωπαϊκή Ενωση σχετικά µε 
το ποσό της νέας χρηµατοδότησης, την επιµήκυνση 
της διάρκειας αποπληρωµής του χρέους µας και τη 

µείωση των επιτοκίων δανεισµού µας».
Οσον αφορά στις τελευταίες εξελίξεις στην 

οικονοµία, ο υπουργός Οικονοµικών θα ανακοι-
νώσει σύντοµα ότι υπάρχει θετική εξέλιξη στο 
ΑΕΠ λόγω τουρισµού, αφού το συνάλλαγµα που 

εισέρρευσε πρόσθεσε σε αυτό 2 δισ. ευρώ, και 
ότι υπάρχει θετική τάση στα έσοδα τους τελευ-
ταίους µήνες. 

«Υπάρχει πολύ ψωµί για έσοδα από τις offshore. 
Εχουν εντοπιστεί 10.000 offshore από τις οποίες 
έχουν ελεγχθεί µόνο 41 και έχουν αποδώσει έσοδα 
13 εκατ. ευρώ. Αν οι 41 δίνουν 13 εκατ., φανταστεί-
τε οι 10.000 offshore τι έσοδα µπορούν να φέρουν», 

λέει ο υπουργός και εξηγεί ότι το 1/3 των offshore 
είναι εταιρείες ακινήτων και τα 2/3 επιχειρηµατι-
κές, που πραγµατοποιούν τριγωνικές συναλλαγές, 
υποτιµολογήσεις, υπερτιµολογήσεις και άλλα λο-
γιστικά κόλπα για αποφυγή των φόρων. Σε αυτές 
κυρίως θα επικεντρωθούν οι έλεγχοι του υπουρ-
γείου Οικονοµικών.

Ωστόσο οµολογεί ότι το υπουργείο κινείται 
αργά, δεν διαθέτει τεχνογνωσία για τέτοιους 
ελέγχους και υπάρχει δισταγµός στον καταλογισµό 
φόρων. Η οδηγία του προς τους εφοριακούς είναι 
σαφής: «Κινηθείτε αποφασιστικά, κάντε γρήγορους 

ελέγχους, καταλογίστε 
τους φόρους και όποιος 
έχει αντίρρηση ας πά-
ει στα δικαστήρια». 

Οσον αφορά στις 
µεταρρυθµίσεις, λέει 
ότι υπάρχουν ισχυρές 
αντιστάσεις και ότι η 
ευθύνη του ΣΥΡΙΖΑ 
είναι µεγάλη για τις 
καθυστερήσεις, οι 
οποίες παρατείνουν 
την ύφεση και ανα-
βάλλουν την έξοδο από 
την κρίση και την επά-
νοδο σε ρυθµούς ανά-
πτυξης. 

Για την πολυπόθη-
τη ανάπτυξη, πάντως, 
δεν υπάρχει αυτή τη 
στιγµή κάποια συγκε-
κριµένη πολιτική, εκτός 
της προσπάθειας που 
γίνεται για επιτάχυνση 
της απορρόφησης του 
ΕΣΠΑ και της στήριξης 
µε δάνεια από την 
Ευρωπαϊκή Τράπεζα 
Επενδύσεων, η οποία 
βοηθάει σηµαντικά 
δανείζοντας και το 
∆ηµόσιο και τον ιδιω-
τικό τοµέα.

«Στην ανάπτυξη 
συνεισφέρει άµεσα και 
η αύξηση των εσόδων 
από τον τουρισµό, η 
οποία φέτος ήταν ανέλ-
πιστη ίσως λόγω των 

όσων συµβαίνουν στην Αίγυπτο και στις άλλες 
γειτονικές χώρες», παραδέχεται ο κ. Στουρνάρας 
και επισηµαίνει ότι το µεγάλο πρόβληµα για τη 
ρευστότητα και τις χρηµατοδοτήσεις από τις τρά-
πεζες είναι ότι δεν επιστρέφουν οι καταθέσεις. 
Πάντως φέτος, όπως λέει, είχαµε καθαρή εισροή 
καταθέσεων από το εξωτερικό, αλλά ο ρυθµός δεν 
είναι επαρκής.

«Αν χρειαστεί περαιτέρω στήριξη η Ελλάδα, αυτή θα είναι της τάξεως των 10 δισ. ευρώ, 
πολύ µικρό ποσό δηλαδή συγκριτικά µε τα προηγούµενα µνηµόνια. Και δεν µιλάµε για 
νέο µνηµόνιο, αλλά για ένα πακέτο οικονοµικής στήριξης χωρίς νέους όρους. Εξάλλου 
µέχρι το 2016 έχουν τεθεί οι στόχοι -οι υποχρεώσεις µας- και δεν µπορούν να απαιτη-
θούν άλλα µέτρα, ούτε να τεθούν άλλοι στόχοι». Αυτά διευκρινίζει ο υπουργός Οικο-
νοµικών κ. Γιάννης Στουρνάρας σε ερώτηση του «ΘΕΜΑτος». 

10.000 
offshore και 
τριγωνικές 

συναλλαγές στο 
στόχαστρο της 

Εφορίας

41 

έλεγχοι απέδωσαν 13 
εκατ. ευρώ

2
 δισ. ευρώ στο ΑΕΠ 
πρόσθεσε φέτος 

ο τουρισµός

ΟΧΙ «ΚΟΥ-
ΡΕΜΑ», ΑΛ-
ΛΑ ΕΠΙΜΗ-

ΚΥΝΣΗ 
ΑΠΟΠΛΗ-

ΡΩΜΗΣ ΤΟΥ 
ΧΡΕΟΥΣ ΚΑΙ 

ΜΕΙΩΣΗ 
ΕΠΙΤΟΚΙΩΝ 

∆ΑΝΕΙΣΜΟΥ 
ΜΑΣ 

«ΕΧΟΥΝ 
ΕΝΤΟΠΙΣΤΕΙ 
10.000 
OFFSHORE 
ΑΠΟ ΤΙΣ 
ΟΠΟΙΕΣ 
ΕΧΟΥΝ 
ΕΛΕΓΧΘΕΙ 
ΜΟΝΟ 41 
ΚΑΙ ΕΧΟΥΝ 
ΑΠΟ∆ΩΣΕΙ 
ΕΣΟ∆Α 13 
ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ. 
ΑΝ ΟΙ 41 
∆ΙΝΟΥΝ 13 
ΕΚΑΤ., ΦΑ-
ΝΤΑΣΤΕΙΤΕ 
ΟΙ 10.000 
OFFSHORE 
ΤΙ ΕΣΟ∆Α 
ΜΠΟΡΟΥΝ 
ΝΑ ΦΕΡΟΥΝ»

πρώτο
θέµα
η οικονοµία

η αξιόπιστη
και έγκυρη
οικονοµική 
ενηµέρωση

 ΤΟ ΝΕΟ ∆ΑΝΕΙΟ 
∆ΕΝ ΣΗΜΑΙΝΕΙ 
ΚΑΙ ΝΕΑ ΜΕΤΡΑ
Ο υπουργός Οικονοµικών δηλώνει στο «ΘΕΜΑ» ότι εάν η χώρα 
χρειαστεί περαιτέρω στήριξη, αυτή θα είναι της τάξης των 10 δισ. ευρώ, 
για την οποία οι δανειστές δεν µπορούν να απαιτήσουν πρόσθετες  περικοπές

― Του Γρηγόρη Νικολόπουλου
nikolopoulos@reporter.gr
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Οπως εξηγεί ο ίδιος ο κ. Χάρης Θεοχάρης (φωτο-
γραφία), µιλώντας στο «ΘΕΜΑ», «η τακτική αυτή 
εφαρµόστηκε πιλοτικά τον µήνα Ιούλιο και τις πρώτες 
ηµέρες του Αυγούστου µε σηµαντική επιτυχία για το 
Ελληνικό ∆ηµόσιο σε γνωστές επιχειρήσεις και διά-
σηµα εστιατόρια που έχουν υψηλούς τζίρους καθη-
µερινά και χρωστάνε στην Εφορία πάνω 
από 500.000 ευρώ. Ωστόσο όχι µόνο δεν 
έχουν πληρώσει ούτε ένα ευρώ, αλλά 
πολύ περισσότερο δεν έχουν ρυθµίσει 
τα χρέη τους. Μας αγνοούν τελείως!».

Μία από τις πρώτες επιχειρήσεις που 
δέχτηκε την επίσκεψη των δικαστικών 
επιµελητών ήταν διάσηµο εστιατόριο 
της Μυκόνου µε υψηλούς τζίρους και 
µεγάλα χρέη στην Εφορία από παλαι-
ότερα πρόστιµα. Για την ακρίβεια, ένα 
απόγευµα που το µαγαζί ήταν γεµάτο δύο δικαστι-
κοί επιµελητές -συνοδεία αστυνοµικών µε το κατα-
σχετήριο ανά χείρας- ζήτησαν να µιλήσουν στον 
ιδιοκτήτη. Αφού του επέδειξαν το επίσηµο έγγραφο 
του υπουργείου Οικονοµικών, του ζήτησαν να ανοί-
ξει τις ταµειακές µηχανές. Πράγµατι οι δικαστικοί 
επιµελητές αµέσως «σήκωσαν» την είσπραξη της 
ηµέρας, έδωσαν µια απόδειξη µε τα χρήµατα που 
πήραν και αποχώρησαν ήσυχα. ∆εν είναι τυχαίο, 
σύµφωνα µε καλά ενηµερωµένες πηγές, ότι την 
επόµενη ηµέρα η ιδιοκτησία πήγε στην τοπική 
εφορία και ρύθµισε τα χρέη της, που ήταν πάνω από 
2.000.000 ευρώ.

Σύµφωνα µε πηγές του υπουργείου Οικονοµικών, 
µέχρι τώρα την επίσκεψη δικαστικών επιµελητών 
έχουν δεχτεί πάνω από 20 εταιρείες που έχουν λη-
ξιπρόθεσµες οφειλές άνω των 500.000 ευρώ, όµως 
από τον Σεπτέµβριο θα εφαρµοστεί η ίδια τακτική 
και σε όσους οφείλουν πάνω από 200.000 ευρώ και 
στη συνέχεια από 100.000 ευρώ και άνω.

Προς τούτο η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών 

Συστηµάτων έχει στείλει στις εφορίες πίνακα µε 
όσες επιχειρήσεις ή φυσικά πρόσωπα έχουν ληξι-
πρόθεσµες οφειλές πάνω από 100.000 ευρώ προ-
κειµένου να κινηθούν οι διαδικασίες αναγκαστικής 
εκτέλεσης εις βάρος των οφειλετών. 

Στο έγγραφο της Γενικής Γραµµατείας προς τους 
εφόρους αναφέρεται µεταξύ άλλων: «...
Σας αποστέλλουµε ηλεκτρονικά πίνακα 
φορολογουµένων µε ληξιπρόθεσµη βα-
σική οφειλή τουλάχιστον 100.000 ευρώ, 
µε στοιχεία εισοδήµατος φυσικών και 
νοµικών προσώπων, κινητής και ακίνητης 
περιουσίας, στοιχεία δικαστικού (λήψη 
αναγκαστικών µέτρων), συγκεντρωτικών 
καταστάσεων πελατών - προµηθευτών 
κ.λπ., προκειµένου για τις ως άνω οφειλές, 
και εφόσον συντρέχει περίπτωση, να 

προβείτε άµεσα στην κίνηση της διαδικασίας αναγκα-
στικής εκτέλεσης σε βάρος των οφειλετών που δεν 
έχουν τακτοποιήσει τις ληξιπρόθεσµες οφειλές τους 
ή δεν είναι ενήµεροι στις δόσεις ρυθµίσεων». Στη 
συνέχεια του κειµένου επισηµαίνεται ότι «για τις 
περιπτώσεις όπου εµφανίζεται σχέση συνυπευθυνό-
τητας οι αρµόδιες για την είσπραξη ∆ΟΥ θα πρέπει 
να εξετάζουν ενδελεχώς τα στοιχεία του φακέλου 
προκειµένου να διαπιστώνεται αν υφίσταται προσω-
πική και αλληλέγγυα για την πληρωµή της οφειλής 
ευθύνη». 

Ανανεωµένες λίστες
Παράλληλα, το υπουργείο Οικονοµικών ζητά από 
τις ∆ΟΥ να «φρεσκάρουν» τις λίστες µε την τρέχουσα 
εικόνα των οφειλετών, µια και «στο διάστηµα που 
µεσολάβησε ενδέχεται να έχουν µεταβληθεί οι πίνα-
κες ή να έχουν δηµιουργηθεί µεταγενέστερες οφειλές, 
καθώς και να υπάρχουν οφειλές από συνυπευθυνό-
τητα».

Επιπρόσθετα το υπουργείο Οικονοµικών εντός 

των επόµενων ηµερών θα 
αποστείλει εγκύκλιο στους 
εφοριακούς, σύµφωνα µε την 
οποία θα ορίζονται διαδικασίες-
εξπρές 30 ηµερών, όπου θα 
γίνονται οι κατασχέσεις για 
όσους έχουν ληξιπρόθεσµα 
χρέη προς το ∆ηµόσιο. Στη 
συνέχεια και µέσα σε διάστηµα 
14 ηµερών µετά την κατάσχεση 
το ∆ηµόσιο θα µπορεί να προ-
χωρά σε εκποίηση µέσω δηµο-
πρασίας των κατασχεθέντων. 
∆ηλαδή µε την εφαρµογή του 
µέτρου µέσα σε ενάµιση µήνα 
θα πρέπει να γίνεται η κατά-
σχεση αλλά και η εκποίηση 
περιουσιακών στοιχείων, ώστε 
το ∆ηµόσιο να λάβει έστω και 
µέρος των οφειλοµένων. Επίσης 
θα αποστέλλονται διαταγές 
πληρωµών σε τράπεζες και 
λογιστήρια εταιρειών για κατα-
σχέσεις µελλοντικών µισθών 
και αµοιβών.

Πιο αναλυτικά, η εγκύκλιος 
αναφέρει τα εξής:
■ Τα µέτρα αναγκαστικής εί-
σπραξης σε βάρος οφειλέτη 
ληξιπρόθεσµων χρεών προς το 
∆ηµόσιο, δηλαδή οι διαδικασί-
ες κατασχέσεων σε περιουσι-
ακά στοιχεία ή εισοδήµατα του 
οφειλέτη, θα µπορούν να λαµβάνονται µετά την 
πάροδο 30 ηµερών από την κοινοποίηση της ατο-
µικής ειδοποίησης υπερηµερίας.
■ Σε περιπτώσεις που οι φορολογικές αρχές έχουν 
βάσιµους λόγους να πιστεύουν ότι διακυβεύεται η 
είσπραξη του φόρου, µπορεί να αξιώσουν άµεση 
καταβολή του και αν αυτό δεν γίνει, να προχωρήσουν 
σε άµεση κατάσχεση περιουσιακών στοιχείων.
■ Καθιερώνεται η πενταετία ως χρονικό όριο για την 
παραγραφή του δικαιώµατος του ∆ηµοσίου να 
επιβάλει φόρους σε κάθε φορολογική υπόθεση.

ΤΟ ΥΠΟΥΡ-
ΓΕΙΟ ΟΙΚΟ-

ΝΟΜΙΚΩΝ ΘΑ 
ΑΠΟΣΤΕΙΛΕΙ 

ΕΓΚΥΚΛΙΟ, 
ΣΥΜΦΩΝΑ 

ΜΕ ΤΗΝ 
ΟΠΟΙΑ ΘΑ 

ΟΡΙΖΟΝΤΑΙ 
∆ΙΑ∆ΙΚΑΣΙ-

ΕΣ-ΕΞΠΡΕΣ 
ΚΑΤΑΣΧΕΣΕ-

ΩΝ ΕΝΤΟΣ 30 
ΗΜΕΡΩΝ ΓΙΑ 

ΟΣΟΥΣ ΕΧΟΥΝ 
ΛΗΞΙΠΡΟΘΕ-

ΣΜΑ ΧΡΕΗ 
ΠΡΟΣ ΤΟ ∆Η-

ΜΟΣΙΟ

ΣΤΗΝ ΚΡΙΣΗ ΤΟΥ ΕΦΟΡΟΥ

Κατασχέσεις 
και για 
επισφαλείς 
δόσεις φόρου
Με κατάσχεση περιουσιακών 
στοιχείων κινδυνεύουν ακόµα 
και όσοι πληρώνουν κανονικά 
τις δόσεις τους ύστερα από 
ρυθµίσεις αλλά ο έφορος 
θεωρεί ότι οι επόµενες δόσεις 
θα είναι επισφαλείς. Ο νόµος 
4152/2013, που πήρε ΦΕΚ πριν 
από δύο εβδοµάδες, είναι 
σαφής: «Το ∆ηµόσιο διατηρεί 
το δικαίωµα και µετά τη 
συµµόρφωση του οφειλέτη στη 
ρύθµιση τµηµατικής καταβολής 
που του χορηγήθηκε να 
επιβάλλει κατασχέσεις και να 
εγγράφει υποθήκες σε 
περιουσιακά στοιχεία του 
οφειλέτη, των συνυπόχρεων 
προσώπων ή των εγγυητών, 
εφόσον η οφειλή δεν είναι 
ασφαλισµένη, και να µη 
χορηγεί αποδεικτικό 
ενηµερότητας (...), ακόµη και αν 
συντρέχουν οι προϋποθέσεις 
χορήγησης αυτού, εφόσον η 
οφειλή δεν είναι ασφαλισµένη, 
να δίνει εντολή παρακράτησης 
µέρους ή του συνόλου της 
χρηµατικής απαίτησης του 
οφειλέτη κατά τρίτων 
προσώπων για την είσπραξη 
της οποίας ζητείται το 
αποδεικτικό ενηµερότητας» 
κ.λπ.

∆ΕΝ ΕΙΝΑΙ ΛΗΣΤΕΙΑ, ΕΙΝΑΙ ΕΦΟΡΙΑ

ΦΕΡΕ ΤΑ ΛΕΦΤΑ ΦΕΡΕ ΤΑ ΛΕΦΤΑ 
ΑΠΟ ΤΟ ΤΑΜΕΙΟ!ΑΠΟ ΤΟ ΤΑΜΕΙΟ!
Με απόφαση του γ.γ. Εσόδων Χάρη Θεοχάρη Με απόφαση του γ.γ. Εσόδων Χάρη Θεοχάρη 
δικαστικοί επιµελητές θα κατάσχουν δικαστικοί επιµελητές θα κατάσχουν 
την είσπραξη της ηµέρας σε όποια επιχείρηση την είσπραξη της ηµέρας σε όποια επιχείρηση 
δεν έχει ρυθµίσει τις ληξιπρόθεσµες οφειλές τηςδεν έχει ρυθµίσει τις ληξιπρόθεσµες οφειλές της

Χέρι στις ταµειακές µηχανές επιχειρήσεων που είναι «εύρωστες» αλλά έχουν ληξιπρόθεσµες 
οφειλές χωρίς να τις έχουν ρυθµίσει αποφάσισε να βάλει το υπουργείο Οικονοµικών. Σύµ-
φωνα µε απόφαση του γενικού γραµµατέα Εσόδων κ. Χάρη Θεοχάρη, από εδώ και στο εξής 
όποια επιχείρηση δεν ρυθµίσει τα χρέη της στην Εφορία θα δέχεται την επίσκεψη δικαστικών 
επιµελητών οι οποίοι θα κατάσχουν το ταµείο της ηµέρας.

― Του Γιώργου Ι. ∆ηµητροµανωλάκη
gdim@protothema.gr

η αξιόπιστη
και έγκυρη
οικονοµική 
ενηµέρωση

πρώτο
θέµα
η οικονοµία
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― Του Αλέξανδρου Κασιµάτη
akasimatis@protothema.gr

«Μέχρι τα τέλη Σεπτεµβρίου αναµένεται να παρου-
σιάσει το Ταµείο την τελική πρόταση στρατηγικής 
αξιοποίησης του ΟΛΠ και του ΟΛΘ, αν δηλαδή θα 
προκριθεί η πώληση µετοχών ή η παραχώρηση 
επιµέρους δραστηριοτήτων των λιµένων», δήλωσε 
την περασµένη Πέµπτη ο διευθύνων σύµβουλος 
του Ταµείου κ. Γιάννης Εµίρης. Μια πανοµοιότυ-
πη δήλωση µε αυτήν του κ. Εµίρη είχε κάνει τον 
περασµένο Φεβρουάριο ο πρώην πρόεδρος του 
ΤΑΙΠΕ∆ κ. Τάκης Αθανασόπουλος. Είχε τότε 
επισκεφθεί τις εγκαταστάσεις του ΟΛΘ και είχε 
δηλώσει στους δηµοσιογράφους ότι µέσα στον 
επόµενο µήνα (σ.σ.: τον περασµένο Μάρτιο) θα 
αποφασιζόταν η οριστική στρατηγική αποκρατι-
κοποίησης του ΟΛΘ, αν δηλαδή θα παραχωρηθούν 
συγκεκριµένες λιµενικές χρήσεις ή θα ιδιωτικο-
ποιηθεί συνολικά το λιµάνι.

Αν και οι µήνες περνούν χωρίς αποφάσεις, στο 
Ταµείο Αποκρατικοποιήσεων δεν φαίνεται να 
προβληµατίζονται για τις επιλογές σε σχέση µε το 
λιµάνι της Θεσσαλονίκης. Σύµφωνα µε µελέτη 
σκοπιµότητας που εκπόνησε το Ταµείο Αποκρα-
τικοποιήσεων και η οποία διέρρευσε πριν από 
λίγες µέρες στον Τύπο, τα λιµάνια Πειραιά, Θεσ-
σαλονίκης και Αλεξανδρούπολης συγκεντρώνουν 
µεγαλύτερο επενδυτικό ενδιαφέρον για το σύνο-
λο των δραστηριοτήτων τους.

Με την άποψη αυτή λέγεται ότι έχει ταχθεί και 
ο πρωθυπουργός, αλλά το πράσινο φως δεν έχει 
ανάψει ακόµη, επειδή υπάρχουν αντίθετες απόψεις 
στον έτερο κυβερνητικό πόλο. Σύµφωνα µε πλη-
ροφορίες, ο κ. Ευάγγελος Βενιζέλος προκρίνει τη 
λύση της παραχώρησης επιµέρους δραστηριοτή-
των του ΟΛΘ και όχι της πλήρους ιδιωτικοποίησης. 
Η Θεσσαλονίκη είναι η εκλογική περιφέρεια του 
κ. Βενιζέλου και µάλιστα ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ 

έχει τοποθετήσει πρόεδρο και διευθύνοντα σύµ-
βουλο στον ΟΛΘ τον πιο στενό συνεργάτη του, τον 
κ. Στέλιο Αγγελούδη. 

Με τις απόψεις του κ. Βενιζέλου για τον ΟΛΘ 
συντάσσεται όµως και ο υπουργός Επικρατείας κ. 
∆ηµήτρης Σταµάτης. Γεννηµένος και µεγαλωµέ-
νος επίσης στη Θεσσαλονίκη, ο κ. Σταµάτης, που 
εκλεγόταν για πολλά χρόνια βουλευτής της Α’ 
Θεσσαλονίκης, πριµοδοτεί από κοινού µε τον κ. 
Βενιζέλο τη λύση της παραχώρησης επιµέρους 
δραστηριοτήτων του ΟΛΘ. Οι δυο τους, µάλιστα, 
συγκροτούν έναν σοβαρό πόλο καθώς, ως ισχυρά 
πολιτικά τζάκια της Θεσσαλονίκης, οι κύριοι Στα-
µάτης και Βενιζέλος έχουν άριστες σχέσεις µεταξύ 
τους - ο κ. Σταµάτης θεωρείται ο άνθρωπος του 
Μαξίµου που «έχτισε» τη σχέση του πρωθυπουρ-
γού µε τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ. 

Στον άξονα Βενιζέλου - Σταµάτη πρέπει να 
συνυπολογίσουµε και το alter ego του κ. Βενιζέλου, 
τον κ. Αγγελούδη. Ο πρώην  διευθυντής του γρα-
φείου του κ. Βενιζέλου µαζί µε τον κ. Σταµάτη 
συµµετείχαν σε διάφορες επιτροπές -π.χ. σε αυτήν 
που συνέταξε την προγραµµατική συµφωνία της 
τρικοµµατικής κυβέρνησης ή σε αυτήν που επέ-
λεγε τους επικεφαλής των  πολιτιστικών οργανι-
σµών- εκπροσωπώντας αντίστοιχα το ΠΑΣΟΚ και 
τη Ν.∆. 

Ενδιαφέρον από 5 επενδυτές
Για το λιµάνι της Θεσσαλονίκης, σύµφωνα µε 
παλαιότερες δηλώσεις του πρώην προέδρου του 
ΤΑΙΠΕ∆ κ. Αθανασόπουλου, έχουν εκδηλώσει 
ενδιαφέρον 5 επενδυτές. Μεταξύ αυτών είναι και 
η Ηutchison Whampoa Limited, ένας κολοσσός 
από το Χονγκ Κονγκ. Η Ηutchison είχε διεκδική-
σει τον ΟΛΠ και στον διαγωνισµό του 2008 όπου 

πλειοδότησε, αλλά τελικά ο 
διαγωνισµός κηρύχθηκε 
άγονος όταν απέσυρε την 
προσφορά  της. Η θυγατρική 
της, Ηutchison Port Ηoldings, 
διαχειρίζεται 52 λιµάνια σε 26 
χώρες. 

Για τον ΟΛΘ φέρεται να 
έχει προσεγγίσει τους Ελληνες 
αρµοδίους και η Ιnternational 
Container Terminal Services 
Inc, η οποία έχει έδρα στις 
Φιλιππίνες και είναι επίσης 
διεθνής διαχειριστής λιµανιών. 
Ενδιαφέρον φέρεται να έχει 
επιδείξει για τον ΟΛΘ και η Μ. 
Dizengoff & Co. Ltd, η οποία 
διαχειρίζεται τα λιµάνια του 
Ισραήλ. 

Τέλος, σύµφωνα µε πρό-
σφατο δηµοσίευµα της εφη-
µερίδας «Moscow Times», για 
τον ΟΛΘ ενδιαφέρονται και οι 
Ρωσικοί Σιδηρόδροµοι. Σύµ-
φωνα µε το δηµοσίευµα, ο 
επικεφαλής τους Βλαντιµίρ 
Γιακούνιν ζήτησε από τον 
πρόεδρο Πούτιν να υποστη-
ρίξει την προσπάθεια να 
αποκτήσουν τον ΟΛΘ. Κατά 
την ίδια πηγή,  ανατέθηκε στον 
αναπληρωτή πρωθυπουργό 
Αρκάντι Ντβορκόβιτς να 
εξετάσει τα υπέρ και τα κατά 
ενδεχόµενης εµπλοκής των ρωσικών συµφερόντων 
στην απόκτηση του ΟΛΘ. Να σηµειωθεί ότι οι 
Ρώσοι θεωρούν ότι η  αποκρατικοποίηση του λι-
µανιού της Θεσσαλονίκης µπορεί να είναι µοναδι-
κή ευκαιρία για δηµιουργία σηµαντικής εµπορικής 
οδού αν συνδυαστεί µε έργα υποδοµής που έχουν 
γίνει στην Ελλάδα, καθώς και µε άλλα που είναι 
υπό κατασκευή τώρα στη Σερβία.

ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΗ ΑΡΜΟ∆ΙΟΤΗΤΩΝ Ή Ι∆ΙΩΤΙΚΟΠΟΙΗΣΗ

ΣΥΜΦΩΝΑ 
ΜΕ ΜΕΛΕΤΗ 

TOY TAIΠΕ∆, 
ΤΑ ΛΙΜΑΝΙΑ 

ΠΕΙΡΑΙΑ, 
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙ-

ΚΗΣ ΚΑΙ 
ΑΛΕΞΑΝ-

∆ΡΟΥΠΟΛΗΣ 
ΣΥΓΚΕΝΤΡΩ-
ΝΟΥΝ ΜΕΓΑ-

ΛΥΤΕΡΟ 
ΕΠΕΝ∆ΥΤΙΚΟ 

ΕΝ∆ΙΑΦΕ-
ΡΟΝ ΓΙΑ ΤΟ 

ΣΥΝΟΛΟ ΤΩΝ 
∆ΡΑΣΤΗΡΙΟ-
ΤΗΤΩΝ ΤΟΥΣ

Ο πρόεδρος του ΟΛΘ
και στενός συνεργάτης
του κ. Ευάγγελου Βενιζέλου, 
κ. Στέλιος Αγγελούδης

Ο Θεσσαλονικιός υπουργός 
Επικρατείας κ. ∆ηµήτρης 
Σταµάτης συντάσσεται
µε τις απόψεις Βενιζέλου

Ο κ. Ευάγγελος Βενιζέλος 
είναι υπέρ της παραχώρησης 
αρµοδιοτήτων και κατά της 
πλήρους ιδιωτικοποίησης

ΤΟ ΛΙΜΑΝΙ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ 
∆ΙΧΑΖΕΙ ΤΗΝ
ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
Σε τέλµα η αποκρατικοποίηση του ΟΛΘ, 
αν και υπάρχει ενδιαφέρον από πέντε 
επενδυτές - Οι διαφωνίες του Ευάγγελου
Βενιζέλου, αλλά και του υπουργού 
Επικρατείας ∆ηµήτρη Σταµάτη

Τον «χρησµό» της κυβέρνησης για τη στρατηγική αποκρατικοποίησης του λιµανιού της 
Θεσσαλονίκης περιµένουν στο ΤΑΙΠΕ∆ ώστε να κινηθούν αναλόγως. Η αποκρατικοποίηση 
του ΟΛΘ, αν και συγκεντρώνει το ενδιαφέρον τουλάχιστον πέντε σοβαρών επενδυτικών 
σχηµάτων, παραµένει σε εκκρεµότητα καθώς διχάζει την κυβέρνηση. 
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Εκτός από τις θεωρητικές 
προσεγγίσεις στα προβλή-
µατα της οικονοµίας και στις 
λύσεις τους, υπάρχουν και 
οι πρακτικές διαπιστώσεις 
που κάνουν µικροεπιχειρη-
µατίες. Αυτοί δεν ασχολού-
νται τόσο µε τα «µεγάλα» 
ζητήµατα ή, µάλλον, ασχο-
λούνται µε τα µεγάλα ζητή-
µατα µέσα από µια «µικρή» 
οπτική, την οπτική της τσέ-
πης τους.

Μου έλεγε λοιπόν 
σεφ-µάνατζερ πολύ πετυ-
χηµένου εστιατορίου σε 
µεγάλο τουριστικό νησί ότι 
φέτος έχει γλιτώσει από το 
άγχος της µαύρης εργασίας. 
Κι αυτό διότι όλοι οι σερβι-
τόροι, οι µάγειροι, οι λαντζιέ-
ρηδες κ.λπ. που εργάζονται 
στο εστιατόριό του είναι 
γραµµένοι στο ΙΚΑ. 

Αυτό συνέβη, λέει, 
διότι µειώθηκαν στο µισό οι 
εισφορές. Και ενώ µέχρι 
πέρυσι οι µισοί τουλάχιστον 
απασχολούµενοι δούλευαν 
µε όρους µαύρης εργασίας, 
φέτος όλοι είναι νόµιµοι 
αφού αυτός µπορεί και 
πληρώνει το ΙΚΑ τους. «Ετσι, 
γλίτωσα και από πολλούς 
που έρχονται και ζητάνε 
εποχιακή δουλειά για να 
βγάλουν τις διακοπές τους, 
που δεν είναι επαγγελµατί-
ες, δεν ξέρουν τη δουλειά 
και δεν δείχνουν τον απαι-
τούµενο σεβασµό στον 
πελάτη. Τους λέω ότι χωρίς 
ΙΚΑ δεν µπορούν να δουλέ-
ψουν εδώ». ∆εν είναι δηλα-
δή η νοµιµοποίηση των 
εργαζοµένων το µόνο απο-
τέλεσµα της µείωσης των 
εισφορών, αλλά και η βελ-
τίωση του επιπέδου των 
υπηρεσιών και των προϊόντων 
που προσφέρει ένα εστια-
τόριο. 

Ο ίδιος λοιπόν εστι-
άτορας µου είπε ότι φέτος 
κόβονται όλες οι αποδείξεις 
και αυτό οφείλεται στη 
συνεχή παρουσία του Σ∆ΟΕ 
στο νησί που έχει τροµο-
κρατήσει τους µέχρι πρότι-
νος φοροφυγάδες (µεταξύ 
των οποίων και ο συγκεκρι-
µένος εστιάτορας). «Τα 
χτυπάµε όλα, λεφτά δεν 
βγάζουµε όπως παλιά, αλλά 
βγαίνει το µεροκάµατο», 
λέει, ωστόσο µε αγανάκτη-
ση ανοίγει ένα νέο παράθυ-
ρο στη συζήτηση: «Παρ’ όλο 
που τα χτυπάµε όλα, βρι-
σκόµαστε στο έλεος κάθε 
“λαδιάρη” εφοριακού. Αν, 
για παράδειγµα, δεν βρει 
τίποτα για να σε γράψει, 
κοιτάζει γύρω του και λέει: 

“Αυτή τη λάµπα από πού 
την πήρες και πότε;”. Αυτό 
είναι σήµα για λάδωµα, 
διότι απλούστατα εµείς 
οφείλουµε να κρατάµε τι-
µολόγια για όλες τις αγορές, 
για οτιδήποτε υπάρχει 
µέσα στο µαγαζί -λάµπες, 
καρέκλες, τασάκια, για όλα- 

επί δέκα χρόνια από την 
ηµέρα αγοράς τους. 

Μιλάµε τώρα για 
εποχιακό εστιατόριο σε 
νησί, που πρέπει να τα 
φυλάει όλα αυτά 10 χρόνια! 
Και επειδή είναι βέβαιον 
ότι κάτι θα λείπει, ο εφορι-
ακός που θέλει να λαδωθεί 

αλλά δεν βρίσκει αχτύπητη 
απόδειξη, τα ψάχνει όλα και 
απειλεί ότι θα σε γράψει 
προκειµένου να τον λαδώ-
σεις». 

«Πώς λύνεται αυτό 
το πρόβληµα;» τον ρωτάω. 
«Αν µειωθεί η ψαλίδα µε-
ταξύ προστίµου και λαδώ-

µατος», µου απαντάει. Αν 
το πρόστιµο που θα µου 
καταλογίσει ο εφοριακός 
είναι 50.000 ευρώ και το 
λάδωµα 1.000, τότε θα τον 
λαδώσω. 

Αν πρόστιµο και λά-
δωµα είναι περίπου τα ίδια, 
θα προτιµήσω να πληρώσω 

το πρόστιµο. 
Πες τα αυτά στον 

Στουρνάρα να τα ξέρει. Για 
να σταµατήσει το λάδωµα 
πρέπει να µειωθεί το πρό-
στιµο, τουλάχιστον για τις 
ασήµαντες παραβάσεις».

Σου τα λέω λοιπόν, 
υπουργέ, για να τα ξέρεις...

Γρηγόρης Νικολόπουλος

Η συµβουλή ενός σεφ στον ΣτουρνάραΗ συµβουλή ενός σεφ στον Στουρνάρα
ΓΝΩΜΗ
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Γύρω από τρία συν ένα ονόµατα αρχίζει να περιστρέφεται 
η δηµόσια συζήτηση -αλλά και οι παρασκηνιακές διεργασί-
ες στα κόµµατα- για τη µητέρα των µαχών στις δηµοτικές 
εκλογές του 2014, τη διεκδίκηση του δηµαρχιακού θώκου 
της Αθήνας. 

Το γεγονός ότι η αναµέτρηση για τους δήµους και τις περιφέρει-
ες της χώρας έχει µεταφερθεί έξι µήνες νωρίτερα και θα διεξαχθεί 
τον ερχόµενο Μάιο -και όχι τον Οκτώβριο του 2014- πυροδοτεί 
από τώρα τις σχετικές αναζητήσεις και κινήσεις προσώπων και 
κοµµάτων.

Στην Αθήνα διαµορφώνεται το πιο ενδιαφέρον σκηνικό όχι 
µόνο λόγω της ιδιαίτερης και βαρύνουσας πολιτικής σηµασίας που 
έχει η µάχη για τον µεγαλύτερο δήµο της χώρας, αλλά και επειδή 
φαίνεται να ισχύουν ορισµένες συνθήκες που καθιστούν την κατά-
σταση απολύτως ρευστή και κάθε πρόβλεψη παρακινδυνευµένη.

Πρώτον, ο νυν δήµαρχος κ. Γιώργος Καµίνης αµφισβητείται 
από τους πάντες, έχει χαµηλή δηµοτικότητα, θεωρείται αποτυχη-
µένος και είναι εξαιρετικά δύσκολο να έχει υποστήριξη ακόµη και 
από τις δυνάµεις που τον πρότειναν το 2010, δηλαδή το ΠΑΣΟΚ και 
τη ∆ηµοκρατική Αριστερά, η δύναµη των οποίων έτσι κι αλλιώς έχει 

συρρικνωθεί στο µεταξύ εξαιτίας της κατάρρευ-
σης των ποσοστών του Κινήµατος.

∆εύτερον, η Ν.∆. είναι αναγκασµένη να αντι-
µετωπίσει τη εκ δεξιών της απειλή, καθώς η 
Χρυσή Αυγή όχι µόνο διαθέτει µια ισχυρή παρου-
σία στον ∆ήµο Αθηναίων, αλλά έχει έτοιµο για 
υποψήφιο ένα προβεβληµένο, αλλά και αµφιλε-
γόµενο στέλεχός της, τον κ. Ηλία Κασιδιάρη.

Τρίτον, ο ΣΥΡΙΖΑ για πρώτη φορά δείχνει 
ικανός να διεκδικήσει τον ∆ήµο Αθηναίων ή 
τουλάχιστον να δώσει το «παρών» στη µάχη της 
δεύτερης Κυριακής, στηριζόµενος αφενός στην 
τεράστια αύξηση της δύναµής του τον τελευταίο 
χρόνο που τον έφερε σε θέση αξιωµατικής αντι-
πολίτευσης, αλλά και στο γεγονός ότι έχει πρό-
σωπα µε ανάλογο πολιτικό εκτόπισµα, µε τη 
κυρία Σοφία Σακοράφα να προβάλλει ως φα-
βορί, παρότι η ίδια δεν φαίνεται «ζεστή» στο 
ενδεχόµενο να είναι υποψήφια.

Το παζλ µοιάζει ιδιαιτέρως περίπλοκο και θα 
εξαρτηθεί αφενός από το πολιτικό σκηνικό των 
επόµενων µηνών, αφετέρου από τις δυνατότητες 

συµµαχιών και εύρεσης κοινών υποψηφίων. Ουσιαστικά όλη η 
υπόθεση θα επικεντρωθεί σε τρία συν ένα ονόµατα. Τα τρία πρό-
σωπα για τα οποία ήδη γίνεται η περισσότερη συζήτηση είναι η 
κυρία Σακοράφα, ο κ. Κασιδιάρης, αλλά και ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος, 
ο οποίος ενεπλάκη χωρίς πάντως να αναλάβει ο ίδιος την οποιαδή-
ποτε πρωτοβουλία. Το τέταρτο είναι φυσικά το όνοµα του υποψη-
φίου που θα επιλέξει η Ν.∆., είτε αυτός είναι κοµµατικό της στέλε-
χος, είτε άλλο πρόσωπο, για τη στήριξη του οποίου θα υπάρχει 
ευρύτερη συνεργασία - τουλάχιστον µε το ΠΑΣΟΚ.

Ο υποψήφιος της Ν.∆.
Ειδικά στον χώρο της Ν.∆. τα πράγµατα πιθανόν να αργήσουν να 
αποσαφηνιστούν, καθώς τα δύο πιο ισχυρά στελέχη, στα οποία 
έχει ήδη γίνει µια πρώτη προσέγγιση, δεν φαίνονται να γοητεύ-
ονται από την ιδέα. Πρόκειται για τον κ. Μάκη Βορίδη, ο οποίος 
δεν επιθυµεί να αποχωρήσει από την κεντρική πολιτική σκηνή, 
και για τον υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Νίκο ∆ένδια, ο 
οποίος επίσης δείχνει να απορρίπτει την πρόταση - τουλάχιστον 
προς το παρόν. Σε κάθε περίπτωση και οι δύο θεωρείται ότι 
µπορούν να ανακόψουν τις διαρροές προς τη Χρυσή Αυγή -ιδίως 
ο κ. Βορίδης- και να κατέλθουν στη µάχη ως φαβορί. Αλλη περί-
πτωση που να έχει ισχυρές και ακλόνητες ελπίδες νίκης δεν είναι 
εύκολο να βρεθεί, ειδικά εάν υπάρχει και η αντάρτικη υποψηφι-
ότητα του κ. Νικήτα Κακλαµάνη, ο οποίος έχει κάνει γνωστές 
τέτοιου είδους προθέσεις.

Ανδρέας Λοβέρδος
Προτεραιότητα στη Συµφωνία για τη Νέα Ελλάδα
Το φλερτ του κ. Ανδρέα Λοβέρδου µε την ιδέα να είναι 
υποψήφιος δήµαρχος στην Αθήνα τον Μάιο του 2014 
προέκυψε εσχάτως. Αυτή την ώρα δεν είναι τίποτα περισ-
σότερο από ένα «αθώο», διακριτικό φλερτ, καθώς η προ-
τεραιότητα του προέδρου της Συµφωνίας για τη Νέα 
Ελλάδα είναι να συγκροτήσει το κόµµα του και να διεκδι-
κήσει µερίδιο στον χώρο της ευρισκόµενης σε κρίση Κε-
ντροαριστεράς. 

Η σχετική συζήτηση µάλιστα ξεκίνησε τυχαία, όταν σε 
µια πρόσφατη συνάντησή του µε τους ξενοδόχους της 
Αθήνας, όπου ο κ. Λοβέρδος παρουσίασε την πολιτική του 
για την αναβάθµιση της πρωτεύουσας και ιδίως του κέντρου, 
τον ρώτησαν -περίπου προτρέποντάς τον- εάν θα είναι 
υποψήφιος δήµαρχος. Εκτοτε φούντωσαν οι διεργασίες, 
µε τον ίδιο να µη διαψεύδει κανέναν ενδεχόµενο.

Ουσιαστική πολιτική αναζήτηση για υποψηφιότητα 
του κ. Λοβέρδου θα µπορούσε να γίνει µόνο υπό την 
προϋπόθεση είτε ότι αυτή θα εξέφραζε τουλάχιστον τη 
συµµαχία των ευρύτερων δυνάµεων του λεγόµενου 
«ευρωπαϊκού - µνηµονιακού τόξου», όπως αυτό εκφρά-
ζεται από τη συγκυβέρνηση Ν.∆. - ΠΑΣΟΚ και ίσως µε τη 
συνεργασία άλλων δυνάµεων, είτε το µπλοκ της Κεντρο-

αριστεράς, δηλαδή το ΠΑΣΟΚ, τη ∆ΗΜ.ΑΡ., είτε άλλες 
κινήσεις του χώρου, µε δεδοµένο ότι στήριξη σε υποψη-
φιότητα Καµίνη είναι δύσκολο να υπάρξει. 

Οσοι ενισχύουν τις διεργασίες για µια υποψηφιότητα 
που θα εκφράζει το σηµερινό κυβερνητικό σχήµα έχουν 
διπλό στόχο: πρώτον, να διασφαλίσουν ότι δεν θα γίνει 
κάποιο «ατύχηµα» και θα βρεθούν στον δεύτερο γύρο οι 
υποψήφιοι του ΣΥΡΙΖΑ και της Χρυσής Αυγής και, δεύτε-
ρον, να ενισχυθεί ακόµη περισσότερο η συµµαχία των 
δυνάµεων που εφαρµόζουν ή στηρίζουν µε τον έναν ή 
τον άλλο τρόπο τη σηµερινή πορεία της χώρας - της ∆Η.ΜΑΡ. 
συµπεριλαµβανοµένης.

Πάντως, η περίπτωση Λοβέρδου ή άλλου στελέχους 
της ίδιας πολιτικής προέλευσης δεν είναι εύκολη για τη 
Ν.∆., η οποία έχει τον φόβο ότι, εάν υποστηρίξει κάποιον 
κεντρογενή, συµµαχικό υποψήφιο, τότε το πιο «δεξιό» 
τµήµα της εκλογικής της βάσης θα είναι πιο εύκολο να 
µετακινηθεί προς τη Χρυσή Αυγή. Οσο για το ΠΑΣΟΚ, 
στελέχη της Χαριλάου Τρικούπη επισηµαίνουν ότι για να 
γίνει οποιαδήποτε συζήτηση για υποψηφιότητα Λοβέρδου 
πρέπει να βελτιωθούν πρώτα οι σχέσεις του µε τον κ. 
Ευάγγελο Βενιζέλο.

― Του Γιάννη Μακρυγιάννη
jmakrigiannis@protothema.gr 

«ΣΚΛΗΡΕΣ ΑΛΛΑ 
∆ΙΚΑΙΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ»
Ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος µε δήλωσή του 
στο «ΘΕΜΑ» ξεκαθάρισε: «Εθεσα πρώτος 
την ατζέντα για τον ∆ήµο Αθηναίων. Εξι 
µεγάλες ενότητες συγκροτούν τις 
προϋποθέσεις µε βάση τις οποίες θα 
αποφασίσουµε ως κόµµα ποιον υποψήφιο 
θα υποστηρίξουµε. Οµάδα στελεχών µας, 
ελευθέρων επαγγελµατιών, επεξεργάζεται 
τις προτάσεις µας. Ο ρόλος του προσώπου 
που θα ηγηθεί του µεγαλύτερου δήµου της 
χώρας είναι ο ρόλος ενός ανθρώπου που 
θα κληθεί να πάρει σκληρές αλλά δίκαιες 
αποφάσεις. Στην Αθήνα καταργήθηκε η 
νοµιµότητα και βασιλεύει η παρανοµία. 
Εχω ως υπουργός Υγείας υποστηρίξει πως 
η Ελλάδα είναι η µοναδική χώρα χωρίς 
πρωτεύουσα. Μέχρι τις 15/9 θα έχουµε 
µιλήσει αναλυτικά και συνολικά για τις 
δηµοτικές εκλογές. Αυτά είπα και τίποτε 
περισσότερο. Θέµατα υποψηφιοτήτων δεν 
έθεσα και θεωρώ πως δεν είναι ώρα γι’ 
αυτά. Εξάλλου, 4.000 άνθρωποι ιδρύσαµε 
ένα νέο κόµµα και οι προτεραιότητές µου 
είναι συγκεκριµένες, αλλά και γνωστές».

Ο ΝΥΝ 
∆ΗΜΑΡΧΟΣ 
Γ. ΚΑΜΙΝΗΣ 
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Σοφία Σακοράφα
∆ηµοφιλής, µε γνώση των δηµοτικών πραγµάτων
Η περίπτωση της βουλευτού του ΣΥΡΙΖΑ 
γοητεύει πολλούς στο κόµµα της αξιω-
µατικής αντιπολίτευσης - από την προ-

εδρική έως 
την αριστερή 
πτέρυγα. Στέ-
λεχος µε έντο-
νη προσωπι-
κότητα, γνώ-
ση των δηµο-
τικών πραγ-
µάτων, δηµο-
φιλής και 
δυναµική, η 
κυρία Σακο-
ράφα µοιάζει 
στα µάτια 
πολλών ως 
ιδανική περί-
πτωση. Εκτι-
µάται ότι έχει 

τις πιο πολλές πιθανότητες από οποιον-
δήποτε στον ΣΥΡΙΖΑ να περάσει στον 
δεύτερο γύρο, παρότι εκεί το κόµµα της 
αξιωµατικής αντιπολίτευσης δεν πρέπει 
να περιµένει πολλά, αφού θα βρει απέ-
ναντί του τη συντηρητική κοινωνία της 
Αθήνας. 

Η κυρία Σακοράφα πάντως διαµηνύ-
ει ότι δεν επιθυµεί να συµµετάσχει ως 
υποψήφια ούτε στις δηµοτικές, ούτε στις 
περιφερειακές εκλογές του 2014. Για να 
λάβει το χρίσµα, λένε οι καλά γνωρίζοντες, 

Ηλίας Κασιδιάρης    
Βασική 
παράµετρος της 
εξίσωσης
Ο βουλευτής της Χρυσής Αυγής και 
εκλεκτός του επικεφαλής της κ. Νίκου 
Μιχαλολιάκου προβάλλεται ήδη ως ο 
µεγάλος ρυθµιστής στη µάχη της Αθήνας. 
Τα υψηλά ποσοστά που καταγράφει σε 
γκάλοπ ως πιθανός υποψήφιος τον 
καθιστούν κεντρικό «παίκτη» στο δη-
µοτικό σκηνικό. Η δυναµική του δεν 
είναι εύκολο να µετρηθεί από τώρα, 
αλλά είναι σαφές ότι στο εύφλεκτο 
κοινωνικό πεδίο της πρωτεύουσας η 
υποψηφιότητα -αυτή ή άλλη- της Χρυ-
σής Αυγής θα αποτελέσει βασική πα-
ράµετρο για την εξίσωση.

πρέπει να συντρέξουν δύο προϋποθέσεις: 
πρώτον, να θεωρήσει την περίπτωσή 
της η Κουµουνδούρου ως την καταλλη-

λότερη και, δεύτερον, να υπάρξει συµ-
φωνία µεταξύ της ηγετικής οµάδας και 
της κυρίας Σακοράφα ως προς την πο-

λιτική γραµµή µε την οποία θα δοθεί η 
µάχη, αλλά και ως προς τις επιλογές 
στελέχωσης του ψηφοδελτίου.
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Παρεΐστικες διακοπές για τον  Αλέξη µε Fasoulias Lines
                             Σε στενό οικογενειακό κύκλο πέρασε φέτος τις καλοκαιρινές του διακοπές ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ. Kρατώντας κρυφό τον προορισµό    ακόµα και από τους συνεργάτες του, χάθηκε κυριολεκτικά στους Αντίπαξους  µαζί µε τη σύζυγό του, τα παιδιά τους κι ένα φιλικό ζευγάρι
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Το σπίτι προσφέρει µαγευτική θέα, εύκολη πρόσβαση 
στη θάλασσα, αλλά κυρίως ησυχία και διακριτικότητα, 
χαρακτηριστικά µιας ήρεµης διαµονής που φαίνεται 
ότι αναζητούσε περισσότερο από οτιδήποτε άλλο αυτό 
το καλοκαίρι ο κ. Τσίπρας. Οι περσινές διακοπές, 
άλλωστε, στο Ροδάκινο της Κρήτης τον είχαν 
«παιδέψει» - αν κρίνει κανείς από τις φωτογραφίες του 
να δίνει τότε µάχη µε την οµπρέλα και τον επίµονο 
αέρα στην παραλία. Φέτος όµως τα πράγµατα κύλησαν 
ήρεµα, συντονισµένα µε τη γαλήνη της καταπράσινης 
φύσης και τους ήπιους ανέµους του Ιονίου. Χαµένο 
ανάµεσα σε ψηλά δέντρα, κατάφυτο κήπο και 
εφοδιασµένο µε πισίνα για µεγάλους και παιδιά, το 
θερινό καταφύγιο του πρόεδρου του ΣΥΡΙΖΑ τού 
χάριζε τη δυνατότητα να περάσει ακόµη και ένα 
ολόκληρο 24ωρο «εντός», χωρίς να χρειαστεί να κινηθεί 
προς τις παραλίες για µπάνιο στη θάλασσα και 
ηλιοθεραπεία στην αµµουδιά.

Σύµφωνα µάλιστα µε όσα λένε οι κάτοικοι, στη 
διάρκεια των δεκαήµερων διακοπών του ελάχιστες 
ήταν οι φορές που η παρέα επισκέφθηκε τις ταβέρνες 
του νησιού. Ψώνιζαν από το τοπικό παντοπωλείο και 
µαγείρευαν στο σπίτι. ∆ωµάτια στους Αντίπαξους είχαν 
κλειστεί και για τους άνδρες της ασφάλειας του κ. 
Τσίπρα, οι οποίοι επόπτευαν διακριτικά την κατοικία 
του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ σε βάρδιες όλο αυτό το 
δεκαήµερο. Τα δύο ζευγάρια µε τα παιδιά τους είχαν 
την ευκαιρία να απολαύσουν και κάποιες ερηµικές 
παραλίες στους Αντίπαξους κάνοντας µικρές εκδροµές. 
Εκεί µετέβαιναν µε βάρκα την οποία πρόσφερε στην 
παρέα ένας νησιώτης. Σύµφωνα, µάλιστα, µε τους 
ντόπιους, συχνά ο κ. Τσίπρας εκτελούσε χρέη 
καπετάνιου στα διάφανα γαλαζοπράσινα νερά του 
µικρού νησιού. Μακριά από τους φακούς των 
φωτορεπόρτερ, ο κ. Τσίπρας ακολουθούσε ευλαβικά 
ένα καθηµερινό πρόγραµµα προσαρµοσµένο σε 

τρυφερά οικογενειακά καθήκοντα. Πολύ παιχνίδι µε 
τον µεγάλο του γιο Φοίβο-Παύλο, τη στιγµή που η 
σύντροφός του, η κυρία Περιστέρα Μπαζιάνα, 
φρόντιζε τον µικρότερο Ορφέα-Ερνέστο. Τοπικά 
µέσα ανέφεραν µάλιστα ότι ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
έπαθε µικροηλίαση επειδή έµεινε για κάµποσες ώρες 
χωρίς καπέλο στη βάρκα, µε την οποία έκαναν τον 
γύρο των Αντίπαξων και των Παξών, γεγονός που τον 
ανάγκασε να παραµείνει δύο ηµέρες µέσα στο σπίτι.

Μικρό διάλειµµα για ενηµέρωση και ψαράκι 
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ παρέµεινε στους 
µικροσκοπικούς Αντίπαξους και την ηµέρα του 
∆εκαπενταύγουστου, σε αντίθεση µε άλλους 
πολιτικούς αρχηγούς που παρέστησαν σε εκδηλώσεις 
και δοξολογίες για την ηµέρα της Μεγαλόχαρης. Η 
µοναδική «ενόχληση» που είχε κατά τις διακοπές του 
ήταν από πολύ στενό του συνεργάτη ο οποίος τον 
ενηµέρωνε για τις πολιτικές εξελίξεις, τα διεθνή 
θέµατα, αλλά και για τις σηµαντικότερες ειδήσεις όπως 
τον τραγικό θάνατο του 19χρονου µετά τον 
διαπληκτισµό του µε ελεγκτή τρόλεϊ. Καµία άλλη 
«αναστάτωση» δεν προκλήθηκε στις ινκόγκνιτο, 
χαµηλού τόνου διακοπές του κ. Τσίπρα, δεδοµένου ότι 
πολλοί εκ των συνεργατών του είχαν την εντύπωση 

Ο Αλέξης Τσίπρας 
µόλις έχει αποβιβαστεί 
από το θαλάσσιο ταξί 

στην προβλήτα

ΚΑΙ 
ΚΑΠΕΤΑΝΙΟΣ 

ΕΓΙΝΕ ΓΙΑ 
ΤΗΝ 

ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 
Ο ΑΛΕΞΗΣ, 

ΑΦΟΥ 
ΚΑΘΙΣΕ 

ΣΤΟ ΤΙΜΟΝΙ 
ΚΑΙ 

ΜΕΤΕΦΕΡΕ 
ΜΕ ΒΑΡΚΑ 
-ΕΥΓΕΝΙΚΗ 

ΧΟΡΗΓΙΑ 
ΝΤΟΠΙΟΥ 

ΒΑΡΚΑΡΗ- 
ΟΛΗ ΤΗΝ 
ΠΑΡΕΑ ΣΕ 

ΕΡΗΜΙΚΕΣ 
ΚΑΤΑ-

ΠΡΑΣΙΝΕΣ 
ΠΑΡΑΛΙΕΣ 

― Αποστολή σε Κέρκυρα - Αντίπαξους:  Βασίλης Γούλας
vgoulas@gmail.com
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Σε µια σχετικά αποµονωµένη, κοµψή, πέτρινη βιλίτσα µέσα στο δάσος των Αντίπαξων και µε θέα το 
Ιόνιο πέρασε µαζί µε την οικογένειά του τις καλοκαιρινές του διακοπές ο κ. Αλέξης Τσίπρας. Μακριά από 
τα αδιάκριτα βλέµµατα και τους φακούς των φωτορεπόρτερ, ο αρχηγός της αξιωµατικής αντιπολίτευσης 
αφιέρωσε τις δέκα ηµέρες ανάπαυσής του στην οικογένειά του και στην παρέα µε φιλικό τους ζευγάρι 
στην κατοικία του επιχειρηµατία κ. Ιωάννη Αρβανιτάκη, ο οποίος δραστηριοποιείται στον χώρο του 
τουρισµού.

Η κυρία Περιστέρα Μπαζιάνα 
µε τους δύο γιους της



ΜΕ ΠΛΟΙΟ ΤΗΣ ΓΡΑΜΜΗΣ ΚΑΙ ΤΟΠΙΚΟ ΤΑΞΙ ΑΝΤΙ ΓΙΑ ΚΟΤΕΡΟ 

Παρεΐστικες διακοπές για τον  Αλέξη µε Fasoulias Lines
                             Σε στενό οικογενειακό κύκλο πέρασε φέτος τις καλοκαιρινές του διακοπές ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ. Kρατώντας κρυφό τον προορισµό    ακόµα και από τους συνεργάτες του, χάθηκε κυριολεκτικά στους Αντίπαξους  µαζί µε τη σύζυγό του, τα παιδιά τους κι ένα φιλικό ζευγάρι
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πως θα παραθερίσει στη Λήµνο και στο χωριό του, στα 
θρυλικά Τζουµέρκα.
Η αλήθεια είναι ότι η µοναδική φορά που έφυγε για 
λίγο από το νησί ήταν όταν αποδέχτηκε πρόσκληση 
από το δήµαρχο των κοντινών Παξών κ. Σπύρο 
Μπογδάνο για να γευµατίσουν µαζί. Σε µια από τις 
πολλές ψαροταβέρνες στον πνιγµένο στο πράσινο των 
ελιών και των πεύκων γραφικό Λογγό οι δύο άνδρες 
γευµάτισαν µε ψάρια και τοπικά θαλασσινά εδέσµατα, 
αλλά όχι µε αστακούς, όπως ανέφεραν µε περισσή 
κακεντρέχεια οι αντίπαλοι του αρχηγού της 
αξιωµατικής αντιπολίτευσης.

Τα δροµολόγια
Η οικογένεια Τσίπρα έφυγε από τους Παξούς την 
περασµένη Πέµπτη το πρωί. Επιβιβάστηκε στο 
θαλάσσιο ταξί του κ. Φασούλια, ο οποίος τον µετέφερε 
στον Κάβο της Κέρκυρας. Ντυµένος σπορ και µε 
φανερά καλή διάθεση, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
αποβιβάστηκε µαζί µε την οικογένειά του και τους 
άνδρες της ασφάλειάς του στο Νησί των Φαιάκων. Εκεί 
τον περίµεναν τοπικά στελέχη του κόµµατός του και η 
υπόλοιπη αστυνοµική του φρουρά, που είχε έτοιµα τα 
αυτοκίνητα για τη µετάβαση στη πόλη του ιδίου και της 
συνοδείας του. Στο θαλάσσιο ταξί είχαν φορτωθεί όλες 

οι αποσκευές της οικογένειας, καθώς µετά την 
Κέρκυρα το πρόγραµµα περιλάµβανε επιστροφή στην 
Αθήνα. Πάρα τον όγκο των αποσκευών, πάντως, όλα 
οργανώθηκαν άψογα και ταχύτατα, καθώς καθένας 
γνώριζε από πριν την αποστολή του ώστε οι 
διαδικασίες να τελειώσουν µέσα σε λίγα µόνο λεπτά 
και χωρίς ταλαιπωρία. Ο κ. Τσίπρας ανέλαβε τις 
απαραίτητες συστάσεις, χειραψίες και φιλοφρονήσεις 

µε τους τοπικούς παράγοντες, η κυρία Μπαζιάνα 
φρόντισε τα παιδιά και τη µεταφορά τους στα 
αυτοκίνητα, ενώ οι αστυνοµικοί µετέφεραν τις 
βαλίτσες. Κατά την αναχώρηση η οικογένεια 
χωρίστηκε. Σύζυγος και παιδιά κατευθύνθηκαν σε 
ξενοδοχείο, ενώ ο κ. Τσίπρας πήγε στο λιµάνι της 
Λευκίµµης, της αρχόντισσας της νότιας Κέρκυρας, όπου 
τον περίµεναν κοµµατικοί φίλοι και τοπικά στελέχη. 
Μετά τη σύντοµη θερινή ραστώνη ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ, επανερχόµενος µε γεµάτες µπαταρίες στα 
πολιτικά του καθήκοντα, ρώτησε τους 
συγκεντρωµένους αν το λιµάνι αυτό βρίσκεται στη 
λίστα του ΤΑΙΠΕ∆ για αποκρατικοποίηση, ενώ άκουσε 
µε προσοχή τα παράπονά τους για τα προβλήµατα της 
περιοχής. Επισκέφθηκε επίσης τις Αργυράδες 
συνοδευόµενος από τον βουλευτή Κερκύρας του 
κόµµατός του και άλλα στελέχη, ενώ σταµάτησε και 
στην περιοχή του Ισσου, µιας από τις οµορφότερες 
παραλίες του νησιού και ενταγµένης στο καθεστώς 
Natura, την οποία προτίθενται να αγοράσουν Αραβες 
επενδυτές για να χτίσουν ξενοδοχεία. Μετά τη διήµερη 
περιοδεία του στο νησί και την οµιλία του από την 
πλατεία στο Πεντοφάναρο, την Παρασκευή 
συναντήθηκε µε φορείς του νησιού, ενώ την ίδια µέρα 
επέστρεψε στην Αθήνα.

Ανώνυµος µεταξύ 
ανωνύµων, ο πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ χρησιµοποίησε 
τα τοπικά θαλάσσια ταξί 
και τα πλοία της γραµµής

Η πέτρινη βίλα του επιχειρηµατία και φίλου του 
κ. Τσίπρα, κ. Ιωάννη Αρβανιτάκη, στην οποία κατέλυσε 
ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ µαζί µε φιλικό του ζευγάρι

ΙΝΚΟΓΚΝΙΤΟ 
ΟΙ ∆ΙΑΚΟΠΕΣ 
ΤΟΥ A. 
ΤΣΙΠΡΑ 
ΣΤΟΥΣ 
ΑΝΤΙΠΑΞΟΥΣ, 
ΕΜΕΙΝΑΝ 
ΚΡΥΦΕΣ 
ΑΚΟΜΑ ΚΑΙ 
ΑΠΟ 
ΣΤΕΝΟΥΣ 
ΣΥΝΕΡΓΑΤΕΣ 
ΤΟΥ, ΠΟΥ 
ΕΙΧΑΝ ΤΗΝ 
ΕΝΤΥΠΩΣΗ 
ΠΩΣ  ΘΑ 
ΠΑΡΑΘΕΡΙΣΕΙ 
ΣΤΗ ΛΗΜΝΟ 
ΚΑΙ ΣΤΟ 
ΧΩΡΙΟ ΤΟΥ, 
ΚΟΝΤΑ 
ΣΤΗΝ ΑΡΤΑ

Το θαλάσσιο ταξί του κ. Φασούλια µετέφερε την οικογένεια Τσίπρα στους Αντίπαξους 

SMS
Κότερο...
Fasoulias 
Lines

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1319
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ΤΕΝΤΩΝΕΙ ΤΟ ΣΚΟΙΝΙ Ο ΣΥΡΙΖΑ

- Μετωπική 
- Ανατροπή 
- Εκλογές 

ΤΟ
ΣΤΟΙΧΗΜΑ 
ΤΟΥ
ΤΣΙΠΡΑ
Για θερµό φθινόπωρο ετοιµάζεται 
η Κουµουνδούρου, µε αιχµή 
τους πλειστηριασµούς και 
το ενδεχόµενο λήψης νέων µέτρων, 
αλλά και µε διάθεση απόλυτης στήριξης 
σε κάθε απεργιακή κίνηση

ΤΟ ΝΕΟ 
ΠΑΚΕΤΟ 
ΜΕΤΡΩΝ, 
ΠΟΥ Ο 
ΣΥΡΙΖΑ 
ΘΕΩΡΕΙ 
∆Ε∆ΟΜΕΝΟ 
ΠΩΣ ΘΑ 
ΛΗΦΘΟΥΝ, 
ΕΙΝΑΙ 
ΓΙΑ ΤΗΝ 
ΚΟΥΜΟΥΝ-
∆ΟΥΡΟΥ 
ΤΟ ΠΛΕΟΝ 
ΚΟΜΒΙΚΟ 
ΣΗΜΕΙΟ ΓΙΑ 
ΤΗΝ ΑΝΤΟΧΗ 
ΤΗΣ ΚΥΒΕΡ-
ΝΗΣΗΣ

― Του Γιάννη Μακρυγιάννη
jmakrigiannis@protothema.gr 

Το στοίχηµα της πολιτικής ανατροπής µε κεντρικό σύνθηµα «να 
φύγουν η κυβέρνηση και η τρόικα» βάζει για το επόµενο δίµηνο ο 
ΣΥΡΙΖΑ. Σύµφωνα µε την εκτίµηση της Κουµουνδούρου, οι πολιτικές 
και κοινωνικές συνθήκες είναι ώριµες για µια θεαµατική µεταστροφή 
και ραγδαίες εξελίξεις που µπορούν να οδηγήσουν στην πτώση της 
κυβέρνησης και σε πρόωρες εκλογές το φθινόπωρο. 

Κατά την άποψη των ηγετικών στελεχών του κόµµατος, αυτή η περίοδος 
είναι η κατάλληλη για να κορυφωθεί η πίεση, γιατί εάν καταφέρει η κυ-
βέρνηση να αντέξει και σε αυτή την κρίσιµη φάση, τότε είναι πιθανό να 
σταθεροποιηθεί για αρκετούς µήνες ακόµη, µέχρι 
δηλαδή τις ευρωεκλογές και τις τοπικές εκλογές του 
Μαΐου. Και αυτό γιατί θεωρείται δύσκολο να στηθούν 
βουλευτικές κάλπες µέσα στο πρώτο εξάµηνο του 
2014, που είναι η περίοδος της ελληνικής προεδρίας 
στην Ευρωπαϊκή Ενωση. 

Η Κουµουνδούρου φοβάται ότι εάν χειριστεί η 
σηµερινή κυβέρνηση τις διαπραγµατεύσεις µε τους 
δανειστές, που πιθανόν θα απαιτήσουν ένα νέο σκλη-
ρότερο µνηµόνιο για τη συνέχιση της χρηµατοδότησης, 
τότε η χώρα και η ελληνική κοινωνία θα περιέλθουν 
σε ακόµη πιο επώδυνη θέση, µε την προσπάθεια 
ανάταξης να γίνεται ακόµη δυσκολότερη από µια κυ-
βέρνηση της Αριστεράς αργότερα.

Ως το πλέον κοµβικό σηµείο για την αντοχή της 
κυβέρνησης θεωρεί ο ΣΥΡΙΖΑ όχι τόσο τους πλειστη-
ριασµούς πρώτης κατοικίας -για το θέµα αυτό εκτιµά 
ότι η κυβέρνηση θα βρει µια µεσοβέζικη λύση και θα 
προσπαθήσει να ελέγξει κάπως τις αντιδράσεις-, αλλά 
την ανάγκη να ληφθούν και νέα µέτρα εξαιτίας της 
απόκλισης από τους στόχους του προγράµµατος. Αυτό 
θα έχει αποκαλυφθεί ως τις αρχές Οκτωβρίου, όταν και 
πρέπει να είναι έτοιµο το προσχέδιο του νέου Προϋ-
πολογισµού.

Το crash test της ∆ΕΘ 
Κοµβικό σηµείο και αφετηρία ουσιαστικά της φθινο-
πωρινής εφόδου του ΣΥΡΙΖΑ θα είναι η ∆ιεθνής Εκθε-
ση Θεσσαλονίκης. Το κρίσιµο εκείνο δεκαήµερο η 
αξιωµατική αντιπολίτευση θα βρεθεί και στους δρόµους 
και στους... διαδρόµους. Θα έχει δηλαδή έντονη πα-
ρουσία στη µεγάλη πανελλαδική διαδήλωση που θα 
οργανωθεί την ηµέρα των εγκαινίων µε αφορµή την 
παρουσία του πρωθυπουργού στη Θεσσαλονίκη, αλλά 
και θα δώσει ιδιαίτερο βάρος στην παρουσίαση του 
προγράµµατος του ΣΥΡΙΖΑ από τον κ. Αλέξη Τσίπρα 
µία εβδοµάδα αργότερα, όταν θα είναι η δική του 
σειρά να επισκεφθεί τη ∆ΕΘ.

Ο κ. Τσίπρας θα παρουσιάσει µια σειρά από προ-
γραµµατικούς άξονες, µε συγκεκριµένες θέσεις για 
την οικονοµική πολιτική και το µνηµόνιο, τα κοινω-
νικά αιτήµατα και τις δυνατότητες αποκατάστασης 
των πληγέντων από την κρίση και τη µνηµονιακή 
πολιτική, αλλά και για τις ιδιωτικοποιήσεις και όλα τα 
µεγάλα θέµατα.

Το επιτελείο της Κουµουνδούρου αποδίδει ιδιαίτερη σηµασία στην 
οµιλία του κ. Τσίπρα, καθώς όσα θα πει στη ∆ΕΘ θα αποτελέσουν ένα είδος 
κυβερνητικού προγράµµατος, κάτι σαν πλαίσιο συγκεκριµένων δεσµεύ-
σεων για την περίπτωση που ο ΣΥΡΙΖΑ κληθεί να αναλάβει τη διακυβέρ-
νηση της χώρας. Ο αρχηγός της αξιωµατικής αντιπολίτευσης θα κληθεί να 
κινηθεί ανάµεσα στην παροχολογία και τις υποσχέσεις προς τις δοκιµαζό-
µενες κοινωνικές οµάδες από τη µία και τον ρεαλισµό µε τεκµηριωµένες 
προτάσεις από την άλλη. Στη διαµόρφωση των θέσεων αυτών θα αναµε-
τρηθούν και οι διαφορετικές προσεγγίσεις που υπάρχουν στο εσωτερικό 
του κόµµατος, µε τους «υπεύθυνους ή συµβιβαστικούς» και τους «κοινωνι-
κούς ή λαϊκιστές» να προσπαθούν να επηρεάσουν την κεντρική γραµµή.

Από τις Συνιστώσες στις τάσεις 
Στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ η νέα «µόδα» είναι η συγκρότηση τάσεων. 
Πρακτικά αυτό σηµαίνει ότι οι παλιές Συνιστώσες, οι οποίες καταργήθηκαν 
µε απόφαση του πρόσφατου ιδρυτικού συνεδρίου, θα δώσουν τις θέσεις 
τους σε οργανωµένες οµάδες που θα λειτουργούν µε τη µορφή εσωκοµ-
µατικών τάσεων. Πρώτοι σέρνουν τον χορό οι λεγόµενοι «πασοκογενείς», 
οι οποίοι θα δώσουν και συνέντευξη Τύπου εντός της εβδοµάδας. Επικε-
φαλής είναι στελέχη όπως οι κύριοι Αλέξης Μητρόπουλος, Παναγιώτης 
Κουρουµπλής, ∆ηµήτρης Τσουκαλάς, Γιάννης Μιχελογιαννάκης, 
Αντώνης Κοτσακάς, Κώστας Χρυσόγονος και άλλοι.

Πλήρης 
πολιτική κάλυψη 
στις απεργίες
Κεντρικό στοιχείο της 
αντιπολιτευτικής δράσης του ΣΥΡΙΖΑ 
θα είναι η στήριξη των κοινωνικών 
αγώνων, χωρίς αναστολές, 
υπαναχωρήσεις και συµβιβασµούς, 
παρέχοντας πλήρη πολιτική κάλυψη 
και σε όσους κλάδους είναι 
αποφασισµένοι να επιµείνουν στις 
απεργιακές κινητοποιήσεις τους, 
σπάζοντας ακόµη και ενδεχόµενη 
πολιτική επιστράτευση. Τέτοιοι 
κλάδοι είναι πιθανόν οι 
εκπαιδευτικοί, που ετοιµάζουν 
απεργία διαρκείας µε την έναρξη 
της σχολικής χρονιάς, οι 
εργαζόµενοι στους δήµους και στην 
υγεία και άλλοι.
Η Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ θα 
συνέλθει το επόµενο 
Σαββατοκύριακο για να καθορίσει 
τον προγραµµατισµό της πολιτικής 
δράσης, µε κύριους άξονες της 
αντιπολιτευτικής δράσης την 
πρόσβαση στα δηµόσια αγαθά 
(υγεία, παιδεία, ενηµέρωση), την 
προστασία της πρώτης κατοικίας, 
την αποτροπή των διαθεσιµοτήτων 
και απολύσεων στον δηµόσιο 
τοµέα, καθώς και την ανάδειξη του 
προβλήµατος της ανεργίας στον 
ιδιωτικό τοµέα.
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Αλωνίζει 
το Αιγαίο 
ο «ανεπιθύµητος» 
Παπανδρέου
Τελευταίος σταθµός διακοπών η Σάµος για τον πρώην πρωθυπουργό, άδραξε όµως  
την ευκαιρία να κάνει µια µίνι κρουαζιέρα στην Πάτµο µε το σκάφος του ιδιοκτήτη 
του πολυτελούς ξενοδοχειακού συγκροτήµατος «Doryssa Seaside Resort», 
στο οποίο κατέλυσε µε τη σύζυγό του Αντα 

Πάνω στο σκάφος µαζί µε τον επιχειρηµατία κ. Μανώλη Βαλή, ιδιοκτήτη του σκάφους που τον 
µετέφερε στην Πάτµο, αλλά και του ξενοδοχείου «Doryssa Seaside Resort» στη Σάµο, και τον γιο του

ΤΟ ΑΓΑΠΗΜΕΝΟ ΤΟΥ T-SHIRT

16 ΑΥΓ. 
2013
Στο σκάφος 
του
ξενοδόχου 
Μανώλη Βαλή 
µε το ίδιο, 
αγαπηµένο του 
µαύρο 
ελαστικό 
µπλουζάκι, 
που 
αναδεικνύει το 
καλο-
γυµνασµένο 
σώµα του

Στους ελάχιστους τυχερούς Ελληνες που έκαναν φέτος πάνω 
από έναν µήνα διακοπές ανήκει ο κ. Γιώργος Παπανδρέου. 
Απαλλαγµένος από καθήκοντα και προβλήµατα της 
καθηµερινότητας, ο πρώην πρωθυπουργός συµπληρώνει 45 
ηµέρες περιπλανήσεων στα νησιά και τα τουριστικά θέρετρα, 
µε µικρά διαλείµµατα επιστροφής στην Αθήνα. Ετσι, µετά 
τη Σέριφο, την Κυλλήνη και την Ιο, επέλεξε τη Σάµο, 
όπου τις τελευταίες περίπου τρεις εβδοµάδες 
διαµένει σε πολυτελές ξενοδοχειακό συγκρότηµα. 
Το πρόγραµµά του, όµως, περιλαµβάνει και µίνι 
κρουαζιέρες. Ο φωτογραφικός φακός τον 
απαθανάτισε αυτή τη φορά σε κόλπο της Πάτµου, 
όπου µετέβη µε το φουσκωτό σκάφος Σαµιώτη 
τουριστικού επιχειρηµατία.

Παρασκευή 16 Αυγούστου, ώρα 3 το µεσηµέρι, Πάτµος. 
Στον κόλπο του Γροίκου, στη νοτιοανατολική πλευρά του 
νησιού, δένει ένα φουσκωτό σκάφος περίπου 8,5 
µέτρων στο οποίο επιβαίνουν πέντε άτοµα. 
Τα βλέµµατα κλέβει από την πρώτη στιγµή 
ο άνδρας µε το κόκκινο καπέλο και τα 
σπορ γυαλιά ηλίου, τα οποία δεν είναι 
ικανά να κρύψουν την ταυτότητά του. 
Πρόκειται για τον πρώην πρωθυπουργό 
κ. Γιώργο Παπανδρέου, ο οποίος φοράει 
ένα µαύρο εφαρµοστό µπλουζάκι που 
τονίζει το καλογυµνασµένο του 
σώµα και ένα επίσης µαύρο κοντό 
σορτσάκι. Οι πιο παρατηρητικοί 
θα προσέξουν ότι το ελαστικό 
µπλουζάκι είναι ίδιο µε εκείνο 
που είχε βάλει για να τρέξει τον 
Οκτώβριο του 2010 στον Μαραθώνιο 
της Αθήνας. Πριν αποβιβαστεί από 
το σκάφος ο κ. Παπανδρέου αλλάζει 
ρούχα µε τη βοήθεια ενός άνδρα της 
ασφάλειάς του που τον συνοδεύει, επιλέγοντας 
ένα ασπρόµαυρο µαγιό µε λουλούδια και ένα µπλε 
µπλουζάκι. 
Ο κ. Παπανδρέου συνοδεύεται από τον επιχειρηµατία 
κ. Μανώλη Βαλή, ιδιοκτήτη του σκάφους αλλά και 

― Τoυ Παναγιώτη Σουρέλη
psourelis@protothema.gr
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της Αθήνας
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Ολυµπιακών διαστάσεων η πισίνα του πολυτελούς «Doryssa Seaside Resort», 
την οποία τίµησε δεόντως ο κ. Γιώργος Παπανδρέου

του πολυτελούς ξενοδοχειακού συγκροτήµατος «Doryssa Seaside 
Resort» στη Σάµο. Είναι το ξενοδοχείο όπου διαµένει ο πρώην 
πρωθυπουργός και στο οποίο πριν από λίγες ηµέρες κάτοικοι 
πραγµατοποίησαν συγκέντρωση διαµαρτυρίας, δηλώνοντας ότι ο 
κ. Παπανδρέου είναι ανεπιθύµητος και πρέπει να φύγει από το 
νησί τους. Στο σκάφος επιβαίνουν ακόµη ο γιος του επιχειρηµατία 
και µια γυναίκα. 

Η µίνι κρουαζιέρα στην Πάτµο είναι µία από τις σπάνιες 
καλοκαιρινές εξορµήσεις του κ. Παπανδρέου χωρίς τη σύζυγό του 
Αντα, η οποία παρέµεινε στη Σάµο. Εξάλλου το ταξίδι του στο Νησί 
της Αποκάλυψης, το οποίο ούτως ή άλλως αποτελεί έναν από τους 
αγαπηµένους του προορισµούς, αυτή τη φορά διήρκεσε λίγες µόνο 
ώρες. Οι κάτοικοι της περιοχής τον είδαν να βγαίνει από το σκάφος 
και να µπαίνει στην ταβέρνα «Φλοίσβος» όχι για να απολαύσει 
θαλασσινά, αλλά για να ζητήσει ένα ποτήρι νερό!
Στη συνέχεια κατευθύνθηκε προς το σπίτι 
που διατηρεί στο νησί ο στενός συνεργάτης 
του κ. Βασίλης Παπαδηµητρίου, ο οποίος 
είναι αρµόδιος για θέµατα ξένου Τύπου. 
Παρέµεινε εκεί περίπου 45 λεπτά και έπειτα 
επέστρεψε στο σκάφος και ξεκίνησε, µε την 
υπόλοιπη παρέα του, ξανά για τη Σάµο. 
Σύµφωνα µε πληροφορίες, ο κ. Παπανδρέου 
είχε κλείσει τραπέζι για φαγητό σε ταβέρνα 
που φηµίζεται για τους µεζέδες της στο νησάκι 
Μαράθι, ανατολικά της Πάτµου, το οποίο 
όµως για κάποιον λόγο ακύρωσε.  

Από το ένα πεντάστερο στο άλλο  
Οι φωνές διαµαρτυρίας κατοίκων της Σάµου 
στις 10 Αυγούστου δεν φαίνεται να πτόησαν 
τον πρώην πρωθυπουργό, ο οποίος συνέχισε 
τις διακοπές του στο νησί  - µέχρι την περασµένη 
Πέµπτη, οπότε και έφυγε. Μετά το boutique 
ξενοδοχείο «Mandola Rosa» του οµίλου 
∆ασκαλαντωνάκη στην Κυλλήνη, ο κ. Παπανδρέου 
επέλεξε για τη διαµονή του στη Σάµο το 
πεντάστερο «Doryssa Seaside Resort».
Η ιδιαιτερότητα του συγκεκριµένου ξενοδοχείου είναι η ύπαρξη 
ενός παραδοσιακού χωριού εντός του συγκροτήµατος, που 
περιλαµβάνει σπίτια κατασκευασµένα µε υλικά όπως πέτρα, 
ασβέστη, σίδερο, κεραµίδι και ξύλο. Μπορεί κανείς να διακρίνει τα 
σπίτια του δηµάρχου, του γιατρού και άλλων. Ακόµη υπάρχουν 
σπιτικοί φούρνοι, πλυσταριά, µαγγανοπήγαδο, αλλά και το καφενείο 
του χωριού. Το ξενοδοχείο διαθέτει εστιατόρια, µπαρ, σπα µε 
ποικίλα προγράµµατα χαλάρωσης και αναζωογόνησης, πισίνα 
ολυµπιακών διαστάσεων, παραλία 450 µέτρων όπου κάποιος µπορεί 
να κάνει θαλάσσια σπορ, όπως σκι, wind surfing, wakeboard κ.ά., 
ενώ σίγουρα ο κ. Παπανδρέου θα πέρασε αρκετές ώρες στο 
υπερσύγχρονο γυµναστήριο. 
Οσον αφορά στο τέλος των καλοκαιρινών του διακοπών, κανείς δεν 
µπορεί να το προσδιορίσει. Το σίγουρο είναι ότι ο κ. Παπανδρέου 
θα µιλήσει στην εκδήλωση της 3ης Σεπτέµβρη για τα 39 χρόνια του 
ΠΑΣΟΚ.

MΕ ΑΣΠΡΟΜΑΥΡΟ 
ΛΟΥΛΟΥ∆ΑΤΟ 

ΜΑΓΙΟ 
ΕΤΟΙΜΑΖΕΤΑΙ ΝΑ 

ΑΠΟΒΙΒΑΣΤΕΙ
ΣΤΟ ΝΗΣΙ 

ΤΗΣ ΠΑΤΜΟΥ

Παραδοσιακή αρχιτεκτονική 
χαρακτηρίζει το εξωτερικό του 
ξενοδοχειακού συγκροτήµατος 
«Doryssa Seaside Resort», 
ενώ η λιτή και σούπερ 
µοντέρνα διακόσµηση 
δεν στερεί τους εσωτερικούς 
χώρους από πολυτέλεια

Mε τη βοήθεια του αστυνοµικού συνοδού του 
ετοιµάζεται να φορέσει το µαγιό του
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ΤΙ ΚΡΥΒΕΙ 
Ο ΣΥΜΒΙΒΑΣΜΟΣ 
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ 
ΜΕ ΒΕΝΙΖΕΛΟ
Τη φετινή επέτειο της 3ης Σεπτέµβρη 
σφραγίζει η διαµόρφωση µιας νέας 
σχέσης ανάµεσα στον πρώην και 
τον νυν πρόεδρο του Κινήµατος, 
υπό το βάρος παρασκηνιακών διεργασιών 

ΤΟ ΠΑΣΟΚ ΨΑΧΝΕΙ ΤΟΝ ΒΗΜΑΤΙΣΜΟ ΤΟΥ

Η παρουσία του κ. Γιώργου Παπανδρέου 
στην εκδήλωση για την επέτειο ίδρυσης του 

Κινήµατος λειτουργεί υποβοηθητικά στην 
προσπάθεια που καταβάλλει 

ο κ. Ευάγγελος Βενιζέλος για να 
επανασυσπειρώσει τις δυνάµεις του ΠΑΣΟΚ

Η φετινή εκδήλωση θα έχει ιδιαίτερο 
ενδιαφέρον και σίγουρα δεν θα είναι σαν 
τις άλλες. Υστερα από καιρό θα αποτυ-
πώνει τις νέες τάσεις των συσχετισµών 
στον ευρύτερο χώρο στον οποίο κινείται 
το ΠΑΣΟΚ, αν και το ίδιο παραµένει 
δηµοσκοπικά σε χαµηλά επίπεδα, που 
κατ’ άλλους φανερώνουν την οριστική 
παρακµή του, αλλά για την ηγεσία του 
κόµµατος αποτελούν και ένα δείγµα 
σταθεροποίησης και αφετηριακής βάσης 
για καλύτερες µέρες.

Την ιστορική επέτειο σφραγίζει η δι-
αµόρφωση µιας νέας σχέσης ανάµεσα 
στους κυρίους Ευάγγελο Βενιζέλο και 
Γιώργο Παπανδρέου, καθώς η κόντρα 
των δύο πολιτικών χαρακτήρισε την πορεία 
του ΠΑΣΟΚ την τελευταία δραµατική 
εξαετία, αλλά πλέον φαίνεται να έχει 
βρεθεί ένας στέρεος συµβιβασµός, µε τον 
πρώην πρόεδρο να αποδέχεται τον ρόλο 
του κοµπάρσου και τον νυν να αποκτά 
για πρώτη φορά έναν σχετικά σταθερό 
έλεγχο στην πορεία του κόµµατος. 

Σύµφωνα µε πληροφορίες, οι παρα-
σκηνιακές διεργασίες το τελευταίο τε-
τράµηνο ώστε να φτάσουν τα πράγµατα 
από τη σφοδρή προσωπική σύγκρουση 
τον περασµένο Απρίλιο για τα οικονοµικά 
του ΠΑΣΟΚ στην αγαστή συνεργασία και 
να απευθύνει ακόµη και οµιλία ο κ. Πα-
πανδρέου στην εκδήλωση της 3ης Σε-
πτέµβρη υπήρξαν και µακρές και σκληρές, 
ενίοτε µάλιστα διόλου ευχάριστες, κυρί-
ως για τον πρώην πρωθυπουργό.

Από την πρώτη στιγµή που ανέλαβε 
την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ ο κ. Βενιζέλος 
ένιωθε την υπόγεια και διάχυτη αµφι-
σβήτηση των παπανδρεϊκών, ενώ και η 
«αόρατη» παρουσία του πρώην αρχηγού 
ήταν ιδιαιτέρως αισθητή, ου µην και 
ενοχλητική για την ιδιοσυγκρασία του 
νυν σηµερινού προέδρου. Ο ιδιόµορφος 
δυϊσµός στο ΠΑΣΟΚ και η παρασκηνια-
κή κινητικότητα των παπανδρεϊκών 
έφτασαν κάποια στιγµή να πυροδοτήσουν 
ακόµη και φήµες περί ίδρυσης νέου 
κόµµατος από τον κ. Παπανδρέου! 

Η πλάστιγγα όµως έγειρε τελικά υπέρ 
του κ. Βενιζέλου εξαιτίας δύο σηµαντικών 
στοιχείων: το πρώτο είναι ο φάκελος µε 
τα οικονοµικά του ΠΑΣΟΚ, που αποτελεί 
«βόµβα» για την παπανδρεϊκή περίοδο 
µε τις σπατάλες, την κακοδιαχείριση, τα 
χρέη και την έλλειψη παραστατικών. 
Παρά τις δηµόσιες διαβεβαιώσεις της 
ηγεσίας του κόµµατος ότι το θέµα θα 
συζητούνταν στο πολιτικό γραφείο, αλλά 
και θα δηµοσιοποιούνταν όλα τα στοιχεία, 
ο φάκελος «εξαφανίστηκε» από το προ-
σκήνιο και αποφεύχθηκε η όποια συζή-
τηση στο ΠΑΣΟΚ. Η «εξαφάνιση» αυτή 
δεν είναι τυχαία και, σύµφωνα µε εκτι-
µήσεις, είναι µέρος του «new deal» ανά-
µεσα στους δύο άνδρες ώστε να µη 
φτάσει το κόµµα στα όρια του εµφυλίου 
και ο εισαγγελέας στο κατώφλι των κοµ-
µατικών γραφείων.

Το δεύτερο καταλυτικό στοιχείο είναι 
ο αναβαθµισµένος και καθοριστικός 
πλέον ρόλος που έχουν το ΠΑΣΟΚ και ο 
κ. Βενιζέλος στο κυβερνητικό σχήµα. Η 

έξοδος της ∆ΗΜ.ΑΡ. από την κυβέρνηση 
καθιστά το ΠΑΣΟΚ βασικό ρυθµιστή της 
πολιτικής σταθερότητας στη χώρα, ενώ 
του παρέχει και τη δυνατότητα να χειρι-
στεί µεγαλύτερο κοµµάτι εξουσίας, µε 
ό,τι σηµαίνει αυτό για έναν κοµµατικό 
µηχανισµό. Μπροστά στα δύο αυτά 
στοιχεία ο κ. Παπανδρέου δεν µπορούσε 
να κάνει και πολλά έτσι κι αλλιώς: δεν 
επιθυµεί ασφαλώς την αποσταθεροποί-
ηση της κυβέρνησης, η οποία ουσιαστικά 
εφαρµόζει δικές του πολιτικές κατευθύν-
σεις, καθώς σε αυτόν 
ανήκει ο δρόµος των 
µνηµονίων. Επίσης, 
δεν διατηρεί ισχυρές 
δυνάµεις εντός της 
Κοινοβουλευτικής 
Οµάδας, αλλά ούτε 
και στο κοµµατικό 
πεδίο, όπου οι οπαδοί 
του περιορίζονται 
δραµατικά, ενώ και 
οι δηµοσκοπήσεις 
των τελευταίων µηνών 
έχουν σπείρει την 
απογοήτευση στο 
Καστρί. Με όλα αυτά 
τα δεδοµένα η πα-
ρουσία του στην εκ-
δήλωση της 3ης Σε-
πτέµβρη του παρέχει 
ένα πλαίσιο πολιτικής 
παρουσίας για τη 
συνέχεια, αλλά λει-
τουργεί και υποβοη-
θητικά στην προσπά-
θεια που καταβάλλει 
ο κ. Βενιζέλος για να 
επανασυσπειρώσει 
δυνάµεις του άλλοτε 
ισχυρού ΠΑΣΟΚ.

Οµιλία Σηµίτη
Ο αντιπρόεδρος της 
κυβέρνησης επιδιώ-
κει µε αφορµή την 
επέτειο ίδρυσης του 
Κινήµατος να ανα-
δείξει και πάλι το 
ΠΑΣΟΚ κυρίαρχο 
πόλο στην Κεντροα-
ριστερά και εγγυητή 
διαδικασιών για τη 
συντονισµένη έκφρα-
ση δυνάµεων του 
ευρύτερου αυτού 
χώρου. Η παρουσία του κ. Κώστα Σηµί-
τη -θα απευθύνει οµιλία- που ενισχύει 
την προσπάθεια αυτή προέκυψε µετά τη 
νέα κυβερνητική ισορροπία µε την έξοδο 
της ∆ΗΜ.ΑΡ. από το σχήµα: το τελευταίο 
διάστηµα φαίνεται πλέον να χάνει τη 
δυναµική του ο κ. Φώτης Κουβέλης, µε 
αποτέλεσµα στελέχη του πάλαι ποτέ 
εκσυγχρονιστικού µπλοκ να ατονήσουν 
το φλερτ στο οποίο είχαν επιδοθεί προ 
µηνών µε την Αγίου Κωνσταντίνου - λε-
γόταν µάλιστα τότε ότι αυτό γινόταν µε 
τις ευλογίες του πρώην πρωθυπουργού, 
που έδειχνε ιδιαίτερη συµπάθεια στον 
πρόεδρο της ∆ΗΜ.ΑΡ.

Παρουσίες 
µε νόηµα 
στις διήµερες 
εκδηλώσεις
Από τη Χαριλάου Τρικούπη 
υπόσχονται ότι η εκδήλωση της 
3ης Σεπτέµβρη θα κρύβει 
εκπλήξεις και ότι το ενδιαφέρον 
δεν θα είναι µόνο οι οµιλίες των 
κυρίων Παπανδρέου και Σηµίτη. 
Ο κ. Βενιζέλος βρίσκεται σε 
συνεχή επικοινωνία µε ιστορικά 
στελέχη του ΠΑΣΟΚ και, 
σύµφωνα µε πληροφορίες, 
εξασφάλισε ήδη ότι θα 
παραστούν και θα µιλήσουν η 
κυρία Βάσω Παπανδρέου, ο κ. 
∆ηµήτρης Ρέππας και ο κ. 
Σταύρος Μπένος, που απείχαν 
εδώ και καιρό από την ενεργή 
κοµµατική ζωή. Εξάλλου, η κυρία 
Αννα ∆ιαµαντοπούλου, παρότι 
είχε συµφωνήσει αρχικά να 
µιλήσει για την εξωτερική 
πολιτική, τελικά ενηµέρωσε τους 
συνεργάτες του κ. Βενιζέλου ότι 
δεν θα παραστεί.
Στις διήµερες εκδηλώσεις θα 
µιλήσουν επίσης πολλοί 
επιστήµονες και άνθρωποι της 
Κεντροαριστεράς, όπως οι κύριοι 
Μπάµπης Ανθόπουλος, Νίκος 
Μαρατζίδης, Γιάννης Βούλγαρης 
και άλλοι.

ΙΣΤΟΡΙΚΑ ΣΤΕΛΕΧΗ 
ΣΤΗΝ 3η ΣΕΠΤΕΜΒΡΗ

― Του Γιάννη Μακρυγιάννη
jmakrigiannis@protothema.gr 

Την ιδιότυπη πολιτική οµηρία στην οποία έχει οδηγήσει τον κ. Γιώργο Πα-
πανδρέου ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, αλλά και την 
ανακατάληψη της κυριαρχίας του Κινήµατος, έναντι της ∆ΗΜ.ΑΡ., στον 
χώρο της Κεντροαριστεράς σηµατοδοτεί ο γιορτασµός της 3ης Σεπτέµβρη 
για τη συµπλήρωση 39 χρόνων από την ίδρυση του κόµµατος.
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Χαρακτηριστικό είναι το γεγονός πως οι 
µείζονες παρεµβάσεις στα ΜΜΕ περί της 
άρσης προστασίας των πλειστηριασµών 
έχουν  πραγµατοποιηθεί, κυρίως, από τον 
υφυπουργό Ανάπτυξης κ. Θανάση Σκορ-
δά και εσχάτως από τον υπουργό Οικονο-
µικών κ. Γιάννη Στουρνάρα, µε τον κ. 
Χατζηδάκη να κρατά χαµηλό προφίλ. 

To άκρον άωτον, όµως, είναι το γεγονός 
πως στη σύσκεψη της περασµένης Πέµπτης, 
υπό τον πρωθυπουργό και τον κ. Ευάγγε-
λο Βενιζέλο, ο κ. Χατζηδάκης έφτασε στο 
σηµείο να συµφωνήσει απόλυτα µε την 
πρόταση Βενιζέλου για παράταση προ-
στασίας ενός χρόνου της πρώτης κατοικί-
ας, αν και είναι ο καθ’ ύλην αρµόδιος 
υπουργός που διαπραγµατεύεται µε την 
τρόικα για το θέµα αυτό και γνωρίζει τις 
µνηµονιακές υποχρεώσεις της χώρας. Η 
στάση του αυτή εξόργισε τόσο τον υπουρ-
γό Οικονοµικών κ. Στουρνάρα, ο οποίος 
έχει εκτεθεί µε το όλο θέµα επειδή κατέ-
δειξε τα δεδοµένα, όσο και τον πρωθυ-
πουργό κ. Αντώνη Σαµαρά.

Θα πρέπει να τονίσουµε µάλιστα πως 
όταν το «ΘΕΜΑ» δηµοσιοποίησε πρώτο 
τις κυβερνητικές προθέσεις, στις 27 Απρι-
λίου, υπήρξε διάψευση µε προσωπική 
εντολή του υπουργού παρά τη µετέπειτα 
επιβεβαίωση από τον υφυπουργό Ανά-
πτυξης κ. Σκορδά αλλά και άλλα κυβερ-
νητικά στελέχη. Οσοι γνωρίζουν τον 
έµπειρο πολιτικό αναφέρονται σε δοµική 
διαφωνία που έχει µε τη συγκεκριµένη 
µεταρρύθµιση, αν και πηγές µας από το 
υπουργείο Ανάπτυξης αναφέρουν πως 
κάτι τέτοιο δεν έχει εκφραστεί σε καµία 
περίπτωση στις συσκέψεις µε τα στελέχη 
και τους τεχνοκράτες, καθώς και µε την 
τρόικα. Αλλοι πάλι αναφέρονται σε «κα-
λύτερη ανάγνωση των κοινωνικών αντιδρά-
σεων και αυτοµατισµών» που οδήγησε τον 
κ. Χατζηδάκη σε σιωπή και ουσιαστικά 
έµµεση αποδοκιµασία µιας µεταρρύθµι-
σης που περνάει από τα χέρια του. «Είναι 
και θέµα πολιτικής επιβίωσης», αναφέρουν 
άνθρωποι που τον γνωρίζουν καλά. Αυτή 
η στάση, πάντως, έχει δηµιουργήσει 
εκνευρισµό στον στενό σαµαρικό πυρήνα, 
που βλέπει έναν πρωτοκλασάτο υπουργό 
του να µη δίνει τη µάχη µέχρις εσχάτων. 
Παράλληλα, γκρίνιες υπάρχουν και για την 
αποχή του υπουργού Ανάπτυξης από την 
προσπάθεια µείωσης των τιµών µε αφορ-
µή τη µείωση του ΦΠΑ που πέτυχε προ-
σωπικά ο πρωθυπουργός. Από την άλλη 
µεριά, στελέχη του υπουργείου Ανάπτυξης 
ερµηνεύουν τη σιωπή Χατζηδάκη ως µια 

πολιτική στάση διαφωνίας µε την ακολου-
θούµενη κυβερνητική γραµµή, ιδιαίτερα 
στον πρώην τοµέα ευθύνης του, που ήταν 

οι υποδοµές και οι µεταφο-
ρές. Οπως τονίζουν άνθρω-
ποι που γνωρίζουν τον 
υπουργό, πρόκειται για έκ-
φραση δυσφορίας καθώς 
βλέπει πως έργα που ο ίδιος 
είχε προωθήσει και ήταν 
ώριµα καθυστερούν, αναφε-

ρόµενοι στο παράδειγµα των 
αυτοκινητόδροµων οι οποίοι 
πλέον παραπέµπονται, λόγω 
δυσκολιών, στις ελληνικές καλέν-
δες καθώς και στην ιδιωτικοποίη-
ση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ που, ενώ επί 

των ηµερών του είχε δροµολο-
γηθεί, τώρα µπλοκάρεται.

ΤΙ ΚΡΥΒΕΙ Η ΣΤΑΣΗ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΟΥ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

― Του ∆ηµήτρη Μαρκόπουλου
markopoulo@gmail.com
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οι υποδοµές και οι µεταφο-
ρές. Οπως τονίζουν άνθρω-
ποι που γνωρίζουν τον 
υπουργό, πρόκειται για έκ-
φραση δυσφορίας καθώς 
βλέπει πως έργα που ο ίδιος 
είχε προωθήσει και ήταν 
ώριµα καθυστερούν, αναφε-

ρόµενοι στο παράδειγµα των 
αυτοκινητόδροµων οι οποίοι 
πλέον παραπέµπονται, λόγω 
δυσκολιών, στις ελληνικές καλέν-
δες καθώς και στην ιδιωτικοποίη-
ση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ που, ενώ επί 

των ηµερών του είχε δροµολο-
γηθεί, τώρα µπλοκάρεται.

Μπορεί το Μέγαρο Μαξίµου να έχει απαιτήσει να κατέβουν οι τόνοι για τους πλειστη-
ριασµούς, όµως δεν λείπουν κι εκείνοι που εγκαλούν τον υπουργό Ανάπτυξης κ. Κωστή 
Χατζηδάκη για τη δίµηνη απουσία του από το προσκήνιο και τον διάλογο που έχει 
αναπτυχθεί γύρω από ένα τόσο σηµαντικό ζήτηµα ευθύνης του. 

ΓΚΡΙΝΙΑ ΣΤΟ ΜΑΞΙΜΟΥ
ΓΙΑ ΤΟΝ Κ. ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗ
Θεωρείται ότι είναι απών από το πολιτικό προσκήνιο 
ακόµη κι όταν πρόκειται για καυτά ζητήµατα ευθύνης του 

Στελέχη του 
υπουργείου 
Ανάπτυξης 

ερµηνεύουν 
τη σιωπή 

Χατζηδάκη ως µια 
πολιτική στάση 

διαφωνίας µε την 
ακολουθούµενη 

κυβερνητική 
γραµµή

ΓΚΡΙΝΙΕΣ 
ΥΠΑΡΧΟΥΝ 

ΚΑΙ ΓΙΑ ΤΗΝ 
ΑΠΟΧΗ ΤΟΥ 
ΥΠΟΥΡΓΟΥ 

ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ 
ΑΠΟ ΤΗΝ 
ΠΡΟΣΠΑ-

ΘΕΙΑ ΜΕΙΩ-
ΣΗΣ ΤΩΝ 

ΤΙΜΩΝ ΜΕ 
ΑΦΟΡΜΗ 

ΤΗ ΜΕΙΩΣΗ 
ΤΟΥ ΦΠΑ 

ΠΟΥ ΠΕΤΥΧΕ 
ΠΡΟΣΩΠΙΚΑ 

Ο ΠΡΩΘΥ-
ΠΟΥΡΓΟΣ
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Από τους µαθητές της φετινής Α’ Λυκείου θα ξεκινήσει η 
εφαρµογή του νέου συστήµατος των Πανελλαδικών Εξετά-
σεων που ανακοίνωσε το υπουργείο Παιδείας δηµοσιοποι-
ώντας το νοµοσχέδιο για το Νέο Λύκειο. Στόχος είναι οι 
µαθητές στην Α’ Λυκείου να αποκτούν γνώσεις σε µαθήµα-
τα γενικής παιδείας και να µην περιορίζονται στα εξειδικευ-
µένα που οδηγούν στο πανεπιστήµιο. Για τον λόγο αυτό 
µειώνονται από έξι σε τέσσερα τα πανελλαδικώς εξεταζό-
µενα µαθήµατα, ενώ µειώνονται και τα επιστηµονικά πεδία. 

Ολες οι αλλαγές θα ισχύσουν από το ακαδηµαϊκό έτος 2013-14 
για τους µαθητές που θα φοιτήσουν στην Α’ Λυκείου.

Ειδικότερα, οι µαθητές θα διδάσκονται µόνο µαθήµατα γενι-
κής παιδείας (συνολικά εννέα, διάρκειας 33 ωρών εβδοµαδιαίως), 

ενώ εισάγεται και το σύστηµα των ερευνητικών 
εργασιών (τα λεγόµενα projects), η διάρκεια 
των οποίων καθορίζεται σε δύο ώρες.

Τα µαθήµατα επιλογής για τους µαθητές της 
Α’ Λυκείου είναι Εφαρµογές Πληροφορικής, 
Τεχνολογία και ∆ιαχείριση Φυσικών Πόρων και 
Εκφραση - Πολιτισµός και Ευρωπαϊκός Πολι-
τισµός.

Στη Β’ Λυκείου τα µαθήµατα γενικής παι-
δείας γίνονται δέκα, συνολικής διάρκειας 30 
ωρών. Παράλληλα, οι µαθητές της θα παρακο-
λουθούν µία εκ των δύο οµάδων προσανατο-
λισµού (όπως µετονοµάζονται οι κατευθύνσεις), 
η διάρκεια των οποίων καθορίζεται σε πέντε 
ώρες.

Η µία οµάδα προσανατολισµού περιλαµβά-
νει ανθρωπιστικών επιστηµών (Αρχαία Ελλη-
νικά και Λατινικά) και η δεύτερη µαθήµατα 
θετικών επιστηµών (Φυσική και Μαθηµατικά). 
Με την κατάργηση της Τεχνολογικής Κατεύ-
θυνσης βγαίνουν από το διδακτικό πρόγραµµα 
τα µαθήµατα της Χηµείας και της Τεχνολογίας 
Επικοινωνιών.

Τα θέµατα των προαγωγικών εξετάσεων 
από την Α’ στη Β’ Λυκείου και από τη Β’ στη Γ’ 
θα ορίζονται ως εξής: κατά ποσοστό 50% µε 
κλήρωση από τράπεζα θεµάτων διαβαθµισµέ-
νης δυσκολίας και κατά ποσοστό 50% από τον 
διδάσκοντα ή τους διδάσκοντες.

Στη Γ’ Λυκείου τα µαθήµατα γενικής παι-
δείας µειώνονται από 11 σε 5, ενώ οι µαθητές 
θα έχουν τη δυνατότητα επιλογής µιας νέας 
οµάδας προσανατολισµού, αυτής των Οικονο-
µικών, Πολιτικών και Κοινωνικών Σπουδών.

Η προθεσµία για την επιλογή των επιστη-
µονικών πεδίων εκπνέει για τους µαθητές της τελευταίας τάξης 
του Λυκείου στις 10 Οκτωβρίου. Μέχρι τότε θα πρέπει να έχουν 
επιλέξει δύο επιστηµονικά πεδία µε τα οποία συνδέονται και οι 

ΣΤΟ ΚΟΚΚΙΝΟ 
Η ΑΓΩΝΙΑ 
ΓΙΑ ΤΙΣ ΒΑΣΕΙΣ 
Στο τέλος αυτής της εβδοµάδας, 
µε πιθανότατη ηµεροµηνία τις 
30 Αυγούστου, αναµένεται να 
ανακοινωθούν οι βάσεις 
εισαγωγής σε ΑΕΙ και ΤΕΙ. Φέτος 
οι βάσεις ανακοινώνονται 
αργότερα από πέρυσι, µε 
αποτέλεσµα η αγωνία να έχει 
χτυπήσει κόκκινο για τους 
υποψήφιους και τις οικογένειές 
τους. Πάντως θα κρύβουν 
εκπλήξεις, όπως λέει στο 
«ΘΕΜΑ» ο γενικός γραµµατέας 
της Οµοσπονδίας 
Εκπαιδευτικών Φροντιστών 
Ελλάδος (ΟΕΦΕ) κ. Γιάννης 
Βαφειαδάκης, λόγω του 
σχεδίου «Αθηνά», αλλά και 
λόγω της κρίσης και της 
σχετικής διαµόρφωσης των 
επιθυµιών των υποψηφίων. Σε 
κάποιες σχολές, κυρίως του 2ου 
και του 4ου Πεδίου, αναµένεται 
πάντως να σηµειωθούν 
ιστορικά χαµηλά, µε «βουτιά» 
ακόµα και 1.000 µορίων. 

― Της Ισµήνης Χαραλαµποπούλου
isminichar@yahoo.gr

ΠΟΥ ΘΑ 
ΕΞΕΤΑΖΟΝΤΑΙ 
ΟΙ ΥΠΟΨΗΦΙΟΙ
Για την εισαγωγή στην 
Τριτοβάθµια Εκπαίδευση τα 
πανελλαδικώς τέσσερα 
εξεταζόµενα µαθήµατα ανά 
Οµάδα Μαθηµάτων 
Προσανατολισµού και 
Επιστηµονικό Πεδίο Εξειδίκευσης 
(ΕΠΕ) είναι τα εξής:

α) ΕΠΕ - Ανθρωπιστικές 
Σπουδές, Νοµικές:
I. Νεοελληνική Γλώσσα
II. Αρχαία
III. Ιστορία
IV. Λατινικά

β) ΕΠΕ - Θετικές και 
Τεχνολογικές Επιστήµες:
I. Νεοελληνική Γλώσσα
II. Μαθηµατικά
III. Φυσική
IV. Χηµεία

γ) ΕΠΕ - Επιστήµες Υγείας:
I. Νεοελληνική Γλώσσα
II. Φυσική
III. Χηµεία
IV. Βιολογία

δ) ΕΠΕ - Επιστήµες Οικονοµίας, 
∆ιοίκησης και Πολιτικές 
Επιστήµες:
I. Νεοελληνική Γλώσσα
II. Μαθηµατικά & Στοιχεία 
Στατιστικής
III. Οικονοµία & ∆ιοίκηση
IV. Στοιχεία Κοινωνικών & 
Πολιτικών Επιστηµών

ε) ΕΠΕ - Παιδαγωγικών 
Τµηµάτων:
I. Νεοελληνική Γλώσσα
II. Μαθηµατικά & Στοιχεία 
Στατιστικής
III. Ιστορία
IV. Αρχές Φυσικών Επιστηµών

Για την εποπτεία των 
προαγωγικών, των απολυτήριων 
και των εισαγωγικών εξετάσεων 
ιδρύεται επιτελικός 
επιστηµονικός φορέας µε την 
ονοµασία Εθνικός Οργανισµός 
Εξετάσεων
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αντίστοιχες σχολές. Το 1ο Επιστηµονικό Πεδίο περιλαµβάνει τις 
Ανθρωπιστικές, τις Νοµικές και τις Κοινωνικές Επιστήµες, το 2ο 
τις Θετικές και τις Τεχνολογικές, το 3ο τις Επιστήµες Υγείας και 
το 4ο τις Επιστήµες Οικονοµίας, ∆ιοίκησης και Πολιτικές Επι-
στήµες.

Στις εξετάσεις για την εισαγωγή στην Τριτοβάθµια Εκπαίδευση 
οι µαθητές θα διαγωνίζονται σε τέσσερα µαθήµατα (από έξι που 
ίσχυε µέχρι σήµερα) και τα θέµατα θα ορίζονται κατά ποσοστό 
50% µε κλήρωση από τράπεζα θεµάτων διαβαθµισµένης δυσκο-
λίας και κατά ποσοστό 50% από την κεντρική επιτροπή εξετάσεων.

Για τον υπολογισµό του βαθµού πρόσβασης στην Τριτοβάθµια 
Εκπαίδευση θα προσµετράται και ο Βαθµός Προαγωγής και 
Απόλυσης (ΒΠΑ), δηλαδή η τελική βαθµολογία του µαθητή και 
στις τρεις τάξεις του Λυκείου.

Ο ΒΠΑ υπολογίζεται ως εξής:
Ο γενικός βαθµός προαγωγής της Α’ τάξης Γενικού Λυκείου 

πολλαπλασιάζεται µε συντελεστή 0,5, της Β’ τάξης µε συντελε-
στή 0,7 και ο γενικός βαθµός απόλυσης της Γ’ τάξης Γενικού 

Λυκείου πολλαπλασιάζεται µε συντελεστή 0,9. Τα τρία γινόµενα 
αθροίζονται και διαιρούνται διά τρία. Ο ΒΠΑ είναι το αποτέλεσµα 
της διαίρεσης.

Οταν ο ΒΠΑ είναι µεγαλύτερος του µέσου όρου της βαθµο-
λογίας των τεσσάρων πανελλαδικώς εξεταζόµενων µαθηµάτων, 
τότε ο µέσος όρος των µαθηµάτων πολλαπλασιάζεται µε συντε-
λεστές 0,5 και 0,7 και 0,9 και τα γινόµενα αυτών αθροίζονται και 
διαιρούνται διά του τρία. Το αποτέλεσµα της διαίρεσης αποτε-
λεί τον πέµπτο βαθµό εισαγωγής του µαθητή στην Τριτοβάθµια 
Εκπαίδευση.

Οταν ο ΒΠΑ είναι µικρότερος του µέσου όρου της βαθµολογί-
ας των τεσσάρων µαθηµάτων, τότε ο γενικός βαθµός προαγωγής 
της Α’ τάξης Γενικού Λυκείου προσαυξανόµενος κατά µία µονάδα 
και πολλαπλασιαζόµενος µε συντελεστή 0,5, ο γενικός βαθµός 
προαγωγής της Β’ τάξης Γενικού Λυκείου προσαυξανόµενος κατά 
µία µονάδα και πολλαπλασιαζόµενος µε συντελεστή 0,7 και ο 
γενικός βαθµός απόλυσης της Γ’ τάξης Γενικού Λυκείου προσαυ-
ξανόµενος κατά µία µονάδα και πολλαπλασιαζόµενος µε συντε-
λεστή 0,9 αθροίζονται και διαιρούνται διά του τρία.



Στις εφηµερίες των νοσοκοµείων της Αθήνας συνωστί-
ζονται δεκάδες παράνοµοι ή ανασφάλιστοι αλλοδαποί για 
µια εξέταση, βαφτίζοντας επείγοντα τα χρόνια προβλή-
µατα υγείας τους και επιπλέον δίνοντας ψευδή στοιχεία ή 
αποκρύπτοντας την ηλικία τους προκειµένου να κάνουν 
χρήση των ευεργετηµάτων του νόµου σε περίπτωση 
ελέγχου. Στα νοσοκοµεία της Θεσσαλονίκης µέχρι πρότι-
νος κατά τις εφηµερίες µεγάλο όγκο των επειγόντων πε-
ριστατικών καταλάµβαναν Βαλκάνιοι γείτονες που προ-
σέρχονταν για εξετάσεις ή και επεµβάσεις, φεσώνοντας 
τα λογιστήρια µετά την ανάρρωσή τους και την επιστροφή 
στη χώρα τους.

Βαθιά και χρόνια πληγή επίσης στην οικονοµική αιµορ-
ραγία του ΕΣΥ αποτελεί η δωρεάν περίθαλψη των παρά-
νοµων ή ανασφάλιστων αλλοδαπών. Εκτιµάται ότι την 
τελευταία τριετία περίπου 150 αλλοδαποί χωρίς άδεια 
παραµονής ή/και ασφάλεια νοσηλεύονται κάθε µήνα στα 
περισσότερα δηµόσια νοσοκοµεία της χώρας, µε τα νο-
σήλιά τους να τινάζουν τους προϋπολογισµούς των ιδρυ-
µάτων στον αέρα. Μάλιστα, ο αριθµός των ανασφάλιστων 
αλλοδαπών τριπλασιάζεται σε ειδικά νοσοκοµεία, όπως 
τα παιδιατρικά και τα µαιευτικά. Μόνο το κόστος νοσηλεί-
ας των λαθροµεταναστών εκτιµάται ότι ξεπερνά τα 100 
εκατ. ευρώ τον χρόνο, χωρίς να έχει ουδέποτε υπολογιστεί 
αυτό της περίθαλψής τους στα Επείγοντα ή στα τακτικά 
εξωτερικά ιατρεία των νοσοκοµείων, όπου προσέρχονται 
κατά δεκάδες.

Προς την κατεύθυνση αυτή κινείται για πρώτη φορά 
το υπουργείο Υγείας, µε το Εθνικό Κέντρο Επιχειρήσεων 
Υγείας (ΕΚΕΠΥ) να εκπονεί µελέτη για τη δαπάνη της 
εξέτασης είτε στα Επείγοντα είτε στα τακτικά εξωτερικά 
ιατρεία των παράνοµων µεταναστών ή των µεταναστών 
χωρίς ασφάλιση και να ζητεί από τις αρµόδιες υπηρεσίες 
των νοσοκοµείων τη χαρτογράφηση (εθνικότητα, ηλικία, 
φύλο) αυτού του µεγάλου όγκου ασθενών που περιθάλπει 
εκόν άκον το ΕΣΥ. «Είναι αδύνατον πλέον υπό τις παρούσες 
συνθήκες οι Ελληνες φορολογούµενοι να επωµίζονται το 

βάρος της περίθαλψης των λαθροµεταναστών. Η Ευρωπαϊ-
κή Ενωση πρέπει να αναλάβει τις ευθύνες της», δηλώνει στο 
«ΘΕΜΑ» ο υπουργός Υγείας κ. Αδωνις Γεωργιάδης, προ-
αναγγέλλοντας τη διεκδίκηση των νοσηλίων από την Ευ-
ρωπαϊκή Ενωση. «Η περίθαλψη των µεταναστών κοστίζει 
στο ΕΣΥ. Το κόστος αυτό είναι εθνικά απαιτητό», υπογραµ-
µίζει ο πρόεδρος του ΕΚΕΠΥ κ. Πάνος Ευσταθίου, ο 

οποίος συντονίζει τη µελέτη που θα επιτρέψει στο υπουρ-
γείο Υγείας να αξιώσει τα χρήµατα που δαπανώνται για 
τους παράνοµους µετανάστες από τις ευρωπαϊκές αρχές.

Το ΕΣΥ ανέκαθεν ήταν ανοιχτό στους αλλοδαπούς, 
νόµιµους ή παράνοµους, ανασφάλιστους ή µη, παρέχοντάς 
τους νοσοκοµειακή και ιατροφαρµακευτική περίθαλψη 
µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο που παρέχει και στους Ελληνες. 
Και δεν θα µπορούσε να γίνεται διαφορετικά, δεδοµένου 
ότι οι γιατροί έχουν καθήκον και χρέος να περιθάλπουν 
τους ασθενείς ανεξάρτητα από την εθνικότητα, το χρώµα, 
την οικονοµική κατάσταση κ.ο.κ. 

Οι βαριές οικονοµικές επιπτώσεις αυτής της πρακτικής 
αποτιµήθηκαν για πρώτη φορά το 2000 επί υπουργίας 
Αλέκου Παπαδόπουλου και αφορούσαν στο κόστος της 
περίθαλψης των Αλβανών που συνέρρεαν κατά τη δεκα-

ετία 1990-1999 στα νοσοκοµεία της Ηπείρου. 
Το 2011 ο τότε υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λοβέρδος 

έθεσε εκ νέου το ζήτηµα των αλλοδαπών στο ΕΣΥ, µε 
αφορµή και τις µνηµονιακές περικοπές που είχαν γίνει 
στο σύστηµα δηµόσιας υγείας και οι οποίες δεν επέτρε-
παν πλέον ανάλογα ανοίγµατα και γαλαντοµίες. Μάλιστα, 
επί υπουργίας του ο γενικός γραµµατέας κ. Νίκος Πο-
λύζος είχε ζητήσει από τις οικονοµικές υπηρεσίες των 
νοσοκοµείων να αποστέλλουν τον λογαριασµό των 
ανασφάλιστων αλλοδαπών στις πρεσβείες των χωρών 
απ' όπου προέρχονταν. Παράλληλα, δόθηκε εντολή 
στις οικονοµικές υπηρεσίες αφενός να τηρούν αρχεία 
για τους ανασφάλιστους -αλλοδαπούς ή Ελληνες- 
ασθενείς, αφετέρου να ζητούν τις δαπάνες περίθαλ-
ψης ή νοσηλείας µε δόσεις.

ΣΤΑ ΝΟΣΟΚΟ-
ΜΕΙΑ ΤΗΣ 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙ-
ΚΗΣ ΜΕΓΑΛΟ 

ΟΓΚΟ ΤΩΝ 
ΕΠΕΙΓΟΝΤΩΝ 

ΠΕΡΙΣΤΑΤΙ-
ΚΩΝ ΚΑΤΑ-

ΛΑΜΒΑΝΑΝ 
ΒΑΛΚΑΝΙΟΙ 

ΓΕΙΤΟΝΕΣ 
ΠΟΥ ΠΡΟΣΕΡ-

ΧΟΝΤΑΝ ΓΙΑ 
ΕΞΕΤΑΣΕΙΣ  

Ή/ΚΑΙ ΕΠΕΜ-
ΒΑΣΕΙΣ, ΦΕ-

ΣΩΝΟΝΤΑΣ 
ΤΑ ΛΟΓΙΣΤΗ-

ΡΙΑ ΜΕΤΑ 
ΤΗΝ ΑΝΑΡ-
ΡΩΣΗ ΤΟΥΣ 

ΚΑΙ ΤΗΝ ΕΠΙ-
ΣΤΡΟΦΗ ΣΤΙΣ 

ΧΩΡΕΣ ΤΟΥΣ

Στα Νοσοκοµεία «Χατζηκώστα» και Πανεπιστηµιακό Ιωαννίνων τα τελευταία τρία χρόνια έχουν 
γεννήσει τουλάχιστον 2.500 ανασφάλιστες γυναίκες από την Αλβανία. Αλλες τόσες αλλοδαπές (και 
ανασφάλιστες) έφεραν στον κόσµο τα παιδιά τους το 2012 µόνο σε δύο µαιευτήρια της Αθήνας, 
«Ελενα Βενιζέλου» και «Αλεξάνδρα».

ΤΙ ∆ΕΙΧΝΟΥΝ ΤΑ ΣΤΟΙΧΕΙΑ ΤΟΥ ΕΚΕΠΥ
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― Της Παναγιώτας Καρλατήρα
karlatiratota@yahoo.gr
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«Είναι αδύνατον πλέον υπό τις 
παρούσες συνθήκες οι Ελληνες 
φορολογούµενοι να επωµίζονται 
το βάρος της περίθαλψης των 
λαθροµεταναστών. 
Η Ευρωπαϊκή Ενωση πρέπει να 
αναλάβει τις ευθύνες της»

Ανδρέας Λοβέρδος 
έθεσε εκ νέου το ζήτηµα των αλλοδαπών στο ΕΣΥ, µε 
αφορµή και τις µνηµονιακές περικοπές που είχαν γίνει 
στο σύστηµα δηµόσιας υγείας και οι οποίες δεν επέτρε-
παν πλέον ανάλογα ανοίγµατα και γαλαντοµίες. Μάλιστα, 

Νίκος Πο-
 είχε ζητήσει από τις οικονοµικές υπηρεσίες των 

νοσοκοµείων να αποστέλλουν τον λογαριασµό των 
ανασφάλιστων αλλοδαπών στις πρεσβείες των χωρών 

φορολογούµενοι να επωµίζονται 

■ Περίπου 150 παράνοµοι 
µετανάστες περιθάλπονται κάθε 
µήνα στα δηµόσια νοσοκοµεία 
της χώρας, µε τα νοσήλιά τους
να τινάζουν τον 
προϋπολογισµό στον αέρα 

■ ∆ιεκδίκηση των νοσηλίων 
από την Ευρωπαϊκή 
Ενωση προαναγγέλλει
ο υπουργός Υγείας Αδωνις 
Γεωργιάδης µε 
δήλωσή του στο «ΘΕΜΑ»

O Aδωνις Γεωργιάδης στο «ΘΕΜΑ»O Aδωνις Γεωργιάδης στο «ΘΕΜΑ»



Αδεια θα είναι τα κρεβάτια των νο-
σοκοµείων του ΕΣΥ που αλλάζουν 
χρήση µέχρι το τέλος της εβδοµάδας. 

Ο «∆ηµοκήδης» (γιατρός της αρ-
χαίας Αθήνας το όνοµα του οποίου 
φέρει το επιχειρησιακό σχέδιο του 
υπουργείου Υγείας για την εκκένωση 
συνολικά οκτώ νοσοκοµείων του ΕΣΥ) 
έχει ήδη… επισκεφθεί νοσοκοµεία 
της Αθήνας και της Θεσσαλονίκης για 
να δροµολογήσει τη σχετική διαδι-
κασία. Ειδικότερα, τα «Αγία Βαρβάρα», 
«Σπηλιοπούλειο», Πολυκλινική, Νο-
σοκοµείο Πατησίων και «Αµαλία 
Φλέµιγκ» της Αττικής από την περα-
σµένη Πέµπτη έκλεισαν τις πόρτες 
τους στα επείγοντα περιστατικά και 
τέθηκαν εκτός του συστήµατος εφη-
µερίας του ΕΣΥ. Παράλληλα, οι συ-
ντονιστές του Εθνικού Κέντρου 
Επιχειρήσεων Υγείας που υλοποιεί 
το πρόγραµµα άρχισαν την καταγρα-
φή των εσωτερικών ασθενών, από 
την οποία προέκυψε ότι συνολικά 
νοσηλεύονταν 105 άτοµα. 

Η αντίστοιχη καταγραφή στα τρία 
νοσοκοµεία της Θεσσαλονίκης (Ειδι-
κών Παθήσεων, Αφροδισίων και 

∆ερµατικών Νόσων και «Παναγία») 
έδειξε ότι η εκκένωση αφο-

ρούσε 64 νοσηλευόµενους. 
Με διαφοροποίηση 

εξελίχθηκε το σχέδιο 
για το «Αµαλία Φλέ-

µιγκ» (όπου θα 

συνεχίσουν να λειτουργούν n Παθο-
λογική, η Καρδιολογική και n Χειρουρ-
γική Κλινική, καθώς και η Μονάδα 
Τεχνητού Νεφρού), αλλά και για το 
«Σπηλιοπούλειο», όπου αποφασίστη-
κε ότι οι 16 ασθενείς δεν θα διακοµι-
στούν σε άλλο νοσοκοµείο (πρόκειται 
για χρονίως πάσχοντες τελικού στα-
δίου), απόφαση που συµπαρασύρει 
και τους εργαζοµένους εξαιρώντας 
τους από την κινητικότητα. 

Σύµφωνα µε τον «∆ηµοκήδη», 
µέχρι και την άλλη Παρασκευή όλοι 
οι ασθενείς θα έχουν φύγει από τα 
νοσοκοµεία είτε έχοντας λάβει εξι-
τήριο είτε έχοντας διακοµιστεί σε 
κλινική άλλου νοσοκοµείου (ανάλογα 
µε την κατάσταση της υγείας τους). 

Ωστόσο, κατά το διάστηµα αυτό 
θα διεξάγονται κανονικά χειρουργεία 
µιας µέρας ή άλλες ιατρικές πράξεις 
υπό την προϋπόθεση ότι δεν θα 
απαιτείται νοσηλεία άνω των δύο 
ηµερών. 

Στελέχη του ΕΚΕΠΥ εκτιµούν ότι 
µετά τον «∆ηµοκήδη» οι προγραµµα-
τισµένες επεµβάσεις που θα χρειαστεί 
να πραγµατοποιηθούν σε άλλα νο-
σοκοµεία δεν θα ξεπερνούν τις 30-40, 
αριθµό που θεωρούν απολύτως δια-
χειρίσιµο καθώς δεν θα επιβαρύνει 
σηµαντικά τα τακτικά χειρουργεία 
των νοσοκοµείων υποδοχής τους. Σε 
ό,τι αφορά τα προγραµµατισµένα 
τακτικά ραντεβού στα εξωτερικά 

ιατρεία των προαναφερθέντων νο-
σοκοµείων που αλλάζουν χρήση, 
αυτά θα πραγµατοποιούνται κανονι-
κά έως και την ερχόµενη Τετάρτη 28 
Αυγούστου. 

Η τάχιστη και αποτελεσµατική 
ολοκλήρωση του 
σχεδίου «∆ηµοκή-
δης» εντός των 
επόµενων 25 ηµε-
ρών -µέχρι και την 
ολοκλήρωση της 
κινητικότητας των 
εργαζοµένων- απο-
τελεί πρόκριµα για 
το υπουργείο Υγεί-
ας σε ό,τι αφορά 
την υλοποίηση του 
ευρύτερου σχεδίου 
για τον νέο υγειο-
νοµικό χάρτη της 
χώρας µε αλλαγή 
χρήσεων µονάδων 
υγείας και δηµιουρ-
γία Κέντρων Υγείας 
Αστικού Τύπου ή 
Μονάδες Χρονίων 
Παθήσεων. «Πρό-
κειται για το πιο 
σηµαντικό επιχειρησιακό σχέδιο που 
καλείται να υλοποιήσει το ΕΚΕΠΥ στη 
χώρα, εξαιρουµένων εκείνων που 
αφορούσαν στις πανδηµίες γρίπης», 
λέει ο διοικητής του ΕΚΕΠΥ κ. Πάνος 
Ευσταθίου.

ΤΙ ∆ΕΙΧΝΟΥΝ ΤΑ ΣΤΟΙΧΕΙΑ ΤΟΥ ΕΚΕΠΥ
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ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ 
«∆ΗΜΟΚΗ∆ΗΣ» 

ΜΕ 153 ΑΣΘΕΝΕΙΣ 
ΣΤΟΝ ΑΕΡΑ

Αδειοι θάλαµοι και κρεβάτια 
στην «Αγία Βαρβάρα», σε ένα 
από τα πέντε νοσοκοµεία της 

Αττικής που βρίσκεται σε 
εξέλιξη το σχέδιο 

«∆ηµοκήδης». Μέχρι και το 
µεσηµέρι της Παρασκευής 

παρέµεναν 17 
νοσηλευόµενοι. Ερήµωση 

και στο Νοσοκοµείο 
Πατησίων (βρίσκονταν 11 

ασθενείς), στην Πολυκλινική 
(20 ασθενείς), στο «Αµαλία 
Φλέµιγκ» (41 ασθενείς) και 
στο νοσοκοµείο «Παναγία» 

της Θεσσαλονίκης (64 
ασθενείς)

κυριακή-πρώτο θέµα
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ΑΠΕΡΓΙΕΣ, ΕΠΕΙΣΟ∆ΙΑ
ΚΑΙ... ΣΤΟΙΧΗΜΑΤΑ 

Οκτώ νοσοκοµεία
άδειασε ο «∆ηµοκήδης»
Εκλεισαν τις πόρτες τους στα επείγοντα περιστατικά και τέθηκαν
εκτός του συστήµατος εφηµερίας του ΕΣΥ από την περασµένη Πέµπτη
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φέρει το επιχειρησιακό σχέδιο του 
υπουργείου Υγείας για την εκκένωση 
συνολικά οκτώ νοσοκοµείων του ΕΣΥ) 
έχει ήδη… επισκεφθεί νοσοκοµεία 
της Αθήνας και της Θεσσαλονίκης για 
να δροµολογήσει τη σχετική διαδι-
κασία. Ειδικότερα, τα «Αγία Βαρβάρα», 
«Σπηλιοπούλειο», Πολυκλινική, Νο-
σοκοµείο Πατησίων και «Αµαλία 
Φλέµιγκ» της Αττικής από την περα-
σµένη Πέµπτη έκλεισαν τις πόρτες 
τους στα επείγοντα περιστατικά και 
τέθηκαν εκτός του συστήµατος εφη-
µερίας του ΕΣΥ. Παράλληλα, οι συ-
ντονιστές του Εθνικού Κέντρου 
Επιχειρήσεων Υγείας που υλοποιεί 
το πρόγραµµα άρχισαν την καταγρα-
φή των εσωτερικών ασθενών, από 
την οποία προέκυψε ότι συνολικά 
νοσηλεύονταν 105 άτοµα. 

Η αντίστοιχη καταγραφή στα τρία 
νοσοκοµεία της Θεσσαλονίκης (Ειδι-
κών Παθήσεων, Αφροδισίων και 

∆ερµατικών Νόσων και «Παναγία») 
έδειξε ότι η εκκένωση αφο-

ρούσε 64 νοσηλευόµενους. 
Με διαφοροποίηση 

εξελίχθηκε το σχέδιο 
για το «Αµαλία Φλέ-

µιγκ» (όπου θα 

Ρεκόρ σε «Ιπποκράτειο» και «Ευαγγελισµό»
Το µεγαλύτερο βάρος της 
περίθαλψης αλλοδαπών σηκώνει 
το Λεκανοπέδιο. Στελέχη του 
υπουργείου Υγείας εκτιµούν ότι 
τουλάχιστον 90 εκατ. ευρώ των 
νοσηλίων που αφορούν σε 
παράνοµους ή ανασφάλιστους 
αλλοδαπούς «χρεώνονται» στα 
νοσοκοµεία της Αττικής. Το 
υγειονοµικό προσωπικό των 
µαιευτικών, των παιδιατρικών και 
των µεγάλων γενικών 
νοσοκοµείων καλείται να 
περιθάλψει χιλιάδες αλλοδαπούς 

κάθε χρόνο. Από την πλευρά τους, 
τα λογιστήρια προσπαθούν να 
κλείσουν τις «τρύπες» που 
προκύπτουν στον προϋπολογισµό 
τους από τις δωρεάν νοσηλείες 
αλλοδαπών, απόρων, πολιτικών 
προσφύγων κ.ά. Τα µεγάλα 
νοσοκοµεία της Αττικής, όπως 
«Ευαγγελισµός», «Γ. Γεννηµατάς», 
«Ιπποκράτειο», δέχονται και τους 
περισσότερους αλλοδαπούς, 
καθώς µέχρι πρότινος η πίεση της 
εφηµερίας µε τα εκατοντάδες 
περιστατικά αποτελούσε εύκολη 

λύση για τους λαθροµετανάστες. 
Μόνο στα 18 νοσοκοµεία της 1ης 
Υγειονοµικής Περιφέρειας Αττικής 
το 2012 νοσηλεύτηκαν 
περισσότεροι από 5.000 
ανασφάλιστοι αλλοδαποί, µε το 
κόστος νοσηλείας τους να 
ξεπερνά τα 5,5 εκατ. ευρώ.
■ Στο «Ιπποκράτειο» η «τρύπα» 
του προϋπολογισµού το 2012 για 
τις δωρεάν νοσηλείες  αλλοδαπών 
χωρίς ασφάλεια, απόρων, 
κρατουµένων και πολιτικών 
προσφύγων ήταν 1, 7 εκατ. ευρώ. 

Αλλα 600.000 ευρώ κόστισε η 
φαρµακευτική κάλυψή τους. 
Συνολικά το 2012 το νοσοκοµείο 
κατέγραψε 197 νοσηλείες 
αλλοδαπών χωρίς ασφάλιση, ενώ 
ο µηνιαίος µέσος όρος των 
εξωτερικών ασθενών ήταν 250. 
■ Στο Παίδων «Αγία Σοφία» το 
περασµένο έτος νοσηλεύτηκαν 
δωρεάν 765 µικροί αλλοδαποί 
ασθενείς - η νοσηλεία τους 
κόστισε 730.000 ευρώ. Τα 
περισσότερα από τα περιστατικά 
δηλώνονταν ως ανασφάλιστα 

(507 περιπτώσεις). Ανάλογος ήταν 
ο αριθµός στο συγκεκριµένο 
νοσοκοµείο και των Ελλήνων 
ασθενών (638 παιδιά δηλώθηκαν 
ως ανασφάλιστα).
■ Στον «Ευαγγελισµό» το α’ 
τρίµηνο του 2013 καταγράφηκαν 
206 νοσηλείες ανασφάλιστων 
αλλοδαπών ασθενών, µε τον 
αριθµό των περιστατικών να 
εκτινάσσεται σε πάνω από 1.500 
µε τους άπορους, τους πολιτικούς 
πρόσφυγες και τους αιτούντες 
άσυλο.

Με παναττική στάση 
εργασίας και επεισοδιακή 
συγκέντρωση διαµαρτυρίας 
έξω από το υπουργείο 
Υγείας απάντησαν οι 
εργαζόµενοι του ΕΣΥ στην 
εφαρµογή του σχεδίου 
«∆ηµοκήδης» που έθεσε σε 
ισχύ την κινητικότητα στα 
νοσοκοµεία για… ασθενείς 
αλλά και για 1.835 
εργαζοµένους. Ο υπουργός 
Υγείας κ. Αδωνις Γεωργιάδης 
κάλεσε τους συνδικαλιστές 
να συζητήσουν, πλην όµως 
η πρόσκλησή του δεν έγινε 
δεκτή. Απεναντίας, 
εξελίχθηκε σε έντονη 
φραστική αντιπαράθεση 
ανάµεσα στις δύο πλευρές, 
µε τον υπουργό να 
στοιχηµατίζει µε τους 
συνδικαλιστές τον θώκο του 
στην Αριστοτέλους ότι δεν 
θα γίνουν απολύσεις µε την 
κινητικότητα…
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Οι διµερείς σχέσεις της Ελλάδας µε την Αλβανία 
είναι σαν τον υδράργυρο: εύκολα θερµαίνονται 
και δύσκολα ψύχονται. Το αξίωµα αυτό επιβεβαι-
ώθηκε το τελευταίο δεκαήµερο µετά τα βίαια 
επεισόδια εναντίον ορθοδόξων χριστιανών στην 
Πρεµετή της Αλβανίας, τους βανδαλισµούς και 
την αφαίρεση ιερών εικόνων από τον Ναό Εισο-
δίων της Θεοτόκου που έφεραν την Αθήνα και τα 
Τίρανα στα πρόθυρα διπλωµατικού επεισοδίου. 

Ολα ξεκίνησαν µία ηµέρα µετά τον ∆εκαπενταύγουστο 
µε µια πραξικοπηµατική απόφαση του δηµάρχου της 
αλβανικής πόλης, ο οποίος αποφάσισε να µετατρέψει 
την ορθόδοξη εκκλησία της Πρεµετής σε πολιτιστικό 
κέντρο! Για να υλοποιήσει την απόφασή του αυτή ο 
δήµαρχος της Πρεµετής επιστράτευσε έναν µικρό 
ιδιωτικό στρατό. Αντρες αλβανικής ιδιωτικής εταιρεί-
ας security, ενεργώντας για λογαριασµό του αλβανικού 
κράτους, αποµάκρυναν βιαίως τους κληρικούς και τους 
πιστούς της ορθόδοξης ενορίας της Πρεµετής και 
παρεµπόδισαν την είσοδο προσκυνητών στον ναό µε 
σκοπό να τον σφραγίσουν. ∆εν αρκέστηκαν όµως σε 
αυτά αλλά προέβησαν σε βανδαλισµούς και πράξεις 
ιεροσυλίας, καθώς αφαίρεσαν ιερές εικόνες, κατάσχε-
σαν λατρευτικά σκεύη και γκρέµισαν την καµπάνα 
του ναού! 

Τη ∆ευτέρα 19 Αυγούστου οι Αλβανοί προκάλεσαν 
νέα επεισόδια στην ορθόδοξη εκκλησία της Πρεµετής. 
Οι άντρες της εταιρείας security, µε τη συνδροµή 
Αλβανών αστυνοµικών, αποµάκρυναν µε τη βία κλη-
ρικούς και πιστούς που προσπαθούσαν να αποτρέψουν 
το κλείσιµο της εκκλησίας, τραυµατίζοντας δύο Ελλη-
νες. Παραλλήλως, Αλβανοί εθνικιστές έριξαν πέτρες 
στο κτίριο του προξενείου της Ελλάδας στο Αργυρό-
καστρο προκαλώντας µικρές υλικές ζηµιές.

Το ελληνικό υπουργείο Εξωτερικών καταδίκασε 
τις δύο επιθέσεις και εγκάλεσε την αλβανική κυβέρ-
νηση για την αδυναµία της να αποτρέψει τα επεισόδια 
και τους βανδαλισµούς. Η Αθήνα ζήτησε µάλιστα από 
τα Τίρανα να συλληφθούν οι υπαίτιοι και επέδωσε 
διάβηµα διαµαρτυρίας στον πρεσβευτή της Αλβανίας. 

Η επίσηµη απάντηση της γειτονικής χώρας οδή-
γησε στην περαιτέρω κλιµάκωση της έντασης. Αρχικώς 
το αλβανικό υπουργείο Εξωτερικών προσπάθησε να 
παρουσιάσει το άσπρο µαύρο και έφτασε στο σηµείο 
να διακινήσει τον ισχυρισµό ότι δεν υπήρξε λιθοβολι-
σµός του ελληνικού προξενείου στο Αργυρόκαστρο 
αλλά ότι -δήθεν- οι πέτρες που έπεσαν στο κτίριο της 
ελληνικής διπλωµατικής αντιπροσωπίας εκσφενδονί-
στηκαν τυχαία από κάποιο διερχόµενο αυτοκίνητο!

Για τους βανδαλισµούς στην ορθόδοξη εκκλησία 
της Πρεµετής το αλβανικό υπουργείο Εξωτερικών 
υποστήριξε προκλητικά ότι η ευθύνη για τα επεισόδια 
της 19ης Αυγούστου βαρύνει τους ιερείς και τους πι-
στούς, οι οποίοι -κατά τους Αλβανούς- «έσπασαν τον 
κλοιό της ιδιωτικής αστυνοµίας, αφαίρεσαν τα προ-
στατευτικά υλικά και µπήκαν στο κτίριο».

Η διφορούµενη στάση Μπερίσα
Ελαφρώς διαφορετική ήταν η στάση του απερχόµενου 
πρωθυπουργού της Αλβανίας κ. Σαλί Μπερίσα, ο 
οποίος επέλεξε τακτική µαστίγιου και καρότου. Από 
τη µία ο κ. Μπερίσα χαρακτήρισε απαράδεκτη την 
ανακοίνωση του ελληνικού υπουργείου Εξωτερικών 
κατηγορώντας την Αθήνα ότι παρεµβαίνει στις εσωτε-
ρικές πολιτικές υποθέσεις της Αλβανίας, από την άλλη 
όµως καταδίκασε τις πράξεις της ιδιωτικής εταιρείας 
security, άντρες της οποίας άρπαξαν εικόνες και λα-
τρευτικά σκεύη, γκρεµίζοντας την καµπάνα του ναού.

Ο κ. Μπερίσα στις δηλώσεις του σχεδόν υιοθέτησε 
την επιχειρηµατολογία του Αρχιεπισκόπου Αλβανίας 
κ. Αναστάσιου, επισηµαίνοντας ότι οι σκηνές βανδα-
λισµών στην Πρεµετή θύµισαν στους Αλβανούς 
σκηνές της βάρβαρης εποχής του Χότζα εις βάρος των 
θρησκευτικών ιδρυµάτων. 

Επειτα από άτυπες διαβουλεύσεις, το ελληνικό 
υπουργείο Εξωτερικών έλαβε την απόφαση να µην 
απαντήσει εκ νέου στους ισχυρισµούς της αλβανικής 
διπλωµατίας και του κ. Μπερίσα. Υπηρεσιακά στελέ-
χη της ελληνικής διπλωµατίας µε τα οποία συνοµίλη-
σε το «ΘΕΜΑ» υπογράµµιζαν ότι το ζήτηµα της ορθό-

ΠΟΙΟΙ  
ΥΠΟ∆ΑΥΛΙΖΟΥΝ 
ΤΗΝ ΕΝΤΑΣΗ ΜΕ 
ΤΗΝ ΑΛΒΑΝΙΑΤΗΝ ΑΛΒΑΝΙΑ
Οι βανδαλισµοί σε βάρος της ορθόδοξης εκκλησίας
στην Πρεµετή και οι αψιµαχίες µεταξύ Αθηνών και Τιράνων 
έδειξαν ότι η καχυποψία δεν είναι εύκολο να εξαφανιστεί

Ιδιωτικοί αστυνοµικοί αποµακρύνουν
βιαίως ιερωµένο στην ενορία των

Εισοδίων της Θεοτόκου στην Πρεµετή

Μέλη αλβανικής ιδιωτικής εταιρείας 
security, ενεργώντας για λογαριασµό του
αλβανικού κράτους, αφαίρεσαν εικόνες,

κατάσχεσαν λατρευτικά σκεύη και
γκρέµισαν την καµπάνα του ναού

― Του Μάκη Πολλάτου
pollatos@protothema.gr
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δοξης εκκλησίας στην Πρεµετή δεν είναι δι-
µερές ελληνοαλβανικό ζήτηµα αλλά ανθρωπί-
νων δικαιωµάτων, ∆ιεθνούς ∆ικαίου και ευρω-
παϊκού κοινοτικού κεκτηµένου και ως τέτοιο 
αντιµετωπίζεται. 

Προς την κατεύθυνση αυτή λειτούργησε 
και ο ευρωβουλευτής της Ν.∆. κ. Γιώργος Κου-
µουτσάκος, ο οποίος κάλεσε την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή να καταδικάσει τα επεισόδια και τις 
πράξεις ιεροσυλίας στον Ναό Εισοδίων της 
Θεοτόκου στην Πρεµετή, ζητώντας από την 
Κοµισιόν να συµπεριλάβει τις πράξεις βίας στην 
υπό διαµόρφωση ετήσια έκθεσή της για την 
πρόοδο της Αλβανίας που επιθυµεί να ενταχθεί 
στην Ε.Ε. 

Παρά την προσπάθεια αποκλιµάκωσης, την 
Τετάρτη 21 Αυγούστου οι ελληνικές αστυνοµι-
κές αρχές στους συνοριακούς σταθµούς της 
Κακαβιάς και της Κρυσταλλοπηγής, χωρίς 
προηγούµενη συνεννόηση µε την κεντρική 
υπηρεσία του υπουργείου Εξωτερικών, δεν 
επέτρεψαν την είσοδο στην ελληνική επικρά-
τεια σε όσους Αλβανούς δεν είχαν άδεια πα-
ραµονής στην Ελλάδα... 

Το γεγονός αυτό ανατροφοδότησε τον 
κύκλο της αντιπαράθεσης. Οι επίσηµες αλβα-
νικές αρχές δεν άργησαν να αντιδράσουν. 
Θεωρώντας ότι πρόκειται για «αντίποινα» της 
ελληνικής κυβέρνησης στους βανδαλισµούς 
της ορθόδοξης εκκλησίας στην Πρεµετή, τα 
Τίρανα έλαβαν µέτρα ισοδύναµου χαρακτήρα 
σε βάρος Ελλήνων πολιτών. 

Για µερικές ώρες, οι Ελληνες που προσπα-
θούσαν να διέλθουν από τον συνοριακό σταθ-

µό της Κακαβιάς περνούσαν από το κόσκινο 
των Αλβανών και καλούνταν να δικαιολογήσουν 
πού κατευθύνονται. Το ψυχροπολεµικό κλίµα 
στην ελληνοαλβανική µεθόριο δεν κράτησε 
πολύ. Επειτα από παρασκηνιακές συνοµιλίες, 
η Αθήνα και τα Τίρανα συµφώνησαν σε αµοι-
βαία άρση των µέτρων «αντεκδίκησης» στους 
µεθοριακούς σταθµούς ώστε να οµαλοποιηθεί 
η διακίνηση προσώπων από την Ελλάδα στην 
Αλβανία και αντιστρόφως. 

Η υπόθεση του ορθόδοξου ναού στην 
Πρεµετή και οι αψιµαχίες µεταξύ Αθηνών και 
Τιράνων έδειξαν για µια ακόµη φορά ότι η 
καχυποψία δεν είναι εύκολο να εξαφανιστεί. 
Αντιθέτως, ακόµη και ζητήµατα που δεν θα 
έπρεπε να αντιµετωπίζονται ως διµερή λει-
τουργούν ως θρυαλλίδα και µέσα σε λίγα 24ωρα 
οδηγούν την κατάσταση µεταξύ ελληνικού και 

αλβανικού κράτους στα άκρα. 
Στην περίπτωση της Πρεµετής, στο υπουρ-

γείο Εξωτερικών δεν έχουν καταλήξει αν η 
απόφαση να σφραγιστεί βιαίως η ορθόδοξη 
εκκλησία -που ήταν η αφορµή για να ξεσπάσει 
η κρίση- είναι προβοκάτσια της πλευράς των 
σοσιαλιστών για να αµαυρώσουν την αποχώ-
ρηση του συντηρητικού κ. Μπερίσα από την 
εξουσία. Ο δήµαρχος της Πρεµετής κ. Γκιλ-
µπέρτο Γιάτσε πρόσκειται στο σοσιαλιστικό 
κόµµα, το οποίο αναλαµβάνει τη διακυβέρνη-
ση της γειτονικής χώρας από τις 15 Σεπτεµβρί-
ου.  Ο νέος πρωθυπουργός της Αλβανίας κ. Εντι 
Ράµα δεν ενεπλάκη στην παρούσα κρίση δη-
µοσίως. Σε µια περίοδο όπου η ελληνική κυ-
βέρνηση εργάζεται για να διαµορφωθεί ένα 
ολοκληρωµένο πλαίσιο για τις διµερείς σχέσεις 
µε την Αλβανία -που περιλαµβάνει την προ-

στασία της ελληνικής εθνικής µειονότητας, τον 
σεβασµό της θρησκευτικής ελευθερίας και 
όλων των θρησκευτικών κοινοτήτων, συµπε-
ριλαµβανοµένης φυσικά της ορθόδοξης εκκλη-
σίας, αλλά και θέµατα όπως είναι η οριοθέτηση 
των θαλασσίων ζωνών και η ευρύτερη κατά-
σταση στα δυτικά Βαλκάνια, καθώς το αλβανι-
κό στοιχείο παίζει πολύ σηµαντικό ρόλο και σε 
άλλες περιοχές, όπως είναι τα Σκόπια και το 
Κόσοβο-, η υπόθεση της Πρεµετής δείχνει ότι 
η πορεία των ελληνοαλβανικών σχέσεων δύ-
σκολα θα αποδειχθεί ευθύγραµµη. 

Απρόβλεπτη παράµετρος
Η παρουσία ακροδεξιών στοιχείων εκατέρω-
θεν, που µάλιστα ισχυροποιούνται χρησιµο-
ποιώντας σκληρή ρητορική και ξυπνώντας 
φοβικά σύνδροµα, είναι µια απρόβλεπτη 
παράµετρος που µπορεί να δηµιουργήσει 
ένταση ανά πάσα στιγµή. 

Την ώρα που η επίσηµη εξωτερική πολιτι-
κή εξαρτάται από τη διάθεση ακροδεξιών 
κύκλων που θέλουν να προκαλέσουν ή θεωρούν 
ότι η µειονότητα προστατεύεται µε παχιά λόγια 
για εσωτερική κατανάλωση ή από τελωνειακές 
υπηρεσίες που αποφασίζουν µονοµερώς να 
σφραγίσουν τα σύνορα ως πράξη... αντεκδίκη-
σης, η επίσηµη πολιτεία πρέπει να αποδεικνύ-
ει µε τις ενέργειές της ότι άλλο οι διµερείς 
σχέσεις και άλλο ο σεβασµός των θρησκευτικών 
ελευθεριών, και µάλιστα από µια χώρα που 
θέλει να ενταχθεί στην Ευρωπαϊκή Ενωση, την 
προεδρία της οποίας θα αναλάβει η Ελλάδα το 
πρώτο εξάµηνο του 2014. 

Ορθόδοξοι πιστοί, λίγο πριν µπουν στην εκκλησία για να τελέσουν
τη θεία λειτουργία, αντιµετώπισαν τη βίαιη αντίδραση των ιδιωτικών
αστυνοµικών που προσέλαβε ο ∆ήµοs Πρεµετήs

ΕΠΕΙΤΑ ΑΠΟ 
ΠΑΡΑΣΚΗ-
ΝΙΑΚΕΣ 
ΣΥΝΟΜΙΛΙΕΣ, 
Η ΑΘΗΝΑ ΚΑΙ 
ΤΑ ΤΙΡΑΝΑ 
ΣΥΜΦΩΝΗΣΑΝ 
ΣΕ ΑΜΟΙΒΑΙΑ 
ΑΡΣΗ ΤΩΝ 
ΜΕΤΡΩΝ 
«ΑΝΤΕΚ-
∆ΙΚΗΣΗΣ» 
ΣΤΟΥΣ 
ΜΕΘΟΡΙΑ-
ΚΟΥΣ 
ΣΤΑΘΜΟΥΣ

∆ΩΡΟ∆ΩΡΟ∆ΩΡΟ

5€

µε την έκδοση
των 2€

ΣΗΜΕΡΑ 
και κάθε Κυριακή 
στο ΘΕΜΑ
για αγορές αξίας 20€

∆ΩΡΟ∆ΩΡΟ∆ΩΡΟ

6€

µε την έκδοση
των 4,25€
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Η Ελενα Ριµπολόβλεβα 
είναι αποφασισµένη να 

διεκδικήσει τη µισή περιουσία 
του Ρώσου µεγιστάνα

Η νέα αγαπηµένη 
του 47χρονου κροίσου κάνει 

σκι στα νερά του Σκορπιού

Ο Ντµίτρι Ριµπολόβλεφ και 
η νέα Ελενα της ζωής του 

δεν άφησαν τα προβλήµατα 
να τους χαλάσουν τις διακοπές 

τους στον παράδεισο του Σκορπιού

Ο πόλεµος 
των  
Ριµπολόβλεφ 
για τον 
Σκορπιό
Η πρώην σύζυγος του Ρώσου ολιγάρχη, η οποία 
διεκδικεί 5 δισ. δολάρια, τον µηνύει και πάλι, 
αυτή τη φορά για την αγορά του νησιού του Ωνάση, 
συµπληρώνοντας ότι «ξοδεύει σαν µεθυσµένος» 
προκειµένου να της αποκρύψει κεφάλαια

Η ΠΡΩΤΗ 
ΜΗΝΥΣΗ ΤΗΣ 

ΕΛΕΝΑΣ 
ΡΙΜΠΟ-

ΛΟΒΛΕΒΑ 
ΚΑΤΑΤΕΘΗΚΕ 

ΣΤΑ ΤΕΛΗ 
ΤΟΥ 2011, 

ΟΤΑΝ Ο 
ΡΩΣΟΣ 

∆ΙΣΕΚΑΤΟΜ-
ΜΥΡΙΟΥΧΟΣ 
ΠΡΟΧΩΡΗΣΕ 
ΣΤΗΝ ΑΓΟΡΑ 
ΕΝΟΣ ΡΕΤΙΡΕ 

ΣΤΟ ΣΕΝΤΡΑΛ 
ΠΑΡΚ ΤΟΥ 

ΜΑΝΧΑΤΑΝ, 
ΑΞΙΑΣ 88 

ΕΚΑΤ. 
∆ΟΛΑΡΙΩΝ, 

ΣΤΟ ΟΝΟΜΑ 
ΤΗΣ ΚΟΡΗΣ 

ΤΟΥ 
ΕΚΑΤΕΡΙΝΑ

― Της Ελένης Καραθάνου 
elenakarathanou@yahoo.gr
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Οπως υποστηρίζει η σύζυγός του, η οποία κατέθεσε 
αίτηση διαζυγίου το 2008 διεκδικώντας περίπου 5 
δισ. δολάρια, ο Ριµπολόβλεφ επενδύει σε ακίνητα 
τα χρήµατά του, και µάλιστα κάνει τις αγορές στο 
όνοµα των παιδιών τους, έτσι ώστε να προστατέψει 
την περιουσία του από τις διεκδικήσεις της.
Αµεση είναι η απάντηση από την πλευρά του 
Ρώσου ολιγάρχη, ο οποίος µέσω της δικηγόρου του 
υποστηρίζει ότι η αγορά του Σκορπιού έγινε από το 
καταπίστευµα της κόρης τους Εκατερίνα. Ο 
Ριµπολόβλεφ κατηγορεί τη σύζυγό του ότι έχει 
ανοίξει πόλεµο ακόµη και µε τα παιδιά της, ενώ 
δηλώνει βέβαιος ότι θα δικαιωθεί στα δικαστήρια, 
µέσω των οποίων η πρώην σύζυγός του επιχειρεί να 
µπλοκάρει τις καταθέσεις του. 
Η πρώτη µήνυση της Ελενας Ριµπολόβλεβα 

κατατέθηκε στα τέλη του 2011, όταν ο Ρώσος 
δισεκατοµµυριούχος προχώρησε στην αγορά ενός 
ρετιρέ στο Σέντραλ Παρκ του Μανχάταν, αξίας 88 
εκατ. δολαρίων, στο όνοµα της κόρης του Εκατερίνα. 
Η πρώην σύζυγός του µάλιστα ήρθε σε σύγκρουση 
και µε την κόρη της, όταν η 24χρονη αποφάσισε να 
ανακαινίσει το νέο της «παλάτι» στο Μανχάταν. 
Ειδικοί στα ακίνητα χαρακτήρισαν το ποσό των 88 
εκατ. δολαρίων υπερβολικό, αφήνοντας να εννοηθεί 
ότι ο Ριµπολόβλεφ δήλωσε µεγαλύτερο ποσό 
αγοράς για να κρύψει έτσι µετρητά. 
Ο ίδιος ο µεγιστάνας πάντως υποστήριξε ότι το 
τίµηµα ήταν ακριβές και ότι η τιµή δεν είναι 
υπερβολική αν ποντάρει κανείς σε µια µελλοντική 
ανάκαµψη της αγοράς και των αξιών των ακινήτων 
στις Ηνωµένες Πολιτείες. 

Ο Ρώσος ολιγάρχης δεν σταµάτησε άλλωστε τις 
αγορές. H απόκτηση της βίλας του ηθοποιού Γουίλ 
Σµιθ στη Χαβάη αντί 20 εκατ. δολαρίων στο όνοµα 
των παιδιών του, η αγορά της έπαυλης του 
Ντόναλντ Τραµπ στο Παλµ Μπιτς αξίας 95 εκατ. 
δολαρίων και πάλι στο όνοµα των παιδιών του, αλλά 
και η εξαγορά της ποδοσφαιρικής οµάδας Μονακό 
εξόργισαν την πρώην σύζυγό του, η οποία θεώρησε 
ότι εξανεµίζει τα λεφτά τους για να της δώσει 
λιγότερα. 
Το ποτήρι για την πρώην κυρία Ριµπολόβλεβα 
ξεχείλισε µε την αγορά του Σκορπιού. Μόλις έγινε 
γνωστή η είδηση κατέθεσε µία ακόµη µήνυση σε 
βάρος του πρώην συζύγου της, επιχειρώντας ακόµη 
και να µπλοκάρει την 
αγοραπωλησία! Οπως υποστήριξε 
ο δικηγόρος της Ντέιβιντ Νιούµαν 
στην εφηµερίδα «Daily News», «o 
Ρώσος µεγιστάνας ξοδεύει τα λεφτά 
του σαν µεθυσµένος ναυτικός». 
Ενδεικτικό των σχέσεων των δύο 
πρώην συζύγων είναι η επιστολή 
που είχε στείλει στο παρελθόν η 
κυρία Ριµπολόβλεβα στον 
εισαγγελέα της Γενεύης, 
ξεκαθαρίζοντας πως, αν της 
συµβεί κάτι, υπεύθυνος θα είναι ο 
σύζυγός της.

Τι απαντά ο Ριµπολόβλεφ
Σύµφωνα µε τον εκπρόσωπο του 
Ντµίτρι Ριµπολόβλεφ, Σεργκέι 
Τσερνίτσιν, η Ελενα Ριµπολόβλεβα 
έχει προσβάλει τα καταπιστεύµατα 
που δηµιούργησε ο ίδιος προς 
όφελος των παιδιών τους, 
παραπλάνησε τις βρετανικές αρχές 
ότι δήθεν ο Ρώσος µεγιστάνας 
κατασπατάλησε την κοινή 
περιουσία τους και ξεκίνησε 
πόλεµο µε τις κόρες της, οι οποίες 
έχουν πάρει το µέρος του πατέρα 
τους. Οπως λέει ο ίδιος σε 
ανακοίνωσή του, «η Ελενα 
Ριµπολόβλεβα κατέθεσε αίτηση 
διαζυγίου τον ∆εκέµβριο του 2008, 
παρόλο που ο ίδιος προσπάθησε να 
αποφύγει τον χωρισµό. Προσέβαλε 
δε τα καταπιστεύµατα που 
δηµιούργησε ο σύ ζυγός της προς 
όφελος των παιδιών πολύ πριν από 
τη διαδικασία του διαζυγίου, ως 
µέρος του σχεδιασµού του για τη 
διαδοχή. Επίσης, παραπλάνησε τους 
δικαστές στις Βρετανικές Παρθένες 
Νήσους, τη Σιγκαπούρη και την 
Κύπρο µε ψευδείς δηλώσεις 
σχετικά µε τον σύζυγό της ότι δήθεν 
διασκόρπισε τα περιουσιακά τους 
στοιχεία. Αρχικά εξασφάλισε 
διατάγµατα παγοποίησής τους σε 
αυτές τις περιοχές, όµως η 
παγοποίηση περιουσιακών 
στοιχείων ήρθη πολύ σύντοµα. Η 
ελβετική δικαστική εντολή για την 
παγοποίηση των περιουσιακών 
στοιχείων περιορίζεται στο 
ελβετικό έδαφος και δεν έχει καµία 
άµεση ισχύ σε άλλο έδαφος». 
Σύµφωνα µε τη δικηγόρο του 
Ντµίτρι Ριµπολόβλεφ, Τατιάνα 
Μπερσέντα, το διαζύγιο του 
ζευγαριού έχει µετατραπεί σε έναν πόλεµο µεταξύ 
της µητέρας και των παιδιών της. «Είναι ατυχές το 
γεγονός ότι τα παιδιά έχουν γίνει στόχος της µητέρας 
τους στο πλαίσιο της διαδικασίας του διαζυγίου. Ο 
Ντµίτρι Ριµπολόβλεφ κάνει ό,τι µπορεί για να τα 
προστατεύσει. Το µόνο που θέλει ο κ. Ριµπολόβλεφ 
είναι να επιλυθούν όλες οι διαφορές σε όλες τις 
χώρες», υποστηρίζει η δικηγόρος. 

Ο ΓΑΜΟΣ ΚΑΙ 
ΤΟ ∆ΙΑΖΥΓΙΟ 
Ο Ντµίτρι Ριµπολόβλεφ 
αποφοίτησε από το Ιατρικό 
Ινστιτούτο του Περµ στις αρχές 
του ’90 µε ειδίκευση στην 
Καρδιολογία και ξεκίνησε να 
εργάζεται ως καρδιολόγος στο 
καρδιολογικό τµήµα εντατικής 
θεραπείας. 
Παράλληλα απέκτησε 
οικογένεια µε την Ελενα, την 
οποία γνώρισε στα φοιτητικά 
του χρόνια. Με την κατάρρευση 
του κοµµουνιστικού 
καθεστώτος ο Ριµπολόβλεφ 
ιδρύει µαζί µε τον πατέρα του 
εταιρεία που δραστηριοποιείται 
στη µαγνητοθεραπεία. 
Κερδίζοντας σταδιακά τα 
πρώτα κεφάλαια, πηγαίνει στη 
Μόσχα και σπουδάζει 
Οικονοµικά. 
Αφού προχώρησε σε µια σειρά 
από επιχειρηµατικές κινήσεις, 
το 1994 ιδρύει τράπεζα και 
αρχίζει να αγοράζει 
βιοµηχανίες.   
Η σύζυγός του Ελενα ήταν 
πάντα στο πλευρό του. Ακόµα 
και όταν εκείνος κατηγορήθηκε 
και φυλακίστηκε από 
αντιπάλους του, τον Μάιο του 
1996, η σύζυγός του ήταν από 
τα λίγα άτοµα που τον πίστεψαν 
και δεν τον πρόδωσαν. 
Το πρώτο εξάµηνο του 2008, 
προτού ξεσπάσει η οικονοµική 
κρίση, η Uralkali ήταν µια 
διεθνής εταιρεία εισηγµένη στο 
Χρηµατιστήριο του Λονδίνου 
και η κεφαλαιοποίησή της 
έφτασε τα 35 δισ. δολάρια. Την 
ίδια ώρα η Ελενα Ριµπολόβλεβα 
ζητάει διαζύγιο από τον σύζυγό 
της επειδή, όπως ισχυρίστηκε, 
την απατούσε συστηµατικά, 
διεκδικώντας τα µισά από την 
περιουσία του Ρώσου 
µεγιστάνα, δηλαδή τουλάχιστον 
5 εκατ. δολάρια. 
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σύζυγός της.

Τι απαντά ο Ριµπολόβλεφ
Σύµφωνα µε τον εκπρόσωπο του 
Ντµίτρι Ριµπολόβλεφ, 
Τσερνίτσιν, 
έχει προσβάλει τα καταπιστεύµατα 
που δηµιούργησε ο ίδιος προς 
όφελος των παιδιών τους, 
παραπλάνησε τις βρετανικές αρχές 
ότι δήθεν ο Ρώσος µεγιστάνας 
κατασπατάλησε την κοινή 

Το µεγαλοπρεπές «Αννα» 
στριµωγµένο στον Σκορπιό

Ο Ρώσος ολιγάρχης µέσω 
της δικηγόρου του υποστηρίζει ότι 

η αγορά του νησιού έγινε από το 
καταπίστευµα της κόρης τους 

Εκατερίνα. Εν τω µεταξύ, 
προχωρούν τα έργα ανάπλασής του

Το αξίας 88 εκατ. δολαρίων ρετιρέ στο Μανχάταν, το 
οποίο είναι στο όνοµα της κόρης του ολιγάρχη, Εκατερίνα

Η βίλα του Γουίλ Σµιθ στη Χαβάη ανήκει πλέον 
στον Ριµπολόβλεφ µε αντίτιµο 20 εκατ. δολάρια

Αντιµέτωπος µε την «κατάρα» του Σκορπιού, που προκαλεί προβλήµατα στους ιδιοκτήτες του, 
φαίνεται ότι βρίσκεται πλέον και ο Ντµίτρι Ριµπολόβλεφ. Η αγορά του νησιού τον οδηγεί σε έναν 
ανοιχτό πόλεµο µε την πρώην σύζυγό του, η οποία τον κατηγορεί ότι αγοράζει σπίτια και νησιά για 
να «εξαφανίσει» τα κεφάλαιά του ώστε να µην της δώσει τη µισή του περιουσία στο διαζύγιο. 
Βέβαια ο ίδιος δεν πτοείται, καθώς την τελευταία φορά που επισκέφτηκε τον Σκορπιό συνοδευόταν 
από τη νεαρή σύντροφό του Ελενα, η οποία απόλαυσε τις παραλίες του νησιού άλλοτε κάνοντας 
µπάνιο στα γαλαζοπράσινα νερά και άλλοτε κάνοντας θαλάσσιο σκι. Μάλιστα ο Ρώσος µεγιστάνας 
διέθεσε άτοµα από την προσωπική του ασφάλεια και ταχύπλοο για την ξανθιά καλλονή. 
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Ξέρουν να διασκεδάζουν και δεν το κρύβουν, µε 
αποτέλεσµα να έχουν πάρει φωτιά τα social media 
στην Κύπρο. Η παρουσία και οι ξέφρενοι χοροί της 
Ελσας και της Ινώς Αναστασιάδη στα VIP 
τραπέζια γνωστού κλαµπ της Λεµεσού, στην 
πρόσφατη live εµφάνιση του Παντελή Παντελίδη, 
προκάλεσαν πολλά σχόλια - λόγω… κρίσης. 
Οι κόρες του προέδρου Αναστασιάδη, παρέα µε 
τους συζύγους τους, χόρεψαν µέχρι πρωίας και 
τραγούδησαν όλα τα σουξέ του Παντελή 
Παντελίδη, δείχνοντας ότι η κατάρρευση της 
κυπριακής οικονοµίας και η σαρωτική ανεργία 
και ύφεση δεν µπορούν να τους χαλάσουν το 
κέφι…

«Πόλεµος» στα social media
Οι φωτογραφίες µε τις κόρες του Κύπριου 
προέδρου να διασκεδάζουν όρθιες τραγουδώντας 
τις επιτυχίες του Παντελίδη, µεταξύ των οποίων και 
το σουξέ «∆εν ταιριάζετε, σου λέω», που 
δηµοσίευσε αρχικά το κυπριακό πόρταλ ilovestyle.
com, προκάλεσαν ποικίλα σχόλια και δίχασαν την 
κοινότητα των social media. «Σε µια τραγική 
περίοδο για την οικονοµία της χώρας και τη στιγµή 
που υπάρχει κόσµος που πεινάει, θα πρέπει να 
δίνουν το σωστό παράδειγµα και να αποφεύγουν 
τέτοιου είδους δηµόσιες εµφανίσεις», σχολίασαν 
πολλοί στο Facebook, µε τον αντίλογο να 
υποστηρίζει: «Οι κόρες του Κύπριου προέδρου δεν 

κάνουν κάτι κακό και είναι δικαίωµά τους να 
διασκεδάζουν, όπως όλος ο κόσµος».
Αν και οι κόρες του Κύπριου προέδρου είναι φαν 
των social media, αυτή τη φορά επέλεξαν να µην 
απαντήσουν δηµόσια σε όσους και όσες 
σχολιάζουν αρνητικά τις βραδινές τους εξόδους και 
τον τρόπο που διασκεδάζουν. «Ούτε σαµπάνιες 
ανοίγουν ούτε ξοδεύουν µεγάλα ποσά. ∆ιασκεδάζουν 
ως νέοι και ζωντανοί άνθρωποι που έχουν τα 
καθηµερινά τους προβλήµατα και ξεδίνουν 
ακούγοντας αγαπηµένους τους καλλιτέχνες», 
σχολίασε στο «ΘΕΜΑ» φίλος της οικογένειας 
Αναστασιάδη, κάνοντας αναφορά στη συνεχή 
κοινωνική δράση της Ελσας και της Ινώς, που 
πραγµατοποιείται µακριά από κάµερες και 
φωτογραφικές µηχανές. 

Σε Παντελίδη, Οικονοµόπουλο και Ρέµο
Σύµφωνα µε τα lifestyle έντυπα της Κύπρου, η 
εµφάνιση του Παντελή Παντελίδη στη Λεµεσό 
προκάλεσε… σεισµό. Το κλαµπ ήταν ασφυκτικά 
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«∆εν ταιριάζετε, 
σου λέω» 
στην Κύπρο 
της κρίσης...
Την ώρα που ο πατέρας τους και πρόεδρος της Κυπριακής 
∆ηµοκρατίας προσπαθεί να σώσει την οικονοµία από 
την πλήρη κατάρρευση, οι κόρες του Νίκου Αναστασιάδη 
αποθεώνουν τον Παντελή Παντελίδη ανάβοντας 
φωτιές στα social media, που τις κατακεραυνώνουν
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― Τoυ Παναγιώτη Σαββίδη
savvidispan@gmail.com

Η κατάρ-
ρευση της 
κυπριακής 

οικονοµίας, 
η σαρωτική 

ανεργία και η 
ύφεση δεν 
κατάφεραν 

να χαλάσουν 
το κέφι στις 

κόρες του 
Κύπριου 

προέδρου 
κ. Νίκου 

Αναστασιάδη

ΟΙ ΙΕΡΕΙΕΣ 
ΤΟΥ ΣΤΥΛ ΑΠΟ-

∆ΕΙΚΝΥΟΝΤΑΙ 
ΚΑΙ ΙΕΡΕΙΕΣ ΤΗΣ 

ΝΥΧΤΕΡΙΝΗΣ 
∆ΙΑΣΚΕ∆ΑΣΗΣ, 

ΚΑΘΩΣ ΠΡΙΝ 
ΑΠΟ ΤΟ 

ΓΛΕΝΤΙ ΣΤΟΝ 
ΠΑΝΤΕΛΙ∆Η 

ΠΡΟΗΓΗΘΗΚΑΝ 
ΝΥΧΤΕΣ 

ΑΠΟΘΕΩΣΗΣ 
ΤΟΥ ΑΝΤΩΝΗ 

ΡΕΜΟΥ ΚΑΙ 
ΤΟΥ ΝΙΚΟΥ 

ΟΙΚΟΝΟ-
ΜΟΠΟΥΛΟΥ

Οι κόρες του Κύπριου προέδρου, Ελσα και Ινώ Αναστασιάδη, δεν ξεχωρίζουν µόνο για τις 
στυλιστικές τους επιλογές και την επιτυχηµένη επαγγελµατική τους καριέρα, αλλά και για τον 
έντονο τρόπο που διασκεδάζουν, µε αποτέλεσµα να έχουν µπει στο στόχαστρο πολλών, οι οποίοι 
ευθέως υποστηρίζουν πως εξαιτίας της οικονοµικής κρίσης θα πρέπει να περιοριστούν σε 
κοινωνικά γκαλά. Οι ίδιες, όµως, φαίνεται πως έχουν άλλη άποψη…
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γεµάτο και ο δηµοφιλής ερµηνευτής ήταν ιδιαίτερα 
θερµός µε τους θαµώνες, οι οποίοι διασκέδασαν ως 
το πρωί µε τις επιτυχίες του. Ο Παντελίδης 
ευχαρίστησε τους θαυµαστές του στην Κύπρο που, 
όπως είπε, τον στήριξαν από τα πρώτα του βήµατα 
στο YouΤube. Η βραδιά στον Παντελίδη δεν ήταν 
όµως η µοναδική έξοδος για τις αδελφές 
Αναστασιάδη. Στο ίδιο κλαµπ βρέθηκαν και στα 
µέσα Ιουλίου, όταν εκεί τραγούδησε ο Αντώνης 
Ρέµος, ο οποίος είναι ο αγαπηµένος τραγουδιστής 
της Ελσας Αναστασιάδη. Μάλιστα η τελευταία 
βρέθηκε µε τον σύζυγό της πρόσφατα για τρίτη 
φορά στο συγκεκριµένο κλαµπ, για να απολαύσει 
τη live εµφάνιση του Νίκου Οικονοµόπουλου.

Ιέρειες του στυλ
Οι αδελφές Αναστασιάδη βρίσκονται πάντα στο 
στόχαστρο των φωτογραφικών φλας και των 
παπαράτσι στην Κύπρο, αφού διαθέτουν όλα τα 
τυπικά προσόντα για να κοσµούν ακόµη και 
εξώφυλλα. Οι ίδιες έχουν αποδείξει πως προσέχουν 

ιδιαιτέρως τις στυλιστικές τους επιλογές, ενώ δεν 
διστάζουν ενίοτε να ξαφνιάσουν ενδυµατολογικά 
τους κοσµικούς κύκλους της Κύπρου. Επόµενο 
ήταν λοιπόν να δώσουν ιδιαίτερη βαρύτητα στην 
εξωτερική τους εµφάνιση σε ένα από τα 
µεγαλύτερα κοσµικά events του καλοκαιριού, στην 
πόλη της Λεµεσού, το live το Παντελή Παντελίδη.
Η µεγαλύτερη κόρη του Κύπριου προέδρου, η 
Ελσα, υιοθέτησε ένα άκρως καλοκαιρινό λουκ και 
επέλεξε να φορέσει κοντό σορτσάκι, που 
αναδείκνυε άριστα τα ψηλά καλλίγραµµα πόδια 
της, το οποίο συνδύασε µε ένα λευκό αµάνικο 
µπλουζάκι. Το µακιγιάζ της ήταν απαλό, σχεδόν 
διάφανο, και τόνιζε άψογα την ηλιοκαµένη της 
επιδερµίδα, ενώ τα µαλλιά της αγκάλιαζαν τους 
ώµους της. Εκείνο όµως που τράβηξε τα βλέµµατα 
όλων των θαµώνων του κλαµπ ήταν τα µοντέρνα 
χρυσά ψηλοτάκουνα µποτάκια της. Το ίδιο κοµψή 
εµφανίστηκε και η Ινώ, η οποία επέλεξε ένα 
αέρινο κοντό φόρεµα τύπου καφτάνι σε 
αποχρώσεις του λευκού και του µαύρου, το οποίο 

ταίριαζε άψογα µε τα µακριά σκουλαρίκια της και 
τον σφιχτοδεµένο κότσο στα µαλλιά. ∆ιακριτικά 
βαµµένη και η µικρότερη κόρη του προέδρου, 
χαµογελούσε διαρκώς και διασκέδαζε µε την 
υπόλοιπη παρέα. Μεσούσης της οικονοµικής 
κρίσης που ταλανίζει τη Μεγαλόνησο, οι κόρες του 
Κύπριου προέδρου δεν κατάφεραν να ξεφύγουν 
από κάποια σκωπτικά σχόλια του Τύπου σχετικά µε 
την προσήλωσή τους σε επώνυµους οίκους µόδας. 
Πολλοί, µάλιστα, τις έχουν χαρακτηρίσει «ιέρειες 
του στυλ». Μιλώντας τον περασµένο Απρίλιο στο 
«ΘΕΜΑ» η Ελσα είχε δηλώσει για τον συγκεκριµένο 
χαρακτηρισµό: «To “ιέρεια” δεν το αποδέχοµαι. Αν 
µου αναγνωρίζουν το ότι έχω στυλ, αυτό µε 
κολακεύει ως γυναίκα. Το γούστο το ’χεις ή δεν το 
’χεις. Σίγουρα όµως δεν αγοράζεται. ∆εν σας κρύβω 
ότι στο παρελθόν κάποια κοµµάτια που µου άρεσαν 
τ’ αγόρασα, παρότι ήταν ακριβά. Αλλες εποχές όµως 
τότε. Σίγουρα δεν έκλεψα για να τ’ αγοράσω. 
∆ούλεψα και δουλεύω σκληρά. Τώρα µάλιστα ακόµα 
πιο σκληρά».
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«Ούτε σαµπάνιες ανοίγουν ούτε 
ξοδεύουν µεγάλα ποσά. 
∆ιασκεδάζουν ως νέοι άνθρωποι 
που έχουν τα καθηµερινά τους 
προβλήµατα και ξεδίνουν 
ακούγοντας αγαπηµένους τους 
καλλιτέχνες», σχολίασε στο 
«ΘΕΜΑ» φίλος της οικογένειας 
Αναστασιάδη

Η Ελσα µε λευκό σορτς, που αναδεικνύει τα καλλίγραµµα πόδια της, και η Ινώ µε κοµψό µίνι ασπρόµαυρο 
φόρεµα διασκέδασαν µαζί µε τους συζύγους τους µέχρι πρωίας, αποθεώνοντας τον Παντελή Παντελίδη
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Οι πρώτες έρευνες δείχνουν όχι µόνο εκτεταµέ-
νη φοροδιαφυγή κατά τη διακίνηση των ποτών, 
αλλά και ύπαρξη κυκλωµάτων στο νησί που 
προµηθεύουν συγκεκριµένα καταστήµατα µε 
ποτά-«µπόµπες». Οπως διευκρινίζουν µάλιστα 
οι άνδρες του Σ∆ΟΕ, τα νοθευµένα ποτά της 
Μυκόνου δεν είναι τα απλά φθηνά της κάβας, 
αλλά οι σαµπάνιες των εκατοντάδων, χιλιάδων, 
ακόµη και δεκάδων χιλιάδων ευρώ που κάποιοι 

χρυσοπληρώνουν στα πιο 
γνωστά στέκια! 

Από κόσκινο τα τιµολόγια
Οι «πηγές» αναφέρουν πως στο 
στόχαστρο έχουν µπει οι εται-
ρείες που προµηθεύουν µε 
σαµπάνιες και άλλα ακριβά 
ποτά τα µπαρ της Μυκόνου, 
µε την έρευνα να επικεντρώ-
νεται στα τιµολόγια εισαγωγής 
και τους διακινητές. Τα περι-
θώρια φοροδιαφυγής είναι 
τεράστια αν αναλογιστεί κανείς 

τις καταναλώσεις της Μυκόνου και τον ΦΠΑ 23% 
στα ποτά. Το αν αυτά είναι νοθευµένα ή όχι θα 
κληθεί να το εξακριβώσει το Γενικό Χηµείο του 
Κράτους, όταν βεβαίως αυτό ανοίξει. Γιατί µπο-
ρεί οι άνδρες του Σ∆ΟΕ να µην πήγαν διακοπές 

και να κάνουν εντατικούς ελέγχους, το Γενικό 
Χηµείο όµως, ως γνήσια δηµόσια υπηρεσία, έχει 
κατεβάσει ρολά ολόκληρο τον Αύγουστο και δεν 
κάνει ελέγχους.

Το καλοκαίρι στα «καλά» µαγαζιά της Μυκόνου 
το ποτό που πλέον κυριαρχεί είναι η σαµπάνια, 
η οποία και καταναλώνεται σαν... νεράκι. Μέχρι 
και γιγαντιαία µπουκάλια του πανάκριβου γαλ-
λικού ποτού των 45 λίτρων χρησιµοποιούνται ως 
«ποτιστήρια» αιθέριων υπάρξεων από Ελληνες 
και ξένους κροίσους. Η αξία αυτών των φιαλών 

µετριέται, σε πολλές περι-
πτώσεις, σε δεκάδες χιλιάδες 
ευρώ. Επειδή λοιπόν οι ελε-
γκτές έχουν δεχτεί καταγγε-
λίες ότι κάτι δεν πάει καλά 
µε τη διακίνηση αλλά και την 
ποιότητα των συγκεκριµένων 
ποτών, ξεκίνησαν ελέγχους 
για να δουν τι πραγµατικά 
συµβαίνει µε τις σαµπάνιες 
της Μυκόνου.

Τα πρώτα δείγµατα
 «Ψάχνουµε περαιτέρω αν οι 
προµηθευτές των συγκεκρι-
µένων ποτών τις έχουν που-
λήσει νοµίµως σε συγκεκρι-
µένα γνωστά µαγαζιά του 
νησιού, έτσι ώστε να διαπι-
στωθεί εάν υπάρχει νόµιµη 
διακίνηση και προµήθεια», 
τονίζει στο «ΘΕΜΑ» στέλεχος 
του Σ∆ΟΕ. Φυσικά, για να 
ελεγχθούν όλες οι προµηθεύ-
τριες εταιρείες (κάβες), αλλά 
και τα παρακλάδια τους, 
απαιτείται µεγάλο χρονικό 
διάστηµα, ωστόσο οι επιτελείς των ελεγκτικών 
µηχανισµών ευελπιστούν ότι µέχρι τέλος του 
µήνα θα έχουν καταφέρει να έχουν τα πρώτα 
δείγµατα για το τι γίνεται µε τις «ύποπτες» σα-
µπάνιες.

Στα 426.000 
ευρώ ο τζίρος 
του «Nammos» 
µε τον Ρέµο
Οι έρευνες του Σ∆ΟΕ και της 
Οικονοµικής Αστυνοµίας 
έδειξαν ότι το πάρτι 
φοροδιαφυγής στη Μύκονο 
συνεχίζεται, αφού το 
πενθήµερο από τις 14 έως και 
τις 18 Αυγούστου στο νησί 
ελέγχθηκαν 20 µεγάλες 
επιχειρήσεις, εκ των οποίων οι 
16 βρέθηκαν µε παραβάσεις σε 
ό,τι αφορά τις αποδείξεις. 
Φωτεινή εξαίρεση το περίφηµο 
κλαµπ «Nammos» στην Ψαρού, 
στο οποίο είχαν κατασκηνώσει 
οι ελεγκτές λόγω του κακού 
παρελθόντος του.
Οπως έδειξε ο έλεγχος, τη 
βραδιά που γινόταν το πάρτι µε 
γκεστ σταρ τον «Αιγύπτιο 
Αντώνη Ρέµο» Αµρ Ντιάµπ 
εµφάνισε τζίρο 360.000 ευρώ 
χωρίς να εντοπιστούν 
φορολογικές παραβάσεις. Το 
εισιτήριο ξεκινούσε από τα 220 
ευρώ, ενώ αυτό που ψάχνουν 
οι ελεγκτές είναι αν έγινε 
παιχνίδι µαύρης αγοράς, µε 
κάποια εισιτήρια για τα πρώτα 
τραπέζια να πωλούνται ακόµη 
και 900 ευρώ! Εντύπωση 
προκάλεσε βέβαια στους 
ελεγκτές το γεγονός ότι τις 
υπόλοιπες ηµέρες, όταν το 
Σ∆ΟΕ δεν ήταν εκεί, ο τζίρος 
που δήλωνε το «Nammos» 
έπεφτε κατακόρυφα και 
κυµαινόταν γύρω στις 10.000 
ευρώ. Εκτός φυσικά από τη 
βραδιά που τραγούδησε ο 
Αντώνης Ρέµος στο 
καθιερωµένο πάρτι του 
Αυγούστου, όπου ο τζίρος του 
µαγαζιού των απανταχού τζετ 
σέτερ άγγιξε τις 426.000 ευρώ.

ΧΩΡΙΣ ΠΑΡΑΒΑΣΕΙΣ

ΥΠΟΠΤΕΣ «ΦΟΥΣΚΕΣ» ΟΙ ΧΡΥΣΕΣ ΦΥΣΑΛΙ∆ΕΣ

ΤΟ Σ∆ΟΕ ΤΟ Σ∆ΟΕ 
ΨΑΧΝΕΙΨΑΧΝΕΙ
ΤΙΣ ΣΑΜΠΑΝΙΕΣΤΙΣ ΣΑΜΠΑΝΙΕΣ
ΤΗΣ ΜΥΚΟΝΟΥΤΗΣ ΜΥΚΟΝΟΥ
Καταγγελίες για κυκλώµατα στο Νησί Καταγγελίες για κυκλώµατα στο Νησί 
των Ανέµων που προµηθεύουν των Ανέµων που προµηθεύουν 
συγκεκριµένα καταστήµατα µε ποτά-συγκεκριµένα καταστήµατα µε ποτά-
«µπόµπες» και διακινούν λαθραία τις «µπόµπες» και διακινούν λαθραία τις 
γιγάντιες φιάλες µε τον αφρώδη οίνογιγάντιες φιάλες µε τον αφρώδη οίνο

Τα πανάκριβα ποτά, και ιδιαίτερα οι σαµπάνιες που καταναλώνονται µε τους τόνους 
αυτή την εποχή στη Μύκονο, έχουν µπει τώρα στο στόχαστρο του Σ∆ΟΕ. 

Χρυσές φιάλες σαµπάνιας των δεκάδων χιλιάδων 
ευρώ µέσα σε χρυσές σαµπανιέρες πάνε 
κι έρχονται στα µεγάλα κλαµπ της Μυκόνου

― Των ∆ηµήτρη Πώποτα, Αριας Καλύβα 
dpopotas@yahoo.gr, ariaklv@yahoo.gr

∆ΙΑΒΑΣΤΕ ΣΤΟ

τι λέει για τη Μύκονο 
ο σούπερ σταρ του αραβικού 

κόσµου Αµρ Ντιάµπ 
µετά το πάρτι-συναυλία 

στο «Nammos»

∆ΙΑΒΑΣΤΕ ΣΤΟ





SFFD

Το νέο αφεντικό της 
Λάρισας έχει λεφτά και 
πολλή τρέλα µε την µπάλα
Εξάγει τυρί σε όλο τον κόσµο, κάνει τζίρους δεκάδων εκατοµµυρίων και είναι ο νέος πρόεδρος 
της ΑΕΛ, που µε τις κόρες του Νάνσι και Ελενα θα τρέξουν διοικητικά το αλογάκι της Βυσσινί Θύελλας

ΠΟΙΟΣ ΕΙΝΑΙ Ο ΒΑΓΓΕΛΗΣ ΠΛΕΞΙ∆ΑΣ

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1338

«Να το γράψεις όπως σου το λέω. Αυτός ο τύπος 
σίγουρα θα αφήσει εποχή. Είναι άνθρωπος των 
άκρων και διατεθειµένος να κάνει τα πάντα για 
τη Λάρισα. Καλά, αλλά και... τρελά πράγµατα».

Και µόνο στο άκουσµα του ονόµατος του κ. Βαγγέλη 
Πλεξίδα ως νέου προέδρου της ποδοσφαιρικής 
οµάδας της Λάρισας η θεσσαλική κοινωνία είχε τις 
προηγούµενες ηµέρες να λέει. Ενας βαρόνος του 
τοπικού επιχειρείν, ο επονοµαζόµενος και «βασιλιάς 
της φέτας» λόγω της επιχειρηµατικής του 
δραστηριότητας µε την εταιρεία La Farm στο 
συγκεκριµένο είδος τροφίµου, αναλαµβάνει ύστερα 
από περιπέτειες τις τύχες της ιστορικότερης οµάδας 
της ελληνικής περιφέρειας και της µοναδικής εκτός 
Αθήνας και Θεσσαλονίκης που πήρε ποτέ 
πρωτάθληµα. Το περίφηµο αλογάκι της ΑΕΛ τα 
τελευταία χρόνια φαίνεται να έχει γεράσει, να έχει 
χάσει τη λάµψη του παρελθόντος και να µην παράγει 
παρά µόνο αρνητικές ειδήσεις µια και ακολούθησε 
την ΑΕΚ στον δρόµο της πτώχευσης και του 
υποβιβασµού στο ερασιτεχνικό πρωτάθληµα. Να 
όµως που ως νέος ∆ηµήτρης Μελισσανίδης, ο 
τοπικός βιοµήχανος έρχεται να ρίξει τη δική του 
ζαριά στο ποδοσφαιρικό στερέωµα. 

Από τα Τρίκαλα
«Το παραδέχοµαι. Εχω τρέλα µε το ποδόσφαιρο. Εχω 
τρέλα µε τις οµάδες», µας λέει ο νέος πρόεδρος της 
Λάρισας. Κι αυτό φάνηκε από την πορεία της οµάδας 
των Τρικάλων στην οποία από το 2006 ήταν 
πρόεδρος. «Πήρα τα Τρίκαλα το 2006 και µέσα σε τρία 
χρόνια τa ανέβασα τρεις κατηγορίες, αν και µετά πήγαν 
να µπλέξουν µε στηµένα παιχνίδια», τονίζει ο κ. 
Πλεξίδας. Επιχειρηµατίας µε µεγάλο διαµέτρηµα 
στην πόλη των Τρικάλων, στη διάρκεια της πρώτης 
-προ Λάρισας- προεδρικής θητείας του σε οµάδα 
ποδοσφαίρου άφησε εποχή. Η Α.Ο. Τρίκαλα έφτασε 
µέχρι τη Β’ Εθνική, πραγµατοποιήθηκαν µεγάλες 
επενδύσεις, ενώ η οµάδα απέκτησε και cheerleaders 
για να ενθαρρύνουν το ηθικό των παικτών. Επρόκειτο 
για µια περίοδο όπου το γήπεδο των Τρικάλων ζούσε 
δόξες, µε τις χυµώδεις υπάρξεις να αποτελούν 
καθεστώς και τις µετά τις νίκες εξορµήσεις στα 
µπουζούκια θεσµό. 
Την ίδια περίοδο η βιοµηχανία του κ. Πλεξίδα, την 
οποία διατηρεί µαζί µε τα δυο του αγαπηµένα 
αδέλφια, τον Σωτήρη και τον Χρήστο, 
απογειωνόταν. Υστερα από µια περίοδο 
προβληµάτων µετά τον θάνατο -σε νεαρή ηλικία- του 
πατέρα τους και ιδρυτή της εταιρείας το 1960 (ενός 
σοβαρού και µετρηµένου µεγαλοτυροκόµου), η 
οικογενειακή επιχείρηση ΒΙΟΓΑΛ έδειχνε να 
ανακάµπτει. Οι εξαγωγές της τονώθηκαν, ενώ 

σύντοµα έφθασε να πουλάει το 90% της παραγωγής 
φέτας της στο εξωτερικό και µόλις το 10% εντός 
ελληνικών συνόρων. Πελάτες της επιχείρησης που 
παράγει private label προϊόντα ήταν αλυσίδες όπως 
ΑΒ Βασιλόπουλος, Βερόπουλος και Μασούτης. Η 
εταιρεία έφτασε να κάνει πωλήσεις άνω των 30 εκατ. 
ευρώ, ενώ και η οµάδα των Τρικάλων «πετούσε». 

Ο «στρατός της Λάρισας» 
Ωσπου ήρθε ένα πάρα πολύ δύσκολο διάστηµα τόσο 
για τον επιχειρηµατία όσο και για τον ποδοσφαιρικό 
παράγοντα Βαγγέλη Πλεξίδα. Ηταν το 2010, όταν ο 
ΕΦΕΤ και προσωπικά η τότε υπουργός Αγροτικής 
Ανάπτυξης κυρία Κατερίνα Μπατζελή επέβαλαν στη 
ΒΙΟΓΑΛ το µεγαλύτερο πρόστιµο που έχει επιβληθεί 
ποτέ σε επιχείρηση τροφίµων, ύψους 510.000 ευρώ. 
Η εταιρεία θα κλονιστεί, και ενώ θα χαρακτηρίσει 

άδικο το πρόστιµο, σύντοµα θα αναγκαστεί σε πλήρη 
αλλαγή γραµµής πλεύσης. Θα προχωρήσει σε 
ποιοτικές επενδύσεις ώστε να µην ξαναµφισβητηθεί 
και θα αλλάξει και επωνυµία µετονοµαζόµενη σε La 
Farm. ∆εν είναι τυχαίο πάντως το γεγονός πως, παρά 
το πρόστιµο, η οικογένεια Πλεξίδα υποστηρίχθηκε 
ενεργά από τον τέως υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης 
της Ν.∆. κ. Σωτήρη Χατζηγάκη, σε µια κίνηση µε 
σηµασία και συµβολισµό. Μάλιστα ήταν αρκετοί 
εκείνοι που κατηγόρησαν την ηγεσία του πασοκικού 
τότε υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης πως κατά 
κάποιο τρόπο έδρασε ρεβανσιστικά κατά µιας 
οικογένειας που δηλωµένα υπήρξε δίπλα στη Ν.∆. 
 «Τα Τρίκαλα δυστυχώς είναι µια µικρή πόλη. Το 
σύστηµα µε αδίκησε επειδή έφτιαξα µια δυνατή 
οµάδα. Γι’ αυτό πηγαίνω τώρα στη Λάρισα. Ξανάρχοµαι 
στο ποδόσφαιρο µε µια οµάδα που έχει ιστορία για να 

«ΣΕ ΤΡΙΑ 
ΧΡΟΝΙΑ 

ΑΝΕΒΑΣΑ ΤΑ 
ΤΡΙΚΑΛΑ 

ΤΡΕΙΣ 
ΚΑΤΗΓΟΡΙΕΣ, 
ΑΝ ΚΑΙ ΜΕΤΑ 

ΠΗΓΑΝ ΝΑ 
ΜΠΛΕΞΟΥΝ 

ΜΕ ΣΤΗΜΕΝΑ 
ΠΑΙΧΝΙ∆ΙΑ», 

ΤΟΝΙΖΕΙ Ο 
ΒΑΓΓΕΛΗΣ 
ΠΛΕΞΙ∆ΑΣ

― Του ∆ηµήτρη Μαρκόπουλου
markopoulo@gmail.com

«ΕΓΩ ΕΙΜΑΙ ΚΑΘΑΡΟΣ ΑΝΘΡΩΠΟΣ. ΟΙ ∆ΟΥΛΕΙΕΣ ΜΟΥ ΕΙΝΑΙ ΕΚΤΟΣ ΕΛΛΑ∆ΟΣ ΚΑΙ ∆ΕΝ ΕΧΩ ∆ΙΑΠΛΟΚΕΣ. ∆ΕΝ ΘΕΛΩ ΝΑ 
ΓΙΝΩ ΕΝΑΣ ΑΠΛΟΣ ΠΑΡΑΓΟΝΤΑΣ ΤΟΥ ΠΟ∆ΟΣΦΑΙΡΟΥ. ΕΞΑΛΛΟΥ ΑΥΤΟΙ ΠΟΥ ΘΑ ΜΕ ΒΟΗΘΗΣΟΥΝ ΣΤΗΝ ΟΜΑ∆Α ΘΑ ΕΙΝΑΙ 
ΟΙ ΚΟΡΕΣ ΜΟΥ ΚΑΙ ΟΙ ΣΥΝΕΡΓΑΤΕΣ ΜΟΥ. ΓΙΑ ΜΕΝΑ ΤΟ ΠΟ∆ΟΣΦΑΙΡΟ ΕΙΝΑΙ ΑΠΛΩΣ ΕΝΑ ΧΟΜΠΙ. ∆ΕΝ ΖΩ ΑΠ’ ΑΥΤΟ»

Αποθεώθηκαν οι παίκτες της Λάρισας κατά τη διάρκεια 
της πρώτης προπόνησης της οµάδας

Η σύγχρονη βιοµηχανική µονάδα παραγωγής 
τυροκοµικών προϊόντων της La Farm

Ο επιχειρηµατίας κ. Βαγγέλης Πλεξίδας 
είναι ο νέος πρόεδρος της ΑΕΛ
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δείξω την αξία µου. 
Αυτή τη φορά δεν θα 
είναι όπως µε τα 
Τρίκαλα. Αυτή τη φορά 
έχω µεγαλύτερο 
στρατό µαζί µου», 
αναφέρει ο κ. 
Πλεξίδας, και 
συµπληρώνει για 
όσους τον 
κατηγορούν: «Εγώ 
είµαι καθαρός 
άνθρωπος. Οι δουλειές 
µου είναι εκτός 
Ελλάδος και δεν έχω 
διαπλοκές. ∆εν θέλω 
να γίνω ένας απλός 
παράγοντας του 
ποδοσφαίρου. Εξάλλου 
αυτοί που θα µε 
βοηθήσουν στην 
οµάδα θα είναι οι 
κόρες µου και οι 
συνεργάτες µου. Για 
εµένα το ποδόσφαιρο 

είναι απλώς ένα χόµπι. ∆εν ζω 
απ’ αυτό». 

Απώτερος στόχος 
η Super League
Ο κ. Πλεξίδας έχει δύο όµορφες 
κόρες, τη Νάνσι και την Ελενα, 
που είναι φοιτήτριες στο 
Οικονοµικό Πανεπιστήµιο και 
τις οποίες απέκτησε µε τη 
σύζυγό του Εύα, µε την οποία 
όταν εµφανιζόταν στο γήπεδο 
των Τρικάλων οι φίλαθλοι 
φώναζαν «ο Ντέµης και η 
∆έσποινα των Τρικάλων». Οι 
δύο κόρες του ζευγαριού θα 
αποτελέσουν τις «αµαζόνες» 
της Λάρισας σε µια προσπάθεια 
ανάταξης δυνάµεων για την 
τοπική οµάδα. Στα σχέδια του 
κ. Πλεξίδα είναι η Λάρισα να 
καταστεί εκ νέου η οµάδα όλης 
της πόλης, µε την ενεργό 

συµµετοχή των µελών της και των φορέων της. Απώτερος 
στόχος του ένας: η Super League. 

Ηδη έχει δεσµευτεί να βάλει από την τσέπη του 300.000 
ευρώ για να ενισχυθεί η οµάδα και αυτό έγινε όταν 
κέρδισε την ψηφοφορία ανάληψης της προεδρίας µε 
περίπου δέκα ψήφους διαφορά. Ρόλο στην επιλογή αυτή 
έπαιξε και η οικονοµική του επιφάνεια, καθώς σήµερα η 
εταιρεία του ίδιου και των δύο αδελφών του διατηρεί 
υπερσύγχρονη µονάδα παραγωγής φέτας, καλύπτει µια 
περιοχή µεταξύ Τρικάλων και Κατερίνης έχοντας σχέσεις 
µε 1.700 παραγωγούς και απασχολεί 150 εργαζοµένους. 
Οι πωλήσεις της ανέρχονται στα 50 εκατ. ευρώ και όλα 
αυτά µονάχα από την πώληση φέτας και δίχως 
τραπεζικό ή άλλου είδους δανεισµό. Μάλιστα η εταιρεία 
µέσα στην κρίση κατάφερε να επιτύχει άνοδο των 
πωλήσεών της κατά 100%, χάρη στις συνεργασίες της µε 
πολλές διεθνείς αγορές.

Η LA FARM 
ΜΕΣΑ ΣΤΗΝ 
ΚΡΙΣΗ 
ΚΑΤΑΦΕΡΕ 
ΝΑ ΕΠΙΤΥΧΕΙ 
ΑΝΟ∆Ο ΤΩΝ 
ΠΩΛΗΣΕΩΝ 
ΤΗΣ ΚΑΤΑ 
100% ΧΑΡΗ 
ΣΤΙΣ 
ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΕΣ 
ΤΗΣ ΜΕ 
ΠΟΛΛΕΣ 
∆ΙΕΘΝΕΙΣ 
ΑΓΟΡΕΣ

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1339
 

WEBSITE WEB TV
 

TABLET SMARTPHONE
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newmoney.gr

protothema.gr/webtv Εφαρµογή ProtoThema.gr
για λειτουργικό iOS, 
Android & Windows Phone

Οι φοιτήτριες Νάνσι και 
Ελενα θα παίξουν ενεργό 
ρόλο στην προσπάθεια 

του κ. Βαγγέλη Πλεξίδα να 
καταστεί εκ νέου η Λάρισα 

οµάδα όλης της πόλης

Οταν εµφανιζόταν στο γήπεδο µε τη 
σύζυγό του οι φίλαθλοι φώναζαν «ο Ντέµης 
και η ∆έσποινα των Τρικάλων»

Τα αδέλφια του κ. 
Βαγγέλη Πλεξίδα, 
Σωτήρης και 
Χρήστος

Τα γλέντια 
στα 
µπουζούκια 
ακολουθούσαν 
συνήθως 
κάθε επιτυχία 
της οµάδας 
των Τρικάλων
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Από τον «Aγαπούλα» 
στην Οδησσό
µε «Yo Frozzi»
Η Ρόζα Αντζουλάτου απέδειξε ότι, 
εκτός από οµορφιά και αποφασιστικότητα, 
διαθέτει και επιχειρηµατικό δαιµόνιο, 
καθώς δεν προλαβαίνει να πουλά 
frozen yogurt ακόµη κι όταν χιονίζει!

ΣΤΗΝ ΕΛΛΑ∆Α ΜΟΝΤΕΛΟ, ΣΤΗΝ ΟΥΚΡΑΝΙΑ ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΑΣ

Από την ηλικία των 12 ετών η Ρόζα Αντζουλάτου 
είχε δείξει το επιχειρηµατικό της δαιµόνιο 
φτιάχνοντας χειροποίητα κοσµήµατα, τα οποία 
έδειχνε στις συµµαθήτριές της στο Αρσάκειο και 
στη συνέχεια τα πουλούσε εξασφαλίζοντας ένα 
καλό χαρτζιλίκι. Προτού µεταναστεύσει στην 
Ουκρανία, τον Απρίλιο του 2011, και ανοίξει το 
«Yo Frozzi» είχε ήδη πάρει το πτυχίο της από το 
Τµήµα Πολιτικών Επιστηµών και ∆ηµόσιας 
∆ιοίκησης στο Καποδιστριακό Πανεπιστήµιο 
Αθηνών, ενώ στον ελεύθερο χρόνο της 
ασχολούνταν µε το µόντελινγκ, κάνοντας 
φωτογραφήσεις και συµµετέχοντας σε µεγάλες 
διαφηµιστικές καµπάνιες. Ισως κάποιοι τη 
θυµούνται στον ρόλο της σέξι γραµµατέως του 
προέδρου της ποδοσφαιρικής οµάδας στη 
διαφήµιση της Wind ή της ναυαγοσώστριας στη 
διαφήµιση της Cosmote µε το «σήµα καµπάνα». 
Ακόµη, εργάστηκε έναν χρόνο ως αεροσυνοδός 
στην Aegean, ενώ τελευταία δούλεψε στο τµήµα 
µάρκετινγκ των Αττικών Εκδόσεων. Και όπως 
απέδειξε στην πρόσφατη φωτογράφηση που 
έκανε µπροστά στον φακό του Νίκου 
Ζαχαρόπουλου για το grandmagazine.gr, στην 
οποία άπλωσε παγωµένο γιαούρτι σε όλο της το 
σώµα, ξέρει να διαφηµίζει τη δουλειά της. 
Ο άνθρωπος που την παρότρυνε να φύγει στο 
εξωτερικό ήταν ο πατέρας της, ο οποίος ήταν 
αντιπρόσωπος εταιρείας µε ενθέµατα σιλικόνης. 
«∆ουλεύοντας στο τµήµα µάρκετινγκ, έβλεπα την 
εικόνα της αγοράς και την οικονοµική δυσπραγία 
που υπήρχε. Ο πατέρας µου ήταν ο άνθρωπος που 
µου πρότεινε να φύγουµε για το εξωτερικό. Και 
ένα πρωινό φορτώσαµε το αυτοκίνητο και 

ξεκινήσαµε. Περάσαµε 
από Βουλγαρία, 
Ρουµανία, Μολδαβία 
και καταλήξαµε στην 
Οδησσό της Ουκρανίας. 
Με ένα κεφάλαιο που 
είχα συγκεντρώσει 
δουλεύοντας από την 
ηλικία των 17 ετών και 
συνεταίρους τον 
πατέρα µου και τον 
οικογενειακό µας φίλο 
Γιώργο Λιακόπουλο 
ανοίξαµε το 
κατάστηµα», δηλώνει 
στο «ΘΕΜΑ» το 26χρονο µοντέλο. 

Γιαούρτι, λουκουµάδες, καφές 
και ούζο από την Ελλάδα
Τον Σεπτέµβριο του 2011 η Ρόζα Αντζουλάτου 
άνοιξε το «Σπίτι του Yogi», όπως είναι το όνοµα 
του πιγκουίνου που αποτελεί το σήµα του 
καταστήµατος, το οποίο βρίσκεται στο 
ιστορικότερο σηµείο της Οδησσού, στην πλατεία 
της Μεγάλης Αικατερίνης, όπου είναι το άγαλµα 
του δούκα του Ρισελιέ, και κοντά στις Σκάλες 
Ποτέµκιν. Στην αρχή οι Ουκρανοί αντιµετώπισαν 
µε περιέργεια το παγωµένο γιαούρτι, γρήγορα 
όµως έγιναν φανατικοί πελάτες. «Στην Οδησσό 
δεν γνώριζαν το “Yo Frozzi”. Μπορούσε κάποιος να 
το βρει µόνο στο Κίεβο, σε κάποια σταντ µέσα στα 
malls. Από τους δύο πρώτους µήνες το µαγαζί 
κατάφερε να καλύψει τα λειτουργικά του έξοδα και 
να µένουν και χρήµατα στο ταµείο. Στην Ουκρανία 

δεν ποινικοποιείται το 
κέρδος όπως στην 
Ελλάδα. Οι Ουκρανοί, 
παρά το ψυχρό κλίµα, 
τρελαίνονται για παγωτά, 
αλλά και γλυκά, και 
εντυπωσιάστηκαν από το 
γεγονός ότι µπορούσαν να 
απολαύσουν ένα 
παγωµένο γλυκό µε λίγες 
θερµίδες. Υπήρχαν 
πελάτες που έρχονταν 

δύο και τρεις φορές την ηµέρα. Στην αρχή µου 
φαινόταν αστείο να χιονίζει και να µπαίνουν µέσα 
να αγοράσουν παγωµένο γιαούρτι». Εκτός από Yo 
Frozzi, η Ρόζα Αντζουλάτου προσφέρει ακόµη 
λουκουµάδες, βάφλες, αλλά και ούζο και ελληνικό 
καφέ. «Ολες οι πρώτες ύλες έρχονται µε 
λεωφορείο από την Ελλάδα. Καφές, γιαούρτι, 
σκόνες, σιρόπια και ό,τι άλλο χρειαζόµαστε», 
επισηµαίνει. 
Η 26χρονη δικαιώθηκε για την επιλογή της. Η 
επιχείρησή της κάνει χρυσές δουλειές, ενώ 
απασχολεί επτά υπαλλήλους. Μάλιστα 
πρόσφατα άνοιξε στην Πλατεία Ελλήνων της 
Οδησσού και ένα εστιατόριο, το «Ελληνικόν», στο 
οποίο έχει 11 άτοµα προσωπικό. Θυµάται ότι την 
περίοδο όπου εργαζόταν στο µάρκετινγκ της 
έλεγαν ότι µπορεί να πουλήσει ακόµη και 
παγωτό σε Εσκιµώο. ∆εν διαφέρει και πολύ από 
το παγωµένο γιαούρτι σε Ουκρανό...

ΤΗΝ 
ΠΕΡΙΟ∆Ο 

ΟΠΟΥ 
ΕΡΓΑΖΟΤΑΝ 

ΣΤΟ ΜΑΡΚΕ-
ΤΙΝΓΚ ΤΗΣ 

ΕΛΕΓΑΝ ΟΤΙ 
ΜΠΟΡΕΙ ΝΑ 

ΠΟΥΛΗΣΕΙ 
ΑΚΟΜΗ ΚΑΙ 

ΠΑΓΩΤΟ ΣΕ 
ΕΣΚΙΜΩΟ. 

∆ΕΝ 
∆ΙΑΦΕΡΕΙ 
ΚΑΙ ΠΟΛΥ 

ΑΠΟ ΤΟ 
ΠΑΓΩΜΕΝΟ 

ΓΙΑΟΥΡΤΙ ΣΕ 
ΟΥΚΡΑΝΟ...

― Τoυ Παναγιώτη Σουρέλη
psourelis@protothema.gr

Η Ρόζα 
Αντζουλάτου 

ως σέξι 
γραµµατέας 

προέδρου 
ποδοσφαιρικής 

οµάδας στη 
διαφήµιση 

της Wind

Εµπνευσµέ-
νη φωτο-
γράφηση 
για το περιο-
δικό grand 
magazine.gr, 
προκειµένου 
να προωθή-
σει τα προϊό-
ντα της. Εµ-
φάνιση και 
επιχειρηµα-
τικό δαιµό-
νιο συνδυά-
ζονται 
άψογα

Στην Οδησσό, όπου το 1814 ξεκίνησε η Ελληνική Επανάσταση µε την ίδρυση της Φιλικής Εταιρείας, 
µια 26χρονη καλλονή µε καταγωγή από την Κεφαλονιά έφερε µια άλλη «επανάσταση». Λίγα 
µέτρα από την Πλατεία Ελλήνων στην Ουκρανία, το µοντέλο Ρόζα Αντζουλάτου άνοιξε το πρώτο 
κατάστηµα µε παγωµένο γιαούρτι στην πόλη, το γνωστό «Yo Frozzi», και ξετρέλανε τους 
Ουκρανούς όχι µόνο µε τις δροσιστικές γεύσεις, αλλά και τις καυτές της αναλογίες.

Η 26χρονη καλλονή ετοιµάζει Yo frozzi και 
γλυκά στο κατάστηµά της στην Οδησσό 





Αγορά
χρυσoύ,
«Ο Τάσος»
Αν και προκαλεί αντιδράσεις, ο Τάσος Μητρόπουλος υπερασπίζεται
τη νέα επιχειρηµατική του προσπάθεια λέγοντας: 
«Αγοράζω χρυσό για να πληρώνει ο κοσµάκης τα χαράτσια του»

Μια νέα σελίδα στην επαγγελµατική του πορεία ανοίγει ο Τάσος Μητρόπουλος. Ο άσος των γηπέδων, 
γνωστός ως «Ράµπο», έπειτα από µια σειρά αποτυχηµένων προσπαθειών στις επιχειρήσεις, έπιασε 
τελικά την καλή ανοίγοντας στην Καλαµάτα και στη Μεγαλόπολη καταστήµατα αγοράς χρυσού, τα 
οποία φροντίζει µάλιστα να προωθεί και να διαφηµίζει χρησιµοποιώντας τη φωτογραφία αλλά και το 
όνοµα που έχτισε τόσα χρόνια στα γήπεδα. 

Η νέα επαγγελµατική προσπάθεια του Τάσου 
Μητρόπουλου και της συζύγου του, Νένας 
Χρονοπούλου, δεν θα µπορούσε να µην προκαλέσει 
αντιδράσεις. Πολλοί υποστηρίζουν ότι ο παλαίµαχος 
ποδοσφαιριστής, που υπήρξε και πολιτευτής µε τη Νέα 
∆ηµοκρατία, δεν θα έπρεπε να ασχοληθεί µε µια 
αµφιλεγόµενη επιχείρηση που κερδίζει χρήµατα 
βασιζόµενη στην ανάγκη των άλλων. Πόσο µάλλον όταν 
πρόκειται για έναν υποψήφιο βουλευτή που ζητούσε 
την ψήφο των πολιτών για να υπερασπίζεται τα 
συµφέροντά τους. 
Οι φίλοι του, πάντως, χαρακτηρίζουν υποκριτικό όλο 
αυτόν τον θόρυβο που έχει ξεσπάσει, αφού 
εκατοντάδες καταστήµατα αγοράς χρυσού ανοίγουν 
καθηµερινά σε ολόκληρη τη χώρα. Οπως λένε, δεν 
µπορεί κανείς να του απαγορεύσει να 
δραστηριοποιηθεί στο συγκεκριµένο αντικείµενο, 
ειδικά όταν έχει το θάρρος να βγαίνει µπροστά, σε 
αντίθεση µε πολλούς άλλους «επώνυµους» που 
διατηρούν ενεχυροδανειστήρια και αγορές χρυσού αλλά 
εµφανίζουν άλλους ως ιδιοκτήτες.     
Η επιχείρηση του ζεύγους Μητρόπουλου άνοιξε 
τον Ιανουάριο στο κέντρο της µεσσηνιακής 
πρωτεύουσας. Ηδη είχε προσπαθήσει να στήσει κάτι 
δικό του στην Αθήνα, αλλά η τύχη δεν ήταν µε το µέρος 
του. Αρχικά είχε δηµιουργήσει έναν παιδότοπο στον 
Κορυδαλλό µε δραστηριότητες για τα παιδιά. 
Ακολούθησε ένα internet café και, τέλος, το «Βρώµικο», 
ένα ταχυφαγείο στην πλατεία Μέµου. Για πολλούς και 
διαφορετικούς λόγους όλες οι προσπάθειές του δεν 
καρποφόρησαν. Το ζευγάρι υποστηρίζει ότι έχασε 
συνολικά 500.000 ευρώ και ότι περιήλθε σε πολύ 
δυσχερή οικονοµικά θέση. Τότε ήταν που πήραν την 
απόφαση να εγκαταλείψουν την Αθήνα και να 

SFFDΟ «ΡΑΜΠΟ» ΚΑΝΕΙ ΧΡΥΣΕΣ ∆ΟΥΛΕΙΕΣ

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1342

― Της Κατερίνας Φάκα
katerfaka@yahoo.gr

Στην πρόσοψη του καταστήµατος αγοράς χρυσού στην Καλαµάτα κυριαρχεί η φωτογραφία του Τάσου Μητρόπουλου µε την υπογραφή του

Το γραφείο του στο κατάστηµα της 
Μεγαλόπολης είναι γεµάτο µε αναµνηστικά και 
φωτογραφίες από την καριέρα του στα γήπεδα



αναζητήσουν την τύχη τους στην Καλαµάτα, όπου 
γεννήθηκε και µεγάλωσε η Νένα Χρονοπούλου.  
«Αποφασίσαµε έπειτα από σοβαρή σκέψη ότι, αν 
θέλουµε να γλιτώσουµε από τις συνέπειες των 
λανθασµένων κινήσεών µας στο παρελθόν, 
έπρεπε η επόµενη επιχείρησή µας να έχει 
απήχηση στον κόσµο γιατί αλλιώς δεν υπήρχε 
λόγος δηµιουργίας της. Η απόφασή µας αυτή ήταν 
κοινή και αν θέλεις να µιλήσω µε απόλυτη 
ειλικρίνεια, δεν έχω να απολογηθώ σε κανέναν για 
το πώς θα ταΐσω την οικογένειά µου. Ο καθένας 
µπορεί να λέει ό,τι θέλει. Προτιµώ να έχω µια 
επιχείρηση που δεν αρέσει σε πολλούς παρά να 
κρύβοµαι όταν χτυπάει το τηλέφωνό µου γιατί δεν 
έχω να πληρώσω», δηλώνει στο «ΘΕΜΑ» ο Τάσος 
Μητρόπουλος. 

Οι δουλειές πάνε καλά
Οι δουλειές στην Καλαµάτα πήγαν καλά και δεν 
άργησε να «γεννηθεί» ένα δεύτερο κατάστηµα 
στη Μεγαλόπολη. Η κρίση, άλλωστε, έχει 
επηρεάσει την πλειοψηφία των Ελλήνων από 
όποια τάξη κι αν προέρχονται. Οι άνθρωποι που 
επισκέπτονται τα καταστήµατα του Τάσου 
Μητρόπουλου δεν είναι µόνο άνεργοι, είναι 
άνθρωποι της διπλανής πόρτας που αδυνατούν 
πλέον να αντεπεξέλθουν στις καθηµερινές τους 
υποχρεώσεις. «∆υστυχώς, το λέω και το εννοώ, δεν 
υπάρχει κοινωνικό στρώµα που να µην το έχει 
επηρεάσει η κρίση. Οι συναλλαγές γίνονται κρυφά 
και φανερά από όλα τα κοινωνικά στρώµατα», 
αναφέρει χαρακτηριστικά. Οσο για τον πόλεµο 
που έχει ξεσπάσει εναντίον των καταστηµάτων 
χρυσού, ο ίδιος πιστεύει πως οι ευθύνες κάπου 
πρέπει να πέσουν.
«Στην Ελλάδα, αντί να µας φταίνε οι κυβερνήσεις 
και όλοι αυτοί που έτρωγαν δεκαετίες τώρα µε 
χρυσές µασέλες και έφτασαν τον κοσµάκη στην 
απόλυτη δυστυχία, φταίει το κατάστηµα που σου 
αγοράζει τον χρυσό ως µέταλλο. Αυτός είναι ο 
εύκολος αποδέκτης όλων των ευθυνών αυτή την 
εποχή. Οπως επίσης δεν φταίει ποτέ η τράπεζα 
που σε φλόµωνε µε πλαστικό χρήµα και 
διακοποδάνεια και τώρα, αφού δεν έχεις να ζήσεις, 
πρέπει να ανέχεσαι και τους εκβιασµούς τους ότι θα 
σου πάρουν το σπίτι αν δεν τους πληρώσεις. Οι 
άνθρωποι ξεπουλάνε τους βαφτιστικούς τους 
σταυρούς για να πληρώσουν τα χαράτσια. Γι’ αυτό 
ας µας απαντήσουν επιτέλους ποιος φταίει! 
Πληρώνανε οι άνθρωποι τον χρυσό ως κόσµηµα 
και τώρα τον πουλάνε ως µέταλλο, είναι φυσικό να 
υπάρχουν αντιδράσεις, αλλά ας µας πουν ακόµα και 
γι’ αυτό ποιος φταίει».

«∆εν πουλάω ψεύτικες ελπίδες»
Από τη µέρα που άνοιξε τη συγκεκριµένη 
επιχείρηση ο «Ράµπο» δέχτηκε πολλά επικριτικά 
σχόλια. Αρκετοί ήταν µάλιστα αυτοί που µίλησαν 
περί νόµιµου και ηθικού, µια και στις 
προηγούµενες εκλογές διεκδικούσε την ψήφο του 
ελληνικού λαού και τώρα εκµεταλλεύεται και 
βασίζεται στην ανάγκη του. Ο Τάσος 
Μητρόπουλος απαντά στους επικριτές του: «Η 
υποψηφιότητά µου στο πλευρό του Αντώνη 
Σαµαρά µου στοίχισε τη θέση που είχα στον 
Ολυµπιακό. Και ποτέ δεν πήρα καµία κυβερνητική 
θέση ούτε και καµία καρέκλα διευθυντού από τη 
Νέα ∆ηµοκρατία, όπως κάποιοι άλλοι. ∆εν πουλάω 
ούτε ναρκωτικά, ούτε ανθρώπους, ούτε ψεύτικες 
ελπίδες, κάτι που κάνουν οι περισσότεροι ισχυροί 
αυτού του τόπου. Ναι µεν υπήρξα υποψήφιος 
βουλευτής αλλά δεν υπήρξα ποτέ βουλευτής, ούτε 
και καρεκλοκένταυρος. Γιατί λοιπόν θα πρέπει να 
απολογηθώ εγώ που έχω ένα νόµιµο κατάστηµα 
αγοράς µετάλλου και όχι ενεχυροδανειστήριο και 
να µην απολογηθούν οι κρατικοί φορείς που δεν 
µας δηµιουργούν έναν φορέα για να µένουν τα 
κέρδη στην Ελλάδα; Mας έκαναν όλους να 
ξεπουλάµε ακόµα και τις βέρες µας για να 
επιβιώσουµε».
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Πάντα τολµηρή στις επιλογές της,
η Νένα Χρονοπούλου επέλεξε 
-µαζί µε τον σύζυγό της-
την πόλη όπου γεννήθηκε
για ένα νέο επιχειρηµατικό βήµα

Με τη φανέλα του Ολυµπιακού
ο Τάσος Μητρόπουλος έγραψε
χρυσές ποδοσφαιρικές σελίδες
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«Αποφασίσαµε ότι, αν θέλουµε
να γλιτώσουµε  από τις συνέπειες 
των λανθασµένων κινήσεών µας 
στο παρελθόν, έπρεπε η επόµενη 
επιχείρησή µας να έχει απήχηση
στον κόσµο», λέει
ο Τάσος Μητρόπουλος



Ακόµη κι αν η σύντοµη ζωή της ήταν αρκετή να 
εµπνεύσει -και το έχει κάνει ήδη- πολλά 
µυθιστορήµατα, αντίστοιχος είναι και ο αριθµός των 
σεναρίων που συνοδεύουν τον αδόκητο χαµό της: 
λίγες µέρες προτού συµπληρωθούν 16 χρόνια από το 
µοιραίο εκείνο βράδυ της 31ης Αυγούστου 1997, 
οπότε η αλεξίσφαιρη Μερσεντές στην οποία 
επέβαινε τερµάτισε βίαια την τρελή πορεία της στη 
γέφυρα Ντε λ’ Αλµά του Παρισιού, νέα στοιχεία 
έρχονται στο φως βάζοντας στις πένες και στα 
σενάρια φωτιά. Σύµφωνα µε τα πρόσφατα 
δηµοσιεύµατα, η πριγκίπισσα Νταϊάνα υπήρξε θύµα 
δολοφονίας από µυστικό πράκτορα των βρετανικών 

υπηρεσιών, ήταν ερωτευµένη µε έναν Πακιστανό 
καρδιοχειρουργό και όχι τον κροίσο Ντόντι Αλ Φαγέντ, 
ενώ δεχόταν, για καιρό, απειλές για τη ζωή της. Τα 
τελευταία αυτά σενάρια απασχόλησαν πρόσφατα τον 
βρετανικό Τύπο, αφήνοντας σε δεύτερη µοίρα ακόµη 
και το γεγονός της γέννησης του µικρού διαδόχου. 
Αρκεί να αναλογιστεί κανείς ότι ήταν η φωτογραφία 
της πριγκίπισσας Νταϊάνα που στόλισε το εξώφυλλο 
του τελευταίου τεύχους του «Vanity Fair», όπως και 
αµέτρητα εξώφυλλα βρετανικών εφηµερίδων, ως 
περίοπτη απόδειξη ότι η νεκρή πριγκίπισσα, 16 
χρόνια µετά τον θάνατό της, εξακολουθεί να πουλάει. 
Και φυσικά να εµπνέει ακόµη. 

Πριγκίπισσα Νταϊάνα: θύµα δολοφονίας;
Οπως γράφει το δηµοσίευµα του «Vanity Fair» -που 
καλύπτει αµέτρητες σελίδες ρεπορτάζ δίνοντας το 
έναυσµα για µια σειρά από αποκαλύψεις-, ποτέ η 
πριγκίπισσα δεν µπόρεσε να καταλάβει ότι δεν θα 
ζούσε µια κανονική ζωή. Μέχρι την τελευταία στιγµή 
που έπαιζε παιχνίδια µε τους παπαράτσι και το µόνο 
που την απασχολούσε ήταν πώς θα καταφέρει να 
πείσει τον πρώην της µεγάλο δεσµό, καρδιοχειρουργό 
Χασνάτ Καν, να την παντρευτεί. ∆εν φρόντιζε για τη 
δηµόσια εικόνα της λιγότερο απ’ ό,τι µεριµνούσε για 
την προστασία του κρυφού έρωτά της. Ισως γι’ αυτό 
αγνόησε τα απειλητικά τηλεφωνήµατα που την 
ήθελαν στο στόχαστρο των µυστικών υπηρεσιών, 
λησµονώντας -όπως συνηθίζουν να κάνουν οι 
ερωτοχτυπηµένες- ακόµη και να φορέσει τη ζώνη 
ασφαλείας την κρίσιµη εκείνη ώρα. Αυτό, ωστόσο, 
που φαίνεται να τη σκότωσε δεν ήταν η αµεριµνησία 
της, ούτε το γεγονός ότι «πέθαινε» για τον πρώην της 
την ίδια στιγµή που έβγαινε µε τον Ντόντι Αλ Φαγέντ. 

Σε λίγες µέρες -31 Αυγούστου- συµπληρώνονται 16 χρόνια από τον θάνατό της και η επέτειος αυτή 
συνοδεύεται από αναρίθµητα σενάρια που στόλισαν αµέτρητα εξώφυλλα. Τα τελευταία νέα θέλουν 
τη θλιµµένη πριγκίπισσα θύµα δολοφονίας και ερωτευµένη µε άλλον - κι όχι µε τον γιο του 
ιδιοκτήτη των «Harrods». Αν όµως η Lady D ήταν τρελή και παλαβή για έναν γιατρό, όπως θέλει η 
ταινία «Diana» που θα βγει στις αίθουσες, τι λέει για όλα αυτά η πρωταγωνίστρια που την 
ερµηνεύει, η Ναόµι Γουότς;

«ΗΜΚΕΙ»

ΠΡΙΓΚΙΠΙΣΣΑ ΝΤΑΪΑΝΑ: 
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ΜΕΡΣΕΝΤΕΣ»

Η Ναόµι Γουότς θεωρεί ότι έχει µεταφυσική σύνδεση 
µε την αδικοχαµένη πριγκίπισσα και έτσι δέχτηκε το «χρίσµα»
να την ενσαρκώσει στην ταινία που αναφέρεται στη ζωή της

Lady D                                                  Ο αληθινός
έρωτας, η οµολογία και τα 
οράµατα της Ναόµι Γουότς
Νέα στοιχεία θέλουν την ερωτευµένη πριγκίπισσα να χρησιµοποιούσε τον Ντόντι Αλ Φαγέντ για να ζηλέψει ο πρώην της,
ενώ βάσιµες ενδείξεις δολοφονίας της και η ταινία για τη ζωή της τρελαίνουν τον παγκόσµιο Tύπο - ξανά



Σύµφωνα µε τα νέα δηµοσιεύµατα που ήρθαν στο φως, 
στο πλαίσιο µιας άσχετης έρευνας για την υπόθεση του 
στρατιώτη Ντάνι Νάιτινγκεϊλ, ο οποίος καταδικάστηκε 
για παράνοµη οπλοκατοχή και οπλοφορία, η Νταϊάνα 
είναι θύµα δολοφονίας και όχι δυστυχήµατος. Στη 
διάρκεια της δίκης που έγινε για τον εν λόγω στρατιώτη 
αποδείχθηκε ότι αυτός που τον τροφοδοτούσε µε όπλα 
ήταν ένας ελεύθερος σκοπευτής των µυστικών 
υπηρεσιών, το όνοµα του οποίου παραµένει ακόµη 
κωδικοποιηµένο. Ο τελευταίος φέρεται να είχε 
αποκαλύψει σε µια σειρά από επιστολές που έστελνε 
στα πεθερικά του, απολογούµενος για τη διάλυση του 
γάµου του, ότι αυτό που του άλλαξε τη συµπεριφορά 
και τη ζωή ήταν ο θάνατος της Νταϊάνα. Εκτοτε είχε 
γίνει πιο νευρικός και αλλόκοτος, κι αυτό όχι γιατί είχε 
συναισθηµατικά επηρεαστεί από το συµβάν -όπως 
τόσοι Αγγλοι-, αλλά γιατί τύγχανε να ήταν εκείνος ο 
δολοφόνος της.

«Τους σκότωσα 
 µε τον προβολέα»
Ο ίδιος είχε επίσης παραδεχτεί ότι δεν χρειάστηκε να 

χρησιµοποιήσει το όπλο του 
για να φέρει εις πέρας τη 
δύσκολη αποστολή του, αλλά 
ήταν αρκετό ένα δυνατό φως 
προβολέα που έριξε µε 
δύναµη στο πρόσωπο του 
οδηγού της Μερσεντές, του 
Ανρί Πολ, µε αποτέλεσµα 
αυτός να χάσει τον έλεγχο του 
αυτοκινήτου. Οι γονείς του 
οδηγού, που επίσης επέµεναν 
για χρόνια, όπως και ο 
πατέρας του Ντόντι Αλ 
Φαγέντ, ότι και οι τρεις 
επιβάτες στην 
πραγµατικότητα υπήρξαν 
θύµατα δολοφονίας, δείχνουν 
να υιοθετούν απόλυτα το 
ακραίο αυτό σενάριο. Και σαν 
να µην έφταναν τα 
δηµοσιεύµατα, ερωτήµατα 
προκαλεί το γεγονός ότι το 
βρετανικό υπουργείο Αµυνας 
αρνήθηκε να σχολιάσει τις 
πληροφορίες. Επιπλέον το 
βρετανικό πρακτορείο 
ειδήσεων Press Association 
(PA), και ο τηλεοπτικός 
σταθµός SKY NEWS, 
µετέδωσαν ότι τα νέα αυτά 

στοιχεία δόθηκαν στη Σκότλαντ 
Γιαρντ από τη Βασιλική 

Στρατιωτική Αστυνοµία.

Η Νταϊάνα οδηγεί στην παράνοια
Σειρά λοιπόν να εξετάσει τις πληροφορίες έχει η 
Μητροπολιτική Αστυνοµία του Λονδίνου, δίνοντας τη 
διαβεβαίωση ότι θα το κάνει στο ακέραιο. Παρ’ όλα 
αυτά οι υπεύθυνοι της Αστυνοµίας τόνισαν ότι αυτό 
δεν θα γίνει στο πλαίσιο της έρευνας «Paget», όπως 
ήταν η κωδική ονοµασία της αστυνοµικής εξέτασης 
όλων των στοιχείων που συνδέονται µε τον θάνατο της 
πριγκίπισσας. Η έρευνα εκείνη έτυχε να κλείσει πριν 
από λίγα χρόνια -µόλις το 2009-, οδηγώντας τον πατέρα 
Αλ Φαγέντ στην απελπισία και τον βρετανικό λαό 
χρεωµένο µε µερικές εκατοµµύρια λίρες, όσο κόστισε 
δηλαδή το όλο εγχείρηµα, µε εκατοντάδες 
αστυνοµικούς από τη Μεγάλη Βρετανία και τη Γαλλία 
να ασχολούνται αποκλειστικά µε την υπόθεση. Αυτή τη 
φορά, ωστόσο, δεν θα (ξαν)ανοίξει κανένας φάκελος - 
απλώς θα εξεταστούν εξονυχιστικά τα περαιτέρω και 
επιµέρους στοιχεία. Ηδη πάντως οι δαιµόνιοι Βρετανοί 
ρεπόρτερ ερευνούν από µόνοι τους 
κάθε παράµετρο της αγαπηµένης τους 
υπόθεσης αυξάνοντας τις κυκλοφορίες 
των εφηµερίδων και διαµορφώνοντας 
ειδήσεις τις ήσυχες ηµέρες του 
Αυγούστου. Ετσι, παράλληλα µε τις 
αποκαλύψεις, πλούσια είναι και η 

«ΗΜΚΕΙ»

 

WEBSITE WEB TV
 

TABLET SMARTPHONE
Εφαρµογή ProtoThema HD
κάθε Κυριακή στο iPad

protothema.gr
newmoney.gr

protothema.gr/webtv Εφαρµογή ProtoThema.gr
για λειτουργικό iOS, 
Android & Windows Phone

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1345

ΧΑΣΝΑΤ ΚΑΝ

Ο χειρουργός
της καρδιάς της
Πάντως, ακόµη κι αν όσα λέγονται και γράφονται 
φαντάζουν παρανοϊκά, εξίσου τρελά και 
ακραία είναι και τα πραγµατικά γεγονότα που 
συνόδευσαν τη ζωή της Lady D. ∆εν είναι, 
αλήθεια, παρανοϊκό µια κυνηγηµένη 
πριγκίπισσα από τόσους παπαράτσι κι άλλους 
τόσους ρεπόρτερ που, όπως αποδείχθηκε, κατ’ 
εξακολούθηση παρακολουθούσαν το 
τηλέφωνό της, να νοµίζει ότι µπορεί να ζήσει 
τον απόλυτο έρωτα; Πόσο φυσιολογικό µπορεί 
να είναι για µια ξανθιά πριγκίπισσα να 
τρυπώνει σε νοσοκοµείο από µυστικές πόρτες 
στις 3 τα χαράµατα για να δει, έστω για λίγο, 
τον Χασνάτ κατά τη διάρκεια κάποιας 
εφηµερίας; Οι υπάλληλοι του νοσοκοµείου, 
όπου ετύγχανε τότε να δουλεύει ο εραστής της, 
δήλωναν, µάλιστα, ιδιαίτερα ανήσυχοι από τον 
δεσµό του χειρουργού και της πριγκίπισσας - 
που ήταν ικανός να διαταράξει την οµαλή 
λειτουργία του νοσοκοµείου. Το αποσυνάγωγο 
κορίτσι όµως δεν νοιαζόταν 
για την ούτως ή άλλως 
λαβωµένη εικόνα της (από 
ένα διαζύγιο και ιστορίες για 
βουλιµία), αλλά για την 
πονεµένη της καρδιά: έβαζε 
περούκες, άλλαζε στυλ, έκανε 
τα πάντα ώστε να µην είναι 
αναγνωρίσιµη και να µπορεί 
να χαίρεται, έστω και για 
λίγο, τον πολυάσχολο γιατρό 
της. Της άρεσε να µένουν µαζί 
στο δωµάτιο του 
νοσοκοµείου ακούγοντας 
τζαζ, ενώ ανεχόταν τις κακές 
του συνήθειες όπως το να 
καπνίζει αρειµανίως ακόµη 
και στον δικό της χώρο - τον 
οποίο είχε διατηρήσει µέχρι 
που πέθανε στο παλάτι. 
«Αγόραζε τασάκια Hermès 
προκειµένου να µην του 
χαλάσει το χατίρι», λένε 
σήµερα οι υπηρέτες του 
παλατιού, όπως έκανε σε 
οτιδήποτε άλλο ήθελε ο 
γιατρός, εµφανίζοντας 
σοβαρά συµπτώµατα 
ερωτοχτυπηµένης. Για χάρη 
του ταξίδεψε αρκετές φορές 
στο Πακιστάν για να συναντήσει 
την οικογένειά του και να γίνει φίλη µε την 
επίσης Βρετανίδα Τζεµάιµα Καν, η οποία τότε 
ήταν παντρεµένη µε τον διάσηµο ξάδελφο του 
αγαπηµένου της Ιµραν Καν, ενώ φόρεσε και 
την παραδοσιακή φορεσιά σε αρκετές 
περιπτώσεις. Το µόνο που δεν κατάφερε 
µάλλον να µάθει είναι να µη βάζει στο κλαµπ 
σάντουιτς το µισητό στους µουσουλµάνους 
µπέικον, αφού ο µπάτλερ της δεν 
συµβιβάστηκε ποτέ µε τις διατροφικές 
συνήθειες του αλλόθρησκου εραστή. Το ίδιο, 
όµως, φαίνεται ότι δεν έκαναν και οι µόνιµοι 
κάτοικοι του παλατιού, που -όπως λένε οι κακές 
γλώσσες- ποτέ δεν συγχώρεσαν στην 
πριγκίπισσα τα ερωτικά ατοπήµατά της. Αν 
ένας Πακιστανός, τον οποίο η ερωτευµένη 
πριγκίπισσα αποκαλούσε «Mr Wonderful», 
ήταν αλλούτερος για το παλάτι, ακόµη 
περισσότερο ήταν ένας Αιγύπτιος ιδιοκτήτης 
πολυκαταστήµατος - έστω και του «Harrods». 
Ισως τελικά ο προβολέας να µην έδωσε το 
οριστικό χτύπηµα στην πριγκίπισσα, αφού 
είχαν ήδη προλάβει να το κάνουν οι κανόνες 
που ποτέ δεν κατάφερε η ίδια να ακολουθήσει. 
Από αυτούς βιάστηκε να τρέξει να ξεφύγει, µε 
τίµηµα την ίδια τη ζωή της.

>>
ΣΥΝΕΧΕΙΑ 
ΣΤΗΝ 
ΕΠΟΜΕΝΗ 
ΣΕΛΙ∆Α

Το «Vanity Fair» δηµοσιεύει πολυσέλιδο 
αποκαλυπτικό ρεπορτάζ

Σκηνές από την ταινία, η οποία εστιάζει 
στον έρωτα της Νταϊάνα για τον Καν και 
βασίζεται σε µαρτυρίες που την ήθελαν 
να τον επισκέπτεται στο νοσοκοµείο, να 
του αγοράζει τασάκια Ηermès και να 
θέλει απεγνωσµένα να τον παντρευτεί

Σε επίσκεψή της στο Πακιστάν. 
Η ευτυχία της δεν κρύβεται
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                                                  Ο αληθινός
έρωτας, η οµολογία και τα 
οράµατα της Ναόµι Γουότς
Νέα στοιχεία θέλουν την ερωτευµένη πριγκίπισσα να χρησιµοποιούσε τον Ντόντι Αλ Φαγέντ για να ζηλέψει ο πρώην της,
ενώ βάσιµες ενδείξεις δολοφονίας της και η ταινία για τη ζωή της τρελαίνουν τον παγκόσµιο Tύπο - ξανά

Ο καρδιοχειρουργός 
Χασνάτ Καν



Η «πριγκίπισσα του λαού» υπήρξε ανέκαθεν 
αγαπηµένο θέµα των σκανδαλοθηρικών 
εντύπων, ωστόσο το συγκλονιστικότερο 
όλων είναι ότι παραµένει πρώτη στις 
προτιµήσεις των εκδοτών ακόµα και µετά 
θάνατον. Εποµένως, αναµενόµενο είναι να 
αναβιώσουν οι θεωρίες συνωµοσίας. 
Μερικές από αυτές είναι και οι παρακάτω:

■ Τι σχέση έχει η MI6;
Στο παιχνίδι της συνωµοσίας µπαίνουν η 
µυστική υπηρεσία πληροφοριών του 
Ηνωµένου Βασιλείου, η MI6, και ο πρώην 
πράκτορας Ρίτσαρντ Τόµλινσον. Σύµφωνα µε 
τον τελευταίο, ο οποίος 
απαλλάχθηκε από τα 
καθήκοντά του και 
φυλακίστηκε επειδή 
αποκάλυψε µυστικά της 
υπηρεσίας, πράκτορες 
παρακολουθούσαν την 
Νταϊάνα. Μάλιστα, ο Τόµλινσον 
έκανε παραλληλισµό ανάµεσα 
στον θάνατο της πριγκίπισσας 
και ένα σχέδιο δολοφονίας του 
τότε Σέρβου προέδρου 
Σλόµπονταν Μιλόσεβιτς που 
είδε ενώ βρισκόταν στο 
αρχηγείο της MI6. Οπως είπε, 
στόχος ήταν να τυφλωθεί ο οδηγός του 
αυτοκινήτου του Μιλόσεβιτς µε ένα όπλο-
προβολέα ώστε να χάσει τον έλεγχο του 
οχήµατος, κάτι που θυµίζει έντονα το 
δυστύχηµα στη Γαλλία. Τελικά οι έρευνες 
κατέληξαν ότι οι εικασίες του Τόµλινσον ήταν 
ανυπόστατες.
■  Ο οδηγός γνώριζε 

το σχέδιο δολοφονίας;
Το στοιχείο που ίσως αποκαλύπτει κάποια 
σχέση του οδηγού µε τις µυστικές υπηρεσίες 

είναι το γεγονός ότι εντοπίστηκε µεγάλο χρηµατικό ποσό πάνω του την 
ηµέρα του δυστυχήµατος.
■ Τι ρόλο έπαιξε το λευκό Fiat Uno;
Ερευνες από τα συντρίµµια της Μερσεντές έδειξαν ότι είχε συγκρουστεί 
µε ένα λευκό όχηµα που άφησε τα ίχνη του πάνω στο αµάξωµα του 
οχήµατος. Συγκεκριµένα, οι ερευνητές έκαναν λόγο για λευκό Fiat Uno. 

Ο Μοχάµεντ Αλ Φαγέντ υποστήριξε ότι το όχηµα αυτό 
ήταν των µυστικών υπηρεσιών που είχε τοποθετηθεί 
µπροστά από τη Μερσεντές, ώστε να εµποδίσει την 
πορεία της και κατά συνέπεια να προσκρούσει 
στο τούνελ. Το περίεργο, δε, είναι ότι το λευκό 
αυτό αυτοκίνητο δεν βρέθηκε ποτέ…
■  Γιατί δεν δόθηκε σηµασία 

στον αυτόπτη µάρτυρα;
Ο µοναδικός που φέρεται να βρέθηκε 
µπροστά στο δυστύχηµα ήταν ο Φρανσουά 
Λεβίστρ, ο οποίος οδηγούσε κάτω από το τούνελ και 
µπροστά από τη Μερσεντές. Ο Λεβίστρ δήλωσε στις γαλλικές 
αρχές ότι είδε στον καθρέφτη του έναν άνδρα σε µοτοσικλέτα να 
προσπαθεί να κόψει τον δρόµο του οχήµατος, αµέσως µετά µία λάµψη 

και έπειτα έναν κρότο.  
■  Γιατί δεν κατέγραψαν 

τίποτα οι κάµερες στον δρόµο;
Το 2003 ο πατέρας τού Ντόντι είχε 
δηλώσει πως παρότι υπήρχαν περίπου 
10 κάµερες που κατέγραφαν την 
κυκλοφορία του δρόµου στο µοιραίο 
σηµείο, εκ των οποίων και µία µέσα στο 
τούνελ της Ντε λ’ Αλµά, δεν υπάρχει 
µαγνητοσκοπηµένο το δυστύχηµα. 
Μάλιστα, ο «Independent» είχε 
αποκαλύψει το 2006 ότι 
υπήρχαν πάνω από 14 
κάµερες στο σηµείο, 
ωστόσο καµία δεν είχε 

καταγράψει την κυκλοφορία τη µοιραία εκείνη 
νύχτα.
■ Γιατί δεν φορούσαν ζώνες ασφαλείας;
Ούτε ο Ντόντι ούτε η Νταϊάνα το µοιραίο βράδυ 
φορούσαν ζώνες ασφαλείας. Κάποιοι 
υποστήριξαν ότι είχαν πέσει θύµατα σαµποτάζ, 
αν και έπειτα από έρευνες του 1998 
αποδείχτηκε ότι οι ζώνες λειτουργούσαν 
κανονικά. Παρ’ όλα αυτά, το 2005, όταν τα 
συντρίµµια του αυτοκινήτου έφτασαν 
στη Μεγάλη Βρετανία, εντοπίστηκε 
ότι ναι µεν οι ζώνες ασφαλείας 
λειτουργούσαν κανονικά, αλλά 
όχι όλες. Η µία που είχε 
αχρηστευτεί ήταν εκείνη της 
Νταϊάνα…

∆ΑΝΑΗ ∆ΑΣΟΠΟΥΛΟΥ

SDSD
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«πικάντικη» παραφιλολογία που θέλει την 
πριγκίπισσα, σύµφωνα µε την ταινία «Diana» 
που θα προβληθεί σύντοµα στις αίθουσες, 
ερωτευµένη µε τον πρώην της και όχι µε τον Αλ 

Φαγέντ. «Ο 
µοναδικός λόγος 
που βρέθηκε στην 
αγκαλιά του δεν 
ήταν η γοητεία του 
ή η µεγάλη ζωή 
που της 
υποσχόταν, αλλά 
το ότι ήθελε να 
κάνει τον µεγάλο 
της έρωτα να 
ζηλέψει και να τον 
αναγκάσει να την 
παντρευτεί». Σε 
αυτό το σενάριο 
βασίστηκε λοιπόν 
η ταινία µε 

πρωταγωνίστρια τη Ναόµι Γουότς, βρετανικής 
πάντα παραγωγής, που αναµένεται βγει στις 
βρετανικές αίθουσες στις 20 Σεπτεµβρίου, ενώ 
θα προβληθεί στο Φεστιβάλ Βενετίας σε ειδική 
προβολή την ερχόµενη βδοµάδα.

Η ταινία
Η ταινία «Diana » εστιάζει στα δύο τελευταία 
χρόνια της αδικοχαµένης πριγκίπισσας και 
κατά κύριο λόγο στην κρυφή της σχέση µε τον 
Χασνάτ Καν, που δεν βγήκε τόσο στη 
δηµοσιότητα. «Αν ο Χασνάτ ήταν εσωστρεφής 
έως και φοβικός µε τον πολύ κόσµο, το αντίθετο 
ήταν ο Αλ Φαγέντ. Κι αν στον πρώτο δεν άρεσαν 
καθόλου οι δηµόσιες σχέσεις και τα φώτα της 
δηµοσιότητας -πράγµα που ενθουσίαζε την 
Νταϊάνα-, το αντίθετο συνέβαινε µε τον 
ενθουσιώδη Αιγύπτιο», γράφει το πρόσφατο 
δηµοσίευµα του «Vanity Fair». Με την εκδοχή 
αυτή συµφωνεί και η πρωταγωνίστρια της 
ταινίας Ναόµι Γουότς, µια ηθοποιός που έχει 

διακριθεί για την ερµηνευτική της δεινότητα 
αλλά µάλλον δείχνει αδύναµη να διαχειριστεί το 
συµβολικό εκτόπισµα της Νταϊάνα. «Η 
πριγκίπισσα µε έχρισε να την ερµηνεύσω στην 
οθόνη», έλεγε σε πρόσφατη συνέντευξή της, 
δίνοντας τροφή για ακόµη περισσότερα 
σενάρια. Σύµφωνα µε την εκδοχή του 
«Guardian», το χρίσµα δεν το απέσπασε 
εξαιτίας κάποιας φιλικής σχέσης µε 
την πριγκίπισσα -πώς θα µπορούσε, 
άλλωστε;-, αλλά από τη µεταφυσική 
σχέση που ισχυρίζεται ότι έχει η 
Ναόµι Γουότς µε τη Lady D. Ο 
θάνατος της Νταϊάνα φαίνεται ικανός 
να τρελάνει πολλούς -πόσο µάλλον µια 
ηθοποιό που έχει αρχίσει να 
εµφανίζει κι αυτή σηµάδια 
παρανοϊκής παράκρουσης-, 
αν δεν πρόκειται για ένα 
καλοστηµένο σενάριο 
προώθησης της ταινίας.

>>
ΣΥΝΕΧΕΙΑ 
ΑΠΟ ΤΗΝ 

ΠΡΟΗΓΟΥΜΕΝΗ 
ΣΕΛΙ∆Α

Ο Μοχάµεντ Αλ Φαγέντ υποστήριξε ότι το όχηµα αυτό 
ήταν των µυστικών υπηρεσιών που είχε τοποθετηθεί 
µπροστά από τη Μερσεντές, ώστε να εµποδίσει την 
πορεία της και κατά συνέπεια να προσκρούσει 
στο τούνελ. Το περίεργο, δε, είναι ότι το λευκό 
αυτό αυτοκίνητο δεν βρέθηκε ποτέ…

που φέρεται να βρέθηκε 
µπροστά στο δυστύχηµα ήταν ο Φρανσουά 
Λεβίστρ, ο οποίος οδηγούσε κάτω από το τούνελ και 
µπροστά από τη Μερσεντές. Ο Λεβίστρ δήλωσε στις γαλλικές 
αρχές ότι είδε στον καθρέφτη του έναν άνδρα σε µοτοσικλέτα να 
προσπαθεί να κόψει τον δρόµο του οχήµατος, αµέσως µετά µία λάµψη 

και έπειτα έναν κρότο.  
■  ■  ■Γιατί δεν κατέγραψαν 

τίποτα οι κάµερες στον δρόµο;
Το 2003ο πατέρας τού Ντόντι είχε 
δηλώσει πως παρότι υπήρχαν περίπου 
10 κάµερες που κατέγραφαν την 
κυκλοφορία του δρόµου στο µοιραίο 
σηµείο, εκ των οποίων και µία µέσα στο 
τούνελ της Ντε λ’ Αλµά, δεν υπάρχει 
µαγνητοσκοπηµένο το δυστύχηµα. 
Μάλιστα, ο «Independent» είχε 
αποκαλύψει το 2006 ότι 
υπήρχαν πάνω από 14 
κάµερες στο σηµείο, 
ωστόσο καµία δεν είχε 

καταγράψει την κυκλοφορία τη µοιραία εκείνη 

δεν φορούσαν ζώνες ασφαλείας;
Ντόντι ούτε η Νταϊάνα το µοιραίο βράδυ 

φορούσαν ζώνες ασφαλείας. Κάποιοι 
υποστήριξαν ότι είχαν πέσει θύµατα σαµποτάζ, 
αν και έπειτα από έρευνες του 1998 
αποδείχτηκε ότι οι ζώνες λειτουργούσαν 
κανονικά. Παρ’ όλα αυτά, το 2005, όταν τα 
συντρίµµια του αυτοκινήτου έφτασαν 
στη Μεγάλη Βρετανία, εντοπίστηκε 

λειτουργούσαν κανονικά, αλλά 

∆ΑΝΑΗ ∆ΑΣΟΠΟΥΛΟΥ

Η ταινία «Diana » εστιάζει στα δύο τελευταία 
χρόνια της αδικοχαµένης πριγκίπισσας και 
κατά κύριο λόγο στην κρυφή της σχέση µε τον 

«Αν ο Χασνάτ ήταν εσωστρεφής 
έως και φοβικός µε τον πολύ κόσµο, το αντίθετο 
ήταν ο Αλ Φαγέντ. Κι αν στον πρώτο δεν άρεσαν 
καθόλου οι δηµόσιες σχέσεις και τα φώτα της 
δηµοσιότητας -πράγµα που ενθουσίαζε την 

, γράφει το πρόσφατο 
δηµοσίευµα του «Vanity Fair». Με την εκδοχή 
αυτή συµφωνεί και η πρωταγωνίστρια της 
ταινίας Ναόµι Γουότς, µια ηθοποιός που έχει 

οθόνη», έλεγε σε πρόσφατη συνέντευξή της, 
δίνοντας τροφή για ακόµη περισσότερα 
σενάρια. Σύµφωνα µε την εκδοχή του 
«Guardian», το χρίσµα δεν το απέσπασε 
εξαιτίας κάποιας φιλικής σχέσης µε 
την πριγκίπισσα -πώς θα µπορούσε, 
άλλωστε;-, αλλά από τη µεταφυσική 
σχέση που ισχυρίζεται ότι έχει η 
Ναόµι Γουότς µε τη Lady D. Ο 
θάνατος της Νταϊάνα φαίνεται ικανός 
να τρελάνει πολλούς -πόσο µάλλον µια 
ηθοποιό που έχει αρχίσει να 
εµφανίζει κι αυτή σηµάδια 
παρανοϊκής παράκρουσης-, 
αν δεν πρόκειται για ένα 
καλοστηµένο σενάριο 
προώθησης της ταινίας.

ΟΠΩΣ 
ΑΠΟΚΑΛΥΠΤΕΙ 

ΤΟ «VANITY 
FAIR», ΤΟ 

ΜΟΝΟ ΠΟΥ 
ΕΝΟΙΑΖΕ ΤΗΝ 

ΝΤΑΪΑΝΑ 
ΗΤΑΝ ΠΩΣ ΘΑ 

ΕΠΕΙΘΕ ΤΟΝ 
ΠΑΚΙΣΤΑΝΟ 

ΑΓΑΠΗΜΕΝΟ 
ΤΗΣ ΝΑ ΤΗΝ 

ΠΑΝΤΡΕΥΤΕΙ 

Η Ναόµι Γουότς-
Νταϊάνα τρέχει

για να ξεφύγει από 
τους παπαράτσι

Η Νταϊάνα 
προσπαθούσε µια 

ζωή να ξεφύγει από 
τους κανόνες

Νταϊάνα - Ντόντι: Το τελευταίο 
βράδυ της ζωής τους στο 
ασανσέρ του «Ritz» στο Παρίσι 

Θεωρίες συνωµοσίας 
και αναπάντητα ερωτήµατα
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Η φωτογραφία που ανάρτησε στο Facebook η 
Αµίνα Σµπούι ή Τάιλερ, όπως είναι 
περισσότερο γνωστή, έκανε τον γύρο του 
κόσµου προκαλώντας αναστάτωση στον 
µουσουλµανικό κόσµο. Αλλωστε ήταν η πρώτη 
Τυνήσια που τόλµησε να φωτογραφηθεί 
γυµνόστηθη, υποστηρίζοντας µε αυτό τον 
τρόπο τη φεµινιστική οργάνωση Femen. 
Η γυµνόστηθη επανάσταση, όµως, έφτασε στο 
τέλος της για τη νεαρή Τυνήσια µετά την 
ανακοίνωση της αποχώρησής της από τη 
γυναικεία οργάνωση, παρότι παλαιότερα είχε 
υποσχεθεί πίστη στις Ουκρανές αµαζόνες, 
τονίζοντας πως δεν πρόκειται ποτέ να τις 

εγκαταλείψει.
Λίγες ηµέρες µετά την 
αποφυλάκισή της, η 
Αµίνα δήλωσε πως δεν 
θέλει το όνοµά της να 
συνδέεται µε µια 
ισλαµοφοβική 
οργάνωση. Η 18χρονη 
ακτιβίστρια 
κατηγόρησε την 
οργάνωση για 
ισλαµοφοβία καθώς, 
όπως δήλωσε, «οι 
ενέργειες της οµάδας 
έθιξαν πολλούς 
µουσουλµάνους και 
πολλούς κοντινούς µου 
ανθρώπους. Πρέπει να 
σεβόµαστε τη 
θρησκεία».
Σαν να µην έφτανε 
αυτό, η Αµίνα, που 
δηλώνει πλέον 
«αναρχική», έκανε λόγο 
για αδιαφάνεια στη 

χρηµατοδότηση της οργάνωσης. «Ρώτησα 
επανειληµµένα την Ινα (Σεβτσένκο, 
επικεφαλής των Femen), αλλά δεν είχα σαφείς 
απαντήσεις. ∆εν θέλω να είµαι σε ένα κίνηµα 
στο οποίο υπάρχει ύποπτο χρήµα. Κι αν είναι το 
Ισραήλ ο χρηµατοδότης; Θέλω να ξέρω», τόνισε.
Παρ’ όλα αυτά, η Αµίνα τους τελευταίους µήνες 
έγινε αυτοµάτως σύµβολο για τις δυναµικές 
ακτιβίστριες που µε το στήθος γυµνό 
διαδηλώνουν, µεταξύ άλλων, κατά της 
θρησκείας, του Πούτιν και του Μπερλουσκόνι.
Η καταδίωξή της από τις τοπικές αρχές, αλλά 
κυρίως η βίαιη αντίδραση της οικογένειάς της 
την κατέταξαν στην πρώτη γραµµή της 
οργάνωσης, που είδε σε εκείνη το θύµα ενός 
σκληροπυρηνικού ισλαµιστικού µοτίβου, αλλά 
και µια ευκαιρία να αναδειχτεί το... έργο της 
µέσω της καµπάνιας «Free Amina».
H πρώτη Femen της Τυνησίας µπορεί να 
συνελήφθη και να φυλακίστηκε µε την 

κατηγορία «προκλητικών πράξεων», ωστόσο 
προηγουµένως τα µέλη της οικογένειάς της την 
είχαν καταδικάσει - και αυτό την έκανε αµέσως 
αγαπητή στα µάτια των «συντρόφων» της. 
Περιέγραψε 
συγκλονιστικές στιγµές, 
µε τις ηλικιωµένες θείες 
της να επιχειρούν να 
διαπιστώσουν κατά 
πόσο είχε παραµείνει... 
αγνή. «∆εν µε πήγαν 
στον γιατρό επειδή 
εκείνες ξέρουν πώς να 
το δουν», είπε η 
19χρονη, 
επισηµαίνοντας πως 
µονάχα ο πατέρας της 
τής φέρθηκε καλά, ενώ 
οι υπόλοιποι -εκ των 
οποίων και η µητέρα 
της- εύχονταν τον 
θάνατό της.
Την ίδια στιγµή µπορεί 
η ηγέτης των Femen, Ινα Σεβτσένκο, να µην 
επιθυµεί το κακό της 19χρονης, ωστόσο δεν 
κρύβει τη δυσαρέσκειά της για την απόφασή 
της να εγκαταλείψει την οργάνωση.
Μετά την ανακοίνωση της αποχώρησης της 
Αµίνα, η κατάξανθη Ουκρανή που 
πρωταγωνίστησε σε δεκάδες γυµνόστηθες 
παρεµβάσεις δήλωσε πως µε αυτό τον τρόπο η 
Τυνήσια νεαρή «παίζει το παιχνίδι των 
ισλαµιστών, οι οποίοι θα παρουσιάσουν την 
απόφασή της ως 
µεταµέλεια και θα τη 
χρησιµοποιήσουν 
εναντίον των 
γυναικών». 
Βέβαια, δεν 
συγκράτησε την 
οργή της όταν είπε 
ότι η Αµίνα πρόδωσε 
όχι µόνο την 
οργάνωση, αλλά 
χιλιάδες γυναικών 
που διαδήλωσαν για 
την απελευθέρωσή της και χάρη στις οποίες 
τώρα είναι ελεύθερη.
Σε κάθε περίπτωση, είτε πρόδωσε την ιδέα 
των Femen, είτε αποφάσισε να εκφράσει την 
αντίθεσή της απέναντι σε όσα πρεσβεύουν, η 
Αµίνα µε τον τρόπο της, έστω και αν αυτός δεν 
είναι αποδεκτός απ’ όλους, ήταν η πρώτη που 
ανέδειξε τόσο έντονα το ζήτηµα της γυναικείας 
ανισότητας στην Τυνησία. Βέβαια θα 
µπορούσε να αγωνιστεί όπως πολλές οµοεθνείς 
της, χωρίς να επιδεικνύει το στήθος της, αλλά 
αν δεν προχωρούσε σε µια τέτοια ενέργεια 
ποιος θα µάθαινε για εκείνη;

ΑΙΧΜΕΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΥΝΗΓΗΜΕΝΗ ΜΟΥΣΟΥΛΜΑΝΑΑΙΧΜΕΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΥΝΗΓΗΜΕΝΗ ΜΟΥΣΟΥΛΜΑΝΑ

Το κορίτσι που 
ξεγύµνωσε τις Femen
Ποιος χρηµατοδοτεί την οργάνωση; αναρωτιέται  η Τυνήσια αµαζόνα-έµβληµα 
Αµίνα Σµπούι, η οποία εγκαταλείπει τη γυµνόστηθη επανάσταση  µε κατηγορίες 
για ισλαµοφοβία, ύποπτο χρήµα και διασυνδέσεις «δείχνοντας» το Ισραήλ

― Της ∆ανάης ∆ασοπούλου
ddasopoulou@gmail.com

Η φωτο-
γραφία που 
ανέβασε στο 
Facebook η 
18χρονη 
Αµίνα 
Σµπούι 
προκαλώντας 
σάλο στην 
πατρίδα της 
κι έγινε αιτία 
να διωχθεί 
και να 
φυλακιστεί

ΑΙΧΜΕΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΥΝΗΓΗΜΕΝΗ ΜΟΥΣΟΥΛΜΑΝΑ

Η Ινα 
Σεβτσένκο, 
αρχηγός της 
ουκρανικής 
φεµινιστικής 
οργάνωσης 
Femen, 
κατηγόρησε 
το πρώην 
µέλος Αµίνα 
Σµπούι ότι 
εγκατέλειψε 
την οµάδα 
που την 
έβγαλε από 
τη φυλακή 
στέλνοντας 
το λάθος 
µήνυµα στις 
µουσουλµάνες

«Πρέπει να 
σεβόµαστε 
τη 
θρησκεία», 
είπε µετά 
την 
αποφυλάκισή 
της η, κατά 
τα άλλα, 
αναρχική 
µουσουλµάνα

Η ΚΑΤΑ∆ΙΩΞΗ ΤΗΣ 
ΑΠΟ ΤΙΣ ΤΟΠΙΚΕΣ 
ΑΡΧΕΣ, ΑΛΛΑ 
ΚΥΡΙΩΣ Η ΒΙΑΙΗ 
ΑΝΤΙ∆ΡΑΣΗ ΤΗΣ 
ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΣ ΤΗΣ 
ΤΗΝ ΚΑΤΕΤΑΞΑΝ 
ΣΤΗΝ ΠΡΩΤΗ 
ΓΡΑΜΜΗ ΤΗΣ 
ΟΡΓΑΝΩΣΗΣ, ΠΟΥ 
ΕΙ∆Ε ΣΕ ΕΚΕΙΝΗ ΤΟ 
ΘΥΜΑ ΕΝΟΣ 
ΣΚΛΗΡΟ-
ΠΥΡΗΝΙΚΟΥ 
ΙΣΛΑΜΙΣΤΙΚΟΥ 
ΜΟΤΙΒΟΥ, ΑΛΛΑ 
ΚΑΙ ΜΙΑ ΕΥΚΑΙΡΙΑ 
ΝΑ ΑΝΑ∆ΕΙΧΘΕΙ ΤΟ 
ΕΡΓΟ ΤΗΣ ΜΕΣΩ 
ΤΗΣ ΚΑΜΠΑΝΙΑΣ 
«FREE AMINA»

«Το σώµα µου ανήκει σε µένα», έγραφε µε µαύρο µελάνι στα αραβικά πάνω στο γυµνό 
της στήθος, ενώ έδειχνε να είναι απορροφηµένη από το βιβλίο που διάβαζε - µε το 
αριστερό της χέρι κρατούσε απαλά ένα αναµµένο τσιγάρο.
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4 γυναίκες που διεκδικούν µια νέα Αίγυπτο
Οι τηλε-πασιονάριες που µε την κάµερα και την πένα τους καταγράφουν τις δραµατικές εξελίξεις στην Αίγυπτο, µεταφέροντας σε όλο τον κόσµο τα θεατά και τα αθέατα του πολιτικού παρασκηνίου

ΜΕ ΟΠΛΟ ΤΗΝ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1348

Μόνα, Τζίτζι, Μαριάµ, Μπελ... Τέσσερις δυναµικές 
γυναίκες αψηφούν τον κίνδυνο, ρισκάρουν τη ζωή 
τους, καταγράφουν τις ραγδαίες πολιτικές εξελίξεις 
στην Αίγυπτο και τα βάζουν µε τη Μουσουλµανική 

Αδελφότητα και τις Ενοπλες ∆υνάµεις. 
Με όπλα τους την πένα, την κάµερα και το 
µικρόφωνο, οι τέσσερις αυτές γυναίκες γίνονται ένα 
µε τους διαδηλωτές, µεταφέρουν όσο πιο 

αντικειµενικά µπορούν τα δραµατικά γεγονότα και 
αρνούνται να έχουν τον ρόλο του απλού 
παρατηρητή. Η καθεµία από την πλευρά της 
προσφέρει τη δική της µατιά γύρω από όσα 

Οι νέοι Αιγύπτιοι τη λατρεύουν, τα κορίτσια συγκε-
ντρώνουν φωτογραφίες της και τα αγόρια αφιερώ-
νουν βίντεο στο ∆ιαδίκτυο για τα εκφραστικά 
µάτια της. Η Μαριάµ Αµίν αποτελεί πρότυπο για την 
απολιτίκ νεολαία της Αιγύπτου. Η φρεσκάδα της 
και οι ανάλαφρες εκποµπές που παρουσιάζει την 
έχουν αναδείξει σε µία από τις πιο αγαπηµένες 
τηλεοπτικές περσόνες.
Η ίδια ωστόσο, µετά τις εκλογές που ανέδειξαν τον 
Μοχάµεντ Μόρσι στην εξουσία, εγκατέλειψε την 
αιγυπτιακή τηλεόραση για το DUBAI TV, καθώς, 
όπως είχε δηλώσει, δεν άντεχε τον περιορισµό που 
επέβαλλε η Μουσουλµανική Αδελφότητα. Λίγο 
πριν από τη διεξαγωγή του δεύτερου γύρου εκλο-
γών η Αµίν είχε αποκαλύψει πως δεν είχε ψηφίσει 

τον υποψήφιο και πρώην πρωθυπουργό Αχµέντ 
Σαφίκ. Επιπλέον, δεν υποστήριξε ούτε τους 
Αδελφούς Μουσουλµάνους, καθώς, όπως είχε 
δηλώσει, αν εκλέγονταν η χώρα θα διαλυόταν, η 
οικονοµία θα κατέρρεε καθώς θα επηρεαζόταν ο 
τουρισµός και ευχόταν στον Θεό να µην τους αφή-
σει να εκλεγούν. Οι ευχές της όµως δεν εισακού-
στηκαν και έτσι λίγο αργότερα αποφάσισε να 
εργαστεί στην τηλεόραση του Ντουµπάι, καθώς η 
αιγυπτιακή τηλεόραση «έθετε πολλούς περιορι-
σµούς». Αυτό, ωστόσο, δεν έπληξε την εικόνα της. 
Αντιθέτως την έκανε γνωστή στο ευρύ κοινό και 
της έδωσε τη δυνατότητα να παρουσιάσει ψυχα-
γωγικές εκποµπές µε τέτοιο χαρακτήρα που στην 
Αίγυπτο δεν της επιτρεπόταν. 

ΜΑΡΙΑΜ ΑΜΙΝ: Η ΕΠΙ∆ΡΑΣΤΙΚΗ ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΤΡΙΑ

µικρόφωνο, οι τέσσερις αυτές γυναίκες γίνονται ένα 

αντικειµενικά µπορούν τα δραµατικά γεγονότα και 
αρνούνται να έχουν τον ρόλο του απλού 
παρατηρητή. Η καθεµία από την πλευρά της 
προσφέρει τη δική της µατιά γύρω από όσα 

Τα γαλανά µάτια και τα ξανθά µαλλιά της προδί-
δουν ότι δεν κατάγεται από την Αίγυπτο. Η γεν-
νηµένη στα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα Μπελ 
Τρου, όµως, έχει σαν δεύτερη πατρίδα της τη 
χώρα των Φαραώ. Με το µικρόφωνό της και 
την πένα της καταγράφει µε δυναµισµό το αιµα-
τοκύλισµα της Αιγύπτου, παρακολουθεί µε ενδι-
αφέρον και µεταφέρει µε µοναδικό τρόπο τις 
ραγδαίες πολιτικές εξελίξεις στα AL JAZEERA, 
RUSSIA TODAY, BBC, FRANCE 24, αλλά και στο 
«Newsweek», τη Huffington Post, τον 
«Independent» και τον «Guardian».
Στο πιο πρόσφατο κείµενό της που δηµοσιεύθη-
κε στο περιοδικό «Foreign Policy», η Τρου µιλά-
ει για την αποφυλάκιση του Μουµπάρακ, απο-
καλύπτοντας τη συνεργασία µεταξύ του δικα-
στικού περιβάλλοντος και του στρατιωτικού 
καθεστώτος. Απόδειξη της σχέσης των δύο 
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― Της ∆ανάης ∆ασοπούλου

ddasopoulou@gmail.com
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∆ηµοσιογράφος, ακτιβίστρια, αρθρογράφος, σχολιάστρια, 
αλλά πάνω απ’ όλα Αιγύπτια. Η Μόνα Ελταχαγουί έχει απο-
δείξει ότι δεν φοβάται να πει τη γνώµη της, να τα βάλει µε 
τους Αδελφούς Μουσουλµάνους, τον Χόσνι Μουµπάρακ, 
τον Μοχάµεντ Μόρσι και τους στρατηγούς. Μέσα από τα 
εξαιρετικά κείµενα και τα σχόλιά της σε τηλεοπτικές πολιτι-
κές εκποµπές, η Ελταχαγουί εξηγεί µε µοναδικό τρόπο την 
επικαιρότητα και τις πολιτικές εξελίξεις στην πατρίδα της.
Μετά το τελευταίο αιµατοκύλισµα της Αιγύπτου, µιλώντας 
στο αµερικανικό δίκτυο MSNBC δήλωσε πως δεν υποστηρί-
ζει ούτε τη Μουσουλµανική Αδελφότητα ούτε τον Στρατό, 
καθώς «κανείς από τους δύο δεν είναι φίλος της δηµοκρατί-
ας και της ελευθερίας». Αλλωστε, όπως εξήγησε, η επανά-
σταση του αιγυπτιακού λαού δεν στόχευε σε ένα ισλαµιστι-

κό κράτος, ούτε όµως και σε ένα στρατιωτικό καθεστώς.
Εντούτοις, όπως τόνισε, εδώ και 60 χρόνια οι Αιγύπτιοι είναι 
αναγκασµένοι να επιλέξουν ανάµεσα στα δύο, κάτι που για 
την ίδια είναι λάθος γιατί και οι δύο είναι φασίστες: φασί-
στες µε όπλα και φασίστες µε όπλο τον Θεό. 
Η Αιγύπτια δηµοσιογράφος δεν δίστασε να στείλει ένα 
µήνυµα στον στρατηγό Αµπντούλ αλ Σίσι: «Η Αίγυπτος δεν 
θα επιτρέψει έναν ακόµα Μουµπάρακ, ούτε µία ακόµα στρα-
τιωτική χούντα. Αξίζουµε να είµαστε ελεύθεροι».
Το περιοδικό «Newsweek» τη συµπεριέλαβε στη λίστα µε τις 
150 ατρόµητες γυναίκες του 2012, το περιοδικό «TIME» 
στους Ανθρώπους της Χρονιάς του 2012, ενώ το περιοδικό 
«Arabian Business» την έχει αναδείξει ανάµεσα στις 100 
ισχυρότερες γυναίκες της Αραβίας.

Ενα ασπρόµαυρο σκίτσο που απεικονί-
ζει τον Μουµπάρακ, τον Μόρσι, τον 
Ταντάουι και τον Αλ Σίσι να έχουν 
περασµένα στον λαιµό τους σχοινιά µε 
µία λεζάντα που γράφει «Ο λαός θα 
εκδικηθεί» συνοδεύει ένα κείµενο-
φωτιά της Τζιχάν, γνωστής ως Τζίτζι, 
Ιµπραήµ.
Η 26χρονη δηµοσιογράφος, αρθρογρά-
φος και ακτιβίστρια δεν µετρά τα λόγια 
της όταν µιλάει για το στρατιωτικό 
καθεστώς και τους Αδελφούς 
Μουσουλµάνους. Μαχητική, δυναµική 
και ατρόµητη, υπήρξε από την πρώτη 
στιγµή της λαϊκής εξέγερσης του 2011 
στην πλατεία Ταχρίρ για να καταγράψει 
όσα διαδραµατίζονταν. Η δράση της, τα 
ρεπορτάζ της σε AL JAZEERA, BBC και 
τα άρθρα της στον δυτικό Τύπο την 

έφεραν στην κορυφή, µε αποτέλεσµα 
το περιοδικό «TIME» να την αναδείξει 
σε µία από τις επικεφαλής της αιγυπτια-
κής επανάστασης του 2011.
Τώρα, δύο χρόνια µετά και λίγες µόνο 
ηµέρες από την αποφυλάκιση του 
Χόσνι Μουµπάρακ, η Τζίτζι Ιµπραήµ 
επιβεβαιώνει τον τίτλο της δυναµικής 
δηµοσιογράφου που της έχουν
αποδώσει.
Σε πρόσφατο άρθρο της, λοιπόν, ερµη-
νεύει την απελευθέρωση του 
Μουµπάρακ υποστηρίζοντας πως πρό-
κειται για µία από τις πολλές αποφυλα-
κίσεις που µέσα στο τελευταίο διάστη-
µα έχει αποφασίσει το Ανώτατο 
Συµβούλιο των Ενόπλων ∆υνάµεων και 
προηγουµένως ο Μόρσι για πολλούς 
αστυνοµικούς και εγκληµατίες. Οπως 

τονίζει, µάλιστα, η απονοµή δικαιοσύ-
νης στην Αίγυπτο δεν είναι απολιτική 
και δεν υπάρχει αντικειµενικότητα. Το 
µόνο που έκανε ο Μόρσι ήταν να αντι-
καταστήσει τους ανθρώπους του 
Μουµπάρακ µε δικούς του. «Ηταν το 
ίδιο διεφθαρµένοι, απλώς υπηρετού-
σαν τα συµφέροντα των Αδελφών 
Μουσουλµάνων», διευκρινίζει.
Την ίδια ώρα, προβλέπει πως όλα τα 
στοιχεία συντελούν στο ότι αργά ή γρή-
γορα οι ισχυροί θα επιδιώξουν να επι-
στρέψει η Αίγυπτος στο παλιό καθε-
στώς, ενώ οι ένοχοι για πολλά εγκλήµα-
τα Αδελφοί Μουσουλµάνοι χρησιµο-
ποιούνται ως «αποδιοποµπαίοι τράγοι 
και οι εγκληµατικές Ενοπλες ∆υνάµεις 
δρουν στο παρασκήνιο πολύ έξυπνα 
και ύπουλα». 
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∆ηµοσιογράφος, ακτιβίστρια, αρθρογράφος, σχολιάστρια, 
αλλά πάνω απ’ όλα Αιγύπτια. Η Μόνα Ελταχαγουί έχει απο-
δείξει ότι δεν φοβάται να πει τη γνώµη της, να τα βάλει µε 
τους Αδελφούς Μουσουλµάνους, τον Χόσνι Μουµπάρακ, 

ΜΟΝΑ ΕΛΤΑΧΑΓΟΥΙ:

Τα γαλανά µάτια και τα ξανθά µαλλιά της προδί-
δουν ότι δεν κατάγεται από την Αίγυπτο. Η γεν-
νηµένη στα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα Μπελ 
Τρου, όµως, έχει σαν δεύτερη πατρίδα της τη 
χώρα των Φαραώ. Με το µικρόφωνό της και 
την πένα της καταγράφει µε δυναµισµό το αιµα-
τοκύλισµα της Αιγύπτου, παρακολουθεί µε ενδι-
αφέρον και µεταφέρει µε µοναδικό τρόπο τις 
ραγδαίες πολιτικές εξελίξεις στα AL JAZEERA, 
RUSSIA TODAY, BBC, FRANCE 24, αλλά και στο 
«Newsweek», τη Huffington Post, τον 
«Independent» και τον «Guardian».
Στο πιο πρόσφατο κείµενό της που δηµοσιεύθη-
κε στο περιοδικό «Foreign Policy», η Τρου µιλά-
ει για την αποφυλάκιση του Μουµπάρακ, απο-
καλύπτοντας τη συνεργασία µεταξύ του δικα-
στικού περιβάλλοντος και του στρατιωτικού 
καθεστώτος. Απόδειξη της σχέσης των δύο 

πλευρών, πέραν της αποφυλάκισης, αποτελεί 
και η απαλλαγή από την κατηγορία για υπόθεση 
διαφθοράς, η οποία έδινε τη νοµική βάση για τη 
συνέχιση της κράτησής του. Αν και βρίσκεται σε 
εξέλιξη η επαναληπτική δίκη του µε την κατηγο-
ρία της συνέργειας στη δολοφονία διαδηλω-
τών, οι άνθρωποι µε τους οποίους συνοµίλησε η 
Τρου πιστεύουν πως τελικά ο πρώην πρόεδρος 
της Αιγύπτου θα απαλλαγεί και από αυτή. 
Ολοκληρώνοντας µάλιστα το ρεπορτάζ της, η 
Τρου µετέφερε τη δυσπιστία των Αιγυπτίων οι 
οποίοι υποστηρίζουν πως η αθώωση του 
Μουµπάρακ βρίσκεται κοντά. Ο συνοµιλητής 
της, δε, µε έντονη την απογοήτευση στον λόγο 
του τονίζει: «Για να είµαι ειλικρινής, δεν 
πιστεύω ότι η εξέγερση µας πηγαίνει πουθενά 
πλέον. Εντέλει, πρόκειται για ανθρώπους που 
απλώς κάθονται στον δρόµο».
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διαδραµατίζονται στην πατρίδα του βραβευµένου 
συγγραφέα Μπαχά Ταχέρ, του σπουδαίου 
σκηνοθέτη Γιούσεφ Σαχίν και του νοµπελίστα 
λογοτέχνη Ναγκίµπ Μαχφούζ.
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Η
ταν τέλη Αυγούστου του 
2001. Ηταν η 
κινηµατογραφική Μόστρα 
της Βενετίας. Ηταν ο 
εκρηκτικός συνδυασµός 
ανυπόφορου καύσωνα µε 
αφόρητη υγρασία. Ηταν η 
ευρωπαϊκή πρεµιέρα της 

τελευταίας κωµωδίας του Γούντι Αλεν «Η κατάρα του 
Πράσινου Σκορπιού» (The Curse of the Jade Scorpion). 
Και ήταν η βεράντα του αριστοκρατικού «Des Bains». 
Εκεί όπου ο Λουκίνο Βισκόντι είχε σκηνοθετήσει το 
αριστουργηµατικό και πεισιθανάτιο «Θάνατος στη 
Βενετία». Οµως πάνω απ’ όλα ήταν εκείνο το 
αθεράπευτο, το καταιγιστικό, το µυθικό, το ασυγκράτητο 
οφθαλµόλουτρο.
Στο τραπέζι έξι νοµαταίοι, εκ των οποίων τέσσερις 
δηµοσιογράφοι και δύο πρωταγωνίστριες της ταινίας του 
Γούντι Αλεν. Ο αθεόφοβος, µέχρι εκείνη τη χρονιά, 
περιφρονούσε τα φεστιβάλ και αντ’ αυτού έστελνε 
ως πεσκέσι µερικά «εργαλεία» του. Απέναντί µου 
η Ελεν Χαντ. Σήµερα µε πατηµένα τα πενήντα. 
Οταν άνοιγε το στόµα της σου δηµιουργούσε 
την εντύπωση ότι κάποιο αόρατο χέρι της 
έχει ζουλήξει τις φωνητικές της χορδές. Καλό 
«εργαλείο». Στην όψη στεγνή και απωθητική. 
Γεννηµένη µεγαλοκοπέλα. Η θυγατέρα της 
µαµάς και του µπαµπά που προορίζεται για το 
ράφι. ∆ίπλα µου η Σαρλίζ. Μόλις 26 ετών. ∆ίπλα 
µου σε απόσταση αναπνοής δύο ισχνές 
κορδελίτσες συγκρατούσαν το φανελάκι της. 
Κατάσαρκα φορεµένο. Εντός αυτού του 
τυχερού T-shirt δύο ηµισφαίρια στέκονταν 
ολόρθα. Το σώµα πηγαινοερχόταν, αλλά τα 
ηµισφαίρια ακίνητα, ακλόνητα, ατίθασα. 
∆εν µπορεί, είπα από µέσα µου. Η 
γκόµενα θα φοράει σουτιέν. ∆εν 
φορούσε. Μωρέ δεν τα βγάζει όλα να 
γλιτώσουν τα µάτια µας από το 
µπανιστήρι. Λάθος. Το ηµίγυµνο 
απείρως πιο ερεθιστικό από το 
γυµνό. Οι µηροί και οι γάµπες 
τυλιγµένα από σκισµένο µπλουτζίν. 
Τα µάτια µου είχαν µετατραπεί σε 
περισκόπιο και αξονικό 
τοµογράφο. ∆εν άκουγα. Μόνο 
έβλεπα. Κάποια στιγµή και 
επειδή οι «άθλιοι» συνάδελφοι 
προσπαθούσαν µε γελάκια και 
υπονοούµενα να αποσπάσουν 
το όνοµα του τυχερού που 
κοιµάται στο ίδιο κρεβάτι µε 
την Αφροδίτη του 
Γιοχάνεσµπουργκ, εκείνη µε 
το φυσικότερο ύφος του 
κόσµου τους κεραυνοβολεί 
λέγοντας επί λέξει: «Who is 
fucking me? The name is 
Stuart Townsend»! 

Αν δεν µε απατούν οι πληροφορίες µου, ήταν 
Αύγουστος του 1990. Ηταν στη µονοκατοικία της 
οικογένειας του Τσάρλι και της Γκέρντα Theron (Θίρον 
ή Θερόν). Και ήταν στο Benoni του Gauteng, κάτι σαν 
προάστιο στην ευρύτερη περιοχή του Γιοχάνεσµπουργκ. 

KILL THE BEAST!
Αργότερα, πολύ αργότερα, η Σαρλίζ που τότε µετρούσε 
µόλις 15 χρόνια ζωής, θα πει δηµοσίως: «Είµαι το κορίτσι 
της µαµάς. Γιατί ο πατέρας µου ήταν µέθυσος. Και όταν 
µεθούσε έχανε τον έλεγχο και συµπεριφερόταν σαν 
κτήνος (beast)». Εκείνη την αποφράδα ηµέρα, σύµφωνα 
µε τις επίσηµες εξηγήσεις και κυρίως µε τη µαρτυρία της 
µικρής Σαρλίζ, ο µπαµπάς Τσάρλι ορµάει σαν «κτήνος» 
να κατασπαράξει τη µαµά. Και τότε η Γκέρντα µε το 
προσωπικό της περίστροφο τού αδειάζει µερικές 
σφαίρες και πάρ’ τον κάτω τον µπαµπά. Είναι γνωστό ότι 
στη Νότια Αφρική οι λευκοί εκτός των άλλων κατείχαν 

και προσωπικό οπλοστάσιο. Ετσι, σου λέει, για 
να σκοτώνουµε όποιον «κάφρο» 

επιχειρήσει να µας πειράξει µισή τρίχα 
της κεφαλής µας. «Κάφρους» 
χαρακτήριζαν τους µαύρους 
ιθαγενείς. Το πρώτο περίεργο 
δεδοµένο είναι ότι η συζυγοκτόνος 
Γκέρντα Θερόν δεν δικάζεται και 
δεν καταδικάζεται. Εστω µε 
αναστολή. Με συνοπτικές 

διαδικασίες απαλλάσσεται. Τσακ-
µπαµ. Και ως ελεύθερο πουλάκι 

επιστρέφει στην οικία της.
Το δεύτερο, ακόµα πιο 

περίεργο παραλειπόµενο 
αυτής της ιστορίας συντίθεται 
από φήµες και σχόλια της 
γειτονιάς, αλλά και της 
Αστυνοµίας. Ανεπισήµως 
εννοείται. Οτι δηλαδή ο 
µακαρίτης παρενoχλούσε 

σεξουαλικά την κορούλα του. 
Τουτέστιν, τη βίαζε. Οτι η 

µητέρα της δεν είχε καταλάβει 
τίποτα. Οτι η Σαρλίζ τον 

πυροβόλησε. Και ότι η εµβρόντητη 
µητέρα της αποφάσισε να πάρει την 

ευθύνη πάνω της. Με απλά λόγια, οι 
αστυνοµικοί που κατέφθασαν στην 

οικία των Θερόν κατάλαβαν την 
αλήθεια, αλλά επειδή η δολοφόνος ήταν 
ανήλικη και επειδή η πράξη ήταν 
απολύτως δικαιολογηµένη στα µάτια 
τους γι’ αυτό το σκέπασαν και γι’ αυτό η 

µητέρα δεν κατέληξε στο δικαστήριο!

DYKE AND MONSTER
Ηταν Φεβρουάριος του 2003. Ηταν 
το Φεστιβάλ του Βερολίνου. Ηταν 

η ευρωπαϊκή πρεµιέρα του 
«Monster». Μια αληθινή ιστορία 

µε ηρωίδα κάποια hooker του πεζοδροµίου µε όνοµα 
Αϊλίν Γουόρνος. Που µεταξύ 1989 και 1990 και αφού 
προηγουµένως επιδιδόταν στο σύντοµο σπορ της 
πεολειχίας, στη συνέχεια δολοφονούσε τους πελάτες της 
και ξάφριζε τα πορτοφόλια τους. Ηταν η δεύτερη φορά 
που συναντούσα την Αφροδίτη του Γιοχάνεσµπουργκ. 
Και ήταν µόλις 28 ετών (έναν χρόνο αργότερα γι’ αυτή τη 
µνηµειώδη ερµηνεία της κερδίζει Οσκαρ Α’ Γυναικείου 
Ρόλου). Ηταν κούκλα µε τα όλα της, αλλά ήταν θυµωµένη 
και απόλυτα ταυτισµένη µε τον ρόλο της. Στα λόγια 
διαφωνούσε κάθετα µε τις πράξεις αυτής της serial killer. 
Οµως µέσα και πίσω από τις γραµµές καταλάβαινες ότι η 
Αϊλίν για τη Σαρλίζ -που πρόλαβε να τη συναντήσει έναν 
µήνα πριν από την εκτέλεσή της σε κάποια ηλεκτρική 
καρέκλα της Φλόριντα- ήταν η ηρωίδα της.
Τέσσερις ατάκες από εκείνη τη συνέντευξη συνθέτουν 
τον χαρακτήρα και ορίζουν τη συµπεριφορά της: 
■ Οτι «Μόνο οι γυναίκες που γνώρισα, µόνο αυτές µε 
συγκινούν. Αυτές µε ευλόγησαν».
■ Οτι «Προτιµώ να φοράω ένα µπλουτζίν και να καβαλάω 
τη Harley. Να συµπεριφέροµαι δηλαδή as a guy» (σαν 
µάγκας).
■ Οτι«∆οκιµάζω καθετί που µε ζεµατάει».
■ Οτι«Μπράβο σ’ αυτούς που παντρεύονται, αλλά σε µένα 
δεν ταιριάζει ο γάµος».
Να µην ξεχάσω. Προκειµένου να είναι ταυτισµένη µε τον 
ρόλο της παίρνει 15 κιλά βάρος. Οπως ο Ρόµπερτ Ντε 
Νίρο στο «Οργισµένο είδωλο». Και προκειµένου να είναι 
απόλυτα πειστική η σχέση της µε τη µικροσκοπική 
ερωµένη της, αναθέτει τον ρόλο της Σέλµπι στην 
Κριστίνα Ρίτσι, ύψους µόλις 1,53 (εκείνη 1,77) και πέντε 
χρόνια µικρότερή της. Το καλύτερο; Παραγωγός η ίδια, 
µε µια άλλη γυναίκα, την Πατ Τζέκινς, στο τιµόνι της 
σκηνοθεσίας. Με απλά λόγια, µια υπόθεση only for 
Women.

Η ΕΚ∆ΙΚΗΣΗ ΕΙΝΑΙ ∆ΙΚΗ ΜΟΥ
Η Σαρλίζ είναι το ακριβώς αντίθετο της Μέριλιν Μονρό. 
Χρησιµοποιεί µε το πιο θρασύτατο ύφος την εικόνα της 
προκειµένου να µαστιγώνει το αρσενικό σύµπαν. 
Ανελέητα και ασταµάτητα. Η εκδίκηση, όλη δική της.
Μετρηµένες οι ερωτικές σχέσεις στα δάχτυλα του ενός 
χεριού. Και ούτε. Με τον δευτεροκλασάτο Στιούαρτ 
Τάουνσεντ εννιά ολόκληρα χρόνια. Ως ξεκάρφωµα...
Οι θεόγυµνες εµφανίσεις της ατελείωτες. Παράδειγµα 
όταν στο διαφηµιστικό σποτάκι του J’ Adore της Dior 
σουλατσάρει τάχα µου αδιάφορη και καθώς 
προσπερνάει τον φακό αφήνει να φεύγει νωχελικά από 
πάνω της το τελευταίο ιµάτιό της αποκαλύπτοντας έτσι 
τα δύο όπισθεν σφριγηλά ηµισφαίριά της, µε 
αποτέλεσµα να πετάγονται έξω τα µάτια ακόµα και των 
οµοφυλόφιλων. Μόνιµος, αποκλειστικός σύντροφος της 
ζωής της η µητέρα της, που ζει µόλις δύο λεπτά από το 
σπίτι της.
Και on top of that ο αυθορµητισµός της: «Με τα κορίτσια, 
ναι, έχω βαθύτερες σχέσεις... Με τ’ αγόρια ποτέ».
Κοίτα να δεις, φίλε µου. Το ωραιότερο και πιο λαχταριστό 
πλάσµα του γήινου σύµπαντος είναι µάλλον λεσβία. Σας 
παρακαλώ, αγόρια, µην κλαίτε!

περιφρονούσε τα φεστιβάλ και αντ’ αυτού έστελνε 
ως πεσκέσι µερικά «εργαλεία» του. Απέναντί µου 

. Σήµερα µε πατηµένα τα πενήντα. 
Οταν άνοιγε το στόµα της σου δηµιουργούσε 
την εντύπωση ότι κάποιο αόρατο χέρι της 
έχει ζουλήξει τις φωνητικές της χορδές. Καλό 
«εργαλείο». Στην όψη στεγνή και απωθητική. 
Γεννηµένη µεγαλοκοπέλα. Η θυγατέρα της 
µαµάς και του µπαµπά που προορίζεται για το 

. Μόλις 26 ετών. ∆ίπλα 
µου σε απόσταση αναπνοής δύο ισχνές 
κορδελίτσες συγκρατούσαν το φανελάκι της. 
Κατάσαρκα φορεµένο. Εντός αυτού του 
τυχερού T-shirt δύο ηµισφαίρια στέκονταν 
ολόρθα. Το σώµα πηγαινοερχόταν, αλλά τα 
ηµισφαίρια ακίνητα, ακλόνητα, ατίθασα. 
∆εν µπορεί, είπα από µέσα µου. Η 
γκόµενα θα φοράει σουτιέν. ∆εν 
φορούσε. Μωρέ δεν τα βγάζει όλα να 
γλιτώσουν τα µάτια µας από το 
µπανιστήρι. Λάθος. Το ηµίγυµνο 
απείρως πιο ερεθιστικό από το 
γυµνό. Οι µηροί και οι γάµπες 
τυλιγµένα από σκισµένο µπλουτζίν. 
Τα µάτια µου είχαν µετατραπεί σε 

τοµογράφο. ∆εν άκουγα. Μόνο 
έβλεπα. Κάποια στιγµή και 
επειδή οι «άθλιοι» συνάδελφοι 
προσπαθούσαν µε γελάκια και 
υπονοούµενα να αποσπάσουν 
το όνοµα του τυχερού που 
κοιµάται στο ίδιο κρεβάτι µε 

Γιοχάνεσµπουργκ, εκείνη µε 

κόσµου τους κεραυνοβολεί 
Who is 

να σκοτώνουµε όποιον «κάφρο» 
επιχειρήσει να µας πειράξει µισή τρίχα 

της κεφαλής µας. «Κάφρους» 
χαρακτήριζαν τους µαύρους 
ιθαγενείς. Το πρώτο περίεργο 
δεδοµένο είναι ότι η συζυγοκτόνος 
Γκέρντα Θερόν δεν δικάζεται και 
δεν καταδικάζεται. Εστω µε 
αναστολή. Με συνοπτικές 

διαδικασίες απαλλάσσεται. Τσακ-
µπαµ. Και ως ελεύθερο πουλάκι 

επιστρέφει στην οικία της.
Το δεύτερο, ακόµα πιο 

περίεργο παραλειπόµενο 
αυτής της ιστορίας συντίθεται 
από φήµες και σχόλια της 
γειτονιάς, αλλά και της 
Αστυνοµίας. Ανεπισήµως 
εννοείται. Οτι δηλαδή ο 
µακαρίτης παρενoχλούσε 

σεξουαλικά την κορούλα του. 
Τουτέστιν, τη βίαζε. Οτι η 

µητέρα της δεν είχε καταλάβει 
τίποτα. Οτι η Σαρλίζ τον 

πυροβόλησε. Και ότι η εµβρόντητη 
µητέρα της αποφάσισε να πάρει την 

ευθύνη πάνω της. Με απλά λόγια, οι 
αστυνοµικοί που κατέφθασαν στην 

οικία των Θερόν κατάλαβαν την 
αλήθεια, αλλά επειδή η δολοφόνος ήταν 
ανήλικη και επειδή η πράξη ήταν 
απολύτως δικαιολογηµένη στα µάτια 
τους γι’ αυτό το σκέπασαν και γι’ αυτό η 

µητέρα δεν κατέληξε στο δικαστήριο!

DYKE AND MONSTER
Ηταν Φεβρουάριος του 2003. Ηταν 
το Φεστιβάλ του Βερολίνου. Ηταν 

η ευρωπαϊκή πρεµιέρα του 
«Monster». Μια αληθινή ιστορία 

«Γουστάρω
να δοκιµάζω
καθετί που
µε ζεµατάει»

No1
Το όνοµά της -Charlize - ταιριάζει γάντι στην κατάλευκη, λεία επιδερµίδα της, στις γκριζοπράσινες ανταύγειες 
των µατιών της, στη θεϊκή κορµάρα της και το ανήσυχο, επεξεργασµένο µυαλό της. Επιµηκύνοντας τον τίτλο
θρυλικής ιστορίας του Τζέιµς Μποντ: for your eyes, your beauty and your brains only! Με απλά ελληνικά,
από το πασίγνωστο άσµα του Λευτέρη Πανταζή: το ωραιότερο πλάσµα του κόσµου, µωρό µου, είσαι εσύ!

FOR YOUR EYES, YOUR BEAUTY AND YOUR BRAINS ONLY!FOR YOUR EYES, YOUR BEAUTY AND YOUR BRAINS ONLY!FOR YOUR EYES, YOUR BEAUTY AND YOUR BRAINS ONLY!FOR YOUR EYES, YOUR BEAUTY AND YOUR BRAINS ONLY!FOR YOUR EYES, YOUR BEAUTY AND YOUR BRAINS ONLY!

No

FOR YOUR EYES, YOUR BEAUTY AND YOUR BRAINS ONLY!FOR YOUR EYES, YOUR BEAUTY AND YOUR BRAINS ONLY!

Σαρλίζ Θερόν 



 

WEBSITE WEB TV
 

TABLET SMARTPHONE
Εφαρµογή ProtoThema HD
κάθε Κυριακή στο iPad

protothema.gr
newmoney.gr

protothema.gr/webtv Εφαρµογή ProtoThema.gr
για λειτουργικό iOS, 
Android & Windows PhoneΠΙΟ ΣΕΞΙ ΓΥΝΑΙΚΕΣ ΤΟΥ ΚΙΝΗΜΑΤΟΓΡΑΦΟΥ

«Μ’ αρέσει που 
µε  βλέπω και µε 

βλέπουν  σαν Highly  
Sexual Creature»

(κάτι σαν «υπέρτατη θεογκόµενα»)

Πρώτη γυµνή εµφάνιση: 

«Playboy» του 1999

Ψηφίστηκε και 
ψηφίζεται: 

Πρωτοδεύτερη Most 
Sexiest Woman of the 
World. Με δεύτερη την 
Κάµερον Ντίαζ και 
τρίτη την Κέιτ 
Μπεκινσέιλ

Οσκαρ Α’ Γυναικείου 
Ρόλου: 

Για την ερµηνεία της 
στο «Monster» (2003)

Γάµος: 

Κανένας

Παιδί: 

Ενα, τον Τζάκσον, 
εξ υιοθεσίας

Αµοιβές: 

Για το J’ Adore 2 εκατ. 
δολάρια ετησίως και 
από την ελβετική 
φίρµα Raymond Weil, 
2,5 εκατ. δολάρια 
ετησίως

Εχει πει: 

«Επιτέλους, είναι 
καιρός να ψηφίσουµε 
γυναίκα ως πρόεδρο 
των ΗΠΑ»

Εχει πει: 

«Γυναίκες µε 
συγκινούν, γυναίκες 
µε ευλόγησαν»

                                                      Ονοµα:

Σαρλίζ Θερόν
Γεννήθηκε: 

7 Αυγούστου 1975 σε 
ένα προάστιο του 
Γιοχάνεσµπουργκ

Παρατσούκλι: 

Τσάρλι

Χαρακτηριστικά: 

Γκριζοπράσινες 
ανταύγειες οφθαλµών, 
ξανθιά φυσικά µαλλιά, 
λεία κατάλευκη 
επιδερµίδα, απόλυτη 
αρµονία σωµατικών 
διαστάσεων, ύψος 1,77

Χρονολόγιο: 

Από 9 ετών κλασικό 
µπαλέτο, 14 ετών fashion 
model, 15 βλέπει τη 
µητέρα της να δολοφονεί 
τον πατέρα της, 16 
κερδίζει διαγωνισµό 
modeling, 18 βρίσκεται 
στην Καλιφόρνια όπου η 
µητέρα της τη σπρώχνει 
στο Χόλιγουντ

Πρώτη µεγάλη
εµφάνιση: 

«Ο δικηγόρος του 
διαβόλου» µε Αλ Πατσίνο 
και Κιάνου Ριβς

Στην «Κατάρα του
Πράσινου Σκορπιού».
Ο Γούντι Αλεν ξέρει... 

Kinky στην ταινία
«Head in the clouds»

Νεαρή θεά,
σγουροµάλλα
και κοκκινοµάλλα
στον «∆ικηγόρο
του διαβόλου» 

Απόλυτο sex symbol
στη διαφήµιση 
του οίκου Dior

Και µελαχρινή...
σκοτώνει.

Η φωτογραφία
από την ταινία

«Aeon Flux»

1

Αγνώριστη στην ταινία 
«Monster». Τσαλάκωσε
το υπέροχο πρόσωπό της
και το θεϊκό σώµα της για
έναν ρόλο που της χάρισε
Οσκαρ ερµηνείας 

Ως βασίλισσα Ραβένα κλέβει
την παράσταση και
από την ίδια τη Χιονάτη!
(φωτογραφία από την ταινία
«Η Χιονάτη και ο κυνηγός») 



Η εβδοµάδα 
που έρχεται 
στην 
υπόλοιπη 
Ελλάδα

  Ηλιοφάνεια 21 31

Ηλιοφάνεια 22 32

Ηλιοφάνεια 22 32

Ηλιοφάνεια 23 31

Ηλιοφάνεια 23 30

Ηλιοφάνεια 23 33

    

• Θεσσαλία 
• Aν. Στερεά • Eύβοια

• Πελοπόννησος• Mακεδονία 
• Θράκη

• Hπειρος 
• ∆. Στερεά • Iόνιο

• Kυκλάδες 
• Kρήτη

• Aνατολικό Aιγαίο
• ∆ωδεκάνησα
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Ηλιοφάνεια 22 30
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Ηλιοφάνεια 21 30

Ηλιοφάνεια 21 32

Ηλιοφάνεια 22 32

Αραιή συννεφιά 22 33
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Ηλιοφάνεια 21 31

Ηλιοφάνεια 18 29

Ηλιοφάνεια 19 30

Ηλιοφάνεια 21 31

Συννεφιά 21 32

Ηλιοφάνεια 21 32

Ηλιοφάνεια 21 30

∆ευτέρα 

Τρίτη 

Τετάρτη 

Πέµπτη 

Πaρaσκευή 

Σάββατο 

Ηλιοφάνεια 24 35

Ηλιοφάνεια 24 36

Ηλιοφάνεια 26 36

Ηλιοφάνεια 25 36

Ηλιοφάνεια 24 35

Ηλιοφάνεια 24 36

∆Ε. ΤΡ. ΤΕ. ΠΕ. ΠΑ. ΣΑ.

4-5 5-6 4-5 4-5 5-6 4-5

Β Β Β Β Β Β

ΑύριοΣήµερα στην Ελλάδα

Αλεξ/πολη 33
Σέρρες 34
Καβάλα 33
Κοζάνη 31
Φλώρινα 28
Καστοριά 28
Ιωάννινα 29
Αρτα 32
Λάρισα 34
Βόλος 32
Αργος 31
Λαµία 32
Λήµνος 27
Μυτιλήνη 34
Σάµος 33
Πάρος 28
Νάξος 27
Μήλος 29
Σαντορίνη 28
Μύκονος 27
Ηράκλειο 30
Χανιά 32
Κως 31
Ρόδος 30
Πρέβεζα 32
Αγρίνιο 34
Πάτρα 36
Τρίπολη 31
Καλαµάτα 33
Κέρκυρα 34
Κεφαλονιά 31
Τρίκαλα 32

Γενικά αίθριος 
θα είναι ο 
καιρός σήµερα, 
µε τοπικές 
νεφώσεις να 
εκδηλώνονται 
στα ηπειρωτικά 
κατά τις 
µεσηµβρινές 
και απογευµα-
τινές ώρες.
Είναι πιθανόν 
να σηµειωθούν 
πρόσκαιρες 
βροχές στα 
ορεινά, κυρίως 
βόρεια της χώ-
ρας. Οι άνεµοι 
θα πνέουν από 
βόρειες, 
βορειοδυτικές 
διευθύνσεις 
3 έως 5 
µποφόρ, 
στο Αιγαίο 6 
και τοπικά έως 
7 µποφόρ. Η 
θερµοκρασία 
δεν θα σηµειώ-
σει αξιόλογη 
µεταβολή

Βόρειο Ιόνιο
2-3
∆Ε. ΤΡ. ΤΕ. ΠΕ. ΠΑ. ΣΑ.

2-3

∆ Β∆ Β∆ Β∆ Β∆ Β∆
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2-3
∆Ε. ΤΡ. ΤΕ. ΠΕ. ΠΑ. ΣΑ.

2-3

Β∆ Β∆ Β∆ Β∆ Β∆ Β∆
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Νοτιοδυτικό Αιγαίο
4-5
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3-5
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3-4 3-5 3-4 3-5 4-5

Κεντρικό Αιγαίο
3-4
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3-4

Β Β Β Β Β Β

3-5 3-5 3-4 3-5 3-5

Βόρειο Αιγαίο
3-4
∆Ε. ΤΡ. ΤΕ. ΠΕ. ΠΑ. ΣΑ.

3-4

Β Β Β Β Β Β

3-4 3-4 3-5 3-4 3-5

Η εβδοµάδα που έρχεται σε...

ηλιοφάνεια

4
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Β

∆ευτέρα

υγρασία
60%

24° 35°

ηλιοφάνεια

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

∆

∆ευτέρα

υγρασία
60%

22° 32°
Τρίτη

22° 33°

υγρασία
50%

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Ν∆

ηλιοφάνεια

Πέµπτη
24° 34°

υγρασία
50%

ηλιοφάνεια

2
µποφόρ ένταση διεύθυνση

ΝΑ

Παρασκευή
23° 34°

υγρασία
60%

ηλιοφάνεια

2
µποφόρ ένταση διεύθυνση

∆

Σάββατο
22° 33°

υγρασία
60%

ηλιοφάνεια

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

∆

 Θεσσαλονίκη

Τρίτη
23° 36°

υγρασία
50%

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Β

ηλιοφάνεια

Τετάρτη
23° 35°

υγρασία
40%

ηλιοφάνεια

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Β

Πέµπτη
25° 34°

υγρασία
40%

ηλιοφάνεια

4
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Β

Παρασκευή
24° 35°

υγρασία
50%

ηλιοφάνεια

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Β

Σάββατο
23° 34°

υγρασία
50%

ηλιοφάνεια

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Β

Τετάρτη
22° 33°

υγρασία
50%

 Αθήνα

∆είτε 
τον καιρό τώρα

220 - 320

230 - 330

220 - 300

250 - 280

220 - 320

170 - 290

210 - 310

230 - 340

240 - 350

220 - 300

Λονδίνο 25
Παρίσι 23
Ρώµη 28
Μαδρίτη 35
Βιέννη 29
Στοκχόλµη 21
Πεκίνο 33
Μόσχα 19
Βερολίνο 22
Λευκωσία 36
Βουκουρέστι 33
Βαρσοβία 26
Αγκυρα 29
Νέα Υόρκη 27

Η εβδοµάδα που έρχεται σε...

Τρίτη Τετάρτη Πέµπτη Παρασκευή

Γενικά καλός θα είναι ο 
καιρός στις περισσότερες 
περιοχές της ηπείρου. 
Ηλιοφάνεια, αλλά µε λίγη 
συννεφιά, θα σηµειωθεί 
στα κεντρικά, βόρεια και 
ανατολικά, ενώ 
παροδικές βροχοπτώσεις 
θα εκδηλωθούν στα 
βόρεια. Η θερµοκρασία 
σε µικρή πτώση στις 
περισσότερες περιοχές

Βουκουρέστι

19° 31°

Βαρσοβία

15° 22°

Βερολίνο

15° 23°

Αθήνα

23° 34°

Αγκυρα

15° 29°

Η Ευρώπη 
σήµερα

ηλιοφάνεια

3
µποφόρ ένταση διεύθυνση

Ν∆

Νοτιοανατολικό Αιγαίο
4-5

Γενικά αίθριος θα είναι ο 
καιρός αυτή την εβδοµάδα, 

µε ηλιοφάνεια και υψηλές 
θερµοκρασίες στις περισσό-
τερες περιοχές της χώρας. Η 
θερµοκρασία σε κανονικά για 
την εποχή επίπεδα.

Αναλυτικά, αύριο ∆ΕΥΤΕΡΑ ο 
καιρός θα είναι γενικά αίθριος. 
Λίγες νεφώσεις στα ηπειρωτικά 
τις µεσηµεριανές και απογευ-
µατινές ώρες µε πιθανότητα 
µεµονωµένων όµβρων στα 
ορεινά, κυρίως βόρεια της χώρας. 
Οι άνεµοι βόρειοι - βορειοδυ-
τικοί 3 µε 5 και τοπικά στο Αιγαίο 
6 µποφόρ. Η θερµοκρασία θα 
σηµειώσει µικρή άνοδο.

Την ΤΡΙΤΗ ο καιρός αναµένεται 
αίθριος. Λίγες τοπικές νεφώσεις 
στα ηπειρωτικά τις µεσηµερια-
νές και απογευµατινές ώρες. Οι 
άνεµοι µεταβλητοί 3 µε 4 µπο-
φόρ και στα πελάγη βόρειοι - 
βορειοδυτικοί 4 µε 6 µποφόρ. 
Η θερµοκρασία χωρίς αξιόλογη 
µεταβολή.

Την ΤΕΤΑΡΤΗ ο καιρός θα είναι 
γενικά αίθριος. Λίγες τοπικές 
νεφώσεις στα ηπειρωτικά τις 
µεσηµεριανές και απογευµατι-
νές ώρες. Οι άνεµοι θα πνέουν 
από βόρειες διευθύνσεις 3 µε 5 
και τοπικά στο Αιγαίο 6 µποφόρ. 
Η θερµοκρασία σε µικρή άνοδο.

Την ΠΕΜΠΤΗ ο καιρός θα κυµαν-
θεί σε φυσιολογικά για την 
εποχή επίπεδα. Θα εκδηλωθούν 
λίγες τοπικές νεφώσεις τις µε-
σηµεριανές και απογευµατινές 
ώρες στα δυτικά και βόρεια 
ηπειρωτικά, µε τη θερµοκρασία 
να διατηρείται σταθερή. Οι 
άνεµοι θα πνέουν από βόρειες 
διευθύνσεις 3 µε 4, στο Αιγαίο 
5 µποφόρ και κατά διάρκεια της 
ηµέρας τοπικά 6 µποφόρ.

Την ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ο καιρός θα 
είναι αίθριος. Οι άνεµοι θα 
πνέουν βόρειοι έως 5 µποφόρ. 
Η θερµοκρασία χωρίς αξιόλογη 
µεταβολή. 

Το ΣΑΒΒΑΤΟ θα σηµειωθεί ηλι-
οφάνεια. Οι άνεµοι θα πνέουν 
από βόρειες δι-
ευθύνσεις έως 3 
µποφόρ. Η θερ-
µοκρασία σε µικρή 
άνοδο. 

Παρίσι

17° 23°

Λονδίνο

15° 24°

Μαδρίτη

21° 31°

 ;
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αύριοαύριοαύριο
Ο κόσµος 
αύριο
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ΚΑΙΡΟΣΣτοκχόλµη

8° 20°

Μόσχα

10° 18°

Ρώµη

19° 30°

Καλός και 
ζεστός ο καιρός 
σε όλη τη χώρα 
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Το τόξο στη γεωµετρία ορίζεται ως τµήµα του 
κύκλου.

Το τόξο ως πολεµικό όπλο έχει πολύ µακρά 
διαδροµή και σε αναρίθµητες µάχες του µακρινού 
παρελθόντος απετέλεσε βασικό παράγοντα νίκης.

Τελευταία χρησιµοποιείται όλο και πιο 
συχνά ο όρος «συνταγµατικό τόξο». Εχει την έννοια 
του διαχωρισµού των πολιτικών δυνάµεων -και 
κατ’ επέκταση των πολιτών- που πιστεύουν στο 
αξιακό, στο θεσµικό και το νοµικό πλαίσιο του 
δηµοκρατικού συντάγµατος, σε αντιδιαστολή µε 
αυτούς που πρεσβεύουν διαφορετικές ιδέες και 
πρακτικές. 

Στη χώρα µας σήµερα πράγµατι µια τέτοια 
συσπείρωση σε ένα συνταγµατικό τόξο είναι 
επίκαιρη και αναγκαία. Επίκαιρη γιατί σε αυτή την 
οικονοµική και κοινωνική κρίση εντείνονται τα 
φαινόµενα αµφισβήτησης σε κάθε επίπεδο και 
έναντι κάθε κρατικής και γενικότερα 
θεσµικής δοµής. Αναγκαία γιατί αν το 
τελικό καταφύγιο του πολίτη, η ∆ηµο-
κρατία, κλονιστεί, αυτό θα είναι απαρχή 
πολλών δεινών και τελικά εθνικών κα-
ταστροφών.

Το τόξο αυτό, όµως, θα πρέπει 
να είναι εύκαµπτο, ανθεκτικό και λει-
τουργικό. Ας δούµε τι συµβαίνει µε το 
δικό µας συνταγµατικό τόξο. Ποια είναι 
τα επιµέρους στοιχεία και οι δοµές του; 

Υπάρχει η πολιτική συνιστώσα 
του τόξου: ικανοί πολιτικοί µε αποδοτι-
κή διαχρονική πορεία και συνέπεια που 
αποτελούν εγγύηση άριστης διαχείρισης 
της εξουσίας. Υπάρχουν όµως και λαθρε-
πιβάτες της πολιτικής ζωής που µε αµ-
φιλεγόµενο παρελθόν και µε αποδεδειγ-
µένη ανεπάρκεια στη διαχείριση των 
κοινών προσπαθούν ακόµα και σήµερα, 
σε αυτή την κρίσιµη για τη χώρα µας 
περίοδο, να διαδραµατίσουν ρόλο……

Υπάρχει η ακαδηµαϊκή συνιστώσα του 
τόξου: άξιοι επιστήµονες µε θετική επιστηµονική 
και κοινωνική παρουσία αλλά και επίορκοι, ανε-
παρκείς και τυχοδιώκτες που ευνοήθηκαν, δια-
πλεκόµενοι µε το σύστηµα, οι οποίοι, το χειρότε-
ρο, επιχειρούν να εισέλθουν στην πολιτική ζωή 
τροφοδοτώντας το σύστηµα µόνο µε απαξία… 

Υπάρχει η συνιστώσα των ΜΜΕ: ικανοί 
επιχειρηµατίες και δηµοσιογράφοι που πολλοί από 
αυτούς λάµπρυναν και λαµπρύνουν την ελληνική 
κοινωνία, αλλά και άλλοι ανεπαρκείς που θέλουν 
να ασκούν εξουσία, όχι όµως µε όπλο την ακατά-
λυτη αξία του καθαρού δηµοσιογραφικού λόγου.

Υπάρχει η συνιστώσα αυτών που επιχειρούν: 
ιδιοφυείς επιχειρηµατίες που αγωνίζονται µέσα 

από αντιξοότητες για το νέο και το ανταγωνιστικό, 
αλλά και άλλοι που παρασιτικά και δανειοληπτικά 
υποδύονται τους επιχειρηµατίες διαφθείροντας 
θεσµούς και πρόσωπα.

Υπάρχουν βέβαια και πολλές άλλες συνι-
στώσες του συνταγµατικού τόξου: αγρότες, υπάλ-
ληλοι, δικαστικοί, συνδικαλιστές και άλλοι. Σε όλες 
αυτές τις συνιστώσες είναι έντονη η ετερογένεια: 
οι άριστοι, οι µέτριοι, οι κακοί, οι επίορκοι.

Μέσα στο συνταγµατικό τόξο, εποµένως, 
συνωθούνται και διαγκωνίζονται όλοι αυτοί. Αυτοί 
που συνεισφέρουν ώστε το τόξο να είναι λειτουρ-
γικό ως όπλο προστασίας της δηµοκρατίας και της 
πατρίδας και αυτοί που συµβάλλουν προς το 
αντίθετο: τη δυσκαµψία, την αναποτελεσµατικό-
τητα και τελικά τον εκφυλισµό. 

 Τρίτη 20 Αυγούστου, στο Ανατολικό Αιγαίο, 
στους Φούρνους της Ικαρίας, ένα πανέµορφο 

σύµπλεγµα µικρών νησιών και βραχο-
νησίδων. Είναι πρωί. Ο βορειοδυτικός 
άνεµος, το δροσερό µελτέµι ρυτιδώνει 
τη θάλασσα. Οι ψαράδες, εργασία µε 
την οποία ασχολούνται στην πλειονό-
τητά τους οι κάτοικοι του νησιού, κα-
θαρίζουν τα δίχτυα τους, το µοναδικό 
εργαλείο για το µεροκάµατο. Ξάφνου 
την ησυχία της φύσης και της ψυχής 
ταράζει εκκωφαντικός ήχος. Τέσσερα 
τουρκικά αεροσκάφη βυθίζονται από 
βορειοδυτικά προς το νησί, περνούν σε 
σχηµατισµό τόσο χαµηλά που ο κρα-
δασµός από τους κινητήρες τραντάζει 
επικίνδυνα τα τζάµια των φτωχόσπιτων 
και µε πορεία προς τα νοτιοανατολικά 
εξαφανίζονται στα τουρκικά παράλια. 
Η ελληνική ψυχή γεµίζει οργή. Ο φτω-
χός ψαράς του Αιγαίου που αγωνίζεται 
για το µεροκάµατο αγανακτεί. Εχει 
κουραστεί να ακούει για αναχαιτίσεις 

επί χάρτου. Γι’ αυτόν κόκκινη γραµµή δεν είναι 
ούτε η χειµωνιάτικη καταιγίδα που τον κρατά 
αποµονωµένο, ούτε η φτώχεια, ούτε η εγκατάλει-
ψη. Κόκκινη γραµµή γι’ αυτόν είναι η αµφισβήτη-
ση του ζωτικού του χώρου. 

Για τον λόγο αυτόν το συνταγµατικό τόξο 
της πατρίδας µας πρέπει να είναι αποτελεσµατικό 
και να µπορεί να ρίξει τα «τιµωρά βέλη» του και 
στον ελληνικό ουρανό του Αιγαίου.

Αλλά για να είναι το τόξο αποτελεσµατικό 
θα πρέπει να είναι δοµηµένο από τα δηµιουργικά 
εκείνα στοιχεία της κοινωνίας µας που το καθιστούν 
ισχυρό….

*Ο κ. Χριστόδουλος Στεφανάδης είναι καθηγητής 
Καρδιολογίας του Πανεπιστηµίου Αθηνών

Oταν πήγαινε κάποιος στην πόλη, χώρα τη λέγα-
µε, κατά την επιστροφή έπρεπε να διηγηθεί στους 
συγχωριανούς του τα νέα. Τα περίµεναν µε τόση 
αγωνία, άλλωστε.

∆εν ήταν και λίγο εκείνες τις εποχές να 
ταξιδέψεις. Ούτε λόγος βέβαια για την Αθήνα, τη 
µεγάλη πρωτεύουσα. Τυχερός όποιος τα κατά-
φερνε και πόσο θαυµασµό για εκείνον έτρεφαν… 
Ηταν πια επιτυχηµένος. Ολοι κρέµονταν από τα 
χείλη του. Οι µετοχές του είχαν ανέβει, είχαν 
«πιάσει οροφή», στην εκτίµηση του περιβάλλοντός 
του. Ανετα µε τόσο κύρος αναγνώρισης θα µπο-
ρούσε να γίνει και κοινοτάρχης, ακόµη και βου-
λευτής!

Περιορισµένα τότε τα µέσα επικοινωνίας, 
τα µέσα µεταφοράς. Περιορισµένος ο κόσµος στα 
χωριά, ακόµη και στις πόλεις. Λίγες οι παραστάσεις 
του, πολλές οι προσδοκίες του. Μία από αυτές, το 
να κάνει το µικρό και το µεγάλο βήµα, να καταλή-
ξει στην Αθήνα. Ο πρωτευουσιάνος είχε άλλη 
χάρη και πολλές επιτυχίες, ακόµη και στην ανεύ-
ρεση της προικισµένης νύφης. Τα λόγια 
του είχαν ιδιαίτερη αξία και πειστικό-
τητα. «Το είπε ο κύριος τάδε», πάει και 
τελείωσε.

Τα χρόνια πέρασαν, οι αποστά-
σεις εκµηδενίστηκαν, η γνώση έγινε 
προσιτή στον καθένα που ήθελε να 
εµβαθύνει. Τα στερεότυπα όµως εξα-
κολουθούν να υπάρχουν, µε τη µία ή 
την άλλη µορφή. 

«Το είπε το κόµµα. Το είπε ο 
αρχηγός. Το είπε ο πρωθυπουργός. Το 
έγραψαν οι εφηµερίδες και τώρα το ’πε 
και η τηλεόραση». Ετσι άκριτα αποδέ-
χονται ό,τι τους σερβίρεται.

Βασικά, πάντα ρόλο έπαιζε και παίζει το 
επικοινωνιακό παιχνίδι, το οποίο προτιµάται από 
την ουσία, την οποία και επικαλούνται. Ετσι µέσα 
σε αυτό το ελεύθερο παιχνίδι της εξαπάτησης, 
επιστρατεύονται τα πάντα. ΜΜΕ, ντόπιοι και δι-
εθνείς οργανισµοί µε ηχηρά ονόµατα, προσωπι-
κότητες προβεβληµένες και βραβευµένες, ακόµη 
και µε Νόµπελ. Ιδιαίτερα οι τελευταίοι πρωθυ-
πουργοί είχαν τη χαρά, την ευτυχία να τύχουν 
αυτής της αναγνώρισης, να παραλάβουν την τιµη-
τική τους πλακέτα, µε αντίτιµο κάποιες φορές 
οδυνηρό για το µέλλον του τόπου. Οµως το 
«αφελές» τµήµα του λαού, εντυπωσιαζόµενο από 
τα επιφαινόµενα και µόνο, εκστασιάζεται, παρα-
ληρεί και µεταφέρει τον ενθουσιασµό του στον 
περίγυρο. 

Είδες ο τάδε; Βραβεύθηκε! Αυτό σηµαίνει 
ότι στο εξωτερικό έχουν εκτιµήσει την προσφορά 
και το έργο του! 

Ολα αυτά βεβαίως µέχρι να έλθει η στιγµή 
της αποκαθήλωσης, οπότε όλα έχουν πάει στράφι 
και όλα βεβαίως ξεχνιούνται. Ή µάλλον θυµίζουν 
ιλαροτραγωδία, σκεπτόµενοι πού έχουµε οδηγη-
θεί από τους τιµηµένους και βραβευµένους, µε το 
πλατύ, αστείο τελικά, χαµόγελο και τη σοβαρο-
φάνειά τους.  

Κάπως έτσι είναι και οι επισκέψεις στο 
εξωτερικό, ιδιαίτερα στην Αµερική. Οπως παλιά 
στα χωριά. Αυτός που θα πάει πιο µακριά -ας 
πούµε στην Ουάσινγκτον- θεωρείται πιο επιτυ-
χηµένος από αυτόν που περιορίστηκε στο Παρίσι, 
το Βερολίνο.

Ολα αυτά είναι καλά προετοιµασµένα για 
την προβολή του ταξιδιού, που θεωρείται και 
προβολή της χώρας. Ολοι περιµένουν το αποτέ-
λεσµα της επίσκεψης, που είναι προδιαγεγραµ-
µένο. Η αγωνία όµως πρέπει να υπάρχει και να 
κορυφωθεί στη συνάντηση µε τον πλανητάρχη. 

Αραγε τι θα πει, τι θα γίνει; Θα βοηθήσει 
την Ελλάδα να βγει από την κρίση; (Την οικονο-

µική πάντα, διότι την πολιτισµική, µε 
την ευρεία του όρου έννοια, την έχου-
µε περιθωριοποιήσει.) 

«Οι Αµερικανοί είναι φίλοι µας. 
∆εν θα µας εγκαταλείψουν», λέγεται 
και γράφεται κατά κόρον από την 
πλούσια συνοδεία ανταποκριτών και 
συµβούλων. «Οχι όπως οι Γερµανοί και 
ο Σόιµπλε», προσθέτουν. 

Η Ελλάδα -κατόπιν- ανησυχεί 
για το αν ο πλανητάρχης θα προβεί σε 
δήλωση στήριξης της χώρας. Η αγωνία 
κορυφώνεται. Και να, επιτέλους, «ναι, 
είναι αλήθεια! Στηρίζει την Ελλάδα, 
που δεν αντέχει άλλο τη λιτότητα». 

Επακολουθούν βεβαίως οι διθύραµβοι περί µεγά-
λης επιτυχίας, όπως πιστοποιείται από κυβέρνηση, 
δηµοσιογράφους και λοιπούς σχολιαστές που 
έχουν βαλθεί να µας τρελάνουν. 

Θα περάσει ακόµη κάποιος χρόνος µέχρι 
να κοπάσουν οι πανηγυρισµοί και να προσγειω-
θούµε ξανά στη γη της Ελλάδας. Επιστροφή στην 
πραγµατικότητα δηλαδή…

Η Ελλάδα, ανίσχυρη όπως την κατάντησαν, 
δίνει γην και ύδωρ στους αφέντες προκειµένου 
να αποσπάσει µία δήλωση συµπαράστασης, η 
οποία ούτως ή άλλως θα δινόταν. Αυτός ήταν και 
ο σκοπός του ταξιδιού. Ωιµέ!

Η διαφορά του τότε µε το σήµερα είναι 
ότι τότε δικαιολογούνταν η αφέλεια, υπήρχε όµως 
και το φιλότιµο. Τώρα όµως;

*Ο κ. ∆ηµήτριος Χ. Παξινός είναι πρόεδρος
 του ∆ικηγορικού Συλλόγου Αθηνών

«Η πρώτη 
φορά 
µπορεί να 
είναι τυχαία.
Η δεύτερη 
φορά 
µπορεί να 
είναι 
σύµπτωση.
Η τρίτη 
φορά είναι 
εχθρική 
ενέργεια» 

Iαν 
Φλέµινγκ,

Αγγλος 
συγγραφέας

Χριστόδουλος Ι. Στεφανάδης*

To  «συνταγµατικό τόξο» και οι Τούρκοι πάνω από το Αιγαίο

ΓΝΩΜΗ
∆ηµήτριος Χ. Παξινός*

«Ταξίδια µακρινά για την Ουάσινγκτον....»

ΓΝΩΜΗ

v.apostolou@hotmail.com

www.stefanadis.gr

Ενάτη Κυριακή του Ματθαίου σήµερα, 
αγαπητοί, και είναι συνέχεια το Ευαγ-
γέλιο της προηγούµενης Κυριακής. Ο 
Χριστός, αφού έκαµε το θαύµα του 
χορτασµού των πεντακισχιλίων, εκεί 
στην έρηµο, και αφού ανάγκασε τους 
Μαθητάς να περάσουν αντίπερα, να 
’ρθουν στο άλλο µέρος της λίµνης Γεν-
νησαρέτ, στη Γαλιλαία δηλαδή, στη 
Γεννησαρέτ που ήταν και πόλις, απέλυ-
σε τους όχλους που ήθελαν να Τον κάνουν 
βασιλέα άκαιρα και κατά τρόπο παρερ-
µηνευµένο, ανέβηκε στο βουνό και 
προσευχότανε. Κι ήτανε βράδυ κι ήταν 
µόνος εκεί ο Κύριος. Τι ωραίο κανείς να 
’ναι σε ησυχία και να προσεύχεται, ν’ 
απολαµβάνει τον Κύριό του, τη Χάρη 
Του, την ευλογία Του, την παρουσία και 
την ευχή Του!

Οι Απόστολοι, όµως, ήσαν µέσα 
στη θάλασσα, κάπου εκεί στη µέση. Και 

ξεσηκώθηκε τρικυµία και θύελλα. Και 
τα έχασαν, φοβήθηκαν. Νόµισαν πως 
τελειώνουν τα πάντα. Κι ο Ιησούς δεν 
ήτο µαζί τους. Ητο µαζί τους, αλλά δεν 
εφαίνετο, όπως και σε µας συµβαίνει 
αυτό. Νοµίζουµε ότι δεν έχουµε κανέναν, 
ότι δεν µας υποστηρίζει κανένας, κι όµως 
ο Ιησούς είναι µαζί µας όλες τις ηµέρες 
της ζωής µας, καθώς και η Παναγιά και 
οι άγιοι.

Και Κείνος τότε στα ξηµερώµα-
τα, τρεις µε έξι το πρωί, «την τελευταία 
φυλακή της νυκτός», όπως έλεγαν τότε, 
έφυγε από το όρος, κατέβηκε στην 
παραλία και άρχισε να περπατά επάνω 
στα κύµατα σαν να ήταν ξηρά, ο Λυτρω-
τής του κόσµου, ο Θεάνθρωπος Κύριος, 
ο Παντοκράτωρ και Παντοδύναµος. Κι 
έφτασε κοντά στο καράβι, το τρικυµι-
σµένο καράβι, στις τρικυµισµένες ψυχές 
των Αποστόλων και των υπολοίπων. Και 

µόλις εκείνοι Τον είδαν, τα χρειάστηκαν, 
φοβήθηκαν. Είπαν πως είναι φάντασµα, 
ή σκέφτηκαν πως τάχα οι όχλοι σκότωσαν 
τον Χριστό θέλοντας να Τον κάνουν 
βασιλέα και, µη δεχόµενος Εκείνος, τι 
έκαµαν; Σου λέει: «Τον σκότωσαν και 
είναι το φάντασµά Του». Και έκραξαν 
από τον φόβο.

Και ο Ιησούς τότε, αφού δοκι-
µάστηκαν και µε τα κύµατα και µε την 
τρικυµία, αλλά και µε την παρουσία Του 
κατ’ αυτόν τον τρόπο, τους είπε: «Εχετε 
θάρρος, µη φοβάστε. Εγώ είµαι».

Οταν τ’ άκουσε αυτά ο αυθόρ-
µητος Πέτρος, Του λέει: «Αν είσαι Συ, 
διάταξέ µε να ’ρθω πάνω στη θάλασσα, 
να περπατήσω και να ’ρθω κοντά Σου». 
Κι ο Κύριος του λέει: «Ελα». Και κείνος 
κατέβηκε. Και µε την πίστη αυτή που 
είχε στον Κύριο πατούσε πάνω στη 
θάλασσα σαν σε ξηρά και προχωρούσε. 

Οταν είδε όµως τον άνεµο ορµητικό, 
φοβήθηκε. Κι ενώ νίκησε τα νερά, δεν 
νίκησε τον άνεµο. Τότε τα ’χασε και τα 
δυο. Αρχισε να καταποντίζεται και φώ-
ναξε τον Ιησού, τον Κύριο, τον Επιστάτη, 
να τον φροντίσει. Κι ο Κύριος, χωρίς να 
καταπαύσει την τρικυµία, τον πιάνει από 
το χέρι και του λέει: «Ολιγόπιστε, γιατί 
εδίστασες; Αφού πατούσες στα νερά 
σαν σε ξηρά, τι φοβήθηκες τον άνεµο;». 
Καµιά φορά νικάµε στα µεγάλα και χά-
νουµε στα µικρά. Και τον πήρε, λοιπόν, 
από το χέρι και ανέβηκαν στο πλοίο, και 
εκόπασεν ο άνεµος, και ησύχασε η 
θάλασσα. Κι έγινε γαλήνη µεγάλη. Και 
όλοι ήλθαν και Τον προσκύνησαν και 
είπαν πως είναι στ’ αλήθεια ο Υιός του 
Θεού. Και βγήκαν στην ξηρά, στην πόλη 
της Γεννησαρέτ.

Τι βλέπουµε εδώ; Τον Κύριο να 
περπατάει µαζί µας στης ζωής τα κύµα-

τα και τις τρικυµίες. Κι όσο εµείς έχουµε 
το βλέµµα µας προς Εκείνον, τα µάτια 
της ψυχής και της πίστεως προς Εκείνον, 
δεν βουλιάζουµε. Οταν όµως αφήσουµε 
αυτό το όραµα, αυτή την προσήλωση 
και αυτή την πίστη, και κοιτάξουµε τις 
δυσκολίες της ζωής και της θάλασσας 
του βίου, και φοβηθούµε τους αγέρες 
της ιστορίας και του κακού, τότε βυθι-
ζόµεθα. Αλλά και πάλι είναι κοντά µας ο 
Χριστός, ο οποίος µας αρπάζει µε το 
κραταιό χέρι Του. Και ποιος µπορεί να 
µας πάρει απ’ αυτό, όταν Εκείνος µας 
αρπάζει και µας κρατεί και µας βγάζει 
πέρα στην άλλη όχθη, στην κάθε όχθη 
της ζωής, αλλά και στην αιώνια όχθη, 
όταν έλθει η ώρα και µας πάρει κοντά 
στη Βασιλεία Του; Γι’ αυτό ας Του έχου-
µε εµπιστοσύνη, ας Του έχουµε αγάπη, 
ας είµεθα όσο µπορούµε κοντά Του - θα 
κερδίζουµε πάντοτε.

ΑΓΓΙΓΜΑΤΑ ΨΥΧΗΣ
 Του αρχιµανδρίτη Ανανία Κουστένη
-Το Κήρυγµα της Κυριακής 

Ο Χριστός: προστάτης µας στις τρικυµίες της ζωής

Πάντα ρόλο 
έπαιζε και 
παίζει το 
επικοινωνιακό 
παιχνίδι, το 
οποίο 
προτιµάται 
από την 
ουσία, την 
οποία και 
επικαλούνται





ΤΑ ΥΠΕΡ, ΤΑ ΚΑΤΑ ΚΑΙ Η ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΤΟΥ ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΜΟΥ

κυριακή-πρώτο θέµα

25.08.1356

Μετά και την αποχώρηση του Γιώργου Βαρδινογιάννη 
από το ∆.Σ. της εταιρείας, κι ενώ -κατά τα άλλα- προχωρά 
κανονικά η αύξηση µετοχικού κεφαλαίου, η κατάσταση 
εν όψει της νέας τηλεοπτικής σεζόν δείχνει οριακή και το 
ερώτηµα προβάλλει αβίαστα: θα αντέξει το MEGA στις 
πάσης φύσεως πιέσεις που για πρώτη φορά τού 
ασκούνται από παντού, θα καταφέρει να αντιδράσει ή 
µήπως ήρθε η ώρα να χάσει τα πρωτεία - και ό,τι άλλο 
αυτά συνεπάγονται;
Κοινώς, θα παραµείνουν σε ισχύ και στη συνείδηση του 
κόσµου σλόγκαν τύπου «MEGA mou» ή θα είναι η 
προσεχής σεζόν µια περίοδος ολικής ανατροπής του 
κυρίαρχου παίκτη της τηλεοπτικής αγοράς; Τα δεδοµένα 
όπως έχουν διαµορφωθεί µέχρι σήµερα µπορούν να 
οδηγήσουν σε ορισµένα χρήσιµα, πρώτα συµπεράσµατα. 

Η ενηµέρωση
Τα οικονοµικά ζητήµατα µπορεί να παίζουν τον πλέον 
καθοριστικό ρόλο στις εξελίξεις στο εσωτερικό του 
MEGA, όµως αυτό που θα εισπράξει τελικά το κοινό είναι 
το πρόγραµµα. Και στον τοµέα του προγράµµατος το 
πρώτο εύλογο συµπέρασµα είναι ότι ακόµα και οι 
πρόσφατες αισθητές απώλειες δεν αποτελούν τον κύριο 
λόγο ανησυχίας για τα στελέχη του σταθµού.
Η κεντρική µάχη και το µεγάλο στοίχηµα για το MEGA 

αφορά την ενηµέρωση, έναν χώρο που παραδοσιακά του 
ανήκει (παρά την έντονη αµφισβήτηση που υφίσταται τα 
τελευταία χρόνια), αλλά πλέον δείχνει ως το πιο 
απρόβλεπτο πεδίο µάχης της επόµενης σεζόν.
Το Mεγάλο Κανάλι µπορεί να υποδέχεται τη νέα περίοδο 
µε την άνεση που του έδωσε η για έβδοµη συνεχή σεζόν 
κυριαρχία του στις τηλεθεάσεις των κεντρικών δελτίων 
ειδήσεων. Η περίοδος 2012-2013 βρήκε ξανά τις ειδήσεις 
του στην κορυφή των µετρήσεων στο σύνολο του 
τηλεοπτικού κοινού µε µέσο όρο 24,9% και διαφορά 5 
ποσοστιαίων µονάδων από τον δεύτερο, όµως στα 
νεανικά κοινά (15-44) βλέπει συνήθως την πλάτη δύο και 
τριών ανταγωνιστών του, µε τα ποσοστά του να 
µειώνονται ιδίως τους τελευταίους µήνες µέχρι και κατά 
10 ποσοστιαίες µονάδες σε σχέση µε τα αντίστοιχα στο 
σύνολο του κοινού. 
Το καµπανάκι είχε χτυπήσει από καιρό, το πρόβληµα 
είναι φανερό και προϋπήρχε. Οι ειδήσεις του MEGA 
παραµένουν στην κορυφή της τηλεθέασης, όµως τα 
δυναµικά κοινά δεν τις προτιµούν και τις αµφισβητούν 
εντόνως. Το καινούριο στοιχείο που φέρνει η επόµενη 
σεζόν είναι η δυναµική ενίσχυση του ανταγωνισµού, 
στον οποίο µπαίνουν µε αξιώσεις πολύ περισσότεροι 
παίκτες.
Πρώτη, ουσιαστικά νέα, εµφάνιση στη σκακιέρα των 

8 µ.µ. αυτή του STAR, που επιχειρεί στροφή 180 
µοιρών διεκδικώντας δυναµική και παρεµβατική θέση 
στην ενηµέρωση των τηλεθεατών - µε ό,τι αυτή 
συνεπάγεται. Το STAR επιστρατεύει σοβαρά «όπλα», 
µε τον Νίκο Χατζηνικολάου ως σχολιαστή και τη 
Μάρα Ζαχαρέα στην παρουσίαση του κεντρικού 
δελτίου. Κύριος στόχος; Το κοινό του MEGA, από όπου 
θα επιδιώξει να αντλήσει τηλεθεατές. Το ίδιο βεβαίως 
σκοπεύει να κάνει και ο ΣΚΑΪ, µε νέο διευθυντή 
ειδήσεων τον Σταµάτη Μαλέλη, άνθρωπο που ξέρει 
καλά να αξιοποιεί τις συνθήκες της αγοράς και τις 
ανάγκες του κοινού, ενώ υπάρχει πάντα και ο ALPHA 
µε την αυξανόµενη δυναµική στις ειδήσεις, ή η 
σταθερή δύναµη του ΑΝΤ1.
Ολοι, ιδίως οι νέοι παίκτες, αποσκοπούν στο κοινό του 
πρώτου MEGA, που δείχνει ωστόσο να παρακολουθεί 
απαθώς τις κινήσεις του ανταγωνισµού. Μέχρι στιγµής 
τουλάχιστον, σε ό,τι αφορά τις ειδήσεις, δεν επιχείρησε 
κάποια αλλαγή, ούτε έδειξε πρόθεση ανανέωσης - 
παραµένει στο γνωστό σχήµα µε την Ολγα Τρέµη και 
κλασικούς σχολιαστές τους Γιάννη Πρετεντέρη, 
Παύλο Τσίµα. Κάτι ανάλογο ισχύει και για τις 
ενηµερωτικές εκποµπές του. Νέα προσθήκη δεν 
υπάρχει στον ορίζοντα, αλλά στα πλάνα είναι να 
συνεχιστούν όλες ως είχαν - στα πλάνα βέβαια ήταν να 
συνεχιστεί και το πρωινό µε Σκορδά - Λιάγκα...
Μένει να φανεί αν η επιλογή της γνωστή συνταγής, µε 
το µικρότερο δυνατό κόστος και µε πίστη στην άποψη 
ότι «οµάδα που κερδίζει δεν αλλάζει», θα δικαιωθεί και 
θα αποδώσει καρπούς στην επερχόµενη µητέρα των 
µαχών, στην οποία το MEGA έχει µάθει να κερδίζει. Κι 
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Τι θα κάνει το Μεγάλο 
Κανάλι για να 

µη χάσει την πρωτιά. 
Τα οικονοµικά προβλήµατα, 

οι αποχωρήσεις 
και οι ήττες στη µάχη 

των εντυπώσεων

― Της Χριστίνας Κατσαντώνη
xkats14@gmail.com

Αν ανατρέξουµε στο παρελθόν, κάθε χρόνο τέτοια εποχή τα δηµοσιεύµατα που σχετίζονται µε το 
MEGA  αναφέρονται σε µεγαλεπήβολα σχέδια, λαµπερά πρόσωπα, σειρές και µεγάλες παραγωγές. 
Φέτος, οποιοδήποτε θέµα αφορά το Μεγάλο Κανάλι συνοδεύεται από φράσεις όπως προβλήµατα, 
απώλειες και αποπληρωµές δανείων, ενώ το σκηνικό των τελευταίων µηνών µπορεί να 
χαρακτηριστεί από µια λέξη: αβεβαιότητα. 

ΑΝΤΕΠΙΘΕΣΗ Το καινούριο χαρτί του 
MEGA είναι η κωµική 

σειρά «Το σπίτι της 
Εµµας», στην οποία 

πρωταγωνιστούν µαζί 
για πρώτη φορά η 

Κάτια ∆ανδουλάκη και 
ο Γιάννης Μπέζος
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αυτή η νίκη -στα κεντρικά δελτία- έχει σταθεί 
παραδοσιακά για τον σταθµό η ναυαρχίδα του - γεγονός 
που καθιστά οδυνηρή την όποια πιθανότητα απώλειας. 

Ικανοποιητικό prime time, 
πρόβληµα στο πρωινό
Στον τοµέα της ψυχαγωγίας, όπως έχουν αυτή τη στιγµή 
τα πράγµατα, το MEGA έχει να καλύψει τη σοβαρή 
απώλεια των κεντρικών παρουσιαστών του πρωινού. Από 
εκεί και πέρα, όµως, δείχνει τουλάχιστον στην ίδια, αν όχι 
σε καλύτερη κατάσταση από πέρσι τέτοιο καιρό - όταν 
π.χ. τέλειωναν οριστικά και πρόωρα οι «Βασιλιάδες», ενώ 
δεν υπήρχε κάποια νέα ελληνική σειρά στο κανάλι, που 
είχε πάντα τα ελληνικά σίριαλ ως σηµαία του 
προγράµµατός του. 
Η σεζόν φέτος θα ξεκινήσει -τέλος Οκτωβρίου ή αρχές 
Νοεµβρίου- µε τρεις ελληνικές σειρές, η µία καινούρια. Η 
πρώτη είναι τα «Κλεµµένα όνειρα» που προορίζονται και 
πάλι για το prime time (αµέσως µετά το κεντρικό δελτίο 
ειδήσεων), όπου την προηγούµενη σεζόν είχαν κερδίσει 
την πρωτιά, σηµειώνοντας ρεκόρ τηλεθέασης. Την ίδια 
εποχή αναµένεται να επιστρέψει και το «Με τα 
παντελόνια κάτω» µε καινούρια επεισόδια, αλλά και το 
καινούριο χαρτί του MEGA , η κωµική σειρά «Το σπίτι της 
Εµµας» (των σεναριογράφων του «50-50» Βασίλη Ρίσβα, 
∆ήµητρας Σακαλή), στην οποία πρωταγωνιστούν µαζί 
για πρώτη φορά η Κάτια ∆ανδουλάκη και ο Γιάννης 
Μπέζος. 
Το prime time του σταθµού για τους πρώτους µήνες της 
νέας σεζόν ολοκληρώνεται µε το απαραίτητο -πια- 
καινούριο τούρκικο, αλλά και µε τη νέα ταξιδιωτική 

εκποµπή µαγειρικής του ∆ηµήτρη Σκαρµούτσου, συν 
άλλες δύο εκποµπές µαγειρικής (το «Dr Cook» και µια 
καινούρια), που µαζί µε το τηλεπαιχνίδι που θα κάνει ο 
∆ηµήτρης Ουγγαρέζος θα ενταχθούν στο πρόγραµµα 
του Σαββατοκύριακου. Αυτά είναι τα σίγουρα, ενώ στα 
πλάνα υπάρχει και η πιθανότητα µιας νέας -ελληνικής- 
παραγωγής σατιρικού περιεχοµένου. 
Από τον επόµενο χρόνο ο σταθµός σχεδιάζει ακόµα µία 
ελληνική κωµική σειρά, αλλά και µια µεγάλη παραγωγή, 
καθώς γίνονται συζητήσεις µε τον Γιώργο Καπουτζίδη 
για την επιστροφή του «Just the 2 of us» ή ένα καινούριο 
σόου. 
Μέχρι εδώ ήταν τα καλά νέα. Το MEGA, δεδοµένων των 
συνθηκών, δείχνει να έχει καλύψει το prime time 
ικανοποιητικά - έως καλύτερα από πέρσι. Από εκεί και 
πέρα, όµως, τα πράγµατα δυσκολεύουν. Ενα ζήτηµα 
αφορά την απογευµατινή ζώνη, που δίνει το lead in στο 
κεντρικό δελτίο ειδήσεων και τα τελευταία χρόνια 
ενίσχυε σταθερά και σηµαντικά τις ειδήσεις του.
Ο σχεδιασµός προβλέπει τη συνέχιση της τουρκικής 
«Φατµαγκιούλ», η οποία είχε κερδίσει το κοινό την 
προηγούµενη σεζόν, όµως τώρα έχει να αντιµετωπίσει 
δυσκολότερο ανταγωνισµό, όπως για παράδειγµα την 
καινούρια ελληνική σειρά του ΑΝΤ1 «Μπρούσκο» µε 
καταξιωµένους συντελεστές και γυρίσµατα σε Κρήτη και 
Κύπρο. 
Η τρίτη ζώνη, που µαζί µε το prime time και το 
απόγευµα καθορίζουν ουσιαστικά το σύνολο της 
τηλεθέασης ενός σταθµού, είναι το πρωινό, όπου έχει 
σχηµατιστεί µια µεγάλη «τρύπα» (διάρκειας τριών ωρών 
και πολλών χορηγών). Η αποχώρηση των Λιάγκα - 

Σκορδά για τον ΑΝΤ1 άφησε το πρωινό του MEGA µε 
µάγειρα (Ακη Πετρετζίκη), αστρολόγο (Βίκυ 
Παγιατάκη) και (συµ)παρουσιαστή τον ∆ηµήτρη 
Ουγγαρέζο. Αναζητούνται πρόσωπα που θα 
στελεχώσουν την οµάδα, αλλά κυρίως ο κεντρικός 
πρωταγωνιστής, που θα µπορέσει να δώσει το κάτι 
διαφορετικό και να γυρίσει την παρτίδα. Κάποιες πρώτες 
κρούσεις σε ηθοποιούς όπως αρχικά ο Γιώργος 
Καπουτζίδης κι αργότερα η Βίκυ Σταυροπούλου 
σκόνταψαν σε αρνήσεις ή δισταγµούς. Οι διερευνητικές 
επαφές µε διάφορα πρόσωπα συνεχίζονται, προέχει 
όµως να ληφθεί η οριστική απόφαση σχετικά µε το τι 
είδους εκποµπή θα είναι το νέο ψυχαγωγικό πρωινό. Αν 
δηλαδή θα κινηθεί σε παραδοσιακά πρότυπα ή θα 
επιχειρήσει κάτι διαφορετικό.
Ανεξαρτήτως της λύσης που θα προκριθεί, όπως έχουν 
αυτή τη στιγµή τα πράγµατα, το MEGA σε σχέση µε 
πέρσι έχει απολέσει, προς όφελος του βασικού 
ανταγωνιστή του, ένα «χαρτί» που του απέδιδε 40άρια 
σε καθηµερινή βάση. Και σε σχέση µε τα τελευταία 
χρόνια κινδυνεύει να χάσει µια ζώνη που ενίσχυε 
σηµαντικά τον καθηµερινό απολογισµό του σε ποσοστά 
τηλεθέασης. 
Εν ολίγοις, η ψυχαγωγία µπορεί να αποδώσει στο MEGA 
τουλάχιστον τα ίδια µε πέρσι στο prime time, όµως θα 
πρέπει επίσης να κατακτηθεί η πρωινή ή τουλάχιστον η 
απογευµατινή ζώνη για να αποφευχθούν σηµαντικές 
απώλειες στην τηλεθέαση. Η ενηµέρωση δείχνει ένα 
ακόµα πιο δύσκολο στοίχηµα για το κανάλι, που όµως 
έχει στην πλευρά του την παράδοση πρωτιάς της 
τελευταίας επταετίας.

Μεγάλο κανάλι, µεγάλες περιπέτειες
Για να υλοποιηθούν τα υπάρχοντα πλάνα στο MEGA το 
κρίσιµο ερώτηµα -κι εδώ µπαίνουµε στα πλέον σοβαρά 
ζητήµατα που απασχολούν τους ανθρώπους του- είναι αν 
το κανάλι µπορέσει να υπερνικήσει τις οικονοµικές 
δυσκολίες, ώστε να εφαρµόσει ανεµπόδιστα τον 
σχεδιασµό του. Περσινά φαινόµενα όπως το πρόωρο 
τέλος του «Master Chef» ή η απεργία των τεχνικών που 
ανάγκασε το πρωινό να βγαίνει εκτός πλατό έκαναν 
ευρέως γνωστές τις οικονοµικές δυσχέρειες που για 
πρώτη φορά το MEGA κλήθηκε να αντιµετωπίσει σε 
αυτόν τον βαθµό. 
Την προηγούµενη περίοδο οι δυσκολίες δεν του 
στέρησαν την πρωτιά, όµως το θέµα είναι αν θα αντέξει 
και φέτος που η κατάσταση δείχνει πιο έκρυθµη από 
ποτέ, οι υποχρεώσεις του είναι αυξηµένες, το λειτουργικό 
κόστος του πρέπει να µειωθεί περίπου κατά το 1/3 και τα 
προβλήµατα δεν λείπουν ούτε από το ιδιοκτησιακό 
καθεστώς του. Την περασµένη Τρίτη η ιδιοκτήτρια 
εταιρεία του MEGA ανακοίνωσε ότι προχωρά σε αύξηση 
µετοχικού κεφαλαίου, προκειµένου να µπορέσει να 
καλύψει τρέχουσες υποχρεώσεις της. Μία µέρα µετά, η 
ανακοίνωση της αποχώρησης του Γιώργου 
Βαρδινογιάννη από το ∆.Σ. προκάλεσε συζητήσεις και 
ερωτήµατα - ακόµα και σχετικά µε το αν θα συµµετάσχει 
στην επικείµενη αύξηση µετοχικού κεφαλαίου.
Από την πλευρά Βαρδινογιάννη, η αποχώρηση από το 
∆.Σ. ερµηνεύεται ως µια τυπική διαδικασία που δεν 
σηµαίνει κάτι ουσιαστικό, πόσο µάλλον από τη στιγµή 
που στη θέση του αντικαταστάτη ορίστηκε ο πρώην 
πρόεδρος και διευθύνων σύµβουλος της Τηλέτυπος Α.Ε. 
Αντώνης Θεοχάρης. Από την πλευρά τους, αναλυτές των 
media συνέδεσαν την αποχώρηση Βαρδινογιάννη από το 
∆.Σ. του MEGA µε την ανανέωση του STAR και τη 
δυναµική δραστηριοποίησή του στις ειδήσεις, γεγονός 
που από τη στιγµή που ανακοινώθηκε προκάλεσε τριβές 
µεταξύ των τριών κύριων µετόχων του σταθµού. 
Κάπως έτσι βρίσκει το ξεκίνηµα της νέας σεζόν το MEGA, 
το οποίο έχει καταφέρει εδώ και χρόνια να εντυπωθεί 
στη συνείδηση του κοινού ως το MEGAλο κανάλι, µεγάλο 
σε παραγωγές και τηλεθεατές, µεγάλο σε εποχές 
ευηµερίας και περιόδους κρίσης, µια µεγάλη και σταθερά 
κυρίαρχη δύναµη στην τηλεόραση. Σήµερα, στην πλέον 
δύσκολη στιγµή της ιστορίας του, κι ενώ δέχεται 
ασφυκτικές πιέσεις από παντού, καλείται να αποδείξει 
ότι όσες απώλειες κι αν υφίσταται έχει τον τρόπο να 
διατηρήσει τον τίτλο και το στίγµα του και να παραµείνει 
MEGA.
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Φτιάχτηκα µε τον Τζάνγκο Τζάµπο, αυτή την 
αρκετά πρωτότυπη αλλά δραµατικά εκτελε-
σµένη διαφήµιση του Τζάµπο, όπου, µε βάση 
την ταινία του ΠΑΜΜΕΓΙΣΤΟΥ κατ’ εµέ Κου-
έντιν Ταραντίνο για τον απελευθερωµένο πι-
στολέρο negro, κάνανε τη σχετική «ντρίµπλα» 
όσον αφορά στο πώς πυροβολούν τις τιµές και 
τα σχετικά… Ξέρετε τώρα… Αυτό ποσώς µε 
ενδιαφέρει, όµως µου κόλλησε ο Τζάνγκο Τζά-
µπα σαν τραγουδάκι και µετά στο ήδη διπλο-
ψηµένο µου µυαλό, βοηθούσης και της αυγου-
στιάτικης πανσελήνου, νόµισα ότι είδα µπροστά 
µου τον… ΤΖΑΝΓΚΟ των Media. ✖✖✖ Να έρχε-
ται καβάλα σ’ ένα άσπρο ή µαύρο άτι, σόρι, ΚΑ-
ΛΑΜΙ για να 'ναι κάπως αξιοσέβαστος στον χώρο 
µας και να απελευθερώνει τους σύγχρονους 
ΣΚΛΑΒΟΥΣ των Μέσων Ενηµέρωσης που αλυ-
σοδεµένοι µεταξύ ανεργίας και βασικού κάνουν 
ΟΥΡΕΣ για µια κωλοδουλειά σε µπλογκ ή σε σάιτ. 
✖✖✖ Προσωπικά, ως δηµοσιογράφος µε τριάντα 
ΚΑΙ χρόνια στο κουρµπέτι, νιώθω ντροπή και 
απελπισία µε τα δεκάδες βιογραφικά που λαµ-
βάνουµε κάθε µέρα όχι µόνο από καινούριους 
µε εκατό διδακτορικά, αλλά και από παλιούς 
συναδέλφους εγνωσµένης πείρας και ικανοτή-

των, από εφηµεριδάδες µέχρι αρχισυντάκτες κεντρικών δελτίων της TV, 
οι οποίοι βάζουν µέσο ακόµα και… για τη ΝΕΡΙΤ… ΟΧΙ, ΝΕΡΙΤ δεν είναι 
κάτι σαν… την ΕΥ∆ΑΠ όπως κατ’ αρχάς δικαίως ακούγεται, είναι η ∆.Τ., 
δηλαδή η ∆ηµόσια Τηλεόραση, η πρώην κρατική, η Αγία Παρασκευή, 
καλέ, µ’ όλες τις ΕΡΤ της, προστάτης κάθε αδικηµένου και παραπεταµένου. 
✖✖✖ Μας φτάνουν δηλαδή στο σηµείο, βλέποντας όλες αυτές τις προσωπι-
κές τραγωδίες φίλων και παλιών γνωστών του κλάδου να συσσωρεύονται, 
να πούµε… «άνοιξέ την την τιµηµένη, να φάνε ψωµάκι ακόµη και οι “βολε-
µένοι”». ✖✖✖ ∆ιότι το «βολεµένος» πια είναι όρος σχετικός. Ενας φίλος που 
'χε πάει στο Ταµείο, το ασφαλιστικό εννοώ, να πάρει κάτι απ’ τα ψιλά που 
ακόµη δίνει, χρειάστηκε να απολογηθεί σε µια συνταξιούχο για το γεγονός 
ότι και αυτός και η σύζυγός του έχουν ακόµη δουλειά! (Μεταξύ µας; Εχει 
δουλειά βασικά ΧΑΡΗ στη σύζυγό του, η οποία µας έχει προειδοποιήσει 
πως, αν επιστρέψει σπίτι του χωρίς στενή συζυγική παρακολούθηση θα 
καταστρέψει τα παιδιά µε τα δώρα και τα γλυκά! Αχ, απίθανοι, αγιάτρευ-
τοι και ανήµποροι µπαµπάδες…) ✖✖✖ Και επειδή µας λένε για ανεργίες 
και τα σχετικά, παρακαλώ τον κύριο υπουργό Εθν. Οικονοµίας, Εργασίας, 
Οικονοµικών κ.λπ., κ.λπ. να δώσει βάση σε µια µικρή ιστορία που έχω να του 
πω. Πως το ΣΥΣΤΗΜΑ ΤΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ αδιαφορεί ΤΕΛΕΙΩΣ όχι µόνο για 
την ανάπτυξη αλλά για την ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗ, την ανεργία δηλαδή, και το µόνο 
που το νοιάζει είναι να εισπράξει ΣΤΑ τυφλά λεφτά-λεφτά-λεφτά! Κι ας 
µείνουν όλοι χωρίς δουλειά αν κλείσουν τα µιντιακά µικροµάγαζα επειδή 
δεν τους παρέχεται ούτε η προβλεπόµενη από τον νόµο διευκόλυνση σε 
δόσεις! Τι; Α… είναι και δηµοσιογράφοι; Τότε να µείνουν άνεργοι µια ώρα 
αρχύτερα, φαίνεται να 'ναι η νοοτροπία που επικρατεί στους τσαντισµένους 
δηµόσιους υπαλλήλους, που όποιον βρουν µπροστά τους τον πετσοκόβουν 

λες κι αυτός τους έφαγε τα επιδόµατα και 
όχι η Τρόικα µε τους γερµανοτσολιάδες της. 
✖✖✖ Περνάνε από ένα ΜΜΕ και για Χ,Ψ, 
Ω λόγους του βάζουν ένα πρόστιµο από 
500.000 έως 1.500.000 ευρώ «µε το έτσι 
θέλω» στην κυριολεξία, αλλά αυτό, τέλος 
πάντων, το αφήνουµε στην άκρη. ΠΑΣ ΚΑΙ 
ΤΟΥΣ ΛΕΣ, δώστε µας τουλάχιστον τις 48 
δόσεις που δίνετε στους πάντες, και τις… 
εκατό, διακόσιες ή χίλιες που παρέχονται 
σιωπηλά σε «µεγαλοκαρχαρίες» ώστε να 
µπορούµε και να πληρώνουµε την Εφορία, 
αλλά ΚΑΙ τους µισθούς συγχρόνως προ-
κειµένου να κρατήσουµε το σάιτ, την 
εφηµερίδα ή µια τηλεοπτική παραγωγή 
εν ζωή. ΤΙ ΠΙΟ ΛΟΓΙΚΟ; Τους παρακαλάς 
δηλαδή ΝΑ Σ’ ΑΦΗΣΟΥΝ ΝΑ ΖΗΣΕΙΣ ΠΡΟ-
ΚΕΙΜΕΝΟΥ ΝΑ ΤΟΥΣ ΠΛΗΡΩΝΕΙΣ ΤΟΥΣ 
ΦΟΡΟΥΣ, ΑΛΛΑ ΝΑ 'ΧΕΙ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΟΥΛΕΙΑ 
ΤΟΥ Ο ΚΟΣΜΟΣ!... Σας φαίνεται λογικό; 
Αµ δε! Λες και τους σκότωσες τη µάνα και 
τον πατέρα, σου κόβουν τις δόσεις σε 12 
ή σε 18, αντί για 48, που πάει να πει ότι 

πρακτικά δεν σου αφήνουν άλλη επιλογή απ’ το να βάλεις ΛΟΥΚΕΤΟ στο 
όποιο µιντιάκι έχεις. ✖✖✖ Ετυχα µπροστά σε δικαστήριο όπου ζητήθηκε 
µια παράταση 20 ηµερών για προκαταβολή φόρου, γιατί ερχόταν την ίδια 
εβδοµάδα το δώρο του Πάσχα, ή του καλοκαιριού σε µια άλλη περίπτωση. 
ΜΗ∆ΕΝ κατανόηση από δικαστήρια και εφορίες! «Να τα ξέρατε αυτά άπαξ 
κι είσαστε επιχειρηµατίες!», ήταν η επιτιµητική απάντησή του. Σου ’κανε 
και µάθηµα δηλαδή ο οιοσδήποτε αξιωµατούχος που δεν είχε βγει ποτέ στη 
ζωή του στην αγορά να δει πώς κερδίζεται το ψωµί ευρώ µε το ευρώ! ✖✖✖ 
Κάποιοι ζουν µε την ψευδαίσθηση ότι τα λεφτά έρχονται απ’ την Ε.Ε., άρα 
δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα και οι ιδιωτικά απασχολούµενοι είναι κάτι 
περίεργοι τύπου που… ταλαιπωρούν το κράτος και ΤΙΣ ∆ΗΜΟΣΙΕΣ υπη-
ρεσίες µε τις αιτήσεις τους και τις ουρές που κάνουν για να καταβάλουν 
φόρους. Συγγνώµη για την ενόχληση κιόλας!  ✖✖✖ Ε, λοιπόν, ΚΥΡΙΟΙ 
ΥΠΟΥΡΓΟΙ, ΑΝ ΟΝΤΩΣ ΕΝ∆ΙΑΦΕΡΕΣΤΕ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΕΡΓΙΑ, ελάτε να σας 
πούµε από πρώτο χέρι τις ιστορίες που ζούµε και ακούµε. Το ξαναλέω: ΤΟΥΣ 
ΠΑΡΑΚΑΛΑΣ ΝΑ Σ’ ΑΦΗΣΟΥΝ ΝΑ ΕΠΙΒΙΩΣΕΙΣ ΓΙΑ ΝΑ ΠΛΗΡΩΝΕΙΣ ΚΑΙ 
ΦΟΡΟΥΣ ΚΑΙ ΜΙΣΘΟΥΣ κι ενώ είναι απλώς ένα θέµα µερικών δόσεων πα-
ραπάνω (τη δόση µου, ΤΗ ∆ΟΣΗ ΜΟΥ, γίναµε… τζάνκις των δόσεων στην 
Εφορία), πολλοί ∆ΗΜΟΣΙΟΙ ΛΕΙΤΟΥΡΓΟΙ προτιµούν να κλείσει ένα µαγαζί, 

να µείνουν άνεργοι οι δηµοσιογράφοι και -ει δυνατόν- να βρεθεί µε χειρο-
πέδες ο οιοσδήποτε ιδιοκτήτης αντί να τους βοηθήσουν να επιβιώσουν και, 
ει δυνατόν, να ορθοποδήσουν! ✖✖✖ Κι όλα αυτά… «µε τον νόµο». Α, βέβαια, 
όπου ο νόµος βολεύει τον επικαλούνται και όποτε τους είναι εµπόδιο 
απλώς τον αλλάζουν προς το αναδροµικότερο και το αντισυνταγµατικό-
τερο. ✖✖✖ Κι αλήθεια, θέλω να ρωτήσω τους κυρίους ΣΥΝΑΡΜΟ∆ΙΟΥΣ 
ΥΠΟΥΡΓΟΥΣ, θέλουν ή δεν θέλουν να µάθουν τι ΠΡΑΚΤΙΚΟ αποτέλεσµα 
έχουν οι αυστηροί νόµοι, οι εγκύκλιοι, οι ρυθµίσεις και οι διάφοροι φετφάδες 
που εκδίδουν κάθε εβδοµάδα ελαφρά τη καρδία και σε πλήρη άγνοια για τις 
επιπτώσεις που έχουν; Αν θέλουν να έρθουν εδώ να τους εξηγήσουµε µε 
χαρτί και µε µολύβι γιατί είναι ΠΟΛΥ εύκολο να ΦΑΛΙΡΙΣΕΙΣ µια επιχείρηση 
και πολλαπλάσια δύσκολο να την ανοίξεις. ✖✖✖ Μιλάω βέβαια για τον χώρο 
των media, αλλά αυτό ισχύει γενικότερα απ’ άκρου εις άκρον της ελληνι-
κής οικονοµίας -και µετά απορούµε πώς ανεβαίνει η ανεργία. Μα όταν 
στο δίληµµα «λιγότεροι φόροι ή έστω περισσότερες δόσεις και οικονοµι-
κή ανάπτυξη συν απασχόληση» έχουν να αντιτάξουν µόνο την κρατική 
µπαχαλοµαγκιά τού κατάσχεση - ποινικοποίηση - δήµευση και δεν ξέρω 
γω τι άλλο, συλλαµβάνει το µυαλό τους ότι εκτός απ’ τον ιδιοκτήτη «επι-
χειρηµατία» που χαίρονται να τιµωρούν µένουν συγχρόνως άνεργοι και 
οι εργαζόµενοι σε αυτό το Μέσο; Κι όλα αυτά για να µη δώσουν πέντε 
δόσεις παραπάνω, ή καµιά παράταση, λες κι ολόκληρο το Ελληνικό ∆η-
µόσιο δεν είναι αυτό που σώζεται αποκλειστικά από αναβολές επί ανα-
βολών και νέα προγράµµατα επί προγραµµάτων από την Ευρωπαϊκή 
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ΑΝΕΡΓΩΝ ∆ΗΜΟ ΣΙΟΓΡΑΦΩΝ;

Αν έχουν την καλοσύνη οι αρµόδιοι υπουργοί επί όλων των οι κονοµικών, ας διαβάσουν το πώς οι υπηρεσίες τους
προτιµούν να κλείνουν τα media παρά να λειτουργούν και να πλη  ρώνουν και τους εργαζοµένους και τους φόρους τους

Προπονείται για το 
ενδεχόµενο 

αναγκαστικής 
µεταγραφής στην 
καινούρια ΝΕΡΙΤ;

Τύφλα να ’χει 
ο Κακλαµανάκης! 

Κι εµείς τις ίδιες αντιδράσεις έχουµε (1, 2, 3), Πόπη, 
όταν βλέπουµε τη συγκεκριµένη σου όψη!

1

2

3



Ενωση. Λυπάµαι, αλλά έτσι που το πάνε στο τέλος δεν θα ’χει ΣΩΤΗΡΙΑ 
ΓΙΑ ΚΑΝΕΝΑΝ και θα µακραίνουν σαν το Τζάµπο ΤΖΑΝΓΚΟ οι ουρές των 
ηµιαπασχολούµενων ή ανέργων και άφραγκων πρώην «λειτουργών του 
Τύπου», που θα εξαναγκαστούν, προκειµένου να επιβιώσουν, σε ακόµη 
µεγαλύτερες κωλοτούµπες στους πολιτικούς και στα συστήµατά τους, 
ΜΠΑΣ ΚΑΙ, λέµε ΜΠΑΣ ΚΑΙ, καταφέρουν να τρυπώσουν κάπου και να 
επιβιώσουν… ✖✖✖ Είναι τόσο εφιαλτικά ΟΜΠΒΙΟΥΣ αυτό που γίνεται ώστε 
στο τέλος αναρωτιέσαι «µπας και τα αφήνουν να συµβεί… καλού-κακού;». 
✖✖✖ Μπας και τους βολεύει τελικά να ΜΗΝ ΥΠΑΡΧΟΥΝ MEDIA, πέρα απ’ 
τα εντελώς περιθωριακά που τα βολεύουν µε… επιεικώς «µυστήριους» 
τρόπους ή τα ΠΟΛΥ ΜΕΓΑΛΑ της ∆ιαπλοκής που, απ’ ό,τι βλέπουµε, εξα-
κολουθεί να 'χει τον τρόπο της και να κάνει τα «κουµάντα» της; Συγγνώµη, 
αλλά ΕΝ∆ΙΑΜΕΣΗ ΕΞΗΓΗΣΗ δεν φαίνεται να υπάρχει. Είτε πρόκειται για 
αφάνταστη ασχετοσύνη και καταλυτική ΑΓΝΟΙΑ είτε για µεθόδευση. ✖✖✖ 
Εκεί έχω καταλήξει και ειλικρινά περιµένω να δω αν θα ενδιαφερθεί κανείς, 
αν όχι για να δώσει κάποια άµεση λύση, αλλά έστω για να ενηµερωθεί ως 
προς το τι συµβαίνει και γιατί στον χώρο των Μέσων. ✖✖✖ Το κωµικοτρα-
γικό της υπόθεσης είναι πως όλος αυτός ο κλαυθµός και ο οδυρµός που 
συµβαίνει στον πραγµατικό χώρο δουλειάς παραµορφώνεται προς τα έξω 
απ’ τα καµώµατα των καναλιών, που ξαφνικά, για λόγους που µόνο µε την 
πραγµατική οικονοµία, και ειδικά µε τη συγκεκριµένη αγορά, δεν έχουν 
σχέση, άρχισαν πάλι τη ΒΑΒΟΥΡΑ για νέους ειδησεογραφικούς κολοσσούς, 
για καταιγισµό εκποµπών και για άγριο ανταγωνισµό µεταγραφών ακόµη 

και των πιο… ΑΖΗΤΗΤΩΝ, για να µην πούµε ακόµη και των τηλεοπτικά 
ΑΓΕΝΝΗΤΩΝ, οι οποίοι ξαφνικά άρχισαν και πάλι την κουβέντα για… 
ΚΑΣΕ και κασέρια! ✖✖✖ Μιλάµε, τον περασµένο µήνα ζητούσαν τριτεγγυ-
ητές για να πάρουν… διακοποδάνειο να πάνε Σαββατοκύριακο στην Αίγινα, 
και τώρα… όπως µας ενηµερώνουν, είναι διαθέσιµοι, λέει, και «εξετάζουν 
τις προτάσεις που δέχονται»! ✖✖✖ Και επαναλαµβάνω, δεν µιλάµε µόνο για 
τα ΑΖΗΤΗΤΑ αλλά ακόµη και για τα ΑΓΕΝΝΗΤΑ! Σοβαρευτείτε, παιδιά, 
και µην ανοίγεστε, λέω εγώ, διότι ΑΚΟΜΑ κι αν τα πάρετε για κάποιους 
µήνες, δεν χρειάζεται να το διαφηµίζετε γιατί θα πλακώσουν άπαντες για 
«τράκα», δανεικά και τα σχετικά. Ασε που θα σας έχει υπόψη της και η 
Εφορία, που λέγαµε, για τα περαιτέρω. ✖✖✖ Κι όσο για κάποιες νεο-ντίβες 
που ξαφνικά «την έχουν δει» πέντε Μενεγάκη και δέκα Ζέτες Μακρυπούλιες 
µαζί, θεωρούµε ότι καλά θα κάνουν να συµµαζευτούν και ΝΑ ΜΗΝ ΠΡΟΚΑ-
ΛΟΥΝ! ✖✖✖ Ειδικά αν από προσωπική εµπειρία θυµούνται ότι την όποια 
επιτυχία τους την κατέκτησαν σιγά-σιγά µε τη σεµνότητα και τη νεανική 
δροσιά που είχαν, ενάντια στο τουπέ, στη χλιδοδόξα και στα καπρίτσια 
της παραδοσιακής τηλε-ΘΕΑΣ του παρελθόντος! ✖✖✖ Αυτά δεν υπάρχουν 
πια, κορίτσια, κι ούτε πρόκειται να υπάρξουν, αν µας επιτρέπεται µια πρό-
βλεψη, παρά τους λαγούς και τα πετραχήλια που σας τάζουν οι επιτήδειοι 
διευθυντές Προγράµµατος και επαγγελµατίες ΨΑΡΑ∆ΕΣ ΧΑΝΩΝ! Πώς 
βγαίνουν στο DISCOVERY CHANNEL τα αλιευτικά του «DEADLIEST CATCH» 
και απλώνουν τους «κιούρτους» τους για να µαζέψουν τα ΚΑΒΟΥΡΙΑ του 
Ατλαντικού! Ε, εδώ συµβαίνει το αντίθετο. ΤΑ ΚΑΒΟΥΡΙΑ των καναλιών ψα-
ρεύουν ΧΑΝΟΥΣ, οι οποίοι νοµίζουν, οι κακόµοιροι, ότι βρήκαν τη σεζόν 
που θα θρέψει τα λοιπά έντεκα. Εµείς δεν λέµε… µακάρι να 'ταν έτσι και 
µαζί τους κι εµείς! ✖✖✖ Οµως, αν µας επιτρέπεται να ξέρουµε κάτι για την 
TV, το θέµα δεν είναι το πώς θα µπορέσεις να πάρεις µια εκποµπή, αλλά 
το τι θα κάνεις µε αυτή έτσι και βγει! Γι’ αυτό και οι «παλιοί» έλεγαν πως 
ό,τι είναι να διασφαλίσεις, να κατοχυρώσεις, κι ακόµη καλύτερα να προ-
εισπράξεις, ΚΑΝ’ ΤΟ πριν βγει στον αέρα. ✖✖✖ Ετσι και βγεις, ουδέν λάθος 
αναγνωρίζεται µετά την αποµάκρυνση από το ταµείο. ✖✖✖ Ειδικά άµα το 
Ταµείο είναι ΜΕΙΟΝ προκαταβολικά, αν µε εννοείτε. Αλλο το συµβόλαιο 
κι άλλο η πληρωµή του, για να µην µπερδευόµαστε. ✖✖✖ Κι αν δεν το 
καταλαβαίνετε, ε, τι να πω, ζητήστε διευκρινίσεις από κάτι… παππούδες 
πια, που ακόµη διεκδικούν τα υπογεγραµµένα, συµπεφωνηµένα και δεδου-
λευµένα. ✖✖✖ Στο αγαπηµένο άθληµα του 
κλάδου, ήτοι την ΕΥΛΟΓΙΑ ΤΗΣ ΓΕΝΕΙΑ∆ΟΣ 
ΜΑΣ (προ)καλούµε όλους να µελετήσουν τα 
πρωτοσέλιδα των κυριακάτικων των τελευταί-
ων εβδοµάδων σχετικά µε το µείζον, όπως 
αποδείχθηκε, θέµα των πλειστηριασµένων 
ακινήτων. Πριν από δύο φύλλα είχαµε βγει µε 
τίτλο «∆εν θα πέσουµε για ένα παλιόσπιτο», 
αναφερόµενοι στις αντιδράσεις βουλευτών της 
πλειοψηφίας σχετικά µε το τι µέλλει γενέσθαι. 
✖✖✖ Την προηγούµενη Κυριακή αρθρογραφού-
σαµε «µακριά απ’ τα ακίνητα, εθελοντές ελεγκτές 
της Τρόικας». Καλούσαµε τους αρµόδιους υπουρ-
γούς που 'χουν δικαιολογηµένα για εφιάλτη την 
Τρόικα και τα τεφτέρια της να µη λειτουργήσουν 
σαν τον ανόητο και άκαρδο ελεγκτή του τρόλεϊ 
που έστειλε τον πιτσιρικά στον άλλο κόσµο. 
Προειδοποιούσαµε ότι η ΚΟΚΚΙΝΗ ΓΡΑΜΜΗ 
κάθε Ελληνα περνά απ’ το κατώφλι του σπιτιού 
του και προτείναµε να το πάρουν το θέµα πάνω 
τους οι πολιτικοί αρχηγοί γιατί οι υπουργοί τα 
’χαν κάνει ήδη µπάχαλο µε τα «ναι µεν αλλά». Ε, 
λοιπόν, από τις εξελίξεις µπορείτε να κρίνετε αν 
δικαιώθηκε ή όχι η άποψή µας, κι ας µας έλεγαν 
διάφοροι τεχνοκράτες τα «παλαβά» τους. ✖✖✖ 
ΤΟ ΠΗΡΕ ΠΑΝΩ ΤΟΥ Ο ΣΑΜΑΡΑΣ και ελπίζου-
µε να µείνει έτσι µέχρι το τέλος και να µην πάνε 
να του περάσουν κάτω από τα πόδια διατάξεις 
που θα αλλοιώνουν τη θέληση του πρωθυπουρ-
γού να προστατεύσει τα φτωχά αλλά και τα ΜΕΣΑΙΑ νοικοκυριά. Μακάρι, 
λοιπόν! ✖✖✖ Απ’ την άλλη, δεν είδαµε και πολλά κανάλια ή άλλα Media να 
αναγνωρίζουν ότι η παραίτηση Σταυρίδη απ’ το ΤΑΙΠΕ∆ λόγω της πριβέ 
πτήσης για Κεφαλονιά έγινε µετά το κυριακάτικο δηµοσίευµά µας. ✖✖✖ 
Εµείς θα αναγνωρίσουµε ότι πρωτοέβγαλαν το θέµα από την Παρασκευή 
κάτι τοπικές εφηµερίδες και µπράβο τους, όµως ήταν το «Πρώτο Θέµα» 
που το ανέδειξε σε όλο του το «µεγαλείο»! Η πλάκα είναι ότι κατά βάση ο 
Σταυρίδης είχε ένα ψιλοδίκιο. Αµα είχα κάνει λαµογιά, σου λέει, θα πή-
γαινα βόλτα µε το αεροπλάνο του αγοραστή; Ε, ναι, καθαρός ουρανός 
αστραπές δεν φοβάται, εκτός κι αν είσαι… σε λάθος πτήση! ΟΦΙς

φιλάκια

ΜΗΠΩΣ ΘΕΛΟΥΝ ΕΠΙ ΤΗ∆ΕΣ ΣΤΡΑΤΙΕΣ 
ΑΝΕΡΓΩΝ ∆ΗΜΟ ΣΙΟΓΡΑΦΩΝ;

Αν έχουν την καλοσύνη οι αρµόδιοι υπουργοί επί όλων των οι κονοµικών, ας διαβάσουν το πώς οι υπηρεσίες τους
προτιµούν να κλείνουν τα media παρά να λειτουργούν και να πλη  ρώνουν και τους εργαζοµένους και τους φόρους τους

JUMBO - DJANGO

Απ' τα τρίποντα στα τρίπατα καλάθια

Κάποιος να σπάσει 

τα δεσµά των 

δηµοσιογράφων, αλλά 

και των µικροεκδοτών

Κατερίνα, Αντώνη, ξέρετε ότι φοράµε όλοι τα ίδια γυαλιά 
µε τον Λιάγκα; Κανονίστε...
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Ενα... live 
για δύο κυρίες
●●● Σε φάση πυρετώδους προετοιµασίας για την προσεχή 
τηλεοπτική περίοδο µπαίνουν από αυτή την εβδοµάδα οι 
δηµοσιογράφοι του STAR, καθώς ο σχεδιασµός του νέου κεντρικού 
δελτίου ειδήσεων φτάνει στην τελική ευθεία. Καινούριες αφίξεις 
στο ειδησεογραφικό τµήµα του σταθµού είναι η προερχόµενη 
από την ΕΡΤ πολιτική ρεπόρτερ Αννέτα Καββαδία και ο εξειδικευµένος 
σε θέµατα οικονοµίας Κώστας Στούπας. ●●● Τον δρόµο της 
επιστροφής έχει ήδη πάρει και η Πόπη Τσαπανίδου, η οποία ξεκινά 
από αυτή την εβδοµάδα εντατική προετοιµασία για τη νέα της 
τρίωρη πρωινή εκποµπή στο STAR. Οι πληροφορίες λένε ότι 
στόχος είναι να βγει στον αέρα τη ∆ευτέρα 16/9. ●●● Νωρίτερα, 
την πρώτη εβδοµάδα του Σεπτεµβρίου θα ανοίξουν τη σεζόν οι 
πρωινές ενηµερωτικές εκποµπές του MEGA. Τη ∆ευτέρα 2/9 θα 
κάνουν πρεµιέρα οι ∆ηµήτρης Καµπουράκης, Γιώργος Οικονοµέας 
µε το «Κοινωνία ώρα Mega» και το Σάββατο 7/9 το «Mega 
Σαββατοκύριακο», µε τους Μανώλη Αναγνωστάκη και Ιορδάνη 
Χασαπόπουλο. ●●● Νωρίς-νωρίς (από αύριο) επιστρέφει στον 
ΣΚΑΪ και η -νιόπαντρη- Εύα Αντωνοπούλου, η οποία ξεκινά πάντα 
στη ζώνη του µεσηµεριού την ενηµερωτική εκποµπή «Live». 
Λεπτοµέρεια πρώτη: το όνοµα του Κωνσταντίνου Μπογδάνου 
δεν περιλαµβάνεται στην περιγραφή της εκποµπής (ούτε στο site 
του σταθµού). Λεπτοµέρεια δεύτερη: µέχρι και την προηγούµενη 
τηλεοπτική περίοδο, η εκποµπή λεγόταν «Life» και πλέον 
µετεξελίσσεται σε «Live». Προς τι η αλλαγή; Αγνωστο. Αξίζει 
πάντως να σηµειωθεί ότι η συγκεκριµένη λέξη (live), σύµφωνα 
µε πληροφορίες που έχουν διαρρεύσει, έχει προκριθεί ως µέρος 
του τίτλου της νέας εκποµπής της Πόπης Τσαπανίδου στο STAR… 
●●● Οσο για την απουσία του Κωνσταντίνου Μπογδάνου από το 
µεσηµεριανό µαγκαζίνο του ΣΚΑΪ, κατά µία άποψη ενισχύει τις 
φήµες ότι πρόκειται να αναλάβει κάτι δικό του στο νέο καθηµερινό 
πρόγραµµα του σταθµού. ●●● Με τον τίτλο «Πρωινή ενηµέρωση» 
έκανε πρεµιέρα την προηγούµενη Τετάρτη η πρώτη «ζωντανή» 
εκποµπή της ∆ηµόσιας Τηλεόρασης µε παρουσιαστές τους –εκ 
της παλιάς ΕΡΤ- δηµοσιογράφους Γιάννη Τρουπή και Οντίν 
Λιναρδάτου. Η εµφάνιση «ζωής» στη ∆.Τ. (που έχει «πήξει» σε 
παλιές ελληνικές ταινίες και ντοκιµαντέρ) δεν συγκίνησε το κοινό, 
όπως δείχνουν τουλάχιστον τα ποσοστά τηλεθέασης. Την πρώτη 
µέρα η εκποµπή συγκέντρωσε 2,7% στο σύνολο και 1% στο κοινό 
15-44, τη δεύτερη έµεινε στα ίδια στο σύνολο, ανεβάζοντας 
ελαφρά τον δείκτη στο νεανικό (1,8%). Κοινώς, πολύ χαµηλή 
απόδοση. ●●● Τα νούµερα αυξήθηκαν κατακόρυφα την πρώτη 
µέρα «ζωντανής» εκποµπής από τη ∆.Τ., όχι όµως το πρωί, αλλά 
το βράδυ, χάρη στην απευθείας µετάδοση του αγώνα του ΠΑΟΚ 
µε τη Σάλκε για τα προκριµατικά του Τσάµπιονς Λιγκ, η οποία 
συγκέντρωσε ποσοστά που στα δυναµικά κοινά ξεπέρασαν το 
30%, κατακτώντας κατά διαστήµατα και την κορυφή στις µετρήσεις 
τηλεθέασης. ●●● Αποδεικνύεται για άλλη µια φορά ότι τα αθλητικά 
γεγονότα παραµένουν στις πρώτες θέσεις της προτίµησης του 
τηλεοπτικού κοινού, ακόµα κι όταν προέρχονται από την άγνωστη 
ακόµα και αµφισβητούµενη ∆.Τ. ●●● Λίγο πριν από την πρώτη 
«ζωντανή» εκποµπή της ∆.Τ., ανακοινώθηκε η απόφαση της EBU 
να διακόψει τη µετάδοση του προγράµµατος που εκπέµπουν οι 
απολυµένοι της ΕΡΤ - µεταδίδεται πια µόνο διαδικτυακά. Την ίδια 
ώρα, οι συνδικαλιστικές ενώσεις (ΠΟΣΠΕΡΤ και ΠΟΕΣΥ) καταγγέλλουν 
«µαύρη» εργασία στη ∆ηµόσια Τηλεόραση, τονίζοντας ότι 
απασχολεί δηµοσιογράφους χωρίς να έχουν υπογράψει συµβάσεις 
εργασίας και χωρίς να τηρείται η εργατική και ασφαλιστική 
νοµοθεσία. Οι πρόεδροι των δύο σωµατείων, µάλιστα, κατέθεσαν 
και σχετική µήνυση στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου. ●●● Και 
ενώ οι καταγγελίες για τη νέα ∆ηµόσια Τηλεόραση συνεχίζονται, 
συγκροτήθηκε σε σώµα το Εποπτικό Συµβούλιο µε πρόεδρο τον 
Θεόδωρο Φορτσάκη και αναπληρωτή τον Ανδρέα Ζούλα. Στις 
πρώτες δηλώσεις του ο κ. Φορτσάκης υπογράµµισε αυτό που 
επαναλαµβάνει σταθερά ο υφυπουργός ∆ηµόσιας Ραδιοτηλεόρασης 
Παντελής Καψής: ότι, δηλαδή, βασικό µέληµα του Συµβουλίου 
είναι η ανεξαρτησία του νέου δηµόσιου τηλεοπτικού φορέα από 
κάθε κυβερνητική παρέµβαση. Εµείς να το πιστέψουµε, αλλά να 
συµπληρώσουµε επίσης ότι ήδη υπάρχουν καταγγελίες για τη 
στελέχωση της νέας ΕΡΤ µε «κουµπάρους», φίλους και γενικότερα 
«ηµετέρους» που χωρίς να πληρούν τις προδιαγραφές 
περιλαµβάνονται στις λίστες µε τα ονόµατα των επικείµενων 
προσλήψεων.

Χριστίνα Κατσαντώνη

Ο Ηλίας Μπαζίνας, δηµιουργός µιας από 
τις πλέον δηµοφιλείς στήλες στην ιστορία 
του αθλητικού Τύπου, έφυγε την περα-
σµένη Πέµπτη σε ηλικία 73 ετών, αφή-
νοντας πίσω ένα κενό οδυνηρό αλλά και 
δυσαναπλήρωτο.

«Οι εταιρείες ελαστικών πουλάνε λά-

στιχα. Εµείς ως εφηµερίδα πουλάµε 
µυαλό», είχε πει σε συνέντευξή του στην 
ΕΡΤ το 2007. Αν και ποτέ δεν υπήρξε 
κλασικός αθλητικός δηµοσιογράφος, 
αρθρογραφούσε για σχεδόν τρεις δεκα-
ετίες στον «Φίλαθλο» και µέχρι το τέλος 
της ζωής του στη «Live Sport». «Λάτρεψα 

Οι προβλέψεις ότι ο τηλεοπτικός 
ανταγωνισµός την προσεχή σεζόν θα έχει 
ιδιαίτερο ενδιαφέρον επιβεβαιώνονται σε 
καθηµερινή βάση. Η επικείµενη 
ανανέωση του STAR στάθηκε η 
αρχή µιας διαδικασίας ντόµινο, 
µε σαφείς επιρροές και στα 
υπόλοιπα κανάλια.
Σε φάση ριζικών αλλαγών -που 
αναµένεται να επηρεάσουν και 
τη φυσιογνωµία του- κινείται ο 
ΣΚΑΪ µετά την έλευση του 
Σταµάτη Μαλέλη. Μια από τις πρώτες κινήσεις 
του ήταν η περαιτέρω αξιοποίηση του 
Γιώργου Αυτιά, ο οποίος θα είναι ο νέος 
παρουσιαστής ειδήσεων του σταθµού (πέραν 

των Σίας Κοσιώνη, Νίκου Ευαγγελάτου και 
Σπύρου Μάλλη). Οπως διέρρευσε την 
Παρασκευή, στον δηµοσιογράφο προτάθηκε 

η παρουσίαση του πρώτου ωριαίου 
δελτίου ειδήσεων της ηµέρας, 
παράλληλα βεβαίως µε την πρωινή 
εκποµπή του, που θα βγαίνει τα 
Σαββατοκύριακα. 
Ο ΣΚΑΪ θέλει να καλύψει το κενό 
που άφησε στην πρωινή ζώνη (10 
µε 1) η αποχώρηση της Πόπης 
Τσαπανίδου, αναθέτοντας σε δύο 

ρεπόρτερ, τους Χρήστο Κούτρα και Γιάννη 
Ντσούνο, την παρουσίαση ενηµερωτικού 
µαγκαζίνο από τις 10 µέχρι τις 12. Για τη 
συνέχεια, προτάθηκε στον Γιώργο Αυτιά να 

αναλάβει την παρουσίαση ενός καινούριου, 
διαφορετικού δελτίου ειδήσεων, το οποίο θα 
είναι φτιαγµένο επάνω του, θα έχει δηλαδή 
έντονα κοινωνικό χαρακτήρα. Η τελική 
απάντηση του δηµοσιογράφου δεν έχει 
ακόµα δοθεί, όµως οι συζητήσεις των δύο 
πλευρών εξελίσσονται σε θετικό κλίµα.  
Από εκεί και πέρα, µια καινούρια άφιξη στο 
κανάλι έρχεται για να καλύψει το δίωρο 1 µε 3 
µ.µ. Πρόκειται για τη Χριστίνα Λαµπίρη, η 
οποία συµφώνησε να αναλάβει µια δίωρη 
καθηµερινή εκποµπή ποικίλης θεµατολογίας. 
Οι επικείµενες αλλαγές καταδεικνύουν ότι ο 
ΣΚΑΪ θα επιχειρήσει να έρθει πιο κοντά στο 
κοινό, µε ένα νέο µίγµα ενηµέρωσης και 
ψυχαγωγίας µε πιο λαϊκό - κοινωνικό προφίλ.       

Ηλίας Μπαζίνας:

Ο ∆ΙΑΝΟΗΤΗΣ ΠΟΥ 
ΛΑΤΡΕΨΕ ΤΟΝ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟ
Ο δηµοσιογράφος «έφυγε» στα 73 του, αφήνοντας 
πίσω του κείµενα που ταξίδεψαν γενιές και 
γενιές αναγνωστών του αθλητικού Τύπου 

Τα πρωτοσέλιδα άρθρα του στην εφηµερίδα «Φίλαθλος» ήταν ένας 
από τους βασικούς λόγους που είχαν να καµαρώνουν οι αναγνώστες 
των αθλητικών εφηµερίδων. Κείµενα που µιλούσαν για φιλοσοφία, 
τέχνη, µουσική, κινηµατογράφο, όπερα, καµιά φορά και για ποδόσφαιρο.

Ο Γιώργος Αυτιάς στο δελτίο του ΣΚΑΪ
Του προτάθηκε η παρουσίαση του πρώτου δελτίου της ηµέρας. 
Στον ΣΚΑΪ για µεσηµεριανό και η Χριστίνα Λαµπίρη 

― Της Χριστίνας Κατσαντώνη
xkats14@gmail.com

τα σπορ», είχε πει στην ίδια συνέντευξη 
και συνέχισε: «Μου πήρε κάποιες δεκα-
ετίες µέχρι να καταλάβω και τις κακές 
πλευρές τους. Μολαταύτα, δεν τα απαρνή-
θηκα ποτέ». 

Γεννηµένος στην καρδιά του πολέµου 
(«παρά τρίχα Πρωταπριλιά του ’40»), 
µεγάλωσε διαβάζοντας βιβλία, την ώρα 
που οι σφαίρες σφύριζαν έξω από το 
σπίτι του. Σπούδασε Νοµικά (ήταν ο 
απόλυτος αριστούχος σε σχολείο και 
πανεπιστηµιο), αλλά έβλεπε περιφρο-
νητικά το επάγγελµα, κυρίως µε τον 
τρόπο που η δικηγορία ασκείται στην 
Ελλάδα. Ανέκαθεν τον τραβούσε ο αθλη-
τισµός, ενώ υπήρξε ερασιτέχνης αθλητής 
στην άρση βαρών και στην πυγµαχία.

Η ενασχόληση µε τον αθλητικό Τύπο 
προέκυψε τυχαία (ξεκίνησε να γράφει 
σχόλια στον «Φίλαθλο» ως «Ηλίας Γ.» το 
’82), αλλά κατέληξε ευτυχής - για τους 
αναγνώστες. ∆ιανοητής, µε υψηλού 
επιπέδου µόρφωση και ευφυΐα, εµπει-
ρίες από ταξίδια σε όλο τον κόσµο και 
σαφείς απόψεις που εκφράζονταν µε 
καθαρότητα -χωρίς την παραµικρή εκ-
ζήτηση-, άνοιξε έναν προσωπικό -και 
απολαυστικό- δίαυλο επικοινωνίας µε 
ανθρώπους όλων των κοινωνικών χώρων, 
των οµάδων και των ηλικιών.

Ο Ηλίας Μπαζίνας µπορούσε να συ-
ζητήσει µε τους πάντες για τα πάντα. 
Λάτρης της µουσικής, του κινηµατογρά-
φου, των κόµικς και κυρίως της ποίησης 
-που µπορεί να κρυφτεί και µέσα στην 
πιο ταπεινή καθηµερινότητα-, έτρεφε 
µεγάλη αδυναµία στα ζώα και όπως είχε 
γράψει: «Μια κοινωνία που αδιαφορεί για 
τον πόνο έστω και ενός βατράχου είναι εξ 
ορισµού κατώτερη». Η µάχη µε την αρ-
ρώστια στάθηκε σύντοµη. Το τέλος τον 
βρήκε στο σπίτι του, όπως ο ίδιος επιθυ-
µούσε. Η κηδεία του θα γίνει αύριο στις 
3 µ.µ. στο Α’ Νεκροταφείο. 

Μερικά χρόνια πριν, µιλώντας για τη 
ζωή του, είχε πει: «Η περιπέτεια της 
ζωής ήταν ως τώρα πλούσια σε φάσεις. 
Ενας αχταρµάς από πολλά και διάφορα 
ενδιαφέροντα πράγµατα που τώρα µόλις 
αρχίζω να καταλαβαίνω ότι είχαν αυθυ-
παρξία. Και το πιο τρελό και φαινοµενικά 
ασήµαντο απ’ όλα όσα έκανα κι έµαθα και 
έζησα αν είχε λείψει, θα ένιωθα φτωχός». 

Ο Ηλίας Μπαζίνας «έφυγε» πλούσιος 
όχι µόνο απ’ όσα ο ίδιος έζησε, αλλά κι 
από όλα εκείνα τα µαγικά αναγνώσµατα 
που µοιράστηκε µαζί µας. Καλό ταξίδι, 
«Ηλία Γ». 
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Αυτή τη φορά κανένα Σ∆ΟΕ δεν είχε συλλάβει τη 
µαγείρισσα της «Ψαροπούλας» και κανένας λαός 
δεν είχε ξεσηκωθεί για να πολιορκήσει το αστυνοµικό 
τµήµα της οδού Κιοσσέ. Η Υδρα ήταν η συνηθισµένη, 
χαριτωµένη «Υδριζα» που µοιάζει να µην την ακουµπάει 
ο χρόνος και η µοναδική σηµαντική προσθήκη ήταν 
το «Andy’s Bar» κοντά στο κλασικό «Papagalo» αλλά 
όχι και τόσο ώστε το άνοιγµά του να θεωρηθεί casus 
belli. Ο Υδραϊκός, η οµάδα πόλο µε τον µεγαλύτερο 
µέσο όρο ηλικίας στον δυτικό πολιτισµό, περίµενε 
την επιστροφή του Καραµήτσου έπειτα από απουσία 
20 χρόνων από τους υγρούς στίβους και το σινεµά 
του νησιού έδινε τη δική του µάχη να διατηρήσει 
την οικονοµία του χρεώνοντας 8 ευρώ για ταινίες 
του ’50. Ο Τέτσης έτρωγε στην παραλία µε τον 
δήµαρχο, όπως υποθέτω έχει κάνει µε όλους τους 
δηµάρχους, η µουλάρα-ντίβα τα έκανε στο πλακόστρωτο 
της παραλίας, όπως υποθέτω όλοι οι πρόγονοί της, 
και ο χρόνος έµοιαζε σταµατηµένος. Είναι από τις 
διακοπές που το πρωί δεν θυµάσαι τι µέρα είναι. 
Οπως πρέπει να είναι όλες οι διακοπές. Ή µήπως 
όχι;

Το πόσο απλοϊκό είναι να πιστεύουµε ότι πρέπει να 
υπάρχει µόνο ένα είδος τουρισµού το σκεφτόµουν 

τις µέρες όπου έγιναν τα µπλακ άουτ στη Σαντορίνη. 
Είναι εγκληµατικό κάποιος που έχει πληρώσει 150-
200 ευρώ το δωµάτιο και του υποσχέθηκαν φιλοξενία 
πέντε αστέρων να βρεθεί χωρίς ρεύµα. Οσοι, πάντως, 
πήγαιναν στα Κουφονήσια των αρχών της δεκαετίας 
του ’80 πήγαιναν για να ζήσουν όσο πιο απλά 
γινόταν χωρίς να θέλουν ηλεκτρικό. Είναι αστείο να 
µουρµουράµε ότι η Μύκονος το βράδυ είναι φωτισµένη 
σαν το Μανχάταν και στην Ψαρού πρέπει να κλείσεις 
ξαπλώστρα, γιατί γι’ αυτούς τους λόγους υπάρχει το 
νησί. Κανείς δεν πηγαίνει στη Μύκονο κατά λάθος 
ενώ ήθελε να πάει στο Μάτσου Πίτσου, όπως κανένας 
δεν πηγαίνει στα Μάλια για να βρει την ησυχία του 
ή στους Αντίπαξους για να ζήσει το nightlife.

Κάτι που επίσης πρέπει να ξεπεράσουµε είναι ο 
τρόµος της τιµής. «Κοιτάξτε πόσο πλήρωσαν τον 
εσπρέσο στην Ψαρού», διάβαζα σε µπλογκ και δίπλα 
υπήρχε απόδειξη. Η απόδειξη έγραφε 4 ευρώ. Την 
περασµένη ∆ευτέρα διάβαζα ότι στην πλατεία του 
Σαν Μάρκο στη Βενετία παρέα πλήρωσε για τέσσερα 
εσπρέσο και δύο Μοντενέγκρο 100,80 ευρώ. 
Στην απόδειξη αναγραφόταν ότι η ζωντανή µουσική 
στην καφετέρια χρεωνόταν 42 ευρώ, αλλά το γεγονός 
παραµένει. Μιλάµε για τόπο µαζικού τουρισµού, 
που ακόµα και να µην πας στο «Lavena», όπου έπεσε 
η συγκεκριµένη δάγκα, το 15άρι σού έχει φύγει. 
Παρά τις τιµές, πάντως, η Βενετία δεν έχει ξεµείνει 
από τουρίστες. Ούτε θα ξεµείνει η Μύκονος όσο 
µπορεί να πουλάει το image του hip and gay friendly 
προορισµού του παγκόσµιου τουρισµού. Είναι 
λαϊκισµός το «πωπώ, πόσο κάνει το εσπρέσο στη 
Μύκονο», εκτός αν είναι να πάει στην Ψαρού ο 
µεροκαµατιάρης µε τη γυναίκα του και τα δυο παιδιά 
του και να πληρώσουν 16 ευρώ τα τέσσερα εσπρέσο. 
Αυτό που µετράει είναι ο κάθε ελληνικός προορισµός 
να προσφέρει αυτό που ο τουρίστας είχε φαντασιωθεί, 
το οποίο δεν µπορεί να είναι συσκότιση στη Σαντορίνη 
και εξωτερικές πισίνες στα δωµάτια στη Σχοινούσα. 

quiz Πώς υδρεύεται η Υδρα;
Α) Από υδροφόρο 
Β) Από την ΕΥ∆ΑΠ
Γ) Από χορούς της βροχής που χορεύει το δηµοτικό συµβούλιο 
µε επικεφαλής τον δήµαρχο λύση

Α) και µάλιστα το 2013 και σε απόσταση ένα µίλι από την Πελοπόννησο 

Το κράτος
Το κύριο στον τουρισµό είναι το κράτος 
να καταλάβει τον ρόλο του. Και ο ρόλος 
του είναι να βοηθάει τους 
επαγγελµατίες. Σήµερα τους ταλαιπωρεί 
µε νόµους, κανονισµούς και διατάξεις 
που δηµιουργήθηκαν δεκαετίες πριν 
και µακριά από την πραγµατική ζωή. Για 
παράδειγµα, το ξέρετε ότι για να πάρει 
άδεια από το Υγειονοµικό µια 
καφετέρια ή ένα µπαρ πρέπει να έχει 
ποτηριέρα; 

Η ποτηριέρα
Η ποτηριέρα είναι η προθήκη µε γυαλί 
όπου το µαγαζί πρέπει να βάζει τα 
ποτήρια για να µη σκονίζονται. Για την 
ακρίβεια, πρέπει να τα βάζει τη µέρα 
που θα έρθει για έλεγχο το 
Υγειονοµικό. Γιατί αν ένα µαγαζί έχει 
δουλειά, δεν υπάρχει χρόνος για 
ποτηριέρες και αν υπάρχει χρόνος για 
ποτηριέρες, το µαγαζί θα µπατιρίσει 
επειδή δεν έχει δουλειά. 

Ζητείται υπουργός
Στα χρόνια που έχω µείνει στο 
εξωτερικό -που δεν είναι και λίγα- 
θυµάµαι τις παµπ του Λονδίνου να 
έχουν τα ποτήρια κρεµασµένα πάνω 
από την µπάρα και στη Γερµανία να 
είναι αφηµένα πίσω της. Στην Ελλάδα 
δεν ζητείται ο υπουργός που θα κάνει 
διατάξεις για πιο περίπλοκες 
ποτηριέρες, αλλά που θα πάρει ένα 
τσεκούρι και θα κάνει κάθε ποτηριέρα 
κολυµπηθρόξυλο.

Η φαντασίωση 
του τουρίστα

Η κυβέρ-
νηση 
πρέπει 
να 
θυµάται 
ότι 
λιγότερο 
κράτος 
δεν 
σηµαίνει 
λιγότε-
ροι 
δηµόσιοι 
υπάλλη-
λοι αλλά 
λιγότε-
ροι 
νόµοι, 
λιγότε-
ρες υπη-
ρεσίες, 
λιγότερη 
επέµβα-
ση στην 
καθηµε-
ρινότητα 
του 
πολίτη

λύση

O κάθε ελληνικός προορισµός πρέπει 
να προσφέρει αυτό το οποίο ο τουρίστας 

είχε φαντασιωθεί, που δεν µπορεί 
να είναι συσκότιση στη Σαντορίνη 

και εξωτερικές πισίνες στα 
δωµάτια στη Σχοινούσα 

Oλη η επικαιρότητα
για το αυτοκίνητο

24 ώρες το 24ωρο

www.NewsAuto.gr

.gr.gr



Θέµος Αναστασιάδης
themosanastasiadis@arthrona.gr

Αναστάσης Ι. Καραµήτσος
tkaramitsos@protothema.gr
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Μόνο έξω µπορεί ο νέος Ελληνας να δει προκοπή

Αντί για επενδύσεις η Οµογένεια ας προσφέρει θέσεις εργασίας

ΑΛΙΜΟΝΟ ΣΤΟΥΣ ΝΕΟΥΣ ΠΟΥ 
ΜΕΝΟΥΝ ΠΙΣΩ, ΜΑΚΑΡΙΟΙ 

ΟΙ ΞΕΝΙΤΕΥΟΜΕΝΟΙ

∆
εν χωράει αµφιβολία ότι το ζήτηµα 
της τοποθέτησης στο ΤΑΙΠΕ∆ ξένου 
ή Ελληνα επικεφαλής είναι άκρως 
συµβολικό. Οι δανειστές προτείνουν, 

όπως αποκαλύπτει σήµερα το «Πρώτο Θέµα», 
να τοποθετηθεί ξένος στη θέση του έως σήµερα 
διευθύνοντος Σταυρίδη, που αποµακρύνθηκε 
µάλλον λόγω παροιµιώδους αφέλειας.

Και το συστήνουν εδώ και µήνες -προ του 
γεγονότος Σταυρίδη- γιατί θεωρούν προφανώς 
τους Ελληνες ανίκανους ή απρόθυµους, 
εµπλεκόµενους-διαπλεκόµενους ή όλα µαζί για 
να προχωρήσουν τις πωλήσεις δηµόσιας περιουσίας. 
Αλλωστε, µε βάση την πρόοδο που έχει συντελεστεί 
στις αποκρατικοποιήσεις όντως τα αποτελέσµατα 
είναι πενιχρά. Τον ΟΠΑΠ και τον ∆ΕΣΦΑ  πούλησαν, 
κι αυτό έπειτα από πολύ παρασκήνιο, δυσκολίες, 
αστερίσκους στις συµβάσεις και πλήθος 
ερωτηµατικών.

Οµως αν ακολουθήσουµε τη λογική αυτή των 
δανειστών, ότι δηλαδή οι Ελληνες δεν θέλουν ή 
δεν µπορούν γιατί έχουν ηθικά διλήµµατα ή 
ακόµα και οικονοµικά συµφέροντα, δεν 
αντιλαµβάνοµαι γιατί να µην... το επεκτείνουµε 
και λίγο παρακάτω, στη γενικότερη διοίκηση ή 
και διακυβέρνηση της χώρας. Γιατί λοιπόν να µη 
βάλουµε Βαυαρό πρωθυπουργό µε Ολλανδούς 

και Αυστριακούς υπουργούς που είναι ικανοί και 
αποφασισµένοι να κάνουν τη σωστή δουλειά 
για την Ελλάδα και τα συµφέροντά τους δεν 
συµπίπτουν µε τα δικά µας;

Είναι βέβαιο ότι δεν θα φοβηθούν να διώξουν 
δηµοσίους υπαλλήλους, δεν θα διστάσουν να 
πουλήσουν ό,τι έχει συµφωνηθεί από το µνηµόνιο, 
δεν θα έχουν θέµα να διαλύσουν νοσοκοµεία, 
να κατασχέσουν σπίτια, να φορολογήσουν τις 
στάνες, να.., να..., να κάνουν «ό,τι πρέπει» γενικώς.

«Μπορεί να γίνουν τέτοια πράγµατα;» θα 
ρωτήσει κανείς αφελώς. Η απάντηση είναι -κατά 
τη γνώµη µου- απλή. Μπορεί πλέον να γίνει ό,τι 
να ’ναι στην Ελλάδα, αφού τέτοιου είδους 
παρέµβαση από διεθνή παράγοντα δεν έχει 
συµβεί ποτέ στην Ιστορία, σε καµία χρεοκοπία 
χώρας της ∆ύσης. Αφού λοιπόν δεν ντρέπονται 
να προτείνουν ακόµα και ξένο «διοικητή 
εκποιήσεων», γιατί να µην πάµε και παρακάτω, 
σε κανονικό ξένο κυβερνήτη χώρας; Και στον 
πόλεµο, αν δεν κάνω λάθος, είχαν οι Γερµανοί 
παντού.

Για να σοβαρευτούµε, τέτοιου είδους έγγραφα 
και προτάσεις, όπως αυτό που αποκαλύπτει 
σήµερα το «ΘΕΜΑ», το µόνο που δεν κάνουν  
είναι να βοηθούν την κατάσταση στην Ελλάδα. 
Και θα έπρεπε να το γνωρίζουν, αν όχι οι υπάλληλοι 
που προτείνουν, τουλάχιστον τα αφεντικά τους. 
Οπως επίσης δεν βοηθούν καθόλου την προσπάθεια 
του Σαµαρά απερισκεψίες και πονηριές στελεχών 
και επιχειρηµατιών. Εκθέτουν εαυτούς και 
αλλήλους.

Ε
κανα µια γνωριµία στο 
«Blue Star» που αξίζει να 
γνωρίσετε. Μια νεαρή 
κυρία που, ενώ ήταν εδώ 
µε µεταπτυχιακά κ.λπ. και 
δούλευε για τρεις κι εξήντα 

σε ναυτιλιακό γραφείο στον Πειραιά, προ-
τίµησε να πλένει πιάτα στην Αµερική και 
να κάνει διδακτορικό. Λίγα χρόνια µετά 
είναι καθηγήτρια σε ένα από τα µεγαλύτε-
ρα πανεπιστήµια των ΗΠΑ, το οποίο µάλι-
στα έχει κάνει και ειδικές µελέτες για τα 
προβλήµατα της Ελλάδας. Τη ρώτησα 
πόσο θα µείνει για διακοπές… «Α, όχι», µου 
είπε, «κι εδώ δουλεύω µέσω Ιντερνετ. 
Γιατί κάθε τρία χρόνια κρίνοµαι και πρέπει 
να δίνω τον καλύτερό µου εαυτό». Τι θα 
έκανε αν ήταν ακόµη εδώ; Θα σέρφαρε και 
θα έγραφε τα παράπονά της σε διάφορα 
µπλογκ. Τώρα είναι καθηγήτρια πανεπι-
στηµίου - και δη στις USA. Και όσο µακρύ-
τερα τόσο καλύτερα, τολµώ 
να πω. 
Απλά πράγµατα, που λέει 
και η διαφήµιση. Οποτε η 
Ελλάδα βρισκόταν στο µαύρο 
της το χάλι, είτε από δικά της 
λάθη, είτε από διεθνείς σκευ-
ωρίες, η λύση που εφαρµό-
στηκε και πέτυχε ήταν η ορ-
γανωµένη µετανάστευση. 
Θέλετε στις αρχές του αιώνα 
ή µετά το 1922, που έφευγαν 
οι καραβιές για Αµερική και 
Αυστραλία; Θέλετε µετά τον Β’ Παγκόσµιο 
και τον Εµφύλιο, που έφευγαν για Γερµανία 
και λοιπές βόρειες χώρες κακήν κακώς και 
όχι στις σηµερινές συνθήκες σχετικής 
ισοτιµίας και ισονοµίας λόγω Ε.Ε.; Αν πρέπει 
να µετρήσουµε, θα φτάσουµε στην Τουρ-
κοκρατία και µετά στην αρχαιότητα για να 
ξαναθυµηθούµε ότι έξω πάντα πάµε καλά. 
Κι όµως, ενώ η σκληρή όντως ξενιτιά ΕΣΩ-
ΣΕ την Ελλάδα και δύο και τρεις φορές, 
στην Ιστορία έµεινε ότι ο… Καραµανλής, 
ο Εθνάρχης, έστειλε τα παιδιά µας στις 
φάµπρικες του Μονάχου και τα ανθρακω-
ρυχεία του Βελγίου, λες κι έκανε παιδοµά-
ζωµα! Ετσι και σήµερα: διαβάζουµε (και 
βάζουµε κι εµείς από κεκτηµένη ταχύτητα) 
πηχυαίους τίτλους για το πόσοι Ελληνες 
γιατροί έφυγαν για Σουηδία (µπρρρ!)  και 
πόσοι µηχανοτεχνίτες για Νέα Ζηλανδία. 
Ε, µακάρι να ’ταν τόσοι κι άλλοι τόσοι! Στο 
κάτω-κάτω τη σήµερον ηµέρα δεν χρειά-
ζεται να ακούς από το πρωί µέχρι το βράδυ 
Καζαντζίδη (µάνα, θα πάω στα ξένα) ή 
Νταλάρα (πάγωσε η τσιµινιέρα), µια που 

υπάρχει και το Skype! Το βλέπεις ό,τι ώρα 
θες το παιδί, για να µην ξεχνά να σου στέλ-
νει και λεφτά.
Μακάριοι όσοι τολµούν και όσοι µπορούν 
να φύγουν, έχοντας µια δουλειά στο χέρι, 
για το εξωτερικό. Για κάντε τον λογαριασµό: 
αυτός που φεύγει παίρνει τα διπλά ή τριπλά, 
δεν επιβαρύνει τη χώρα και την ανεργία, 
ενώ συντηρεί και κάνα-δυο σπιτικά, µε 
ηλικιωµένους ή γυναικόπαιδα που έχει 
αφήσει πίσω. Τι γίνεται µ’ αυτόν που µένει; 
Στοιχίζει στους δικούς του, µε τον έναν ή 
τον άλλο τρόπο, δεν προσφέρει τίποτα, 
επιβαρύνει εαυτόν και την κοινωνία και δεν 
µπορεί να βοηθήσει κανέναν άλλο, ούτε 
φυσικά τον ίδιο. Ξεπέφτει στην άτυπη 
φτώχεια, στην κατάθλιψη, στην αυτοκατα-
στροφή. Αρα, για όσους έχουν την επιλογή, 
δεν θα έπρεπε να υπάρχει δεύτερη κου-
βέντα, παρότι οι συνθήκες έξω δεν είναι 
δα και οι καλύτερες. Ναι, θα αντιµετωπίσεις 

κάποιου είδους ρατσισµό, υποτιµητική 
συµπεριφορά και σχετικά άδικη µεταχεί-
ριση σε όλες τις κοινοτικές χώρες, ειδικά 
όσες νοµίζουν ότι θρέφουν εµάς τους 
Νότιους. Ε, και; Οταν έφευγαν για τις φά-
µπρικες οι πατεράδες και οι παππούδες 
µας ζούσαν σε συνθήκες Αµυγδαλέζας και 
τους φέρονταν σαν να ήταν λαθροπακιστα-
νοί στην Ηλεία και ακόµη χειρότερα. Πά-
θανε τίποτα; Αντίθετα, συνέβαλαν, µαζί και 
µε τους ναυτικούς, τα µέγιστα στο ελληνι-
κό οικονοµικό θαύµα της αναδόµησης του 
’60, του ’70, του ’80, που µας έφτασε στο 
σηµείο να µπούµε στο κλαµπ µε τους πιο 
ισχυρούς. Ισως και τώρα αυτός να είναι ο 
πιο ενδεδειγµένος δρόµος και τρόπος για 
όλους όσοι βλέπουν λίγο µακρύτερα, µπο-
ρούν και ΤΟΛΜΟΥΝ. Γιατί αν περιµένεις 
να ’ρθει η… ανάπτυξη µετά το 13ο πακέτο 
της τρόικας, αν είσαι νέος θα γεράσεις κι 
αν είσαι σαραντάρης θα ενσωµατωθείς 
οικολογικά µε τη γη απ’ όπου προήλθες. Ας 
πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους 
λοιπόν. Στο εξωτερικό; Ναι, αν είναι και 

στην Αλάσκα! Στα καράβια; Μακάρι να 
πήγαιναν οι Ελληνες, αλλά έχουν ξεχάσει 
το άθληµα πάνω στο οποίο χτίστηκε ο µισός 
Πειραιάς και η λοιπή Αθήνα. Οπουδήποτε 
υπάρχει δουλειά είναι καλύτερα από δω, 
όπου το εφιαλτικό ποσοστό ανεργίας του 
50%-60% στους νέους απλώς δεν παίζεται! 
Ρώτησα τους ειδήµονες και µου είπαν ότι 
χρειαζόµαστε… 3% ανάπτυξη ετησίως για 
να πέφτει κατά µία µονάδα η ανεργία από 
το εκρηκτικό ποσοστό του 27% όπου έχει 
ήδη φτάσει. Αρα; Καµιά… δεκαετία για να 
πάµε στο 20%... «µόνο»!
Επειδή η ανεργία στους νέους είναι η 
χειρότερη κοινωνική αρρώστια, που φτά-
νει στην απελπισία κάθε γονέα που έδωσε 
όλη του τη ζωή για κάποια άχρηστα πτυχία, 
διδακτορικά και αζήτητα βιογραφικά, η 
Πολιτεία πρέπει να κινηθεί και προς αυτή 
την κατεύθυνση. Καλό είναι να βλέπουµε 
τους οµογενείς στο εξωτερικό και να τους 

ζητάµε να κάνουν επενδύσεις 
στην Ελλάδα, αλλά επειδή δεν 
έπιασαν ποτέ τέτοιες προ-
σκλήσεις δεν θα πείραζε να 
τους ζητήσουµε να ανοίξουν 
την αγκαλιά της απέραντης 
Οµογένειας στους νέους Ελ-
ληνες που ζητούν µια ευκαι-
ρία στη ζωή τους. Αυτό είναι 
πιο κοντά στην ελληνική νο-
οτροπία, διευκολύνει τη µε-
τακίνηση σε πολλές χώρες 
πλην Ε.Ε. και αν βοηθήσει η 

Πολιτεία (που κάποτε είχε και ένα υπουρ-
γείο Απόδηµου Ελληνισµού - αλήθεια, τι 
απόγινε;) θα έχουµε πολύ θετικά αποτε-
λέσµατα. Η ελληνική ΟΜΟΓΕΝΕΙΑ έχει 
ατέλειωτα ψυχικά αποθέµατα, αρκεί να 
της ζητάς πράγµατα χειροπιαστά και κυ-
ρίως δουλειά, όχι µόνο εµβάσµατα και 
λεφτά. Γιατί «φτιάχτηκαν» µέσα από σκλη-
ρή δουλειά και θα έδιναν και σε κάποιον 
άλλον την ευκαιρία τώρα που η πατρίδα 
τούς χρειάζεται. Αρκεί να θέλει να πάει να 
δουλέψει και όχι να κάνει τον τουρίστα ή 
τον κατατρεγµένο από τη µοίρα. 
Ξέρω αρκετούς που πήραν τη µεγάλη 
απόφαση και έφυγαν για να δουλέψουν 
στο εξωτερικό, από νοσοκόµες µέχρι χει-
ρουργούς και από µάστορες έως οδοκαθα-
ριστές. Ολοι τα βρήκαν µπαστούνια. Κάποιοι 
δεν άντεξαν και γύρισαν πίσω. Οσοι τα 
κατάφεραν όµως, επέµειναν και έµειναν, 
σήµερα κάνουν τον σταυρό τους που πήραν 
τον δρόµο της µετανάστευσης. 
ΥΓ.: Φεύγοντας µην ξεχάσετε τη γνωστή... 
πεντάστερη χειρονοµία!

Αφού δεν ντρέπονται να 
προτείνουν ακόµα και ξένο 
«διοικητή εκποιήσεων», γιατί να 
µην πάµε και παρακάτω, σε 
κανονικό ξένο κυβερνήτη χώρας; 
Και στον πόλεµο, αν δεν κάνω 
λάθος, είχαν οι Γερµανοί παντού

Ο ΞΕΝΟΣ 
∆ΙΟΙΚΗΤΗΣ 

ΕΚΠΟΙΗΣΕΩΝ 
∆ΗΜΟΣΙΑΣ 
ΠΕΡΙΟΥΣΙΑΣ

Η ελληνική ΟΜΟΓΕΝΕΙΑ έχει ατέλειωτα ψυχικά 
αποθέµατα, αρκεί να της ζητάς πράγµατα χειροπια-
στά και κυρίως δουλειά, όχι µόνο εµβάσµατα και 
λεφτά. Γιατί «φτιάχτηκαν» µέσα από σκληρή δου-
λειά και θα έδιναν και σε κάποιον άλλον την ευκαι-
ρία τώρα που η πατρίδα τούς χρειάζεται. Αρκεί 
να θέλει να πάει να δουλέψει και όχι να κάνει 
τον τουρίστα ή τον κατατρεγµένο από τη µοίρα 
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